

**របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល  
និង  
របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរួច**

**ធនាគារ អ៊ីរី (ខេមបូឌា) ម.ក**

**ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២**

# មាតិកា

<b>របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល</b>	<b>ទំព័រ</b>
<b>របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរួច</b>	<b>១ - ៥</b>
របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ	៦ - ៩
របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ	១០
របាយការណ៍ចំណូលលម្អិត	១១
របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន	១២
របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់	១៣ - ១៤
កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ	១៥ - ៨៩

# របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល (“អភិបាល”) សូមដាក់ជូននូវរបាយការណ៍របស់ខ្លួន និងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរបស់ធនាគារ អ៊ីវី (ខេមបូឌា) ម.ក (ហៅកាត់ថា “ធនាគារ”) គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងសម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់។

## សកម្មភាពមធ្យម

សកម្មភាពអាជីវកម្មមធ្យមរបស់ធនាគារ គឺការផ្តល់សេវាកម្ម និងផលិតផលហិរញ្ញវត្ថុដូចជាប្រាក់បញ្ញើ ឥណទាន រួមទាំងសេវាផ្ទេរប្រាក់ ក្នុងស្រុក និងក្រៅប្រទេស សេវាធនាគារចល័ត សេវាទូទាត់ប្រាក់ សេវាកម្មម៉ាស៊ីនដកប្រាក់ស្វ័យប្រវត្តិ លិខិតធានារបស់ធនាគារ និងសេវាកម្មធនាគារផ្សេងៗទៀតដែលផ្តល់សេវាជូនប្រជាជនកម្ពុជា តាមរយៈការិយាល័យកណ្តាល និងសាខារបស់ខ្លួននៅក្នុងរាជធានីភ្នំពេញ និងសាខាតាមបណ្តាខេត្តផ្សេងៗនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។

## លទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ

ការអនុវត្តសវនកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានធ្វើសវនកម្មរបស់ធនាគារសម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ គឺត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិត នៅទំព័រទី១១ ក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានអមមកជាមួយ។

## ទុនបម្រុង និងសំវិធានធន

ពុំមានបម្រុងប្រូលជាសារវន្តលើទុនបម្រុង និងសំវិធានធននៅក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទឡើយ លើកលែងតែបម្រុងប្រូលដែលត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

## ភាគលាភ

ពុំមានភាគលាភបានប្រកាស ឬបានបង់នៅក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទនេះទេ (ឆ្នាំ២០២១៖ មិនមាន)។

## ដើមទុន

ដើមទុនដែលបានបង់របស់ធនាគារគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ មានសមតុល្យ ១៧៥.៨៩៥.១០០ ដុល្លារអាមេរិក ឬប្រហែលនឹង ៧០៣.៥៨០ លានរៀល (ឆ្នាំ២០២១៖ ១៧៥.៨៩៥.១០០ ដុល្លារអាមេរិក ឬប្រហែលនឹង ៧០៣.៥៨០ លានរៀល)។

## ឥណទានអក្រក់ និងជាប់សង្ស័យ

មុនពេលដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារត្រូវបានរៀបចំឡើង អភិបាលបានចាត់វិធានការសមស្រប ដើម្បីឈានដល់ការអះអាងថា នីតិវិធីពាក់ព័ន្ធនឹងការលុបចេញពីបញ្ជីនូវឥណទានអក្រក់ ឬការធ្វើសំវិធានធនលើឥណទានជាប់សង្ស័យ ត្រូវបានយកមកអនុវត្ត ហើយជឿជាក់ថា វាគឺជាឥណទានអក្រក់ត្រូវបានលុបចេញពីបញ្ជី និងបានធ្វើសំវិធានធនគ្រប់គ្រាន់ចំពោះឥណទានអក្រក់ និងឥណទានជាប់សង្ស័យ។

នាការលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ និងផ្អែកលើការយល់ដឹងច្បាស់លាស់បំផុត អភិបាលពុំបានយល់ដឹងពីស្ថានភាពណាមួយដែលធ្វើឱ្យមានការជម្រះបញ្ជីលើឥណទានអក្រក់ និងបុរេប្រទាន ព្រមទាំងសំវិធានធននៃសមតុល្យសាច់ប្រាក់របស់បំណុលអក្រក់ និងឥណទានជាប់សង្ស័យក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារដែលមានភាពខ្វះខាតជាសារវន្តនោះទេ។

**ទ្រព្យសកម្ម**

មុនពេលដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារត្រូវបានរៀបចំឡើង អភិបាលបានចាត់វិធានការសមស្រប ដើម្បីឈានដល់ការអះអាងថា បណ្តាទ្រព្យសកម្មដែលទំនងជាមិនអាចទទួលស្គាល់ក្នុងប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតា ដូចដែលបានកត់ត្រាក្នុងបញ្ជីគណនេយ្យរបស់ធនាគារ ត្រូវបានកាត់បន្ថយតម្លៃនៅត្រឹមតម្លៃដែលគេរំពឹងទុកថាអាចទទួលយកបាន។

នាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ អភិបាលពុំបានដឹងពីព្រឹត្តិការណ៍ណាមួយដែលអាចបណ្តាលឱ្យការកំណត់តម្លៃទ្រព្យសកម្មនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ មានភាពពុំត្រឹមត្រូវជាសារវន្តនោះទេ។

**វិនិស្ស័យកំណត់តម្លៃ**

នាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ អភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយ ដែលបានកើតឡើង ដែលធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់វិនិស្ស័យវាយតម្លៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារថាមានភាពមិនត្រឹមត្រូវ ឬមិនសមស្របនោះទេ។

**បំណុលយថាហេតុ និងបំណុលផ្សេងៗ**

នាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ៖

- (ក). ពុំមានការដាក់បន្ទុកលើទ្រព្យសកម្មណាមួយរបស់ធនាគារ លើការធានាបំណុលរបស់បុគ្គលណាម្នាក់ឡើយ ចាប់តាំងពីចុងការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់មក លើកលែងតែបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និង
- (ខ). ពុំមានបំណុលយថាហេតុណាមួយ បានកើតមានឡើងចំពោះធនាគារតាំងពីចុងការិយបរិច្ឆេទ ក្រៅពីប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មធម្មតារបស់ធនាគារនោះទេ។

ផ្អែកតាមមតិយោបល់របស់អភិបាល ពុំមានបំណុលយថាហេតុ ឬបំណុលផ្សេងៗរបស់ធនាគារដែលត្រូវបានទាមទារឱ្យសងក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ១២ ខែនេះបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទ ថាអាចនឹងមាន ឬអាចមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តដល់លទ្ធភាពរបស់ធនាគារក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួននៅពេលបំណុលនោះដល់កាលកំណត់សងឡើយ។

**ការប្រែប្រួលភាពៈទេសៈ**

នាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ អភិបាលពុំបានដឹងពីហេតុការណ៍ណាមួយ លើកលែងតែហេតុការណ៍ ដែលបានលើកឡើងនៅក្នុងរបាយការណ៍នេះ ឬក៏របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ ដែលនឹងបណ្តាលឱ្យមានតួលេខណាមួយដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមានភាពមិនត្រឹមត្រូវជាសារវន្តនោះទេ។

**សមាសធាតុមិនប្រក្រតី**

ផ្អែកតាមមតិយោបល់របស់អភិបាល លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការប្រចាំឆ្នាំរបស់ធនាគារ មិនមានផលប៉ះពាល់គួរឱ្យកត់សម្គាល់ពីសមាសធាតុណាមួយ ឬប្រតិបត្តិការ ឬព្រឹត្តិការណ៍ណាមួយមានលក្ខណៈមិនប្រក្រតីនោះទេ។

ផ្អែកតាមទស្សនៈរបស់អភិបាល នៅចន្លោះពេលចាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទ និងកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះពុំមានសមាសធាតុណាមួយប្រតិបត្តិការ ឬព្រឹត្តិការណ៍ណាមួយដែលមានលក្ខណៈជាសារវន្ត និងមិនប្រក្រតីកើតមានឡើងដែលអាចនាំឱ្យប៉ះពាល់ដល់លទ្ធផលនៃប្រតិបត្តិការរបស់ធនាគារក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលរបាយការណ៍នេះបានរៀបចំឡើងនោះទេ។

**ព្រឹត្តិការណ៍សំខាន់ៗក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍**

នៅថ្ងៃទី១៦ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារបានទទួលការអនុម័តជាផ្លូវការពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងនៅថ្ងៃទី០២ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារទទួលបានការអនុម័តជាផ្លូវការពីក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម ដើម្បីធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មក្រោមឈ្មោះ “ធនាគារ អ៊ូរី (ខេមបូឌា) ម.ក”។ លើសពីនេះទៀត ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម ក៏បានអនុម័តក្នុងការផ្ទេរហ៊ុនចំនួន ១ហ៊ុនពីធនាគារ Woori Bank Korea ទៅឱ្យលោក Hong Ju Kim ដែលជាជនជាតិកូរ៉េ។ ធនាគារបានប្រកាសជាផ្លូវការ និងបានចាប់ផ្តើមធ្វើប្រតិបត្តិការក្នុងនាមជាធនាគារពាណិជ្ជសាធារណៈនៅថ្ងៃទី០៣ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២។

**ព្រឹត្តិការណ៍ក្រោយការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍**

នាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ពុំមានព្រឹត្តិការណ៍គួរឱ្យកត់សម្គាល់ណាមួយកើតឡើងបន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះ ឡើយ ដែលតម្រូវឱ្យមានការកែតម្រូវ ឬការលាតត្រដាង ក្រៅពីការលាតត្រដាងដែលមាននៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះទេ។

**ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល**

សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាលកាន់តំណែងក្នុងការិយបរិច្ឆេទ និងនាការបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នេះមានដូចជា៖

ឈ្មោះ	មុខតំណែង	កាលបរិច្ឆេទតែងតាំង ឬកាលបរិច្ឆេទលាយបំបែក
លោក Hyun Seong Yoon	ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	តែងតាំងនៅថ្ងៃទី១០ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ និងបានលាយបំបែកនៅថ្ងៃទី១០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២
លោក Sung Wook Jung	ប្រធានក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	តែងតាំងនៅថ្ងៃទី២៣ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២
លោក Sun Kyu Kim	សមាជិក និងនាយកប្រតិបត្តិ	តែងតាំងនៅថ្ងៃទី២៨ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៩ និងបានលាយបំបែកនៅថ្ងៃទី២១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២
លោកស្រី Fiona Michelle Whyte	សមាជិក	តែងតាំងនៅថ្ងៃទី១៨ ខែតុលា ឆ្នាំ២០១៣
លោក Ky Buntrean	សមាជិក	តែងតាំងនៅថ្ងៃទី១០ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០
លោក Kwang Hui Ku	សមាជិក និងអគ្គនាយកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ	តែងតាំងនៅថ្ងៃទី២៣ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២
លោក Hong Ju Kim	សមាជិក និងអគ្គនាយកប្រតិបត្តិ	តែងតាំងនៅថ្ងៃទី១០ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២១ ជាអភិបាលដោយទទួលបានការអនុម័តពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជានៅថ្ងៃទី១៨ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២ មានប្រសិទ្ធភាពនៅថ្ងៃទី២៤ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២

**ភាគីកម្មរបស់អភិបាល**

អភិបាលមួយរូបក្នុងចំណោមក្រុមប្រឹក្សាភិបាល គឺលោក Hong Ju Kim បានកាន់កាប់ភាគហ៊ុនចំនួន ១ ហ៊ុននៃមូលធនសរុបរបស់ធនាគារ។ ពុំមានការរៀបចំដែលកើតឡើងដែលមានធនាគារជាភាគីមួយ ក្នុងគោលបំណងធ្វើឱ្យអភិបាលទទួលបានផលប្រយោជន៍នៅក្នុងធនាគារ ឬអង្គការសាជីវកម្មណាមួយឡើយ។

**អត្ថប្រយោជន៍របស់អភិបាល**

ក្នុងអំឡុង និងចុងការិយបរិច្ឆេទនេះ ពុំមានការរៀបចំណាមួយដែលមានធនាគារជាភាគី ក្នុងគោលបំណងជួយដល់សមាជិកអភិបាលធនាគារ ដើម្បីទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍ ដោយមធ្យោបាយទិញយកភាគហ៊ុននោះទេ។

ចាប់តាំងពីចុងកាលបរិច្ឆេទមុន ពុំមានអភិបាលណាម្នាក់បានទទួល ឬមានសិទ្ធិទទួលបាននូវអត្ថប្រយោជន៍ណាមួយ (ក្រៅពីអត្ថប្រយោជន៍ដែលរួមបញ្ចូលក្នុងសមតុល្យសរុបដែលបានទទួល ឬដល់កាលកំណត់ និងត្រូវទទួលបានដោយអភិបាល ដូចបានលាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ) តាមរយៈការចុះកិច្ចសន្យាដែលធ្វើឡើងដោយធនាគារ ឬដោយសាជីវកម្មពាក់ព័ន្ធជាមួយនឹងធនាគារដែលមានសមាជិកអភិបាលនោះជាសមាជិក ឬក៏ជាមួយធនាគារដែលសមាជិកអភិបាលនោះមានផលប្រយោជន៍ផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុច្រើននោះទេ លើកលែងតែមានការបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

**ការទទួលខុសត្រូវរបស់អភិបាល និងគណៈគ្រប់គ្រងក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

គណៈគ្រប់គ្រងមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលនូវបានបង្ហាញនូវគ្រប់ទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវជាសារវន្តពីស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ ព្រមទាំងលំហូរសាច់ប្រាក់របស់ធនាគារសម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា និងសេចក្តីណែនាំរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។ ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ គណៈគ្រប់គ្រងតម្រូវឱ្យ៖

- អនុម័តគោលនយោបាយគណនេយ្យដែលសមស្រប ដោយផ្អែកលើការវិនិច្ឆ័យ និងការប៉ាន់ស្មានយ៉ាងសមហេតុផល និងប្រុងប្រយ័ត្ន ហើយធ្វើការអនុវត្តប្រកបដោយសង្គតិភាព
- អនុវត្តតាមការតម្រូវនៃស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CIFRSs") ឬប្រសិនបើមានការប្រាសចាកណាមួយក្នុងការបង្ហាញនូវភាពទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវហើយធានាឱ្យបានថាការប្រាសចាកទាំងនោះ ត្រូវបានលាតត្រដាង ពន្យល់ និងកំណត់បរិមាណឱ្យបានត្រឹមត្រូវក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ
- រក្សាទុកបញ្ជីគណនេយ្យឱ្យបានគ្រប់គ្រាន់ និងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព
- រៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានបន្តនិរន្តរភាព លើកលែងតែវាមានភាពមិនសមស្របក្នុងការសន្មតថាធនាគារអាចបន្តប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មរបស់ខ្លួននាពេលអនាគត
- ត្រួតពិនិត្យ និងដឹកនាំធនាគារឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព និងចូលរួមរាល់សេចក្តីសម្រេចជាសារវន្តទាំងអស់ ដែលប៉ះពាល់ដល់សកម្មភាពប្រតិបត្តិការ និងដំណើរការរបស់ធនាគារ ហើយត្រូវប្រាកដថាកិច្ចការនេះត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំងយ៉ាងត្រឹមត្រូវនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និង
- ថែរក្សាទ្រព្យសម្បត្តិរបស់ធនាគារ ហើយចាត់វិធានការឱ្យបានសមស្របដើម្បីទប់ស្កាត់ និងរកឱ្យឃើញពីការរំក្លងបន្លំ និងភាពមិនប្រក្រតីផ្សេងៗ។

គណៈគ្រប់គ្រង និងក្រុមប្រឹក្សាភិបាលសូមបញ្ជាក់ថា ធនាគារបានអនុវត្តតាមលក្ខខណ្ឌតម្រូវចាំបាច់នានា ដូចដែលបានបញ្ជាក់ខាងលើក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

គណៈគ្រប់គ្រងមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការរៀបចំ ហើយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការអនុម័តចុងក្រោយទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា និងសេចក្តីណែនាំរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ព្រមទាំងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងដែលគណៈគ្រប់គ្រងបានកំណត់ថាវាសមស្របនៅក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយពុំមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្ត មិនថាកើតឡើងពីការរំក្លងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងនោះទេ។

**ការអនុម័តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលអមមកជាមួយ បានបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវគ្រប់ទិដ្ឋភាពពិត និងត្រឹមត្រូវជាសារវន្តពីស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ធនាគារ វ្វឺរី (ខេមបូឌា) ម.ក គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ ព្រមទាំងលំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទ ដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា និងសេចក្តីណែនាំរបស់ធនាគារជាតិនៃ កម្ពុជា ត្រូវបានអនុម័តដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។

ជំនួសឱ្យក្រុមប្រឹក្សាភិបាល



**លោក Hong Ju Kim**

សមាជិកក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និងអគ្គនាយកប្រតិបត្តិ

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា  
ថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៣



# Grant Thornton

## របាយការណ៍របស់សវនករឯករាជ្យ

### ហ្គ្រេន ឥនធឺន (ខេមបូឌា) លីមីតធីត

ជាន់ទី២០ អគារកាណាឌីយ៉ា  
៣១៥ ផ្លូវព្រះអង្គខ្នង  
(កែងមហាវិថីព្រះមុនីវង្ស)  
សង្កាត់វត្តភ្នំ ខណ្ឌដូនពេញ  
រាជធានីភ្នំពេញ  
ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា

លេខទូរស័ព្ទ +៨៥៥ ២៣ ៩៦៦ ៥២០  
www.granthornton.com.kh

### ជូនចំពោះភាគហ៊ុនិករបស់ ធនាគារ អ៊ីរី (ខេមបូឌា) ម.ក

#### មតិយោបល់

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្មទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ធនាគារ អ៊ីរី (ខេមបូឌា) ម.ក (ហៅកាត់ថា "ធនាគារ") ដែលមាន  
មានរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងរបាយការណ៍ចំណូលលម្អិត របាយការណ៍  
បម្រែបម្រួលមូលធន និងរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ និងកំណត់  
សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ព្រមទាំងមួយសេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ ដូចដែលបាន  
បង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

តាមមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលភ្ជាប់ជាមួយត្រូវបានរៀបចំឡើងដោយបង្ហាញនូវទិដ្ឋភាពពិត និង  
ត្រឹមត្រូវជាសារវន្ត លើស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ព្រមទាំងលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុ និង  
លំហូរសាច់ប្រាក់សម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ដោយអនុលោមទៅតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹង  
ហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CIFRS") ព្រមទាំងមួយសេចក្តីណែនាំរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា។

#### មូលដ្ឋាននៃការបញ្ជាក់មតិយោបល់

យើងខ្ញុំបានធ្វើសវនកម្ម ដោយអនុលោមតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CISAs") ការទទួលខុសត្រូវរបស់យើង  
ខ្ញុំស្ថិតក្រោមស្តង់ដារទាំងនោះ គឺត្រូវបានរៀបរាប់បន្ថែមនៅក្នុងផ្នែកការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករសម្រាប់ការធ្វើសវន  
កម្មលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ យើងខ្ញុំមានឯករាជ្យភាពពីធនាគារ ដោយអនុលោមតាមក្រុមប្រឹក្សាស្តង់ដារវិជ្ជាជីវៈ  
គណនេយ្យអន្តរជាតិ ក្រមសីលធម៌ របស់គណនេយ្យករជំនាញ) រួមទាំងស្តង់ដារឯករាជ្យអន្តរជាតិ ("IESBA Code")  
រួមជាមួយនឹងតម្រូវការក្រមសីលធម៌ ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ ទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុក្នុង  
ប្រទេសកម្ពុជា ហើយយើងខ្ញុំបានបំពេញការទទួលខុសត្រូវទៅតាមតម្រូវការក្រមសីលធម៌ទាំងនោះ និង IESBA Code។  
យើងខ្ញុំជឿជាក់ថាការស្តង់ដារសវនកម្ម ដែលយើងខ្ញុំទទួលបាន គឺគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្របដើម្បីផ្តល់មូលដ្ឋានសម្រាប់  
មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។

#### គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិបត្តិ

សមាជិកភាពហ្គ្រេន ឥនធឺន អន្តរជាតិ។ ហ្គ្រេន ឥនធឺន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូពាណិជ្ជកម្មទាំងសកលលោកទេ។  
រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ ។





# Grant Thornton

## **ព័ត៌មានក្រៅពីរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងរបាយការណ៍របស់សវនករ**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានទំនួលខុសត្រូវទាំងស្រុងទៅលើការរៀបចំព័ត៌មានផ្សេងៗ។ ព័ត៌មានផ្សេងៗទាំងនោះរួមមាន របាយការណ៍របស់ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល ដែលបានផ្តល់ជូនយើងខ្ញុំមុនកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ប៉ុន្តែមិនរួម បញ្ចូលនូវរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងរបាយការណ៍សវនកររបស់យើងខ្ញុំ ព្រមទាំងរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំ ដែលរំពឹងទុក ថាបានរៀបចំរួចរាល់ សម្រាប់យើងខ្ញុំបន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនោះ។

មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មិនបានគ្របដណ្តប់ទៅលើព័ត៌មានផ្សេងៗទេ។ ហើយយើងខ្ញុំ មិនផ្តល់ការធានា ឬសេចក្តីសន្និដ្ឋានក្នុងទម្រង់បែបណាមួយឡើយ។

ភ្ជាប់ជាមួយការធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ យើងខ្ញុំមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការអាន ព័ត៌មានផ្សេងៗ ហើយពិចារណាថាតើព័ត៌មានផ្សេងៗនោះ មានវិសមភាពជាសារវន្តជាមួយនឹងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុឬទេ ឬចំណេះដឹងរបស់យើងខ្ញុំដែលទទួលបានពីការធ្វើសវនកម្ម ថាតើព័ត៌មានទាំងនោះអាចមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្តឬទេ។

ប្រសិនបើ ផ្អែកតាមការងារដែលយើងធ្វើសវនកម្ម យើងខ្ញុំសន្មតថាមានកំហុសជាសារវន្តកើតឡើងលើព័ត៌មានផ្សេងៗ ទាំងនេះ យើងខ្ញុំត្រូវរាយការណ៍ទៅតាមស្ថានភាពជាក់ស្តែង។ យើងខ្ញុំពុំមានអ្វីត្រូវរាយការណ៍នៅក្នុងករណីនេះឡើយ។

នៅពេលដែលយើងខ្ញុំអានរបាយការណ៍ប្រចាំឆ្នាំ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថាមានកំហុសឆ្គងជាសារវន្តណាមួយកើត មានឡើង យើងខ្ញុំត្រូវធ្វើការទាក់ទងជាមួយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល និងឆ្លើយតបទៅលើបញ្ហាទាំងនេះដោយអនុលោមតាម ការតម្រូវរបស់ CISA ៧២០ (បានធ្វើការកែតម្រូវ)។

## **ការទទួលខុសត្រូវរបស់គណៈគ្រប់គ្រង និងក្រុមប្រឹក្សាភិបាលលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

គណៈគ្រប់គ្រងទទួលខុសត្រូវក្នុងការរៀបចំ និងការបង្ហាញរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះឱ្យបានត្រឹមត្រូវដោយ អនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CIFRSs") និងទទួលខុសត្រូវលើ ការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែលគណៈគ្រប់គ្រងកំណត់ថាវាមានភាពចាំបាច់ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមិនឱ្យមាន ការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងផ្សេងៗ។

ក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ គណៈគ្រប់គ្រងមានទំនួលខុសត្រូវចំពោះការវាយតម្លៃទៅលើសមត្ថភាពធនាគារ ក្នុងការបន្តប្រតិបត្តិដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពការលាតត្រដាងប្រសិនបើមានបញ្ហាទាក់ទងនឹងនិរន្តរភាព និងការ ប្រើប្រាស់និរន្តរភាពជាមូលដ្ឋានគណនេយ្យ លុះត្រាតែគណៈគ្រប់គ្រងមានគោលបំណងរំសាយធនាគារ ឬបញ្ឈប់ ប្រតិបត្តិការ ឬក៏គ្មានជម្រើសផ្សេងៗបន្ថែមចាំបាច់ត្រូវធ្វើ។

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការត្រួតពិនិត្យទៅលើដំណើរការនៃការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ ធនាគារ និងត្រួតពិនិត្យព្រមទាំងអនុម័តទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

## **ការទទួលខុសត្រូវរបស់សវនករលើការធ្វើសវនកម្មរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

គោលបំណងរបស់យើងខ្ញុំ គឺដើម្បីទទួលបាននូវការធានាអះអាងដ៏សមហេតុផល ទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយពុំ មានលក្ខណៈខុសឆ្គងជាសារវន្ត ដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង និងការធ្វើរបាយការណ៍សវនកម្មដែលរួម មានមតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំផងដែរ។ ការធានាអះអាងដែលសមហេតុផល គឺជាការធានាមួយដ៏ខ្ពស់ ប៉ុន្តែវាមិនបាន ធានាថាការធ្វើសវនកម្មដោយផ្អែកទៅលើស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CISAs") នឹងតែងតែរកឃើញនូវការរាយ ការណ៍ខុសជាសារវន្តដែលកើតមានឡើង។ ការរាយការណ៍ខុសអាចកើតមានឡើងពីការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គងដែលអាច ចាត់ទុកថាជាសារវន្ត នៅពេលដែលកំហុសមួយ ឬកំហុសរួមគ្នាបានធ្វើឱ្យចំពោះដល់សេចក្តីសម្រេចចិត្តផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច របស់អ្នកប្រើប្រាស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ។

## **គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិបត្តិ**

សមាជិកភាពប្រៀប សន្តតុន អន្តរជាតិ។ ប្រៀប សន្តតុន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូពាណិជ្ជកម្មទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ ។



ផ្នែកមួយនៃការធ្វើសវនកម្មដោយយោងទៅតាមស្តង់ដារសវនកម្មអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា ("CISAs") យើងខ្ញុំអនុវត្តនូវវិធានវិនិច្ឆ័យ និងរក្សាមធ្យមធាតុនិយមប្រកបដោយវិជ្ជាជីវៈទៅលើការធ្វើសវនកម្ម។ យើងខ្ញុំក៏៖

- កំណត់អត្តសញ្ញាណ និងវាយតម្លៃនូវហានិភ័យនៃការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុថាតើវាកើតឡើងដោយការក្លែងបន្លំ ឬកំហុសឆ្គង រៀបចំ និងអនុវត្តនីតិវិធីសវនកម្មដែលឆ្លើយតបទៅនឹងហានិភ័យទាំងនោះ រួមទាំងការប្រមូលយកភស្តុតាងសវនកម្មឱ្យបានគ្រប់គ្រាន់ និងសមស្របដើម្បីជាមូលដ្ឋានសម្រាប់បញ្ជាក់មតិយោបល់របស់យើងខ្ញុំ។ ហានិភ័យដែលមិនអាចរកឃើញដោយការរាយការណ៍ខុសជាសារវន្តដែលបណ្តាលមកពីការក្លែងបន្លំ គឺជាកំហុសឆ្គងដោយអចេតនាដោយសារតែការក្លែងបន្លំរួមបញ្ចូលទាំងការរួមគំនិតការក្លែងបន្លំដោយចេតនា ការលុបចោលដោយចេតនា ការបង្ហាញខុស ឬការល្មើសទៅលើការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុង។
- ធ្វើការស្វែងយល់អំពីការគ្រប់គ្រងផ្ទៃក្នុងដែលទាក់ទងទៅនឹងការធ្វើសវនកម្ម ដើម្បីបង្កើតនូវនីតិវិធីសវនកម្មដែលសមស្របទៅនឹងកាលៈទេសៈ ប៉ុន្តែមិនមែនជាគោលបំណងក្នុងការបង្ហាញនូវមតិយោបល់លើប្រសិទ្ធភាពនៃការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងរបស់ធនាគារនោះទេ។
- ធ្វើការវាយតម្លៃភាពសមស្របលើគោលនយោបាយគណនេយ្យដែលបានប្រើប្រាស់ និងភាពសមហេតុផលនៃគណនេយ្យប៉ាន់ស្មាន ក៏ដូចជាការបង្ហាញនានាដែលធ្វើឡើងដោយគណៈគ្រប់គ្រង។
- សន្និដ្ឋានដ៏សមស្របមួយទៅលើការប្រើប្រាស់របស់គណៈគ្រប់គ្រងលើមូលដ្ឋាននិរន្តរភាពគណនេយ្យ ផ្អែកទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលទទួលបាន ថាតើភាពមិនប្រាកដប្រជា ជាសារវន្តបានកើតឡើងទាក់ទងនឹងព្រឹត្តិការណ៍ឬលក្ខខណ្ឌដែលធ្វើឱ្យមានមន្ទិលសង្ស័យខ្លាំងទៅលើលទ្ធភាពការបន្តនិរន្តរភាពរបស់ធនាគារ។ ប្រសិនបើយើងខ្ញុំសន្និដ្ឋានថា ភាពមិនប្រាកដលាស់ជាសារវន្តនឹងកើតមានឡើង យើងខ្ញុំតម្រូវឱ្យធ្វើការលាតត្រដាងព័ត៌មានចាំបាច់ដើម្បីទាញការយកចិត្តទុកដាក់នៅក្នុងរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំទៅនឹងការលាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ឬក៏ប្រសិនបើការលាតត្រដាងនោះមិនគ្រប់គ្រាន់នោះមតិយោបល់មិនត្រឹមត្រូវ នឹងត្រូវបានផ្តល់។ ការសន្និដ្ឋានរបស់យើងខ្ញុំ គឺផ្អែកទៅលើភស្តុតាងសវនកម្មដែលទទួលបានគិតត្រឹមថ្ងៃនៃការចេញរបាយការណ៍សវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយស្ថានភាព ឬក៏ព្រឹត្តិការណ៍នាពេលអនាគតអាចបណ្តាលឱ្យធនាគារមិនអាចបន្តប្រតិបត្តិការជានិរន្តរភាពបាន។
- វាយតម្លៃការបង្ហាញទូទៅ រចនាសម្ព័ន្ធ និងមតិការបស់របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ រួមបញ្ចូលទាំងការលាតត្រដាងនានាថាតើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបង្ហាញនូវប្រតិបត្តិការ និងព្រឹត្តិការណ៍នានាដើម្បីបង្ហាញនូវភាពត្រឹមត្រូវសមស្របរបស់វា។

**គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករព្រឹត្តិស្រុក**  
សមាជិកភាពប្រៀប សន្តតុន អន្តរជាតិ។ ប្រៀប សន្តតុន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូពាណិជ្ជកម្មទូទាំងសកលលោកទេ។ រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ ។



# Grant Thornton

យើងខ្ញុំទាក់ទងជាមួយអ្នកទទួលបន្ទុកអភិបាលកិច្ចពាក់ព័ន្ធនឹងបញ្ហាផ្សេងៗ ដូចជាការរៀបចំដែនកំណត់ និង ពេលវេលាក្នុងការធ្វើសវនកម្ម និងរបកគំហើញសវនកម្ម រួមទាំងកង្វះខាតសំខាន់ៗនៃការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងដែលបាន រកឃើញនៅក្នុងកំឡុងពេលធ្វើសវនកម្មរបស់យើងខ្ញុំ។



**Grant Thornton**  
ហ្គ្រាន ធីនតុន (ខេមបូឌា) ភីអិលធីត  
គណនេយ្យករជំនាញ  
សវនករប្រតិបត្តិចុះបញ្ជី

  
Ronald C. Almera  
នាយកសវនករជំនាញ

រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា  
ថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៣

គណនេយ្យករជំនាញ និងសវនករប្រតិបត្តិ  
សមាជិកភាពហ្គ្រាន ធីនតុន អន្តរជាតិ។ ហ្គ្រាន ធីនតុន អន្តរជាតិ និងសមាជិក គឺមិនមែនជាដៃគូពាណិជ្ជកម្មទូទាំងសកលលោកទេ។  
រាល់សេវាកម្មនានាត្រូវបានផ្តល់យ៉ាងឯករាជ្យដោយសមាជិកនីមួយៗ ។

# របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ

	កំណត់ សម្គាល់	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.១)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.១)
<b>ទ្រព្យសកម្ម</b>					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៧	១២.២៣៨.១៨៥	៥០.៣៨៤.៦០៨	១១.៤៦៩.៦៦៣	៤៦.៧២៧.៤០៧
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៨	៩៩.៥៤៨.០៧៩	៤០៩.៨៣៩.៤៤១	៨៣.៣៥៥.៥៣៨	៣៣៩.៥៩០.៤៦២
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ-សុទ្ធ	៩	១៣១.៤៣៤.៣៦២	៥៤១.១១៥.២៦៨	១២២.៦៥២.៤៥២	៤៩៩.៦៨៦.០៨៩
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន-សុទ្ធ	១០	១.១៦១.២២៩.៩៥១	៤.៧៨០.៧៨៣.៧០៨	៩១៨.៤៩១.១៩០	៣.៧៤១.៩៣៣.១០៨
វិនិយោគលើមូលបត្រ	១១	១៥.៣៥៣	៦៣.២០៨	១៥.៣៥៣	៦២.៥៤៨
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ-សុទ្ធ	១២	៩.៦៥៤.៤៣៣	៣៩.៧៤៧.៣០១	៥.៧៨៥.១៣៨	២៣.៥៦៨.៦៥២
ទ្រព្យសកម្មអរូបី-សុទ្ធ	១៣	៥.៧៦៤.២៧១	២៣.៧៣១.៥០៤	៣.៧៥៣.៦០៩	១៥.២៩២.២០៣
សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម-សុទ្ធ	១៤	១២.៧៧៤.០០៥	៥២.៥៩០.៥៧៩	៩.៨៤០.៥៩៦	៤០.០៩០.៥៨៨
ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ-សុទ្ធ	៣១(គ)	៤.៩២៤.១៧២	២០.២៧២.៨១៦	៣.៦៧៤.៨៤៧	១៤.៩៧១.៣២៧
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៥	៤.៥៩៩.៩០៨	១៨.៩៣៧.៨២១	៣.៤២២.១០៥	១៣.៩៤១.៦៥៦
<b>ទ្រព្យសកម្មសរុប</b>		<b>១.៤៤២.១៨២.៧១៩</b>	<b>៥.៩៣៧.៤៦៦.២៥៤</b>	<b>១.១៦២.៤៦០.៤៩១</b>	<b>៤.៧៣៥.៨៦៤.០៤០</b>
<b>មូលធន និងបំណុល</b>					
<b>មូលធន</b>					
ដើមទុន	២១	១៧៥.៨៩៥.១០០	៧០៣.៥៨០.៤០០	១៧៥.៨៩៥.១០០	៧០៣.៥៨០.៤០០
ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	២២	៣.២៣៩.៨២៧	១៣.៣៣៨.៣៦៨	៤.៥៣៤.៩៩៦	១៨.៤៧៥.៥៧៤
ប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក		១៣៨.២៣៨.៧៣៤	៥៦៤.៩៨១.៧០៦	៩០.៦៤០.៤៤៦	៣៦៨.៧២៥.៣៣៤
ទុនបម្រុងបញ្ចូលគ្នា	៦	៥.៩៥៦.៥០០	២៤.២៨៤.៦៥១	៥.៩៥៦.៥០០	២៤.២៨៤.៦៥១
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	២៤.៩៦៥.១៤៨	-	១៣.៥៤២.២១០
<b>មូលធនសរុប</b>		<b>៣២៣.៣៣០.១៦១</b>	<b>១.៣៣១.១៩០.២៧៣</b>	<b>២៧៧.០២៧.០៤២</b>	<b>១.១២៨.៦០៨.១៦៩</b>
<b>បំណុល</b>					
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	១៦	៣៥៣.៤៦៤.៤៧២	១.៤៥៥.២១៣.២៣១	២១៧.៤៥៥.១៦១	៨៨៥.៩១២.៣២៦
បំណុលពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបច្ចុប្បន្ន	៣១(ខ)	១១.៦១៤.៧០៥	៤៧.៨១៧.៧៤០	១១.៦៦៤.៧៧៤	៤៧.៥២២.២៨៩
ប្រាក់កម្ចី	១៧	១២៨.៤៣១.៣១៥	៥២៨.៧៥១.៧២៤	១០០.៣០៨.១២៥	៤០៨.៦៥៥.៣០១
សមតុល្យដែលពាក់ភាគីពាក់ព័ន្ធ	១៨	៦០៦.៣៧៤.៣២៩	២.៤៩៦.៤៤៣.១១២	៥៣៩.៥០៥.៥៦៨	២.១៩៧.៩៤៥.៦៨៤
បំណុលកតិសន្យា	១៩	១២.៦៥២.១៧១	៥២.០៨៨.៩៨៨	៩.៧៦៤.៥៣២	៣៩.៧៨០.៧០៣
បំណុលផ្សេងៗ	២០	៦.៣១៥.៥៦៦	២៦.០០១.១៨៦	៦.៧៣៥.២៨៩	២៧.៤៣៩.៥៦៨
<b>បំណុលសរុប</b>		<b>១.១១៨.៨៥២.៥៥៨</b>	<b>៤.៦០៦.៣១៥.៩៨១</b>	<b>៨៨៥.៤៣៣.៤៤៩</b>	<b>៣.៦០៧.២៥៥.៨៧១</b>
<b>មូលធន និងបំណុលសរុប</b>		<b>១.៤៤២.១៨២.៧១៩</b>	<b>៥.៩៣៧.៤៦៦.២៥៤</b>	<b>១.១៦២.៤៦០.៤៩១</b>	<b>៤.៧៣៥.៨៦៤.០៤០</b>

កំណត់សម្គាល់ដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

## របាយការណ៍ចំណូលលម្អិត

	កំណត់ សម្គាល់	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.១)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.១)
ចំណូលការប្រាក់	២៣	១៧៥.៨៦៣.៩៨៩	៧១៨.៧៥៦.១២៣	១២៨.៧០៦.៥០៧	៥២៣.៥៧៨.០៧០
ចំណាយការប្រាក់	២៤	(៤៨.៨០៨.៧៣៣)	(១៩៩.៤៨១.២៩២)	(២២.៧៧៣.០៧៧)	(៩២.៦៤០.៨៧៧)
<b>ចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ</b>		<b>១២៧.០៥៥.២៥៦</b>	<b>៥១៩.២៧៤.៨៣១</b>	<b>១០៥.៩៣៣.៤៣០</b>	<b>៤៣០.៩៣៧.១៩៣</b>
ចំណូលកម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសារ-សុទ្ធ		៣២៨.៤៤៦	១.៣៤២.៣៥៩	១៥.២១៩	៦១.៩១១
ចំណូលផ្សេងៗ-សុទ្ធ	២៦	១.៨១២.២៩៧	៧.៤០៦.៨៥៨	៩៦៣.១៥៨	៣.៩១៨.១២៧
ចំណាយបុគ្គលិក	២៧	(៣៣.៥៨៦.៥៩១)	(១៣៧.២៦៨.៣៩៨)	(២៩.០៨៩.៧៥៧)	(១១៨.៣៣៧.១៣១)
រំលស់ទ្រព្យសកម្មរូបិយ និងរំលស់ទ្រព្យសកម្មអរូបិយ	២៨	(៥.៤០២.០៣២)	(២២.០៧៨.១០៥)	(៣.៨២៧.៦០៧)	(១៥.៥៧០.៧០១)
ចំណាយប្រតិបត្តិការផ្សេងៗ	២៩	(១៥.៨៤៧.៥៤២)	(៦៤.៧៦៨.៩០៤)	(១២.០៧០.៧៨៧)	(៤៩.១០៣.៩៦៦)
ការខាតបង់លើឱនភាពតម្លៃសុទ្ធលើឧបករណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុ	៣០	(១៦.១៨០.៩២៣)	(៦៦.១៣១.៤៣២)	(៥.៧៩៨.២១៩)	(២៣.៥៨៧.១៥៥)
<b>ប្រាក់ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល</b>		<b>៥៨.១៧៨.៩១១</b>	<b>២៣៧.៧៧៧.២០៩</b>	<b>៥៦.១២៥.៤៣៧</b>	<b>២២៨.៣១៨.២៧៨</b>
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	៣១(ក)	(១១.៨៧៥.៧៩២)	(៤៨.៥៣៦.៣៦២)	(១១.៣៣១.០៤២)	(៤៦.០៩៤.៦៧៩)
<b>ប្រាក់ចំណេញសុទ្ធក្នុងការិយបរិច្ឆេទ</b>		<b>៤៦.៣០៣.១១៩</b>	<b>១៨៩.២៤០.៨៤៧</b>	<b>៤៤.៧៩៤.៣៩៥</b>	<b>១៨២.២២៣.៥៩៩</b>
<b>ចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ-</b>					
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	១១.៤២២.៩៣៨	-	៧.៣២២.៧១៦
<b>ចំណូលលម្អិតសរុបក្នុងការិយបរិច្ឆេទ</b>		<b>៤៦.៣០៣.១១៩</b>	<b>២០០.៦៦៣.៧៨៥</b>	<b>៤៤.៧៩៤.៣៩៥</b>	<b>១៨៩.៥៤៦.៣១៥</b>

កំណត់សម្គាល់ដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

## របាយការណ៍បម្រែបម្រួលមូលធន

	កំណត់ សម្គាល់	ដើមទុន ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុងបទប្បញ្ញត្តិ ដុល្លារអាមេរិក	ចំណេញរក្សាទុក ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុងរួមបញ្ចូលគ្នា ដុល្លារអាមេរិក	លម្អៀងពីការប្តូរ រូបិយប័ណ្ណ ពាន់រៀល	មូលធនសរុប ដុល្លារអាមេរិក
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២		១៧៥.៨៩៥.១០០	៤.៥៣៤.៩៩៦	៩០.៦៤០.៤៤៦	៥.៩៥៦.៥០០	១៣.៥៤២.២១០	២៧៧.០២៧.០៤២
ប្រាក់ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		-	-	៤៦.៣០៣.១១៩	-	-	៤៦.៣០៣.១១៩
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	-	-	-	១១.៤២២.៩៣៨	-
ចំណូលលម្អិតសរុប		-	-	៤៦.៣០៣.១១៩	-	១១.៤២២.៩៣៨	៤៦.៣០៣.១១៩
ការផ្ទេរទៅទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	២២	-	(១.២៩៥.១៦៩)	១.២៩៥.១៦៩	-	-	-
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		១៧៥.៨៩៥.១០០	៣.២៣៩.៨២៧	១៣៧.២៣៨.៧៣៤	៥.៩៥៦.៥០០	-	៣២៣.៣៣០.១៦១
សមមូលជាពាន់រៀល		៧០៣.៥៨០.៤០០	១៣.៣៣៨.៣៦៨	៥៦៤.៩៨១.៧០៦	២៤.២៨៤.៦៥១	២៤.៩៦៥.១៤៨	១.៣៣១.១៥០.២៧៣

		ដើមទុន ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុងបទប្បញ្ញត្តិ ដុល្លារអាមេរិក	ចំណេញរក្សាទុក ដុល្លារអាមេរិក	ទុនបម្រុងរួមបញ្ចូលគ្នា ដុល្លារអាមេរិក	លម្អៀងពីការប្តូរ រូបិយប័ណ្ណ ពាន់រៀល	មូលធនសរុប ដុល្លារអាមេរិក
នាថ្ងៃទី០១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១		១៧៥.៨៩៥.១០០	៣.៣៤៤.២៥៦	៤៧.០៣៦.៧៩១	៥.៩៥៦.៥០០	៦.២១៩.៤៩៤	២៣២.២៣២.៦៤៧
ប្រាក់ចំណេញក្នុងការិយបរិច្ឆេទ		-	-	៤៤.៧៩៤.៣៩៥	-	-	៤៤.៧៩៤.៣៩៥
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ		-	-	-	-	៧.៣២២.៧១៦	-
ចំណូលលម្អិតសរុប		-	-	៤៤.៧៩៤.៣៩៥	-	៧.៣២២.៧១៦	៤៤.៧៩៤.៣៩៥
ការផ្ទេរទៅទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	២២	-	១.១៩០.៧៤០	(១.១៩០.៧៤០)	-	-	-
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		១៧៥.៨៩៥.១០០	៤.៥៣៤.៩៩៦	៩០.៦៤០.៤៤៦	៥.៩៥៦.៥០០	-	២៧៧.០២៧.០៤២
សមមូលជាពាន់រៀល		៧០៣.៥៨០.៤០០	១៨.៤៧៥.៥៧៤	៣៦៨.៧២៥.៣៣៤	២៤.២៨៤.៦៥១	១៣.៥៤២.២១០	១.១២៧.៦០៨.១៦៩

កំណត់សម្គាល់ដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

# របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់

	កំណត់ សម្គាល់	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.១)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.១)
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ</b>					
ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល		៥៨.១៧៨.៩១១	២៣៧.៧៧៧.២០៩	៥៦.១២៥.៤៣៧	២២៨.៣១៨.២៧៨
<i>និយ័តកម្មសម្រាប់៖</i>					
ចំណាយការប្រាក់	២៤	៤៨.៨០៨.៧៣៣	១៩៩.៤៨១.២៩២	២២.៧៧៣.០៧៧	៩២.៦៤០.៨៧៧
ការខាតបង់លើឱនភាពតម្លៃសុទ្ធលើឧបករណ៍					
ហិរញ្ញវត្ថុ	៣០	១៦.១៨០.៩២៣	៦៦.១៣១.៤៣២	៥.៧៩៨.២១៩	២៣.៥៨៧.១៥៥
រំលស់លើទ្រព្យរូបិយ និងរំលស់លើទ្រព្យអរូបិយ	២៨	៥.៤០២.០៣២	២២.០៧៨.១០៥	៣.៨២៧.៦០៧	១៥.៥៧០.៧០១
ខាតពីការលក់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	២៩	៦.៤៤២	២៦.៣២៨	១.១៦៩	៤.៧៥៥
ចំណូលការប្រាក់	២៣	(១៧៥.៨៦៣.៩៨៩)	(៧១៨.៧៥៦.១២៣)	(១២៨.៧០៦.៥០៧)	(៥២៣.៥៧៨.០៧០)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស		(៩២.៧១០)	(៣៧៨.៩០៦)	(២២.២១៨)	(៩០.៣៨៣)
ការជម្រះបញ្ជីលើទ្រព្យសកម្មអរូបិយ	២៩	៤៤៣.៣៥៩	១.៨១២.០០៨	-	-
<b>ខាតបង់ប្រតិបត្តិការមុនបម្រែបម្រួលទុនបង្វិល</b>		<b>(៤៦.៩៣៦.២៩៩)</b>	<b>(១៩១.៨២៨.៦៥៥)</b>	<b>(៤០.២០៣.២១៦)</b>	<b>(១៦៣.៥៤៦.៦៨៧)</b>
<i>បម្រែបម្រួលទុនបង្វិល</i>					
<i>បម្រែបម្រួលសុទ្ធក្នុង៖</i>					
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា		(១៦.៩៧៧.៩៦៩)	(៦៩.៣៨៨.៩៥៩)	(៤០.០២៨.៦៤១)	(១៦២.៨៣៦.៥១២)
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន		(២៥៥.៤៩០.៥៨០)	(១.០៤៤.១៩០.០០០)	(៣០៥.៤៩៨.៣៤៣)	(១.២៤២.៧៦៧.២៥៩)
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ		(១.១៧៧.៨០៣)	(៤.៨៤៩.០១៥)	១.៥៥៩.៧៣១	៦.៣៤៤.៩៨៩
ប្រាក់បញ្ញើសន្សំអតិថិជន		១៣១.៤០៣.៩៧៦	៥៣៧.០៤៨.០៥០	៩១.១១៨.៨៧៧	៣៧០.៦៧១.៥៩២
បំណុលផ្សេងៗ		(៣.២៨៨.៤៨៥)	(១៣.៤៤០.០៣៨)	៨៥៧.០៥២	៣.៤៨៦.៤៨៤
<b>សាច់ប្រាក់បានប្រើក្នុងប្រតិបត្តិការ</b>		<b>(១៩២.៤៦៧.១៦១)</b>	<b>(៧៨៦.៦៤៨.៦១៨)</b>	<b>(២៩២.១៩៤.៥៤០)</b>	<b>(១.១៨៨.៦៤៧.៣៨៩)</b>
ការប្រាក់ដែលបានទទួល		១៧១.៧៩៨.១៦៥	៧០២.១៣៩.១០០	១២៥.១២៩.៤២៩	៥០៩.០២៦.៥១៧
ការប្រាក់បានបង់		(៤០.៣៦០.៦៧៣)	(១៦៤.៩៥៤.០៧១)	(១៩.១៥០.៣៣១)	(៧៧.៩០៣.៥៤៧)
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបានទូទាត់	៣១	(១៣.១៧៥.១៨៦)	(៥៣.៨៤៦.៩៨៥)	(៧.៦១៦.២៩៧)	(៣០.៩៨៣.០៩៦)
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើក្នុងសកម្មភាពប្រតិបត្តិការ</b>		<b>(៧៤.២០៤.៨៥៥)</b>	<b>(៣០៣.៣១០.៥៧៤)</b>	<b>(១៩៣.៨៧១.៧៣៩)</b>	<b>(៧៨៨.៥០៧.៥១៥)</b>
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពវិនិយោគ</b>					
សាច់ប្រាក់បានទទួលពីការលក់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ		៣៩៨.១៧៤	១.៦២៧.៣៣៧	៣៨៦	១.៥៧០
ទិញទ្រព្យសកម្មអរូបិយ	១៣	(៣.១៤១.៥៦០)	(១២.៨៣៩.៥៥៦)	(២.៣៥៩.១៥២)	(៩.៥៩៧.០៣០)
ទិញទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	១២	(៦.០៨៥.៤៩៣)	(២៤.៨៧១.៤១០)	(៣.២៨៨.៦៩៧)	(១៣.៣៧៨.៤១៩)
ការបន្ថែមទៅប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់		(១០.០៧១.៦២៣)	(៤១.១៦២.៧២៣)	(៤៩.៨០៩.៣៥០)	(២០២.៦២៤.៤៣៦)
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធប្រើក្នុងសកម្មភាពវិនិយោគ</b>		<b>(១៨.៩០០.៥០២)</b>	<b>(៧៧.២៤៦.៣៥២)</b>	<b>(៥៥.៤៥៦.៨១៣)</b>	<b>(២២៥.៥៩៨.៣១៥)</b>

កំណត់សម្គាល់ដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។

## របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ (ត)

	កំណត់ សម្គាល់	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
		ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.១)	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល (កំណត់សម្គាល់ ៤.១)
<b>លំហូរសាច់ប្រាក់ពីសកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
សាច់ប្រាក់បានទទួលពីប្រាក់កម្ចី	១៧	១០៤.៩៣០.៧៧៥	៤២៨.៨៥២.០៧៧	៩៥.២៣៨.០៩៥	៣៨៧.៤២៨.៥៧០
ការទូទាត់សងប្រាក់កម្ចី	១៧	(៧៦.៥២៥.៤១០)	(៣១២.៧៥៩.៣៥១)	(៧១.១៦៨.៥៣៩)	(២៨៩.៥១៣.៦១៧)
សាច់ប្រាក់បានទទួលពីសមតុល្យជំពាក់ ភាគីពាក់ព័ន្ធ	៣៣	២៥២.៥០០.០០០	១.០៣១.៩៦៧.៥០០	៤៦៨.៧០០.០០០	១.៩០៦.៦៧១.៦០០
ការទូទាត់សងលើសមតុល្យជំពាក់ភាគីពាក់ព័ន្ធ	៣៣	(១៨៥.៦៣១.២៣៩)	(៧៥៨.៦៧៤.៨៧៤)	(២៥៣.៥២៩.៦៣៣)	(១.០៣១.៣៥៨.៥៤៧)
ការទូទាត់បំណុលកតិសន្យា	១៩	(៣.៤៦២.៧៦៧)	(១៤.១៥២.៣២៩)	(២.៦៩១.៤៨៧)	(១០.៩៤៨.៩៦៩)
<b>សាច់ប្រាក់សុទ្ធពីសកម្មភាពហិរញ្ញវត្ថុ</b>		<b>៩១.៨១១.៣៥៩</b>	<b>៣៧៥.២៣៣.០២៣</b>	<b>២៣៦.៥៤៨.៤៣៦</b>	<b>៩៦២.២៧៩.០៣៧</b>
<b>បម្រែបម្រួលសាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល</b>					
<b>សុទ្ធ</b>		<b>(១.២៩៣.៩៩៧)</b>	<b>(៥.៣២៣.៩០៣)</b>	<b>(១២.៧៤០.១១៦)</b>	<b>(៥១.៨២៦.៧៩៣)</b>
សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលចាប់ផ្តើម					
ការិយបរិច្ឆេទ		៤៥.៨៩៩.០៦៩	១៨៦.៩៩២.៨០៨	៥៨.៦៣៩.១៨៥	២៣៧.១៩៥.៥០២
លម្អៀងពីកាត្រូឡូប៊ីយប័ណ្ណ		-	១.៩៧០.១៧៧	-	១.៦២៤.០៩៨
<b>សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលចុង</b>					
<b>ការិយបរិច្ឆេទ</b>	៣២	<b>៤៤.៦០៥.០៧២</b>	<b>១៨៣.៦៣៩.០៨២</b>	<b>៤៥.៨៩៩.០៦៩</b>	<b>១៨៦.៩៩២.៨០៨</b>

កំណត់សម្គាល់ដែលបានភ្ជាប់មកជាមួយ គឺជាផ្នែកមួយនៃរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ។



# កំណត់សម្គាល់លើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ

## ១. ព័ត៌មាន

ធនាគារ អ៊ូរី (ខេមបូឌា) ម.ក (ហៅកាត់ថា “ធនាគារ”) បានទទួលអាជ្ញាប័ណ្ណជាធនាគារពាណិជ្ជដែលមានប្រតិបត្តិការ និងចុះបញ្ជីក្នុង ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

ធនាគារត្រូវបានបង្កើតឡើងជាក្រុមហ៊ុនឯកជនទទួលខុសត្រូវមានកម្រិតនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជានៅថ្ងៃទី១៩ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០០៣ ក្រោម ការចុះបញ្ជីលេខ ១៨៤៦E/២០០៣ ហើយបន្ទាប់មកបានប្តូរលេខចុះបញ្ជីកា ០០០០៥២៦៩ ចេញដោយក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម (“MoC”) នៅក្រោមឈ្មោះដើម វិសិនហ្វាន់ (ខេមបូឌា) អិលធីឌី។ នៅថ្ងៃទី១៨ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០០៤ ធនាគារទទួលបានអាជ្ញាប័ណ្ណជាគ្រឹះស្ថាន មីក្រូហិរញ្ញវត្ថុ ពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (“NBC”)។ នៅថ្ងៃទី១៧ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១១ ធនាគារទទួលបានអាជ្ញាប័ណ្ណពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ជាគ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទទួលប្រាក់បញ្ញើ (“MDI”) ក្នុងការធ្វើអាជីវកម្មសេវាកម្មទទួលប្រាក់បញ្ញើ។

ធនាគារជាកម្មសិទ្ធិសាខាបរទេស ៩៩,៩៩៩៨% របស់វិសិនហ្វាន់ អន្តរជាតិ ដែលជាធនាគារចុះបញ្ជីនៅសហរដ្ឋអាមេរិក។ នៅថ្ងៃទី២១ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៨ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានអនុម័តផ្លូវការទៅលើការផ្ទេរភាគហ៊ុន ១០០% របស់ធនាគារទៅឱ្យ Woori Bank Korea ដែលជាធនាគារបានបង្កើតឡើងនៅក្នុងសាធារណៈរដ្ឋកូរ៉េ ហើយបានប្តូរឈ្មោះទៅជា ជាប់បែបយូប៊ី ហ្វាយនែន ឯ.ក។ ការធ្វើ វិសោធកម្មនៃអនុស្សរណៈ និងលក្ខន្តិកៈរបស់ធនាគារនេះ ដោយសារការផ្លាស់ប្តូរម្ចាស់កម្មសិទ្ធិ ត្រូវបានអនុម័តដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (“NBC”) នៅថ្ងៃទី១៧ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៨ និងយល់ព្រមដោយក្រសួងពាណិជ្ជកម្មនៅថ្ងៃទី២០ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១៨។

នៅថ្ងៃទី២២ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩ ធនាគារបានចុះកិច្ចព្រមព្រៀងរួមបញ្ចូលគ្នា ជាមួយគ្រឹះស្ថាន Woori Finance Cambodia Plc. (“WFC”) ដែលមានម្ចាស់ភាគហ៊ុនតែមួយគត់ (ធនាគារ អ៊ូរី កូរ៉េ) ជាមួយប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មចម្បង ជាសេវាកម្មមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុជូនប្រជាជន ដើម្បីចូល រួមចំណែកអភិវឌ្ឍន៍សេដ្ឋកិច្ច-សង្គមកម្ពុជា ក្នុងគោលបំណងលើកស្ទួយដល់ជីវភាពរស់នៅរបស់ប្រជាជននៅតាមសហគមន៍ ដោយផ្តោត ទៅលើការបង្កើនប្រាក់ចំណូលតាមរយៈការលើកកម្ពស់សកម្មភាពអាជីវកម្មរបស់អង្គការខ្នាតតូច និងមធ្យម ការធ្វើអាជីវកម្ម នៅតាម ជនបទ និងវិស័យកសិកម្ម ដោយប្រើប្រាស់សេវាប្រាក់កម្ចី និងប្រាក់បញ្ញើ។ យោងតាមកិច្ចព្រមព្រៀងរួមបញ្ចូលគ្នា WFC នឹងត្រូវបាន រំលាយបន្ទាប់ពីការរួមបញ្ចូលគ្នា។ ការរួមបញ្ចូលគ្នា និងការរំលាយ WFC នេះ មានប្រសិទ្ធភាពនៅថ្ងៃទី១០ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០ ដោយ មានការអនុម័តពីធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា និងក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម។

នៅថ្ងៃទី១៦ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារបានទទួលការអនុម័តផ្លូវការពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងនៅថ្ងៃទី០២ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារ ទទួលបានការអនុម័តផ្លូវការពីក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម ដើម្បីធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មក្រោមឈ្មោះ “ធនាគារ អ៊ូរី (ខេមបូឌា) ម.ក”។ លើសពី នេះទៀត ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម ក៏បានអនុម័តក្នុងការផ្ទេរហ៊ុនចំនួន ១ហ៊ុនពីធនាគារ Woori Bank Korea ទៅឱ្យ លោក Hong Ju Kim ដែលជាជនជាតិកូរ៉េ។ ធនាគារបានប្រកាសជាផ្លូវការ និងបានចាប់ផ្តើមធ្វើប្រតិបត្តិការក្នុងនាមជាធនាគារពាណិជ្ជ សាធារណៈ នៅថ្ងៃទី០៣ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២។

សកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងរបស់ធនាគារ គឺការផ្តល់សេវាកម្ម និងផលិតផលហិរញ្ញវត្ថុដូចជាប្រាក់បញ្ញើ ឥណទាន រួមទាំងសេវាផ្ទេរប្រាក់ ក្នុងស្រុក និងក្រៅប្រទេស សេវាធនាគារចល័ត សេវាទូទាត់ប្រាក់ សេវាកម្មម៉ាស៊ីនដកប្រាក់ស្វ័យប្រវត្តិ លិខិតធានារបស់ធនាគារ និង សេវាកម្មធនាគារផ្សេងៗទៀតដែលផ្តល់សេវាជូនប្រជាជនកម្ពុជា តាមរយៈការិយាល័យកណ្តាល និងសាខារបស់ខ្លួននៅក្នុងរាជធានី ភ្នំពេញ និងសាខាតាមបណ្តាខេត្តផ្សេងៗនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។

ការិយាល័យចុះបញ្ជីរបស់ធនាគារ មានទីតាំងនៅអគារលេខ៣៩៨ មហាវិថីព្រះមុនីវង្ស សង្កាត់បឹងកេងកងទី១ ខណ្ឌបឹងកេងកង រាជធានីភ្នំពេញ ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ ធនាគារ មានប្រតិបត្តិការចំនួន ២៩ ខេត្តក្រុងដែលមានសាខាបណ្តាញចំនួន ១៣៨ សាខា។

**ការវិភាគជាលម្អិតនៃជំងឺកូវីដ-១៩**

កូវីដ-១៩ បានជះឥទ្ធិពលដល់អាជីវកម្មមួយចំនួន ហើយរដ្ឋាភិបាលបានបើកប្រទេសតាំងពីដើមឆ្នាំ ២០២២ ហើយអាជីវកម្មខ្លះមានភាពប្រសើរឡើង ប៉ុន្តែអាជីវកម្មខ្លះនៅតែជួបការលំបាក។ គណៈគ្រប់គ្រងធ្វើការតាមដានលើស្ថានភាពដែលធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់អតិថិជន និងបញ្ហាឥណទានជាប្រចាំដែលត្រូវបានធ្វើឡើងក្នុងការរៀបចំឥណទានរបស់អតិថិជនឡើងវិញតាមតម្រូវការរបស់ ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា។ ម្យ៉ាងវិញទៀត សំវិធានធនបន្ថែមក៏ត្រូវបានបម្រុងសម្រាប់អតិថិជនដែលកំពុងតែជួបការលំបាកផ្នែកលើតម្រូវការនៃសេចក្តីប្រកាសរបស់ធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា។

ដើម្បីកំណត់ពីផលប៉ះពាល់ចម្បងពីជំងឺកូវីដ-១៩ គណៈគ្រប់គ្រងបានធ្វើការវាស់វែងមួយចំនួនដើម្បីទប់ស្កាត់រាល់ផលប៉ះពាល់ធំៗទៅលើលទ្ធផលហិរញ្ញវត្ថុរបស់ខ្លួនដែលរួមមានដូចខាងក្រោម៖

- ក). ធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពលើការប្រមូលមើលធាតុនៅក្នុងការគណនាប្រូបាប៊ីលីតេក្នុងការទូទាត់សង (“PD”) សម្រាប់ការគណនាខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក (“ECL”)
- ខ). អនុវត្តការគ្រប់គ្រងការត្រួតពិនិត្យលើ PD ផ្នែកលើផលប៉ះពាល់លើវិស័យផ្សេងៗ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការកើនឡើងនូវហានិភ័យឥណទាន។

**២. ក្របខណ្ឌរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងមូលដ្ឋាននៃការរៀបចំ និងការបង្ហាញទូទៅរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

**២.១ របាយការណ៍ដែលអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុនៃកម្ពុជា**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានរៀបចំឡើងដោយអនុលោមតាមស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិនៃកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា “CIFRSs”)។ CIFRSs ដូចគ្នាទៅនឹងស្តង់ដាររបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិ (“IFRSs”) ដែលបានចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សាស្តង់ដារគណនេយ្យអន្តរជាតិ (“IASB”) ពីព្រោះ IFRSs ត្រូវបានអនុម័តដោយក្រុមប្រឹក្សាគណនេយ្យជាតិ (“NAC”) ដោយគ្មានការកែប្រែទៅលើ CIFRSs ឡើយ។

**២.២ មូលដ្ឋាននៃការរៀបចំ**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ ដែលបានបង្ហាញជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក (“USD”) ត្រូវបានរៀបចំឡើងតាមមូលដ្ឋានថ្លៃដើមប្រវត្តិសាស្ត្រ លើកលែងក្នុងករណីដូចខាងក្រោម៖

- ក. ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានវាស់វែងតាមតម្លៃដែលបានវាយតម្លៃឡើងវិញ ឬតម្លៃសមស្រប
- ខ. ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកំណត់តម្លៃតាមថ្លៃដើមបានរំលស់

ថ្លៃដើមប្រវត្តិសាស្ត្រជាទូទៅផ្អែកលើតម្លៃសមស្រប ដែលបានផ្តល់សម្រាប់ការដោះដូរទំនិញ និងសេវាកម្ម។

សមតុល្យសាច់ប្រាក់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបង្កត់មកត្រឹមសមតុល្យប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកដែលនៅកៀកបំផុត ឬពាន់រៀលសម្រាប់សមតុល្យប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក និងខ្មែររៀល។

**២.៣ មូលដ្ឋាននៃការដាក់បញ្ចូលគ្នា**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ រួមបញ្ចូលទាំងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ស្នាក់ការកណ្តាល និងសាខាទាំងអស់របស់ខ្លួន បន្ទាប់ពីការជម្រះបញ្ជីលើសមតុល្យ និងប្រតិបត្តិការរបស់អន្តរសាខាសំខាន់ៗ។

**២.៤ ការបកស្រាយរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

គណៈគ្រប់គ្រង ធ្វើការបកស្រាយរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដោយផ្អែកលើលទ្ធភាពនៃការទូទាត់សង។ ព័ត៌មានពីទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរយៈពេលខ្លី និងរយៈពេលវែង គឺត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងផ្នែកនៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ។ ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលមានអាយុកាលលើសពី ១២ខែត្រូវបានកំណត់ជាទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង និងបំណុលរយៈពេលវែង។

**៣. ការអនុម័តថ្មី និងស្តង់ដារគណនេយ្យដែលបានកែសម្រួល**

**៣.១ ស្តង់ដារថ្មី និងការធ្វើវិសោធនកម្មដែលបានអនុម័តនៅថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២**

ធនាគារបានអនុវត្តទៅលើស្តង់ដារគណនេយ្យ និងការបកស្រាយគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ដែលមានប្រសិទ្ធភាពជាកាតព្វកិច្ចចាប់ផ្តើមនៅ ឬបន្ទាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២ ដូចខាងក្រោមនេះ៖

- ទ្រព្យសម្បត្តិ គ្រឿងចក្រ និងបរិក្ខារ- សាច់ប្រាក់ដែលបានទទួលមុនការគ្រោងទុក (វិសោធនកម្មទៅលើ CIAS ១៦)
- កិច្ចសន្យាសុគតស្នាញ- ថ្លៃដើមនៃការបំពេញកិច្ចសន្យា (វិសោធនកម្មទៅលើ CIAS ៣៧)
- យោងតាមក្របខណ្ឌទស្សនា (វិសោធនកម្មទៅលើ CIFRS ៣)
- ក្របខណ្ឌទស្សនាបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ CIFRSs
- ការតែតម្រូវប្រចាំឆ្នាំលើស្តង់ដារ CIFRS ២០១៨ -២០២០
- ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ CIFRS ៩ - កម្រៃសេវាក្នុងការធ្វើតេស្ត '១០%' សម្រាប់ការឈប់ទទួលស្គាល់បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ

ស្តង់ដារគណនេយ្យថ្មី និងស្តង់ដារគណនេយ្យដែលបានកែសម្រួលទាំងនេះ ត្រូវបានបោះផ្សាយដោយ IASB និងអនុម័តដោយ NAC ដែលបានអនុម័តដោយធនាគារផងដែរ ហើយត្រូវបានវាយតម្លៃថា ពុំមានផលប៉ះពាល់ជាសារវន្តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារនោះទេ។

**៣.២ ស្តង់ដារថ្មី និងការធ្វើវិសោធនកម្មដែលមានប្រសិទ្ធភាពនៅឆ្នាំ២០២២ តែមិនជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងធនាគារ**

- CIFRS ១ ការអនុម័តស្តង់ដាររបាយការណ៍ទាក់ទងនឹងហិរញ្ញវត្ថុអន្តរជាតិជាលើកដំបូង - ក្រុមហ៊ុនបុត្រសម្ព័ន្ធជាអ្នកអនុម័តលើកដំបូង
- CIAS ៤១ កសិកម្ម - ការវាស់វែងពន្ធតាមតម្លៃសមស្រប

**៣.៣ ស្តង់ដារ វិសោធនកម្ម និងការបកស្រាយទៅលើស្តង់ដារដែលមានស្រាប់ ប៉ុន្តែមិនទាន់មានប្រសិទ្ធភាពហើយមិនទាន់បានអនុវត្តជាមុនដោយធនាគារ**

ស្តង់ដារ និងការបកស្រាយដែលបានចេញផ្សាយ ប៉ុន្តែមិនទាន់មានប្រសិទ្ធភាព ត្រូវបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម។ ធនាគារមានបំណងក្នុងការអនុវត្តស្តង់ដារទាំងនេះ ប្រសិនបើអាចអនុវត្តបាននៅពេលដែលស្តង់ដារទាំងនោះមានប្រសិទ្ធភាព។

- CIFRS ១៧ កិច្ចសន្យាធានារ៉ាប់រង (មានប្រសិទ្ធភាពនៅថ្ងៃទី០១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣)
- ចំណាត់ថ្នាក់បំណុលបំណុលរយៈខ្លី និងបំណុលរយៈពេលវែង (វិសោធនកម្មទៅលើ CIAS ១) (មានប្រសិទ្ធភាពនៅថ្ងៃទី០១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣)
- និយមន័យគណនេយ្យប៉ាន់ស្មាន - វិសោធនកម្មទៅលើ CIAS ៨ (មានប្រសិទ្ធភាពនៅថ្ងៃទី០១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣)
- ការបង្ហាញគោលនយោបាយគណនេយ្យ - វិសោធនកម្មទៅលើ CIAS ១ និង CIFRS ការអនុវត្តរបាយការណ៍ ២ (មានប្រសិទ្ធភាពនៅថ្ងៃទី០១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣)

វិសោធនកម្មទាំងនេះ គឺមិនត្រូវបានរំពឹងទុកថានឹងមានផលប៉ះពាល់ខ្លាំងទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៅក្នុងអំឡុងពេលនៃការអនុវត្តដំបូងទេ។

**៤. សេចក្តីសង្ខេបនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗ**

គោលនយោបាយគណនេយ្យសំខាន់ៗដែលបានប្រើក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះគឺត្រូវបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម។ គោលនយោបាយទាំងនេះ ត្រូវបានអនុវត្តយ៉ាងមានសង្គតិភាពនៅរាល់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបង្ហាញ លើកលែងតែមានការបញ្ជាក់ផ្សេងពីនេះ។

**៤.១ ការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស**

**i រូបិយប័ណ្ណមុខងារ និងរូបិយប័ណ្ណសម្រាប់បង្ហាញ**

គណនីទាំងអស់ដែលមាននៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ ត្រូវបានវាស់វែងដោយប្រើប្រាស់រូបិយប័ណ្ណនៃបរិយាកាស សេដ្ឋកិច្ច ចម្បងដែលធនាគារធ្វើប្រតិបត្តិការ (ហៅកាត់ថា “រូបិយប័ណ្ណមុខងារ”)។ គណៈគ្រប់គ្រងបានសន្មតយកប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក (“USD”) ជា រូបិយប័ណ្ណមុខងារ ដោយផ្អែកលើតម្លៃនៃប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកលើប្រតិបត្តិការរបស់ធនាគារ។ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះ ត្រូវបានបង្ហាញ ជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកដែលជារូបិយប័ណ្ណមុខងារ និងជារូបិយប័ណ្ណសម្រាប់បង្ហាញ។

**ii. ប្រតិបត្តិការ និងសមតុល្យ**

ប្រតិបត្តិការជារូបិយប័ណ្ណផ្សេងៗក្រៅពីប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងការប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរប្រាក់ នាការលបរិច្ឆេទនៃប្រតិបត្តិការនោះ។ ចំណេញ និងខាតពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស ដែលជាលទ្ធផលពីការទូទាត់ប្រតិបត្តិការទាំងនេះ និងពី ការប្តូរទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរូបិយវត្ថុនានា ដែលជារូបិយប័ណ្ណបរទេសផ្សេងៗក្រៅពីប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក តាមអត្រាប្តូរប្រាក់នាបំណាច់ឆ្នាំ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ ឬខាត។

**iii. ការបង្ហាញជាប្រាក់រៀលខ្មែរ**

ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលបានដាក់បង្ហាញក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនីមួយៗ ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់រៀលខ្មែរ (“KHR”) ដោយប្រើអត្រាប្តូរប្រាក់ចុងគ្រានៃរបាយការណ៍នីមួយៗ ស្របពេលដែលចំណូល និងចំណាយសម្រាប់របាយការណ៍ចំណូលលម្អិត និង របាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់នីមួយៗ ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់រៀលខ្មែរ ដោយប្រើអត្រាមធ្យមប្រចាំឆ្នាំ។ រាល់ភាពលម្អៀងពីការប្តូរ ប្រាក់ផ្សេងៗទៀតទាំងអស់ ត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ។

ការប្តូររូបិយប័ណ្ណពីប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកទៅជាខ្មែររៀល ដូចដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានបង្ហាញដោយអនុលោម តាមច្បាប់ស្តីពីគណនេយ្យ និងសវនកម្ម ចុះថ្ងៃទី១១ ខែមេសា ឆ្នាំ២០១៦ និងត្រូវបានប្តូរដោយប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរប្រាក់ផ្លូវការក្នុង ១ ដុល្លារអាមេរិក ដែលបានចេញសេចក្តីប្រកាសដោយអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ (“GDT”)។ គិតចាប់ពីខែមករា ឆ្នាំ២០២០ GDT បានធ្វើ សេចក្តីណែនាំដល់អ្នកជាប់ពន្ធខ្យប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរប្រាក់ដែលបានចេញផ្សាយដោយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (“NBC”)៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១
អត្រាប្តូរប្រាក់ចុងគ្រា	៤.១១៧	៤.០៧៤
អត្រាប្តូរប្រាក់ជាមធ្យម*	៤.០៨៧	៤.០៦៨

\*អត្រាប្តូរប្រាក់ជាមធ្យមត្រូវបានគណនាដោយប្រើប្រាស់អត្រាប្តូរប្រាក់ប្រចាំថ្ងៃដែលបានចេញផ្សាយដោយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា ចាប់ ពីខែមករា ដល់ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ដោយអនុលោមតាមសេចក្តីណែនាំលេខ ២៦១១៨ ដែលបានចេញផ្សាយដោយ GDT។

សមតុល្យសាច់ប្រាក់ដែលប្តូរដូចបានរៀបរាប់នេះ មិនត្រូវបានធ្វើសវនកម្មឡើយ និងមិនមែនជាមូលដ្ឋានសម្រាប់ការបកស្រាយថាចំនួន ទឹកប្រាក់ជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក នឹងអាចប្តូរទៅជាប្រាក់រៀលនៅថ្ងៃអនាគត ក្រោមអត្រាប្តូរប្រាក់ដដែល ឬអត្រាប្តូរប្រាក់ផ្សេងទៀតឡើយ។

**៤.២ ការដាក់បញ្ចូលអាជីវកម្មនៅក្រោមការគ្រប់គ្រងរួម**

ការដាក់បញ្ចូលអាជីវកម្មនៅក្រោមការគ្រប់គ្រងរួម គឺត្រូវប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រ “Pooling of Interest Method”។ វិធីសាស្ត្រគណនេយ្យនៃការ រួមបញ្ចូលរវាងប្រាក់ចំណូល និងចំណាយ ជាទូទៅត្រូវបានគេចាត់ទុកថាមានពាក់ព័ន្ធដូចខាងក្រោម៖

- ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរបស់អង្គការដែលរួមបញ្ចូលគ្នាត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុតាមសមតុល្យយោងរបស់វា។ ពុំមានការកែតម្រូវដើម្បីបង្ហាញពីតម្លៃសមស្របនោះទេ ឬទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មថ្មី ឬបំណុលថ្មីណាមួយនៅកាលបរិច្ឆេទនៃការ រួមបញ្ចូលគ្នា បើមិនដូច្នោះទេនឹងត្រូវបានធ្វើក្រោមវិធីសាស្ត្រទិញចូល។ ការកែប្រែតម្លៃមួយគត់ដែលត្រូវបានធ្វើឡើង គឺការកែប្រែ ដើម្បីសម្របសម្រួលគោលនយោបាយគណនេយ្យ។

- ពុំមានមូលនិធិពាណិជ្ជកម្ម "ថ្មី" ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាលទ្ធផលនៃការរួមបញ្ចូលគ្នាទេ។ មូលនិធិពាណិជ្ជកម្ម តែមួយគត់ដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ គឺមូលនិធិពាណិជ្ជកម្មដែលមានស្រាប់ទាក់ទងនឹងអង្គភាពនៃការរួមបញ្ចូលគ្នា។ ភាពខុសគ្នាណាមួយរវាងតម្លៃតបស្នងដែលបានបង់ ឬផ្ទេរ និងមូលធន "ទទួលបាន" ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងមូលធនជាទុនបម្រុងនៃការរួមបញ្ចូលគ្នា។
- របាយការណ៍លទ្ធផលបង្ហាញពីលទ្ធផលនៃការរួមបញ្ចូលគ្នារបស់អង្គភាពពេញមួយឆ្នាំ ដោយមិនគិតពីពេលវេលាដែលរួមបញ្ចូលគ្នាឡើយ។

**៤.៣ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលធនាគារក្លាយជាភាគីនៃកិច្ចសន្យាសំវិធានធនរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់ដំបូងតាមតម្លៃសមស្រប។ ថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការ ដែលបណ្តាលមកពីការទិញ ឬបោះផ្សាយនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ (ក្រៅពីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុនៅតម្លៃសមស្រប តាមរយៈប្រាក់ចំណេញឬខាត) ត្រូវបានបន្ថែម ឬកាត់បន្ថយតម្លៃសមស្របនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុតាមភាពសមស្របនៃការទទួលស្គាល់ដំបូង។ តម្លៃប្រតិបត្តិការបណ្តាលមកពីការទិញទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុនៃតម្លៃសមស្របតាមរយៈចំណេញ ឬខាតត្រូវបានកត់ត្រាភ្លាមៗ នៅក្នុងចំណេញ ឬខាត។

**១). ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ**

រាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ និងឈប់ទទួលស្គាល់លើមូលដ្ឋានកាលបរិច្ឆេទនៃការធ្វើពាណិជ្ជកម្ម ដែលការទិញឬលក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ គឺស្ថិតនៅក្រោមកិច្ចសន្យាដែលលក្ខខណ្ឌតម្រូវឱ្យមានការបញ្ជូនទ្រព្យសកម្មក្នុងអំឡុងពេលកំណត់ដែលបានបង្កើតឡើងតាមទីផ្សារដែលពាក់ព័ន្ធ។

រាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានទទួលស្គាល់ ត្រូវបានវាស់វែងទាំងស្រុងជាបន្តបន្ទាប់ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រថ្លៃដើមបានរំលស់ ឬតម្លៃសមស្របអាស្រ័យលើការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។

**ក. ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ**

ឧបករណ៍បំណុល ត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមថ្លៃដើមបានរំលស់ តាមលក្ខខណ្ឌដូចខាងក្រោមនេះ៖

- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានអនុវត្តតាមគំរូអាជីវកម្មដែលមានគោលបំណងកាន់កាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដើម្បីប្រមូលលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា និង
- លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកំណត់កាលបរិច្ឆេទជាក់លាក់នៃលំហូរសាច់ប្រាក់គឺជាការទូទាត់ប្រាក់ដើម និងការប្រាក់ទៅតាមចំនួនប្រាក់ដើមដែលនៅសល់ ("SPPI")។

ឧបករណ៍បំណុល ត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់ដោយតម្លៃសមស្របតាមរយៈចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ ("FVTOCI") តាមការបំពេញតាមលក្ខខណ្ឌដូចខាងក្រោមនេះ៖

- ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានអនុវត្តតាមគំរូអាជីវកម្ម ដែលមានគោលបំណងប្រមូលលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា និងលក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និង
- លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យានៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុកំណត់កាលបរិច្ឆេទជាក់លាក់នៃលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលជា SPPI។

រាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗទៀត ត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់ដោយតម្លៃសមស្របតាមរយៈប្រាក់ចំណេញឬខាត ("FVTPL")។

ទោះបីជាមានការលើកឡើងខាងលើក៏ដោយ ធនាគារអាចធ្វើការជ្រើសរើស/កំណត់ដែលមិនអាចប្តូរវិញបាននៅពេលមានការទទួលស្គាល់ដំបូងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ៖

- ធនាគារអាចជ្រើសរើសដែលមិនអាចប្តូរវិញបាន ដើម្បីបង្ហាញការផ្លាស់ប្តូរជាបន្តបន្ទាប់នៃតម្លៃសមស្របលើការវិនិយោគភាគហ៊ុនក្នុងចំណូលលទ្ធិផ្សេងៗ ប្រសិនបើលក្ខខណ្ឌខ្លះត្រូវបានបំពេញ និង
- ធនាគារអាចជ្រើសរើសការកត់ត្រាការវិនិយោគបំណុល ដែលតម្រូវឱ្យកត់ត្រាតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ឬការកត់ត្រាតាម FVTOCI តាម FVTPL ប្រសិនបើដូច្នោះ អាចលុបបំបាត់ ឬកាត់បន្ថយនូវភាពមិនស៊ីចង្វាក់គ្នារបស់គណនេយ្យ។

**ឧបករណ៍បំណុលកត់ត្រាតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ឬនៅ FVTOCI**

ធនាគារវាយតម្លៃការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ និងវាស់វែងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដោយផ្អែកលើលក្ខណៈនៃលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យារបស់ទ្រព្យសកម្ម និងគំរូអាជីវកម្មរបស់ធនាគារក្នុងការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្ម។

ចំពោះទ្រព្យសកម្មដែលត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ និងវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ឬ FVTOCI ហើយលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យារបស់វាគួរតែបង្កើតឱ្យមានលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលជា SPPI។

សម្រាប់គោលបំណងនៃការធ្វើតេស្ត SPPI ប្រាក់ដើម គឺជាតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្មនៅពេលមានការទទួលស្គាល់ដំបូង។ សមតុល្យដើមនោះអាចផ្លាស់ប្តូរតាមអាយុកាលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ឧទាហរណ៍ប្រសិនបើមានការទូទាត់សងប្រាក់ដើម)។ ការប្រាក់រួមមានតម្លៃតបស្នងលើតម្លៃពេលវេលានៃទឹកប្រាក់ ហានិភ័យឥណទានដែលទាក់ទងនឹងចំនួនទឹកប្រាក់ដើមដែលនៅសល់ក្នុងអំឡុងពេលជាក់លាក់ណាមួយ និងហានិភ័យជាមូលដ្ឋានផ្សេងទៀតនៃការផ្តល់ប្រាក់កម្ចី និងចំណាយ ក៏ដូចជាគម្លាតនៃប្រាក់ចំណេញ។ ការវាយតម្លៃ SPPI ត្រូវធ្វើឡើងតាមរូបិយប័ណ្ណដែលជាប្រិយប័ណ្ណរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះ។

លំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលជា SPPI ត្រូវមានសង្គតិភាពជាមួយនឹងមូលដ្ឋាននៃការរៀបចំឥណទាន។ លក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាដែលនាំឱ្យមានការប្រឈមនឹងហានិភ័យប្រែប្រួលនៃលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា ដែលមិនទាក់ទងនឹងការរៀបចំឥណទានជាមូលដ្ឋាន ដូចជាហានិភ័យនឹងការផ្លាស់ប្តូរតម្លៃមូលធន ឬតម្លៃទំនិញ មិនមែនជាលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលជា SPPI ទេ។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបង្កើត ឬទិញអាចជាការរៀបចំឥណទានមូលដ្ឋានដោយគិតថាតើវាជាឥណទានក្នុងទម្រង់ស្របច្បាប់ដែរឬទេ។

ការវាយតម្លៃនៃគំរូអាជីវកម្មសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាមូលដ្ឋានគ្រឹះនៃការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។ ធនាគារកំណត់គំរូអាជីវកម្មនៅកម្រិតមួយដែលឆ្លងបញ្ចាំងពីរបៀបដែលក្រុមនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានគ្រប់គ្រងជាមួយគ្នា ដើម្បីសម្រេចបាននូវគោលដៅអាជីវកម្មជាក់លាក់។ គំរូអាជីវកម្មរបស់ធនាគារមិនពឹងផ្អែកលើចេតនាគ្រប់គ្រងរបស់គណៈគ្រប់គ្រងទៅលើឧបករណ៍នីមួយៗទេ ដូច្នោះការវាយតម្លៃគំរូអាជីវកម្មត្រូវបានអនុវត្តក្នុងកម្រិតនៃការប្រមូលផ្តុំ ជាជាងផ្អែកលើមូលដ្ឋានឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនីមួយៗ។

ធនាគារពិចារណាលើព័ត៌មានពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ដែលមាននៅពេលធ្វើការវាយតម្លៃគំរូអាជីវកម្ម។ ទោះជាយ៉ាងណា ការវាយតម្លៃនេះមិនត្រូវបានអនុវត្តដោយផ្អែកលើស្ថានភាពដែលធនាគារ មិនរំពឹងថានឹងកើតឡើងនោះទេ ដូចជាស្ថានភាព “ករណីអាក្រក់បំផុត” ឬ “ករណីស្រ្តេស” ជាដើម។ ធនាគារត្រូវពិចារណាលើភស្តុតាងដែលពាក់ព័ន្ធដូចជា៖

- របៀបដែលការអនុវត្តគំរូអាជីវកម្ម និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមាននៅក្នុងគំរូអាជីវកម្មនោះត្រូវបានវាយតម្លៃ និងរាយការណ៍ទៅគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗរបស់ធនាគារ
- ហានិភ័យដែលប៉ះពាល់ដល់ការអនុវត្តគំរូអាជីវកម្ម (និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមាននៅក្នុងគំរូអាជីវកម្ម) និងនៅក្នុងវិធីមួយដែលហានិភ័យត្រូវបានគ្រប់គ្រង និង
- របៀបដែលអ្នកគ្រប់គ្រងអាជីវកម្មទទួលបានសំណង (ឧទាហរណ៍ ថាតើសំណងគឺផ្អែកលើតម្លៃ សមស្របនៃទ្រព្យដែលបានគ្រប់គ្រង ឬលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលបានប្រមូល)។

នៅពេលមានការទទួលស្គាល់ដំបូងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ធនាគារកំណត់ថាតើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ថ្មីៗជាផ្នែកមួយនៃគំរូអាជីវកម្មដែលមានស្រាប់ ឬថាមានការឆ្លុះបញ្ចាំងពីការចាប់ផ្តើមគំរូអាជីវកម្មថ្មី។ ធនាគារវាយតម្លៃឡើងវិញនូវគំរូអាជីវកម្មរបស់ខ្លួននៅកាលបរិច្ឆេទនៃការវាយការណ៍នីមួយៗ ដើម្បីកំណត់ថាតើគំរូអាជីវកម្មបានផ្លាស់ប្តូរតាំងពីអំឡុងពេលមុន។ សម្រាប់របាយការណ៍បច្ចុប្បន្ន និងពីមុន ធនាគារមិនបានផ្លាស់ប្តូរគំរូអាជីវកម្មរបស់ខ្លួនទេ។

នៅពេលដែលឧបករណ៍បំណុលបានវាស់តាម FVTOCI ត្រូវបានគេលែងទទួលស្គាល់ការចំណេញ ឬខាតបង្គរដែលបានទទួលស្គាល់ពីមុននៅក្នុង OCI ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញពីមូលធនទៅប្រាក់ចំណេញ ឬខាត។ ផ្ទុយទៅវិញ ចំពោះការវិនិយោគមូលធនដែលកំណត់ថា កត់ត្រាតាម FVTOCI ចំណេញ ឬខាតបង្គរដែលបានទទួលស្គាល់ពីមុននៅក្នុង OCI មិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់បន្តបន្ទាប់ទៅក្នុងចំណេញឬខាតទេ ប៉ុន្តែត្រូវផ្ទេរជាមូលធន។

ឧបករណ៍បំណុល ដែលត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមថ្លៃដើម ឬ FVTOCI គឺត្រូវវាយតម្លៃថាមានឱនភាពតម្លៃ។

**ថ្លៃដើមបានរំលស់ និងវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព**

វិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព (EIR) គឺជាវិធីសាស្ត្រក្នុងការគណនាថ្លៃដើមបានរំលស់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងការបែងចែកចំណូលការប្រាក់ក្នុងកាលបរិច្ឆេទដែលពាក់ព័ន្ធ។

ចំពោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ក្រៅពីឧបករណ៍ដែលបានទិញ ឬប្រភពដើមនៃឥណទាន - ដែលមានឱនភាពតម្លៃលើទ្រព្យសកម្ម (ឧទាហរណ៍ ទ្រព្យសកម្មដែលមានឥណទានឱនភាពតម្លៃដែលបានទទួលស្គាល់ដំបូង) អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព គឺជាអត្រាការប្រាក់ដែលជាអត្រាដែលបានធ្វើអប្បបរមាលើសាច់ប្រាក់បានទទួលនាពេលអនាគតដែលបានប៉ាន់ស្មានទុក (រួមទាំងថ្លៃសេវាទាំងអស់ និងតម្លៃដែលបានទូទាត់ ឬបានទទួលដែលបានបង្កើតជាផ្នែកសំខាន់មួយនៃអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការ និងបុព្វលាភផ្សេងៗ ឬអប្បបរមា) លើកលែងការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក តាមរយៈអាយុកាលប្រើប្រាស់បានរំពឹងទុករបស់ឧបករណ៍បំណុល ឬដោយមានភាពសមស្រប នាកាលបរិច្ឆេទដែលខ្លីជាងមកត្រឹមសមតុល្យយោងដុលរបស់ឧបករណ៍បំណុលនៅពេលទទួលស្គាល់ដំបូង។

ការទិញ ឬប្រភពដើមនៃឥណទានដែលមានឱនភាពតម្លៃ (POCI) របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឥណទានដែលបានកែតម្រូវតាមអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ត្រូវបានគណនាតាមរយៈការធ្វើអប្បបរមាលើលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលបានរំពឹងទុក រួមទាំងការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក ដើម្បីគណនាថ្លៃដើមបានរំលស់របស់ឧបករណ៍បំណុលនៅពេលទទួលស្គាល់ដំបូង។

ថ្លៃដើមបានរំលស់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាសមតុល្យដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់វែងនៅពេលទទួលស្គាល់ដំបូងដកការទូទាត់លើប្រាក់ដើមតែបូករំលស់បង្គរដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពលើភាពខុសគ្នារវាងសមតុល្យដំបូងនោះ និងសមតុល្យដែលដល់កាលកំណត់សង ការធ្វើនិយ័តកម្មលើសំវិធានធនខាតបង់។ ម្យ៉ាងវិញទៀត សមតុល្យយោងដុលរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាថ្លៃដើមបានរំលស់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមុនការកែតម្រូវលើសំវិធានធនខាតបង់ណាមួយ។

ចំណូលការប្រាក់ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពលើឧបករណ៍បំណុលដែលត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមថ្លៃដើមបានរំលស់ និងតាម FVOCI។

ចំពោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ក្រៅពីឧបករណ៍ដែលបានទិញ ឬប្រភពដើមនៃឥណទានដែលមានឱនភាពតម្លៃលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ចំណូលការប្រាក់គឺត្រូវបានគណនាតាមរយៈការអនុវត្តវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពឱ្យស្មើនឹងសមតុល្យយោងដុលរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ លើកលែងតែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុបន្ទាប់បានក្លាយជាឥណទានដែលមានឱនភាពតម្លៃ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានក្លាយទៅជាឥណទានដែលមានឱនភាពតម្លៃ នោះចំណូលការប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់តាមរយៈការអនុវត្តវិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពទៅជាថ្លៃដើមបានរំលស់នៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ ប្រសិនបើក្នុងកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍បន្ទាប់ ហានិភ័យឥណទានលើឥណទានដែលមានឱនភាពតម្លៃនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនោះមានភាពប្រសើរឡើង ដូចនេះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមិនមានឥណទានដែលមានឱនភាពតម្លៃទៀតឡើយ ចំណូលការប្រាក់ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពទៅជាសមតុល្យយោងដុលរបស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។

សម្រាប់ (POCI) ធនាគារទទួលស្គាល់ចំណូលការប្រាក់ ដោយអនុវត្តតាមវិធីសាស្ត្រឥណទានដែលបានកែតម្រូវតាមអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពទៅជាថ្លៃដើមបានរំលស់នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុពីការទទួលស្គាល់ដំបូង។ ការគណនាមិនត្រូវបានផ្លាស់ប្តូរតាមមូលដ្ឋានតម្លៃដុលឡើយ ទោះបីជាហានិភ័យឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុបានប្រសើរឡើងជាបន្តបន្ទាប់ ដូចនេះហើយទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមិនបានកើតមាននូវឥណទានដែលមានឱនភាពតម្លៃឡើយ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ រួមបញ្ចូលទាំងសាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន និងប្រាក់តម្កល់ធានាត្រូវបានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃសមស្រប ថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការសុទ្ធ និងត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមថ្លៃដើមបានរំលស់ដោយប្រើប្រាស់ EIR ។

**ឧបករណ៍មូលធនដែលកត់ត្រាតាម FVTOCI**

នៅពេលកត់ត្រាដំបូង ធនាគារអាចធ្វើការជ្រើសរើស ដែលមិនអាចប្តូរវិញ (ផ្អែកលើមូលដ្ឋានឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនីមួយៗ) ដើម្បីកំណត់ថាការវិនិយោគលើឧបករណ៍មូលធនដែលបានកំណត់ជា FVTOCI។ ការកំណត់ជា FVTOCI មិនត្រូវបានអនុញ្ញាតទេប្រសិនបើការវិនិយោគមូលធនត្រូវបានធ្វើឡើងសម្រាប់ការធ្វើពាណិជ្ជកម្ម ឬប្រសិនបើវាមានតម្លៃតបស្នងយថាហេតុដែលបានទទួល ដោយអ្នកទិញក្នុងការរួមបញ្ចូលអាជីវកម្មដែលត្រូវអនុវត្តតាម CIFRS ៣ ។

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានធ្វើឡើងសម្រាប់ជួញដូរប្រសិនបើ៖

- វាត្រូវបានគេទិញក្នុងគោលបំណងនៃការលក់វានៅក្នុងរយៈពេលខ្លីខាងមុខឬ
- នៅពេលកត់ត្រាដំបូងវាគឺជាផ្នែកមួយនៃផលប្រយោជន៍ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលធនាគារគ្រប់គ្រងរួមគ្នា និងមានភស្តុតាងជាគំរូជាក់ស្តែងនៃការលក់យកប្រាក់ចំណេញក្នុងរយៈពេលខ្លី ឬ
- វាគឺជានិស្សន្ទ (លើកលែងតែនិស្សន្ទ ដែលជាកិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុ ឬឧបករណ៍ការពារហានិភ័យដែលបានកំណត់ និងមានប្រសិទ្ធភាព)។

ការវិនិយោគលើឧបករណ៍មូលធនតាម FVTOCI ត្រូវបានវាស់វែងដំបូងតាមតម្លៃសមស្របបូកនឹងចំណាយប្រតិបត្តិការ។ បន្ទាប់មកត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃទីផ្សារជាមួយនឹងការចំណេញ និងខាតដែលកើតឡើងពីការប្រែប្រួលតម្លៃសមស្របត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណូលលម្អិតផ្សេងៗ និងបង្កនៅក្នុងទុនបម្រុងនៃការវិនិយោគដែលវាយតម្លៃឡើងវិញ។ ផលចំណេញ ឬខាតបង្កនឹងមិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញទៅក្នុងចំណេញ ឬខាតនៅពេលលុបចេញពីបញ្ជីនៃការវិនិយោគមូលធន ផ្ទុយទៅវិញចំណេញ ឬខាតនឹងត្រូវផ្ទេរទៅក្នុងប្រាក់ចំណេញរក្សាទុក។

ធនាគារបានកំណត់ការវិនិយោគមូលធនទាំងអស់ ដែលមិនមែនសម្រាប់ការធ្វើពាណិជ្ជកម្មតាម FVTOCI លើការអនុវត្តដំបូងនៃ CIFRS ៩។

ភាគលាភពីការវិនិយោគទាំងនេះនៅក្នុងឧបករណ៍មូលធនត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ ឬខាតស្របតាម CIFRS ៩ ដែលបានបង្ហាញជាតំលាភពីការប្រមូលមកវិញនៃផ្នែកខ្លះនៃថ្លៃដើមពីការវិនិយោគ។



**ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលកត់ត្រាតាម FVTPL**

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមិនត្រូវតាមលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យសម្រាប់ការវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ឬ FVTOCI ត្រូវកត់ត្រាតាម FVTPL។ ជាពិសេស៖

- ការវិនិយោគលើឧបករណ៍មូលធន គឺត្រូវបានចាត់ថ្នាក់តាម FVTPL លើកលែងតែធនាគារបានកំណត់ការវិនិយោគលើ ឧបករណ៍មូលធន ដែលវាមិនត្រូវបានធ្វើឡើងសម្រាប់ការធ្វើពាណិជ្ជកម្ម ឬតម្លៃតបស្នងយថាហេតុដែលកើតឡើងពីការ រួមបញ្ចូលគ្នានៃអាជីវកម្មតាម FVTOCI នៅពេលមានការទទួលស្គាល់ដំបូង។
- ឧបករណ៍បំណុលដែលមិនបំពេញតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ឬលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យ FVTOCI ត្រូវបានចាត់ថ្នាក់តាម FVTPL។ លើសពីនេះទៀត ឧបករណ៍បំណុលដែលបំពេញតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ឬលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យ FVTOCI អាចត្រូវបាន កំណត់យកតាម FVTPL នៅពេលមានការទទួលស្គាល់ដំបូង ប្រសិនបើការកត់ត្រាបែបនេះ ត្រូវលុបបំបាត់ ឬកាត់បន្ថយ ជាសារវន្តនូវការវាស់វែង ឬការទទួលស្គាល់មិនស៊ីចង្វាក់គ្នាដែលអាចកើតឡើងពីការវាស់វែងទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល ឬការ ទទួលស្គាល់ចំណេញ និងខាតនៅលើមូលដ្ឋានផ្សេងគ្នា។ ធនាគារមិនបានកំណត់ឧបករណ៍បំណុលណាមួយតាម FVTPL ឡើយ។

គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ធនាគារមិនមានទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុណាមួយដែលបានធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ជា FVTPL ឡើយ។

**ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញ**

ប្រសិនបើគំរូអាជីវកម្មដែលធនាគារគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមានការផ្លាស់ប្តូរនោះ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលរងផលប៉ះពាល់ត្រូវបាន ធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញ។ ការតម្រូវនៃការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ និងការវាស់វែងដែលទាក់ទងនឹងប្រភេទថ្មី បានអនុវត្តប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព ចាប់ពីថ្ងៃដំបូងនៃការិយបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ដំបូងបន្ទាប់ពីការផ្លាស់ប្តូរគំរូអាជីវកម្ម ដែលបណ្តាលឱ្យការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារឡើងវិញ។ ក្នុងការិយបរិច្ឆេទបច្ចុប្បន្ន និងការិយបរិច្ឆេទគណនេយ្យមុន ពុំមានការផ្លាស់ប្តូរក្រោមគំរូអាជីវកម្មដែល ធនាគារបានកាន់កាប់ជាទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនោះទេ ដូច្នេះហើយមិនមានការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញនោះទេ។

**ខ. ចំណេញ ឬខាតពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស**

សមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានកំណត់ជាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេសនោះ ហើយបានកំណត់ជាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស ត្រូវបានប្តូរ តាមអត្រាប្តូរប្រាក់ដល់ដៃនៅកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍នីមួយៗ។ ជាពិសេស៖

- សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ដែលមិនមែនជាផ្នែកដែលទាក់ទងនឹងការការពារ ហានិភ័យ ភាពខុសគ្នានៃការអត្រាប្តូរប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាប្រាក់ចំណេញ ឬខាតក្នុងខ្ទង់ "ចំណូលផ្សេងៗ"
- សម្រាប់ឧបករណ៍បំណុលវាស់វែងតាម FVTOCI ដែលមិនទាក់ទងនឹងការការពារហានិភ័យ ភាពខុសគ្នានៃអត្រាប្តូរប្រាក់ តាមថ្លៃដើមបានរំលស់នៃឧបករណ៍បំណុលត្រូវទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាតក្នុងខ្ទង់ "ចំណេញ និងខាតផ្សេងៗ" សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់តាម FVTPL ដែលមិនទាក់ទងនឹងការការពារហានិភ័យដែលត្រូវបានកំណត់ភាព ខុសគ្នានៃការអត្រាប្តូរប្រាក់ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ ឬខាតក្នុងខ្ទង់ "ចំណេញ និងខាតផ្សេងៗ" និង សម្រាប់ឧបករណ៍ទ្រព្យមូលធនវាស់វែងតាម FVTOCI ភាពខុសគ្នានៃការផ្លាស់ប្តូរត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណូល លម្អិតផ្សេងៗនៅក្នុងទុនបម្រុងនៃការវិនិយោគដែលបានវាយតម្លៃឡើងវិញ។

**គ. ឱនភាពនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ**

ធនាគារទទួលស្គាល់សំវិធានធនខាតបង់ ECL ទៅលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមិនត្រូវបានវាស់វែងតាម FVTPL ដូចខាងក្រោម ៖

- ឥណទានជូនអតិថិជន
- សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ និង
- កិច្ចសន្យាឥណទាន (ក្នុងនោះរួមមានឥណទានវិបារូបន៍ដែលមិនបានប្រើប្រាស់ និងហ្វាស៊ីលីតឺអាចប្រើប្រាស់ឡើងវិញ) និង កិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុ

ពុំមានការតម្រូវឱ្យមានការខាតបង់លើឱនភាពនៃតម្លៃ សម្រាប់ការវិនិយោគមូលធនដែលកត់ត្រាតាម FVTOCI។

លើកលែងតែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដើម ឬបានទិញនៃឥណទានមានឱនភាព (POIC)។ ECLs តម្រូវឱ្យធ្វើតាមសំវិធានធនខាតបង់នូវសមតុល្យស្មើនឹង៖

- ECL ១២ខែ គឺជា ECL មួយអាយុកាល ដែលបណ្តាលមកពីព្រឹត្តិការណ៍ខកខានសងដែលអាចកើតឡើងក្នុងរយៈពេល ១២ខែបន្ទាប់ពីកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ (សំដៅទៅលើដំណាក់កាលទី ១) ឬ
- ECL ពេញមួយអាយុកាល គឺជា ECLមួយអាយុកាល ដែលបណ្តាលមកពីព្រឹត្តិការណ៍ខកខានសង ដែលអាចកើតមាននៅក្នុងអាយុកាលនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (សំដៅទៅលើដំណាក់កាលទី ២ និងដំណាក់កាលទី ៣)។

សំវិធានធនខាតបង់សម្រាប់ ECL ពេញមួយអាយុកាលគឺជាការកែតម្រូវចាំបាច់សម្រាប់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ប្រសិនបើហានិភ័យឥណទាននៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនោះមានការកើនឡើងជាសារវន្ត ចាប់តាំងពីមានការទទួលស្គាល់ដំបូង។ ចំពោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀតទាំងអស់ ECLs ត្រូវបានវាស់វែងក្នុងសមតុល្យស្មើនឹង ECL ១២ខែ។ ព័ត៌មានលម្អិតពីការកំណត់នៃការកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់លើហានិភ័យឥណទានត្រូវបានបង្ហាញក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៣៤។

ECLs គឺជាការប៉ាន់ស្មានដោយផ្អែកលើការថ្លឹងថ្លែងប្រូបាប៊ីលីតេនៃតម្លៃបច្ចុប្បន្នរបស់ឥណទានខាតបង់។ ការវាស់វែងទាំងនេះ គឺជាតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃភាពខុសគ្នារវាងលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា និងលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលធនាគាររំពឹងថានឹងទទួលបានពីការថ្លឹងថ្លែងសេណារីយ៉ូនៃស្ថានភាពសេដ្ឋកិច្ចជាច្រើននាពេលអនាគតដែលត្រូវធ្វើអប្បបរមាដោយប្រើអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពរបស់ទ្រព្យសកម្ម ("EIR")។

សម្រាប់កិច្ចសន្យាឥណទានដែលមិនទាន់ដកចេញ ECL គឺជាភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដែលត្រូវសងទៅធនាគារ ប្រសិនបើអ្នកកាន់កាប់កិច្ចសន្យាដកឥណទាន និងលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលធនាគាររំពឹងទុកថានឹងទទួលបានប្រសិនបើឥណទានត្រូវបានដក។

ធនាគារវាស់វែង ECL លើមូលដ្ឋានដាច់ដោយឡែក ឬផ្អែកលើមូលដ្ឋានសមូហភាពសម្រាប់ផលបត្រឥណទានដែលមានលក្ខណៈហានិភ័យសេដ្ឋកិច្ចស្រដៀងគ្នា។ ការវាស់វែងសំវិធានធនខាតបង់ គឺផ្អែកលើតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលរំពឹងទុករបស់ទ្រព្យដោយប្រើ EIR ដើមរបស់ទ្រព្យសកម្មដោយមិនគិតថាតើវាត្រូវបានវាស់វែងដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានដាច់ដោយឡែក ឬតាមមូលដ្ឋានផលបត្រឥណទានរួម។

ព័ត៌មានបន្ថែមលើការវាស់វែង ECL គឺត្រូវបានបង្ហាញក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៣៤ រួមទាំងលម្អិតបន្ថែមថាតើឧបករណ៍ទាំងនេះត្រូវបានវាយតម្លៃតាមមូលដ្ឋានសមូហភាព។

**ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាព**

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមួយ គឺជា "ឥណទានខាតបង់" នៅពេលព្រឹត្តិការណ៍មួយ ឬច្រើនដែលមានផលប៉ះពាល់អាក្រក់ដល់លំហូរសាច់ប្រាក់ដែលបានប៉ាន់ស្មាននាពេលអនាគតនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានកើតឡើង។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាព ត្រូវបានគេចាត់ទុកថាជាទ្រព្យសកម្មថ្នាក់ទី ៣។ ភស្តុតាងនៃឥណទានខាតបង់រួមមានទិន្នន័យដែលអាចអង្កេតបានពីព្រឹត្តិការណ៍ដូចខាងក្រោម៖

- ការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុជាសារវន្តរបស់ អ្នកខ្ចី ឬអ្នកចេញផ្សាយ
- ការរំលោភកិច្ចសន្យា ដូចជាករណីខកខានបង់ ឬហួសកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់សង
- សម្រាប់ហេតុផលសេដ្ឋកិច្ច ឬកិច្ចសន្យាទាក់ទងនឹងភាពលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុរបស់អ្នកខ្ចី
- អ្នកផ្តល់កម្ចីបានផ្តល់សម្បទានដល់អ្នកខ្ចីដែលអ្នកផ្តល់កម្ចីមិនពិចារណាក្នុងករណីផ្សេង
- ការបាត់បង់នៃទិដ្ឋភាពសកម្មមួយសម្រាប់មូលបត្រ ដោយសារការលំបាកផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ ឬ
- ការទិញទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុក្នុងការបញ្ចុះតម្លៃយ៉ាងច្រើន ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីការបាត់បង់ឥណទានដែលបានកើតឡើង។

វានឹងមិនអាចទៅរួចក្នុងការកំណត់ព្រឹត្តិការណ៍ដាច់ដោយឡែកពីគ្នា ផ្ទុយទៅវិញផលប៉ះពាល់រួមគ្នានៃព្រឹត្តិការណ៍មួយចំនួនអាចបណ្តាល ឱ្យទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមានឱនភាព។ ធនាគារវាយតម្លៃថាតើឧបករណ៍បំណុលដែលជាទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់វែងដោយថ្លៃដើម បានរំលស់ ឬ FVTOCI នៃឥណទានមានឱនភាពនៅការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ។ ដើម្បីវាយតម្លៃថា ប្រសិនបើឧបករណ៍ បំណុលសាជីវកម្មមានឥណទានដែលមានឱនភាព ធនាគារពិចារណាលើកត្តាដូចជាទិន្នផលសញ្ញាប័ណ្ណ ការវាយតម្លៃឥណទាន និង លទ្ធភាពរបស់អ្នកខ្ចីក្នុងការប្រមូលមូលនិធិ។

ឥណទានមួយត្រូវបានចាត់ទុកជាឥណទានមានឱនភាព នៅពេលដែលសម្បទានត្រូវបានផ្តល់ដល់អ្នកខ្ចីដែលមានស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ មានការខ្វះខាតជីវភាព លើកលែងតែមានភស្តុតាងបង្ហាញថាជាលទ្ធផលនៃការផ្តល់សម្បទានហានិភ័យនៃការមិនទទួលបានលំហូរសាច់ ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាបានចេញជាសារវន្ត និងមិនមានសូចនាករផ្សេងទៀតពីឱនភាព។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលសម្បទានត្រូវបាន ពិចារណា ប៉ុន្តែមិនបានផ្តល់ឱ្យនោះ ទ្រព្យនោះត្រូវបានគេចាត់ទុកថាជាឥណទានមានឱនភាព នៅពេលមានភស្តុតាងដែលអាចសង្កេតពី ឱនភាពឥណទានទាំងនេះ ត្រូវតាមនិយមន័យនៃការខកខានសង។ និយមន័យនៃការខកខានសង (សូមមើលខាងក្រោម) រួមបញ្ចូលទាំង សូចនាករបង្ហាញពីភាពមិនអាចទៅរួចក្នុងការបង់ប្រាក់ និងការហួសកាលកំណត់សងសម្រាប់រយៈពេលច្រើនជាង ៩០ ថ្ងៃ។

**ការកំណត់និយមន័យនៃការខកខានសង**

ភាពសំខាន់ចំពោះការកំណត់ ECL គឺជានិយមន័យនៃការខកខានសង។ និយមន័យនៃការខកខានសងត្រូវបានប្រើក្នុងការវាស់វែង សមតុល្យ ECL និងក្នុងការកំណត់ថាតើ សំវិធានធនខាតបង់អាស្រ័យលើ ECL ១២ខែ ឬ ECL មួយអាយុកាល ដោយសារការខក ខានសងជាសមាសភាពនៃប្រូបាប៊ីលីតេនៃការខកខានសង (PD) ដែលមានផលប៉ះពាល់ទៅលើការវាស់វែង ECLs និងការកំណត់ អត្តសញ្ញាណនៃការកើនឡើងហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត។

ធនាគារចាត់ទុកជាព្រឹត្តិការណ៍នៃការខកខានបង់ មានដូចខាងក្រោមនេះ៖

- អ្នកខ្ចីហួសកាលកំណត់សង លើស ៣០ ថ្ងៃលើកាតព្វកិច្ចឥណទានណាមួយចំពោះធនាគារ ឬ
- អ្នកខ្ចីទំនងជាមិនអាចបង់កាតព្វកិច្ចឥណទានទាំងមូលរបស់ខ្លួនដល់ធនាគារទេ។

និយមន័យនៃការខកខានសងនេះត្រូវបានប្រើដោយធនាគារសម្រាប់គោលបំណងគណនេយ្យ ក៏ដូចជាសម្រាប់គោលបំណងគ្រប់គ្រង ហានិភ័យឥណទានផ្ទៃក្នុង និងត្រូវបានប្រើយ៉ាងទូលំទូលាយដោយស៊ីសង្វាក់គ្នាទៅនឹងនិយមន័យនៃការខកខានសងតាមបទប្បញ្ញត្តិ។ និយមន័យនៃការខកខានសងត្រូវបានរៀបចំយ៉ាងត្រឹមត្រូវ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីលក្ខណៈផ្សេងៗគ្នានៃប្រភេទទ្រព្យសកម្មខុសៗគ្នា។

នៅពេលវាយតម្លៃថាអ្នកខ្ចីទំនងជាមិនបង់កាតព្វកិច្ចឥណទានរបស់ខ្លួន ធនាគារត្រូវគិតគូរទាំងសូចនាករគុណភាព និងបរិមាណ។ សូចនាករ បរិមាណដូចជាស្ថានភាពហួសកាលកំណត់ និងការមិនបង់ប្រាក់លើកាតព្វកិច្ចមួយទៀតនៃសមភាគីតែមួយ គឺជាធាតុចូលសំខាន់នៅក្នុង ការវិភាគនេះ។ ធនាគារប្រើប្រាស់ប្រភពព័ត៌មានជាច្រើនប្រភេទ ដើម្បីវាយតម្លៃភាពមិនប្រក្រតីដែលត្រូវបានបង្កើតឡើងនៅខាងក្នុង ឬ ទទួលបានពីប្រភពខាងក្រៅ។ ដូចដែលបានកត់សម្គាល់នៅក្នុងនិយមន័យនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនៃការខាតបង់ឥណទាន ការខកខានសង គឺជាភស្តុតាងដែលបង្ហាញថាទ្រព្យសកម្មជាឥណទានមានឱនភាព។ ដូច្នេះទ្រព្យសកម្មជាឥណទានមានឱនភាពរួមបញ្ចូលនូវទ្រព្យដែល ខកខានសង ប៉ុន្តែរួមបញ្ចូលនូវទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ ដែលមិនខកខានសង ដោយសារតែនិយមន័យនៃឱនភាព មានលក្ខណៈទូលំទូលាយ ជាងនិយមន័យនៃការខកខានសង។

**ការកើនឡើងហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត**

ធនាគារត្រួតពិនិត្យរាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ និងបានចេញកិច្ចសន្យាឥណទាន ដែលជាកម្មវត្ថុដែលតម្រូវឱ្យមានការវាយតម្លៃ ថាតើមានការកើនឡើងហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត ចាប់តាំងពីមានការទទួលស្គាល់ដំបូង។ ប្រសិនបើមានការកើនឡើងនៃហានិភ័យ ឥណទានជាសារវន្ត ធនាគារនឹងធ្វើការវាស់វែងសំវិធានធនខាតបង់ដោយផ្អែកលើ ECL មួយអាយុកាលជាជាង ECL រយៈពេល ១២ខែ។ គោលនយោបាយគណនេយ្យរបស់ធនាគារ គឺមិនមែនប្រើការអនុវត្តជាក់ស្តែង ដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុជាមួយនឹងហានិភ័យ ឥណទាន “ទាប” នៅកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ មិនមានន័យថាមានការកើនឡើងជាសារវន្តចំពោះហានិភ័យឥណទានទេ។ ជាលទ្ធផល ធនាគារត្រួតពិនិត្យរាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ និងចេញផ្សាយកិច្ចសន្យាឥណទាន ដែលជាកម្មវត្ថុទៅលើឱនភាព សម្រាប់ការកើនឡើងជាសារវន្តចំពោះហានិភ័យឥណទាន។

ការវាយតម្លៃថាតើហានិភ័យឥណទាននៅលើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានកើនឡើងជាសារវន្ត ចាប់តាំងពីមានការទទួលស្គាល់ដំបូង ធនាគារ ប្រៀបធៀបហានិភ័យនៃការខកខានសងដែលកើតឡើងជាប្រចាំ លើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៅកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ ដោយផ្អែកលើ កាលកំណត់នៃឧបករណ៍ដែលនៅសល់ ជាមួយនឹងហានិភ័យនៃការខកខានសងដែលកើតឡើង ត្រូវបានគេរំពឹងទុកសម្រាប់កាល កំណត់ដែលនៅសល់នៅកាលបរិច្ឆេទរបាយការណ៍បច្ចុប្បន្ន នៅពេលដែលឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាលើកដំបូង។ ក្នុងការធ្វើការវាយតម្លៃនេះធនាគារពិចារណាទាំងព័ត៌មានពីបរិមាណ និងគុណភាពដែលសមហេតុផល នឹងអាចគាំទ្របានរួមទាំង បទពិសោធន៍ដែលធ្លាប់មាន និងព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលអនាគតដែលអាចបានដោយមិនចាំបាច់ចំណាយ ឬការប្រឹងប្រែង លើសលប់ដោយផ្អែកលើ បទពិសោធន៍ដែលធ្លាប់មានរបស់ធនាគារ និងការវាយតម្លៃឥណទានរបស់អ្នកជំនាញរួមទាំងព័ត៌មាន ព្យាករណ៍ពីអនាគត។

សេណារីយ៉ូសេដ្ឋកិច្ចជាច្រើនបង្កើតបានជាមូលដ្ឋាននៃការកំណត់ ប្រូបាប៊ីលីតេនៃការខកខានសង នៅការទទួលស្គាល់ដំបូង និងនៅ កាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ជាបន្តបន្ទាប់។ សេណារីយ៉ូសេដ្ឋកិច្ចខុសគ្នានឹងនាំឱ្យមាន ប្រូបាប៊ីលីតេនៃការខកខានសងខុសគ្នា។ វា គឺជាការថ្លឹងថ្លែងពីសេណារីយ៉ូផ្សេងៗគ្នាទាំងនេះ ដែលបង្កើតជាមូលដ្ឋាននៃការថ្លឹងថ្លែងប្រូបាប៊ីលីតេ ដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីកំណត់ថា តើហានិភ័យឥណទានបានកើនឡើងជាសារវន្ត។

ព័ត៌មានព្យាករណ៍ពីអនាគតរួមមានការរំពឹងទុកនាពេលអនាគតនៃខុស្សាហកម្មដែលសមភាគីរបស់ធនាគារធ្វើប្រតិបត្តិការដោយទទួល បានពីរបាយការណ៍អ្នកជំនាញសេដ្ឋកិច្ច អ្នកវិភាគហិរញ្ញវត្ថុ អង្គការរដ្ឋាភិបាល និងអង្គការស្រដៀងគ្នាផ្សេងទៀតក៏ដូចជាការពិចារណា លើប្រភពជាច្រើនទាំងខាងក្នុង និងខាងក្រៅនៃព័ត៌មានសេដ្ឋកិច្ចជាក់ស្តែង និងព្យាករណ៍ ជាពិសេសបណ្តុំព័ត៌មានពីតំបន់ និងវិស័យ ខុស្សាហកម្មជាក់លាក់ក៏ដូចជាព័ត៌មានដែលមាននៅខាងក្នុងអំពីឥរិយាបថទូទាត់ប្រាក់របស់អតិថិជន។ ធនាគារបែងចែកដៃគូរបស់ខ្លួន ទៅតាមថ្នាក់ហានិភ័យឥណទានផ្ទៃក្នុងដែលពាក់ព័ន្ធលើគុណភាពឥណទានរបស់ពួកគេ។

ព័ត៌មានអំពីបរិមាណ គឺជាសូចនាករចម្បងមួយនៃការកើនឡើងហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត និងផ្អែកលើការផ្លាស់ប្តូរ PD មួយអាយុ កាលដោយការប្រៀបធៀប៖

- PD មួយអាយុកាល ដែលនៅសល់នៅកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ ជាមួយនឹង
- PD មួយអាយុកាល ដែលនៅសល់សម្រាប់ចំណុចនៃពេលវេលានេះ ដែលត្រូវបានគេប៉ាន់ស្មានដោយផ្អែកលើ អង្គហេតុ និងកាលៈទេសៈនៅពេលនៃការទទួលស្គាល់ដំបូងនៃហានិភ័យ។

PDs ដែលត្រូវបានប្រើ គឺជាព័ត៌មានព្យាករណ៍ពីអនាគតហើយធនាគារប្រើវិធីសាស្ត្រ និងទិន្នន័យដូចគ្នាដើម្បីវាស់សំវិធានធនខាត បង់សម្រាប់ ECL។ កត្តាគុណភាពដែលបង្ហាញពីការកើនឡើង ហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត ត្រូវបានឆ្លុះបញ្ចាំងនៅក្នុងតម្លៃ PDs ឱ្យ បានទាន់ពេលវេលា។ ទោះយ៉ាងណាធនាគារនៅតែពិចារណាដាច់ដោយឡែកពីកត្តាគុណភាពមួយចំនួនដើម្បីវាយតម្លៃប្រសិនបើហានិ ភ័យឥណទានកើនឡើងជាសារវន្ត។

ដោយសារការកើនឡើងនូវហានិភ័យឥណទានចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង គឺជាវិធានការទាក់ទងការផ្លាស់ប្តូរ PD ជាក់ស្តែង និងកាន់តែមានចំនួនច្រើនសម្រាប់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមាន PD ទាបបើប្រៀបធៀបទៅនឹងឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលមាន PD ខ្ពស់ជាងនេះ នៅពេលកត់ត្រា។

ជាគោលនៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មបានផុតកំណត់សងលើស ៣០ថ្ងៃ ធនាគារចាត់ទុកថាមានការកើនឡើងនៃហានិភ័យឥណទានជា សារវន្ត ហើយទ្រព្យសកម្មស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលទី ២ នៃគំរូឱនភាព ពោលគឺសំវិធានធនខាតបង់ត្រូវបានវាស់វែងជា ECL ពេញមួយ អាយុកាល។ បន្ថែមលើឥណទានដែលត្រូវបានវាយតម្លៃជាលក្ខណៈបុគ្គល និងត្រូវបានបញ្ចូលក្នុងបញ្ជីឃ្នាំមើលគឺ ស្ថិតក្នុងដំណាក់ កាលទី ២ នៃគំរូឱនភាព។ ដូចបានកត់សម្គាល់ប្រសិនបើមានភស្តុតាងបង្ហាញពីឱនភាពឥណទានទ្រព្យសកម្មស្ថិតក្នុងដំណាក់កាលទី ៣ នៃគំរូឱនភាព។

**ការកែប្រែ និងការឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ**

ការកែប្រែទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុកើតឡើងនៅពេលលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាទាក់ទងនឹងលំហូរសាច់ប្រាក់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបាន ធ្វើការចរចាឡើងវិញ ឬផ្លាស់ប្តូរជាថ្មីរវាងការទទួលស្គាល់ដំបូង និងកាលកំណត់សងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។ ការកែប្រែមានឥទ្ធិពល ទៅលើចំនួនទឹកប្រាក់និង / ឬពេលវេលានៃលំហូរសាច់ប្រាក់ក្នុងកិច្ចសន្យាដែលអាចធ្វើទៅបានភ្លាមៗ ឬនៅពេលអនាគត។ លើសពីនេះ ទៀត ការណែនាំ ឬការកែសម្រួលកិច្ចព្រមព្រៀងដែលមានស្រាប់នៃឥណទានអាចបង្កើតបានជាការកែប្រែ ទោះបីជាកិច្ចព្រមព្រៀងថ្មី ឬ ការកែតម្រូវទាំងនេះមិនទាន់ប៉ះពាល់ដល់លំហូរសាច់ប្រាក់ភ្លាមៗក៏ដោយ ប៉ុន្តែអាចប៉ះពាល់ដល់លំហូរសាច់ប្រាក់ដែលអាស្រ័យលើ កិច្ចព្រមព្រៀងត្រូវបានបំពេញ ឬអត់ (ឧទាហរណ៍ ការផ្លាស់ប្តូរនៃការកើនឡើងអត្រាការប្រាក់ដែលកើតឡើងនៅពេលដែលមានការ រំលោភលើកិច្ចព្រមព្រៀង)។

ធនាគារឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ លុះត្រាតែសិទ្ធិក្នុងកិច្ចសន្យាទទួលសាច់ប្រាក់ផុតកំណត់ (រាប់បញ្ចូលការផុតកំណត់ ដែលកើតឡើងពីការកែប្រែដោយមានលក្ខខណ្ឌខុសគ្នា) ឬនៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងហានិភ័យ និងភាពជាកម្មសិទ្ធិ ទាំងអស់នៃទ្រព្យសកម្មត្រូវបានផ្ទេរទៅអង្គភាពផ្សេងទៀត។ ប្រសិនបើធនាគារមិនផ្ទេរ ឬរក្សាទុកនូវរាល់ហានិភ័យ និងភាពជាកម្មសិទ្ធិ ហើយនៅតែបន្តគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មដែលបានផ្ទេរ ធនាគារទទួលស្គាល់កម្មសិទ្ធិដែលនៅសល់នៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលពាក់ព័ន្ធដែល អាចនឹងត្រូវបង់។ ប្រសិនបើធនាគាររក្សានូវរាល់ហានិភ័យ និងភាពជាកម្មសិទ្ធិនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានផ្ទេរ ធនាគារនៅតែបន្ត ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ហើយក៏ទទួលស្គាល់ការខ្ចីប្រាក់មានទ្រព្យបញ្ចាំសម្រាប់សាច់ប្រាក់ដែលទទួលបាន។

នៅពេលឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងមូល ភាពខុសគ្នារវាងសមតុល្យដែលនៅសល់របស់ទ្រព្យសកម្ម និងផលបូកសរុប នៃការទូទាត់ដែលទទួលបាន និងត្រូវទទួលបាន និងចំណេញ ឬខាតដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុង OCI និងបង្កនៅក្នុងមូលធន ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាតដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុង OCI និងបង្កនៅក្នុងមូលធន ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាតដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុង OCI ហើយការចំណេញ ឬខាតបង្កដែលបានទទួលស្គាល់ពីមុននៅក្នុង OCI មិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាបន្តបន្ទាប់ទៅនឹងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត នោះទេ។

ការឈប់ទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមិនទាំងអស់ (ឧទាហរណ៍ នៅពេលដែលធនាគាររក្សាជម្រើសក្នុងការទិញផ្នែកណាមួយនៃ ទ្រព្យសកម្មដែលបានផ្ទេរមកវិញ) ធនាគារបែងចែកសមតុល្យដែលនៅសល់ពីមុននៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុរវាងផ្នែកដែលខ្លួនទទួល ស្គាល់ក្រោមការចូលរួមជាបន្ត និងផ្នែកដែលឈប់ទទួលស្គាល់នៅលើមូលដ្ឋាននៃតម្លៃសមស្របនៃផ្នែកទាំងនោះ នៅកាលបរិច្ឆេទនៃ ការផ្ទេរប្រាក់។ ភាពខុសគ្នារវាងសមតុល្យដែលនៅសល់សម្រាប់ផ្នែកដែលត្រូវបានគេឈប់ទទួលស្គាល់ និងផលបូកសរុបនៃការទូទាត់ ដែលទទួលបានសម្រាប់ផ្នែកដែលគេឈប់ទទួលស្គាល់ ហើយចំណេញ ឬខាតដែលបានបម្រុងទុក ដែលបានទទួលស្គាល់នៅក្នុង OCI នោះ ត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ ឬខាត។ ចំណេញ ឬខាតដែលត្រូវបានគេទទួលស្គាល់នៅក្នុង OCI ត្រូវបានបែងចែករវាង ផ្នែកដែលនៅមានបន្តត្រូវបានទទួលស្គាល់ និងផ្នែកដែលឈប់ទទួលស្គាល់ទៅតាមមូលដ្ឋានតម្លៃសមស្របនៃផ្នែកទាំងនោះ។ ការ អនុវត្តនេះ មិនត្រូវបានអនុវត្តសម្រាប់ការវិនិយោគលើមូលធនដែលបានកំណត់ដូចដែលបានវាស់វែងតាម FVTOCI ដោយសារតែ ចំណេញ ឬខាតដែលបានទទួលស្គាល់ពីមុននៅក្នុង OCI មិនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ឡើងវិញជាបន្តបន្ទាប់ទៅក្នុងចំណេញ ឬខាតនោះទេ។

**ការជម្រះចេញពីបញ្ជី**

ឥណទាន និងមូលបត្របំណុលត្រូវបានលុបចោលនៅពេលដែលធនាគារមិនមានការរំពឹងទុកសមហេតុផលក្នុងការប្រមូលមកវិញនូវ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ (ផ្នែកទាំងមូល ឬតាមផ្នែករបស់វា)។ នេះជាករណីដែលធនាគារកំណត់ថា អ្នកខ្ចីមិនមានទ្រព្យសកម្ម ឬប្រភព ចំណូលដែលអាចបង្កើតលំហូរសាច់ប្រាក់គ្រប់គ្រាន់ដើម្បីសងសមតុល្យដែលត្រូវជម្រះចេញ។ ការជម្រះចេញពីបញ្ជីមួយបង្កើតបាន ជាព្រឹត្តិការណ៍ដែលគេឈប់ទទួលស្គាល់។ ធនាគារអាចអនុវត្តសកម្មភាពពង្រឹងច្បាប់ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលជម្រះចេញពី បញ្ជី។ ការប្រមូលប្រាក់ជាលទ្ធផលនៃសកម្មភាពពង្រឹងច្បាប់របស់ធនាគារនឹងនាំឱ្យមានចំណេញលើខុសភាពតម្លៃ ដែលនឹងត្រូវបាន បង្ហាញជាប្រាក់ចំណូលផ្សេងទៀតនៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត។

**ការបង្ហាញនៃសំវិធានធនសម្រាប់ ECL នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ**

សំវិធានធនខាតបង់សម្រាប់ ECL ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុដូចខាងក្រោម៖

- សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់៖ ជាការកាត់ចេញពីសមតុល្យយោងដុលនៃទ្រព្យ សកម្ម និង
- នៅពេលដែលឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរួមបញ្ចូលទាំងធាតុផ្សំដែលត្រូវបានដកយក និងមិនដកយក(ដោយអតិថិជន) ហើយ ធនាគារមិនអាចកំណត់អត្តសញ្ញាណ ECL លើធាតុផ្សំនៃកិច្ចសន្យាឥណទានដោយឡែកពីគ្នារវាងសមាសធាតុដែល បានដកយក៖ ធនាគារបង្ហាញពីសំវិធានធនខាតបង់រួមគ្នាសម្រាប់សមាសធាតុទាំងពីរ។
- សំវិធានធនខាតបង់ដែលរួមគ្នាសម្រាប់សមាសធាតុទាំងពីរ។ សមតុល្យដែលរួមបញ្ចូលគ្នា ត្រូវបានបង្ហាញជាការ កាត់ចេញពីតម្លៃយោងដុលនៃសមាសធាតុដែលបានដកចេញ។ រាល់សំវិធានធនខាតបង់ដែលលើសពីសមតុល្យដុល សរុបនៃសមាសធាតុដែលបានដកចេញ ត្រូវបានបង្ហាញជាសំវិធានធន។

**(ii). បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ**

ឧបករណ៍បំណុល និងមូលធនដែលបានអនុម័តត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ឬមូលធនស្របតាមខ្លឹមសារនៃការរៀបចំ កិច្ចសន្យាដែលមាននៅក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀង។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុគឺជាកាតព្វកិច្ចតាមកិច្ចសន្យា ក្នុងការប្រគល់សាច់ប្រាក់ ឬទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ឬដើម្បីប្តូរទ្រព្យសកម្ម ហិរញ្ញវត្ថុ ឬបំណុលហិរញ្ញវត្ថុជាមួយអង្គការផ្សេងទៀតក្រោមលក្ខខណ្ឌដែលមិនអំណោយផលដល់ធនាគារ ឬកិច្ចសន្យាដែលនឹង ឬ អាចត្រូវបានទូទាត់ជាភាគហ៊ុនផ្ទាល់របស់ធនាគារ និងកិច្ចសន្យាមិនមែននិស្សន្ទ ដែលធនាគារមាន ឬត្រូវមានកាតព្វកិច្ចផ្តល់នូវចំនួន អចេរនៃភាគហ៊ុនផ្ទាល់របស់ខ្លួន ឬកិច្ចសន្យាចម្លងពីភាគហ៊ុនផ្ទាល់ដែលនឹងត្រូវបានទូទាត់ក្រៅពីការដោះដូរចំនួនទឹកប្រាក់ចេរនៃ សាច់ប្រាក់ (ឬទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមួយផ្សេងទៀត) សម្រាប់ចំនួនចេរនៃឧបករណ៍ទ្រព្យមូលធនផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ធនាគារ។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ត្រូវបានវាស់ជាបន្តបន្ទាប់តាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។ សម្រាប់ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ សមតុល្យដែលត្រូវបង្ហាញក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ គឺតំណាងឱ្យសមតុល្យដែលត្រូវបង់រួមទាំងការប្រាក់បង្ករ។

បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដទៃទៀត រាប់បញ្ចូលទាំងប្រាក់បញ្ញើ ប្រាក់កម្ចី និងសមតុល្យដែលជំពាក់ភាគីពាក់ព័ន្ធ ត្រូវបានកត់ត្រាដំបូងដោយ ប្រើតម្លៃសមស្របដកថ្លៃដើមប្រតិបត្តិការសុទ្ធ។ បំណុលហិរញ្ញវត្ថុដទៃទៀតត្រូវបានកត់ត្រាបន្តបន្ទាប់មកទៀតតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

វិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព គឺជាវិធីសាស្ត្រគណនាតាមថ្លៃដើមបានរំលស់នៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ និងការបែងចែកចំណាយការប្រាក់ ក្នុងអំឡុងពេលដែលពាក់ព័ន្ធ។ អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព គឺជាអត្រាមួយដែលធ្វើអប្បបរមាការទូទាត់សាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត ដែល រំពឹងទុកក្នុងអាយុកាលនៃបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ ឬខ្លីជាងសមតុល្យយោងសុទ្ធពេលទទួលស្គាល់ដំបូង។ សម្រាប់ព័ត៌មានលម្អិតស្តីពីការប្រាក់ ប្រសិទ្ធភាព សូមមើល “ចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ” នៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៤.១៣។

**(iii). ការរៀបចំការកាត់កង**

ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានកាត់កង ហើយចំនួនសុទ្ធត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលធនាគារមានសិទ្ធិអនុវត្តតាមផ្លូវច្បាប់ ក្នុងការកាត់កងសមតុល្យដែលបានទទួលស្គាល់ និងមានបំណងដើម្បីទូទាត់នៅលើ មូលដ្ឋានសុទ្ធ ឬដើម្បីទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្ម និងទូទាត់បំណុលក្នុងពេលដំណាលគ្នា។ សិទ្ធិក្នុងការកាត់កង ត្រូវតែមាននៅថ្ងៃនេះជា ជាងការពឹងផ្អែកលើព្រឹត្តិការណ៍នាពេលអនាគត ហើយត្រូវតែអនុវត្តបានដោយសមភាគីណាមួយទាំងក្នុងដំណើរជំនួញធម្មតា និងមិន មានលទ្ធភាពសងបំណុល ឬក្រុំយធនក្នុងករណីមានការខកខានសង។

**៤.៤ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូល**

សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលរួមមានសាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ និងសមតុល្យមិនរឹតត្បិតដែលបានតម្កល់នៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ប្រាក់បញ្ញើនៅធនាគារផ្សេងៗ និងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលងាយស្រួលក្នុងការបំប្លែងជាសាច់ប្រាក់ ដែលមានរយៈពេលកំណត់បីខែ ឬតិចជាងកាលបរិច្ឆេទដែលទទួលបាន និងប្រឈមនឹងហានិភ័យបម្រែបម្រួលតម្លៃតិចតួច។

**៤.៥ ចំណាយបង់មុន និងទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ**

ចំណាយបង់មុនតំណាងឱ្យប្រតិបត្តិការចំណាយដែលមិនទាន់កើតឡើង ប៉ុន្តែបានបង់ជាសាច់ប្រាក់រួចរាល់។ ចំណាយបង់មុនត្រូវបាន កក់ត្រាដំបូងជាទ្រព្យសកម្ម និងត្រូវបានវាស់វែងតាមសមតុល្យសាច់ប្រាក់ដែលបានទូទាត់។ បន្ទាប់មកចំណាយទាំងនេះត្រូវបាន កក់ត្រាទៅក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាត នៅពេលដែលប្រតិបត្តិការនៃចំណាយនោះបានកើតឡើង ឬបានផុតកំណត់ក្នុងពេលណាមួយ។

ចំណាយបង់មុនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លីនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនៅពេលដែលថ្លៃដើមនៃទំនិញ ឬសេវាកម្មដែលទាក់ទងនឹងចំណាយបង់មុន ត្រូវបានរំពឹងទុកថានឹងកើតឡើងក្នុងអំឡុងពេលមួយ ឬពេញមួយវដ្តនៃប្រតិបត្តិការ អាជីវកម្មជាធម្មតារបស់ធនាគារ ឬមួយណាដែលមានរយៈពេលវែងជាង។ បើមិនដូច្នោះទេ ចំណាយបង់មុននឹងត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជា ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង។

**៤.៦ ដើមទុន**

ដើមទុនត្រូវបានចាត់ថ្នាក់ជាមូលធន។ ការចំណាយបន្ថែមដែលទាក់ទងដោយផ្ទាល់ទៅនឹងការចេញផ្សាយភាគហ៊ុនថ្មី ឬជម្រើស ផ្សេងៗ ត្រូវបានកំណត់ជាការដកចេញពីសាច់ប្រាក់ដែលបានទទួលសុទ្ធដោយកាត់ចេញនូវទឹកប្រាក់ពន្ធ។

**៤.៧ ចំណេញរក្សាទុក**

ចំណេញរក្សាទុកតំណាងឱ្យប្រាក់ចំណេញបង្កដែលកើតឡើងពីអ្នកកាន់កាប់ភាគហ៊ុនរបស់ធនាគារ បន្ទាប់ពីដកភាគលាភដែលបាន ប្រកាស។ ចំណេញរក្សាទុកគិតបញ្ចូលផលចំណែកពីបម្រែបម្រួលនៃគោលនយោបាយគណនេយ្យដូចដែលបានតម្រូវដោយស្តង់ដារ អន្តរកាលសំវិធានធននោះទេ។

**៤.៨ ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ**

ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា (NBC) បានចេញសេចក្តីប្រកាសលេខ ធ៧-០១៧-៣៤៤ ចុះថ្ងៃទី០១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៧ ស្តីពីចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យ ឥណទាន និងសំវិធានធនលើអ៊ីមភារមិន និងសារាចរណែនាំលេខ ធ៧-០១៨-០០១ ចុះថ្ងៃទី១៦ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨ ស្តីពីការអនុវត្តប្រកាស ស្តីពីចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន និងសំវិធានធនលើអ៊ីមភារមិន ដែលតម្រូវឱ្យធនាគារ និងស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុធ្វើសំវិធានធនលើឱនភាព តម្លៃសម្រាប់ចំណាត់ថ្នាក់រយៈពេលខ្លី និងរយៈពេលវែងដូចខាងក្រោម៖

ចំណាត់ថ្នាក់	ចំនួនថ្ងៃផុតកំណត់	អត្រាសំវិធានធន	
	រយៈពេលខ្លី (មួយឆ្នាំឬតិចជាង)	រយៈពេលវែង (ច្រើនជាងមួយឆ្នាំ)	
សំវិធានធនទូទៅ៖			
ធម្មតា	១៤ ថ្ងៃឬតិចជាងនេះ	តិចជាង ៣០ ថ្ងៃ	១%
សំវិធានធនជាក់លាក់៖			
ឃ្នាំមើល	១៥ ថ្ងៃ – ៣០ ថ្ងៃ	៣០ ថ្ងៃ – ៨៩ ថ្ងៃ	៣%
ក្រោមស្តង់ដារ	៣១ ថ្ងៃ – ៦០ ថ្ងៃ	៩០ ថ្ងៃ – ១៧៩ ថ្ងៃ	២០%
សង្ស័យ	៦១ ថ្ងៃ – ៩០ ថ្ងៃ	១៨០ ថ្ងៃ – ៣៥៩ ថ្ងៃ	៥០%
បាត់បង់	៩១ ថ្ងៃ ឬច្រើនជាង	៣៦០ ថ្ងៃ ឬច្រើនជាង	១០០%

ចំណាត់ថ្នាក់យោងតាមប្រកាសនេះ ត្រូវបានកំណត់ថាជាឥណទាន និងផលិតផលហិរញ្ញវត្ថុដទៃទៀត មិនថាត្រូវបានរាយការណ៍ក្នុង របាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ឬក្រៅរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុដែលត្រូវបានផ្តល់ជូនដោយធនាគារទៅឱ្យសមភាគី ដែល នាំឱ្យកើនឡើងនូវហានិភ័យឥណទានដល់ធនាគារ។

ធនាគារគណនាសំវិធានធនឱនភាពតម្លៃ សម្រាប់ឥណទានដោយអនុលោមតាមសំវិធានធន តាមបទប្បញ្ញត្តិក្នុងពេលដំណាលគ្នា ជាមួយនឹងការគណនាដោយអនុលោមទៅតាម CIFRSs។ សំវិធានធនឱនភាពតម្លៃបានគណនាតាម CIFRSs តម្រូវឱ្យទទួល ស្គាល់ និងកត់ត្រានៅក្នុងរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាត និងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។ នៅពេលសំវិធានធនឱនភាពតម្លៃ ដែលបានគណនាតាមបទប្បញ្ញត្តិធំជាងបើធៀបនឹងសំវិធានធនដែលបានគណនាតាម CIFRSs ចំនួនលើសត្រូវផ្ទេរពីប្រាក់ចំណេញ រក្សាទុកទៅជាទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិដូចមានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់លេខ ២២។

**ការកត់ត្រាបញ្ញត្តិទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ**

នៅពេលដែលសំវិធានធនឱនភាពតម្លៃបានគណនាស្របតាមបទប្បញ្ញត្តិ មានចំនួនតិចជាងការគណនាតាម CIFRSs ទុនបម្រុង តាមបទប្បញ្ញត្តិត្រូវបានកត់ត្រាបញ្ញត្តិតាមចំនួន ដោយមិនឱ្យលើសពីចំនួនដែលត្រូវបានកត់ត្រា បើមិនមានទុនបម្រុងតាម បទប្បញ្ញត្តិត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងឆ្នាំមុនៗទេ។



ដោយអនុលោមតាមសារករណ៍លេខ ធ៧.០២១.២៣១៤ លើការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ និងការធ្វើសំវិធានធនលើលក្ខខណ្ឌឥណទាន ដែលបានរៀបចំឡើងវិញចុះថ្ងៃទី២៨ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ដែលបានចេញផ្សាយដោយ NBC ធនាគារបានតម្រូវឱ្យធ្វើការវាយតម្លៃលើ ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឥណទានដែលបានរៀបចំឡើងវិញ ដែលនៅមានជំពាក់នៅឡើយគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងត្រូវបាន ធ្វើសំវិធានធនដូចខាងក្រោម៖

- ឥណទានដែលបានរៀបចំឡើងវិញមាន “ស្ថានភាពល្អ” ត្រូវកំណត់ជា “ឥណទានដំណើរការ” និងត្រូវធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ជា “ឃ្នាំមើល” ដែលត្រូវធ្វើសំវិធានធន ៣% នៃឥណទានដុល ដោយមិនគិតចំនួនដងនៃការរៀបចំឡើងវិញ។
- ឥណទានដែលបានរៀបចំឡើងវិញដែលមាន “ស្ថានភាពដែលត្រូវការការរៀបចំឥណទានឡើងវិញបន្ថែម” ត្រូវកំណត់ថាជា “ឥណទានមិនដំណើរការ” និង ត្រូវចាត់ថ្នាក់ជាឥណទាន “ក្រោមស្តង់ដារ” ចំពោះឥណទានរៀបចំឡើងវិញលើកទីមួយ ហើយត្រូវធ្វើសំវិធានធន ២០% នៃឥណទានដុល និង ជាត្រូវចាត់ថ្នាក់ជាឥណទាន “សង្ស័យ” សម្រាប់ឥណទានរៀបចំ ឡើងវិញលើកទីពីរជាមួយនឹងសំវិធានធន ៥០% នៃឥណទានដុល។
- ឥណទានដែលបានរៀបចំឡើងវិញដែលមាន “ស្ថានភាពមិនល្អ” ត្រូវកំណត់ជា “ឥណទានមិនដំណើរការ” និង ត្រូវធ្វើចាត់ ថ្នាក់ជា “ឥណទានបាត់បង់” ដែលត្រូវធ្វើសំវិធានធន ១០០% នៃឥណទានដុល។

ទន្ទឹមនឹងនេះ ឥណទានដែលបានរៀបចំឡើងវិញចាប់ពីថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២ នឹងទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ជាកាលបរិច្ឆេទ លើកលែងការទូទាត់ឥណទានរហូតដល់ចុងខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ ដោយហេតុថាឥណទានទាំងនេះមិនបានបំពេញតាមតម្រូវការខាង លើ។ ទោះបីយ៉ាងណាក៏ដោយ ឥណទានដែលរៀបចំឡើងវិញគិតចាប់ពីខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ មិនអាចទទួលបានអត្ថប្រយោជន៍ពី កាលបរិច្ឆេទលើកលែងការទូទាត់ឥណទាននេះទេ។

លើសពីនេះទៀត ធនាគារត្រូវបន្តបញ្ជូនរបាយការណ៍ប្រចាំត្រីមាសស្តីពីការត្រួតពិនិត្យឥណទានដែលបានរៀបចំឡើងវិញសមត្ថភាព ក្នុងការទូទាត់សងរបស់អតិថិជន ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ និងការធ្វើសំវិធានធន គឺផ្អែកលើសារករណ៍នេះព្រមជាមួយកាលបរិច្ឆេទផុតកំណត់ នៃរបាយការណ៍ដូចខាងក្រោម៖

- មុនដំណាច់ខែតុលា ឆ្នាំ២០២២ ដោយផ្អែកលើទិន្នន័យហិរញ្ញវត្ថុគិតត្រឹមខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ សម្រាប់ការរាយការណ៍លើកទី៦
- មុនដំណាច់ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣ ដោយផ្អែកលើទិន្នន័យហិរញ្ញវត្ថុគិតត្រឹមខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ សម្រាប់ការរាយការណ៍លើកទី៧
- មុនដំណាច់ខែមេសា ឆ្នាំ២០២៣ ដោយផ្អែកលើទិន្នន័យហិរញ្ញវត្ថុគិតត្រឹមខែមីនា ឆ្នាំ២០២២ សម្រាប់ការរាយការណ៍លើកទី៨ និង
- មុនដំណាច់ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២៣ ដោយផ្អែកលើទិន្នន័យហិរញ្ញវត្ថុគិតត្រឹមខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ សម្រាប់ការរាយការណ៍លើកទី៩។

នៅថ្ងៃទី១៨ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២ សិក្ខាសាលារវាងធនាគារ និងគ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ (“BFIs”) ក្រោមសមាគមធនាគារនៅ កម្ពុជា និងធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ដែលបានប្រារព្ធឡើងដើម្បីសម្រួលដល់ BFIs ក្នុងការអនុវត្តសារករណ៍ និងដើម្បីពិភាក្សាអំពី បញ្ហាជាក់ស្តែងផ្សេងៗទៀត។ នៅក្នុងសិក្ខាសាលានេះធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាអនុញ្ញាត BFIs អនុវត្តចាប់ពីខែមករា ឆ្នាំ២០២៣ ក្នុង ការវាយតម្លៃឡើងវិញទៅលើការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឥណទាន និងការកំណត់ផលប៉ះពាល់ដែលជាលទ្ធផលពីការធ្វើសំវិធានធនលើឥណទាន ដែលបានរៀបចំឡើងវិញដែលនៅមានសមតុល្យនៅសល់គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ដោយគិតចាប់ពីខែមករា ឆ្នាំ២០២៣។

ជាលទ្ធផលនៃសិក្ខាសាលានេះ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានធ្វើការជូនដំណឹងដល់ BFIs តាមរយៈលិខិតលេខ ធ៧.០២២.១៦៧ ចុះ ថ្ងៃទី២០ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២ ស្តីអំពីការពន្យារពេលក្នុងការបញ្ជូនរបាយការណ៍ប្រចាំត្រីមាសរហូតដល់ថ្ងៃទី១០ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២២ ការប្រែប្រួលទិន្នន័យហិរញ្ញវត្ថុដែលបានប្រើប្រាស់រហូតដល់ខែមករា ឆ្នាំ២០២២ និងការបញ្ជាក់អំពីគំរូនៃរបាយការណ៍។

**៤.៩ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ**

ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារត្រូវបានកត់ត្រាតាមថ្លៃដើមដករំលស់បង្ក និងឱនភាពតម្លៃប្រសិនបើមាន។ ថ្លៃដើមនៃសមាសធាតុរបស់ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ រួមមានតម្លៃទិញចូល និងរាល់ថ្លៃដើមដែលពាក់ព័ន្ធដោយផ្ទាល់ទាំងអស់ក្នុងការនាំយកទ្រព្យសម្បត្តិទៅកាន់ លក្ខខណ្ឌ និងទីតាំងតាមការកំណត់ដែលបានគ្រោងទុក។ នៅពេលដែលសមាសធាតុរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខាររួមមានសមាស ធាតុសំខាន់ៗដែលមានអាយុកាលប្រើប្រាស់ដែលបានប៉ាន់ស្មានទុកខុសគ្នា សមាសធាតុត្រូវបានកំណត់ជាសមាសធាតុតុល្យនី ដាច់ដោយឡែករបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ។

ចំណាយបន្តបន្ទាប់ដែលទាក់ទងនឹងសមាសធាតុរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារដែលបានកត់ត្រារួច ត្រូវបានបន្ថែមទៅលើសមតុល្យយោងរបស់ទ្រព្យសកម្មនៅពេលដែលអត្ថប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចដែលអាចកើតមាន គឺលើសពីស្តង់ដារដែលបានវាយតម្លៃដំបូងពីលទ្ធផលពីការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលមានស្រាប់ នឹងហូរចូលមកក្នុងធនាគារ។ រាល់ចំណាយផ្សេងទៀត ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាគណនីចំណាយក្នុងកាលបរិច្ឆេទដែលចំណាយនោះកើតឡើង។

ចំណេញ ឬខាត ដែលកើតឡើងពីការដល់អាយុកាល ឬការលក់នៃសមាសធាតុរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ ត្រូវបានកំណត់ដោយភាពខុសគ្នារវាងសាច់ប្រាក់ដែលបានទទួលសុទ្ធពីការលក់ដែលបានប៉ាន់ស្មាន និងសមតុល្យយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម ហើយត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាគណនីចំណេញ ឬខាត នាកាលបរិច្ឆេទដែលផុតកំណត់ ឬការលក់ចេញ។

នាចុងកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ សមាសធាតុរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារត្រូវបានវាស់វែងដោយប្រើប្រាស់តម្លៃដើមដែលត្រូវបានយោងតាមថ្លៃដើមដករំលស់បង្គរ និងឱនភាពតម្លៃ។

រំលស់ត្រូវបានគណនាតាមមូលដ្ឋានរំលស់ថេរលើអាយុកាលប្រើប្រាស់ដែលបានប៉ាន់ស្មានទុករបស់ទ្រព្យសកម្មមានដូចខាងក្រោម៖

ការកែលម្អទ្រព្យជួល	ច្រើនជាង១ឆ្នាំ ទៅ១០ឆ្នាំ
យានយន្ត	៣ឆ្នាំ ទៅ ១០ឆ្នាំ
បរិក្ខារកុំព្យូទ័រ	៣ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ
បរិក្ខារ	៣ឆ្នាំ ទៅ ១០ឆ្នាំ
គ្រឿងសង្ហារឹម និងគ្រឿងបំពាក់ក្នុងការិយាល័យ	៣ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ

\*ការកែលម្អទ្រព្យជួលត្រូវបានរំលស់លើអាយុកាលប្រើប្រាស់នៃការកែលម្អពី ១ ទៅ ១០ ឆ្នាំ ឬរយៈពេលនៃការកែលម្អដែលពាក់ព័ន្ធទោះបីជារយៈពេលខ្លីជាងក៏ដោយ។

ការសាងសង់ដែលកំពុងដំណើរការមិនត្រូវធ្វើរំលស់ឡើយរហូតដល់ពេលមួយដែលទ្រព្យសកម្មពាក់ព័ន្ធត្រូវបានបញ្ចប់ និងដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់ក្នុងប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម។

ទ្រព្យសកម្មដែលបានរំលស់ទាំងស្រុង ត្រូវបានរក្សាទុកនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរហូតដល់ពេលដែលវាមិនត្រូវបានប្រើប្រាស់ទៀត និងមិនត្រូវបានធ្វើរំលស់បន្ថែមទៅលើទ្រព្យសកម្មទាំងនេះ។ ប្រសិនបើមានការចង្អុលបង្ហាញថាមានការផ្លាស់ជាសារវន្តលើអត្រារំលស់ អាយុកាលប្រើប្រាស់ ឬតម្លៃសំណល់របស់ទ្រព្យសកម្ម នោះការរំលស់របស់ទ្រព្យសកម្មនោះនឹងត្រូវបានកែប្រែជាទៀងទាត់ដើម្បីបង្ហាញពីការរំពឹងទុកថ្មី។

**៤.១០ ទ្រព្យសកម្មអរូបី**

ទ្រព្យសកម្មអរូបីត្រូវបានគណនាតាមថ្លៃដើមដករំលស់បង្គរ និងឱនភាពតម្លៃបង្គរប្រសិនបើមាន។ វាត្រូវបានធ្វើរំលស់ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានរំលស់ថេរ ជាមួយអាយុកាលប្រើប្រាស់ពី ៣ឆ្នាំ ទៅ ១៥ឆ្នាំ តាមអត្រារំលស់ពី ៣៣,៣៣% ទៅ ៦,៦៧% ក្នុងមួយឆ្នាំ។ ប្រសិនបើមានការចង្អុលបង្ហាញថាមានការផ្លាស់ប្តូរជាសារវន្ត លើអត្រារំលស់ អាយុកាលប្រើប្រាស់ ឬតម្លៃសំណល់នៃទ្រព្យសកម្មអរូបី ការរំលស់ត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការរំពឹងទុកថ្មី។

ទ្រព្យសកម្មអរូបីដែលកំពុងអភិវឌ្ឍមិនត្រូវបានធ្វើរំលស់ឡើយរហូតដល់ពេលដែលទ្រព្យសកម្មដែលពាក់ព័ន្ធបានបញ្ចប់ការអភិវឌ្ឍ និងបានត្រៀមរួចរាល់សម្រាប់ប្រើប្រាស់ក្នុងប្រតិបត្តិការអាជីវកម្ម។

**៤.១១ ឱនភាពតម្លៃនៃទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ**

ឱនភាពតម្លៃកើតមានឡើងនៅពេលតម្លៃយោងនៃទ្រព្យសកម្ម ឬឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់មានចំនួនលើសពីសមតុល្យដែលអាចប្រមូលមកវិញបាន គឺដោយយកតម្លៃសមស្របដកចំណាយក្នុងការលក់ និងតម្លៃក្នុងការប្រើប្រាស់។ តម្លៃសមស្របដកចំណាយក្នុងការលក់ត្រូវបានគណនា ផ្អែកលើទិន្នន័យដែលអាចរកបានពីប្រតិបត្តិការលក់ដែលបានចងនឹងប្រតិបត្តិការលក់ក្នុងតម្លៃទីផ្សារនៃទ្រព្យសកម្មស្រដៀងគ្នា ឬតម្លៃទីផ្សារដែលអាចសង្កេតបាន ដកការចំណាយបន្ថែមសម្រាប់ការលក់ទ្រព្យសកម្ម។ ការគណនាតម្លៃប្រើប្រាស់ គឺផ្អែកលើគំរូលំហូរសាច់ប្រាក់អប្បបរមា។ លំហូរសាច់ប្រាក់ដែលបានមកពីគម្រោងថវិកាហើយមិនរាប់បញ្ចូលសកម្មភាពរៀបចំរចនាសម្ព័ន្ធដែលធនាគារមិនទាន់បានធ្វើ ឬការវិនិយោគនាពេលអនាគតដែលនឹងធ្វើឱ្យប្រតិបត្តិការទ្រព្យសកម្មនៃឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ដែលត្រូវធ្វើតេស្តទៅលើភាពប្រសើរឡើងវិញ។ សមតុល្យដែលអាចប្រមូលមកវិញត្រូវយកតាមអត្រាអប្បបរមាដែលត្រូវប្រើសម្រាប់គំរូលំហូរសាច់ប្រាក់ដែលធ្វើអប្បបរមា ក៏ដូចជាអត្រាលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលរំពឹងទុក និងអត្រាកំណើនដែលត្រូវបានប្រើសម្រាប់គោលបំណងក្នុងការគណនាការប៉ាន់ស្មាន។

ឱនភាពនៃតម្លៃ ត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងចំណេញ ឬខាត ក្នុងឆ្នាំដែលកើតឡើង។ ការកត់ត្រាបញ្ហាសនៃឱនភាពត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងចំណេញ ឬខាត រហូតដល់កម្រិតដែលសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្មមិនមែនលើសពីសមតុល្យយោងដែលបានកំណត់ការរំលស់ប្រសិនបើគ្មានឱនភាពត្រូវបានទទួលស្គាល់ពីមុន។

**៤.១២ សំវិធានធន និងយថាហេតុ**

សំវិធានធនត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលធនាគារមានកាតព្វកិច្ច (តាមផ្លូវច្បាប់ ឬកាតព្វកិច្ចប្រយោល) ដែលជាលទ្ធផលពីប្រតិបត្តិការណ៍កន្លងមក ហើយប្រហែលជាលំហូរចេញនៃធនធានដែលរួមមាននូវអត្ថប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចនឹងត្រូវឱ្យទូទាត់នូវកាតព្វកិច្ចហើយសមតុល្យនោះអាចត្រូវបានប៉ាន់ស្មានយ៉ាងត្រឹមត្រូវ។

សមតុល្យដែលបានកត់ត្រា គឺត្រូវបានប៉ាន់ស្មានយ៉ាងជាក់លាក់នៃសមតុល្យត្រូវសង ដែលតម្រូវឱ្យទូទាត់កាតព្វកិច្ចបច្ចុប្បន្ននាកាលបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ដោយគិតគូរអំពីហានិភ័យ និងភាពមិនច្បាស់លាស់ជុំវិញកាតព្វកិច្ចទាំងនេះ។ នៅពេលដែលសំវិធានធនត្រូវបានវាស់វែងដោយប្រើប្រាស់លំហូរសាច់ប្រាក់ដែលបានប៉ាន់ស្មាន ដើម្បីទូទាត់កាតព្វកិច្ចបច្ចុប្បន្ន សមតុល្យយោងរបស់វា គឺតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់ទាំងនោះ។ ការកើនឡើងនៃសំវិធានធនដោយសារពេលវេលាដែលបានកន្លងផុត ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាចំណាយការប្រាក់។

នៅពេលផ្នែកខ្លះ ឬទាំងស្រុងនៃអត្ថប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចដែលតម្រូវឱ្យទូទាត់សំវិធានធន ត្រូវបានប៉ាន់ស្មានថាអាចស្តារមកវិញបានពីតតិយជន គណនីត្រូវទទួលបានត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាទ្រព្យសកម្ម ប្រសិនបើជឿជាក់ថាសំណងនឹងត្រូវទទួលបាន ហើយសមតុល្យដែលត្រូវទទួលបានជាក់ស្តែងអាចត្រូវបានវាស់វែង។

នៅពេលដែលមានកាតព្វកិច្ចស្រដៀងគ្នាច្រើន កម្រិតនៃលំហូរចេញដើម្បីទូទាត់កាតព្វកិច្ចនោះ ត្រូវបានកំណត់ដោយគិតទៅលើចំណាត់ថ្នាក់នៃកាតព្វកិច្ចទាំងមូល។ សំវិធានធនត្រូវបានទទួលស្គាល់ ទោះបីជាកម្រិតនៃលំហូរចេញដើម្បីទូទាត់កាតព្វកិច្ចនោះមានចំនួនតិចក៏ដោយ។

**៤.១៣ ការទទួលស្គាល់ចំណូល**

ធនាគារទទួលស្គាល់ចំណូលពីប្រភពសំខាន់ៗដូចខាងក្រោម៖

- ចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ
- ចំណូលកម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសារ
- ចំណូលផ្សេងៗ

ចំណូលត្រូវបានវាស់វែង ផ្អែកលើការពិចារណាដែលធនាគារបានរំពឹងថានឹងទទួលបានសិទ្ធិក្នុងកិច្ចសន្យាជាមួយអតិថិជន និងមិនរាប់បញ្ចូលសមតុល្យប្រមូលបានក្នុងនាមជាតតិយជន។ ធនាគារទទួលស្គាល់ប្រាក់ចំណូល នៅពេលដែលបានផ្ទេរសិទ្ធិក្នុងការគ្រប់គ្រងផលិតផល ឬសេវាកម្មទៅឱ្យអតិថិជន។

**ចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ**

ចំណូល និងចំណាយការប្រាក់ពីឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជា “ចំណូលការប្រាក់សុទ្ធ” ជា “ចំណូលការប្រាក់” និង “ចំណាយការប្រាក់” ក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាត ដោយប្រើវិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព។

អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព (“EIR”) គឺជាអត្រាមួយដែលធ្វើអប្បបរមាការទូទាត់សាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត ដែលរំពឹងទុករបស់អាយុកាលនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ តាមរយៈអាយុកាលនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុដែលបានរំពឹងទុក ឬរយៈពេលខ្លីជាង ឱ្យស្មើនឹងសមតុល្យយោងសុទ្ធនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ឬចំណូលហិរញ្ញវត្ថុ។ លំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតត្រូវបានប៉ាន់ស្មានដោយគិតគូរពីលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យានៃឧបករណ៍ទាំងនេះ។

ការគណនា អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព រួមបញ្ចូលកម្រៃទាំងអស់ដែលបានបង់ ឬទទួលបានរវាងភាគីនៃកិច្ចសន្យាដែលមានចំនួនបន្ថែម និងកើតឡើងដោយផ្ទាល់ក្នុងការរៀបចំប្រាក់កម្ចីជាក់លាក់ ចំណាយប្រតិបត្តិការ និងបុព្វលាភ ឬការបញ្ចុះតម្លៃផ្សេងទៀត។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ កត់ត្រាតាម FVTPL ចំណាយប្រតិបត្តិការ ត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងចំណេញ ឬខាតនៅពេលមានការទទួលស្គាល់ដំបូង។

ចំណូលការប្រាក់ និងចំណាយការប្រាក់ ត្រូវបានគណនាដោយអនុវត្តអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ទៅលើតម្លៃយោងដុលនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដែលមិនមានការខាតបង់ឥណទាន (ពោលគឺ ថ្លៃដើមបានរំលស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ មុនពេលធ្វើនិយ័តកម្មលើសំវិធានធនដែលរំពឹងទុកពីការខាតឥណទាន) ឬទៅលើថ្លៃដើមបានរំលស់នៃចំណូលហិរញ្ញវត្ថុ។ ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពឥណទាន ចំណូលការប្រាក់ត្រូវបានគណនាដោយអនុវត្តអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពទៅលើថ្លៃដើមបានរំលស់នៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលមានឱនភាពឥណទាន (ពោលគឺ សមតុល្យយោងដុលដកសំវិធានធនសម្រាប់ ECL)។

**ចំណូល និងចំណាយកម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសារ**

ចំណូលកម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសារ គឺជាចំណូលផ្សេងទៀតក្រៅពីចំណូល ដែលជាផ្នែកសំខាន់នៃអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព (ដូចបានបង្ហាញខាងលើ)។ ថ្លៃឈ្នួលទាំងនេះត្រូវបានដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងផ្នែកនៃរបាយការណ៍ចំណេញ ឬខាតរបស់ធនាគារ ដែលបានដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងសេវាកម្មផ្សេងៗ ដែលផ្តល់ដល់អតិថិជនដូចជា កម្រៃសេវាសម្រាប់ការផ្តល់សេវាកម្មឥណទាន។

កម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសារ ដែលទាក់ទងនឹងសេវាកម្ម ត្រូវបានដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងគណនីសេវាកម្មដែលត្រូវបានផ្តល់ជូនដល់អតិថិជន។

**ចំណូលផ្សេងៗ**

ចំណូលផ្សេងៗ គឺជាចំណូលដែលបានមកពីដំណើរការអាជីវកម្មធម្មតានៃប្រភពខាងក្រៅ និងត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅពេលដែលអាចទទួលបានផលចំណេញផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច និងហូរចូលមកធនាគារ និងអាចវាស់វែងបានយ៉ាងជាក់លាក់។

**៤.១៤ ការទទួលស្គាល់ចំណាយ**

ចំណាយត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាតនៅពេលដែលការចាយចុះនូវផលប្រយោជន៍ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគត ដែលទាក់ទងទៅនឹងការចាយចុះនៃទ្រព្យសម្បត្តិ ឬការកើនឡើងនៃបំណុលបានកើតឡើងដែលអាចវាស់វែងបាន។ ចំណាយត្រូវបាន ទទួលស្គាល់នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត៖ ផ្អែកលើមូលដ្ឋាននៃការផ្សារភ្ជាប់គ្នារវាងចំណាយដែលបានកើតឡើង និងប្រាក់ចំណូលដែល រកបានពីធាតុដាក់លាក់នៃចំណូល ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋាននៃនីតិវិធីជាប្រព័ន្ធ និងបែងចែកសមហេតុផល នៅពេលដែលផលប្រយោជន៍ ផ្នែកសេដ្ឋកិច្ចត្រូវបានរំពឹងថានឹងកើតឡើងក្នុងការិយបរិច្ឆេទគណនេយ្យនានា ហើយធនាគារដែលមានប្រាក់ចំណូលអាចត្រូវបានកំណត់ យ៉ាងជាក់លាក់ ឬដោយប្រយោល ឬត្រូវបានកំណត់ភ្លាមៗ។ នៅពេលដែលការចំណាយមួយមិនបានផ្តល់នូវផលប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនា ពេលអនាគត ឬនៅពេលដល់កម្រិតដែលផលប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចនាពេលអនាគត គឺមិនមានលក្ខណៈសម្បត្តិគ្រប់គ្រាន់ ឬលែងមាន លក្ខណៈគ្រប់គ្រាន់ក្នុងការទទួលស្គាល់ជាទ្រព្យសកម្មនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុទៀតទេ។

**៤.១៥ អត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិក**

**អត្ថប្រយោជន៍រយៈពេលខ្លី**

ធនាគារទទួលស្គាល់បំណុលសុទ្ធតទៅលើសមតុល្យសុទ្ធដែលបានទូទាត់រួចរាល់ ហើយនិងចំណាយលើសេវាកម្មដែលបានផ្តល់ដោយ និយោជិតក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទគណនេយ្យ ដែលបានរំពឹងទុកថានឹងត្រូវបានទូទាត់ទាំងស្រុងមុនរយៈពេល ១២ខែបន្ទាប់ពីចុងបញ្ចប់ ការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។ បំណុលក៏ត្រូវបានទទួលស្គាល់ទៅលើសមតុល្យដែលបានរំពឹងថានឹងត្រូវបានទូទាត់ជាប្រាក់បញ្ចូល រយៈពេលខ្លី ប្រសិនបើធនាគារមានកាតព្វកិច្ចស្របច្បាប់ ឬបង្កើតនូវកាតព្វកិច្ចក្នុងការទូទាត់ចំនួនទឹកប្រាក់នេះដែលជាលទ្ធផលនៃ សេវាកម្មដែលបានផ្តល់កន្លងមកដោយនិយោជិត និងកាតព្វកិច្ចដែលអាចប៉ាន់ស្មានជាក់ស្តែង។

កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍បុគ្គលិករយៈពេលខ្លី គឺត្រូវបានវាស់វែងដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានមិនធ្វើអប្បបរមា ហើយត្រូវបានចំណាយជា សេវាកម្មដែលពាក់ព័ន្ធដែលបានផ្តល់ដោយនិយោជិត។

**ការទូទាត់ប្រាក់ចំណាច់អតីតភាពការងារ**

រដ្ឋមន្ត្រីក្រសួងការងារ និងបណ្តុះបណ្តាលវិជ្ជាជីវៈ (MoLVT) បានចេញប្រកាសលេខ ៤៤៣ ស្តីពីការទូទាត់ប្រាក់ចំណាច់អតីតភាព ការងារនៅថ្ងៃទី២១ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៨ និងសេចក្តីណែនាំលេខ ០៤២/១៩ ស្តីពីការបើកប្រាក់ចំណាច់រំលឹកអតីតភាពការងារដែល មានមុនឆ្នាំ២០១៩ សម្រាប់សហគ្រាស គ្រឹះស្ថាន ក្រៅពីផ្នែកវាយនភណ្ឌ កាត់ដេរ និងផលិតផលស្បែកជើងចុះថ្ងៃទី២២ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៩ ដែលតម្រូវឱ្យធនាគារទូទាត់ប្រាក់រំលឹកអតីតភាពការងារទៅដល់និយោជិត ដែលមានកិច្ចសន្យាការងារមានចិរវេលាមិន កំណត់។ គ្រប់កម្មករនិយោជិតដែលចាប់ផ្តើមបម្រើការងារមុនថ្ងៃទី០១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩ ហើយកំពុងបន្តធ្វើការត្រូវទទួលបាន ៦ថ្ងៃនៃប្រាក់ឈ្នួលជាមធ្យមក្នុង១ឆ្នាំ ហើយនិយោជិតទទួលបានក្នុងឆ្នាំនីមួយៗនៃការបម្រើការងារ ដោយការបើករំលឹកនេះមិនឱ្យ លើសពី ៦ខែ និងត្រូវកំណត់ឱ្យទូទាត់ជារៀងរាល់ឆ្នាំដូចខាងក្រោម៖

- ចំនួន ៣ថ្ងៃ នៅក្នុងខែមិថុនា នៃឆ្នាំនីមួយៗ និង
- ចំនួន ៣ថ្ងៃនៅក្នុងខែធ្នូ នៃឆ្នាំនីមួយៗ។

ចំពោះកម្មករនិយោជិតដែលបានលាលែងពីការងារ ឬការបញ្ចប់ដោយការប្រព្រឹត្តខុសដែលធ្ងន់ធ្ងរ នឹងមិនត្រូវទទួលបាននូវប្រាក់ រំលឹកអតីតភាពការងារដែលនៅសល់នោះទេ។

ប្រាក់រំលឹកអតីតភាពការងារត្រូវបានវាស់តាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគត ដែលធនាគារបានរំពឹងទុកមុនទាក់ទង នឹងសេវាកម្មដែលនិយោជិតបានផ្តល់រហូតដល់ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨។ ប្រាក់រំលឹកអតីតភាពការងារត្រូវបានទទួលស្គាល់ពេញ លេញនៅឆ្នាំ២០១៨។

ប្រកាសនេះ ក៏តម្រូវឱ្យធនាគារទូទាត់ប្រាក់បំណាច់អតីតភាពការងារ ទៅដល់កម្មករនិយោជិតសម្រាប់ការបម្រើការងារចាប់ពីឆ្នាំ ២០១៩ តទៅ ដោយការទូទាត់នោះមានចំនួនស្មើនឹង ១៥ថ្ងៃក្នុង១ឆ្នាំ នៃប្រាក់ឈ្នួល និងប្រាក់បន្ទាប់បន្សំ ហើយត្រូវទូទាត់ក្នុងចំនួន ៧,៥ ថ្ងៃ នៅក្នុងខែមិថុនា និងខែធ្នូ នៃឆ្នាំនីមួយៗ។ អតីតភាពការងារនេះ ត្រូវបានកត់ត្រាក្នុងអំឡុងពេល ដែលកម្មករនិយោជិតបម្រើ ការងារដោយផ្អែកតាមមូលដ្ឋានបង្កើន។

**សិទ្ធិឈប់សម្រាករបស់និយោជិត**

សិទ្ធិក្នុងការទទួលបានការឈប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំរបស់និយោជិតត្រូវបានគេ ទទួលស្គាល់នៅពេលដែលពួកគេបានបម្រើការងារ។ សំវិធានធន ត្រូវបានធ្វើឡើងសម្រាប់បំណុលដែលបានប៉ាន់ស្មានសម្រាប់ការឈប់សម្រាកប្រចាំឆ្នាំ ដែលជាលទ្ធផលនៃសេវាកម្ម ដែលផ្តល់ដោយនិយោជិតរហូតដល់ចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍។

**៤.១៦ ភតិសន្យា**

**ធនាគារដែលជាភតិសន្យា:**

ពេលចាប់ផ្តើមកិច្ចសន្យា ធនាគារវាយតម្លៃថាតើកិច្ចសន្យានោះ ឬខ្លឹមសាររបស់វាជាភតិសន្យាដែរឬទេ។ ធនាគារទទួលស្គាល់សិទ្ធិក្នុង ការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលភតិសន្យា ដែលត្រូវគ្នានឹងការរៀបចំភតិសន្យាទាំងអស់ដែលជាភតិសន្យា លើកលែងតែភតិសន្យា រយៈពេលខ្លី (កំណត់ជាភតិសន្យាជាមួយរយៈពេលជួល ១២ខែ ឬតិចជាងនេះ) និងភតិសន្យានៃទ្រព្យសកម្មដែលមានតម្លៃទាប (ដូចជា ថេប្លេត ម៉ូតូ និងសម្ភារៈតូចៗនៃគ្រឿងសង្ហារឹមការិយាល័យ)។ ចំពោះភតិសន្យាទាំងនេះធនាគារទទួលស្គាល់ការទូទាត់ភតិសន្យាជា ចំណាយប្រតិបត្តិការដោយយល់ឃើញមូលដ្ឋានថេរក្នុងរយៈពេលភតិសន្យាលុះត្រាតែមានមូលដ្ឋានគ្រឹះជាប្រព័ន្ធមួយទៀតតំណាងឱ្យគំរូនៃ ពេលវេលាដែលផលប្រយោជន៍សេដ្ឋកិច្ចពីទ្រព្យសកម្មដែលបានជួលត្រូវបានប្រើប្រាស់។

បំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានវាស់ដំបូងតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់ដែលមិនត្រូវបានបង់នៅកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមដោយបានអប្បបរមា ដោយប្រើអត្រាការប្រាក់ជាក់ស្តែងនៅក្នុងភតិសន្យា។ ប្រសិនបើអត្រានេះ មិនមានភាពងាយស្រួលក្នុងការកំណត់ធនាគារនឹងប្រើប្រាស់ អត្រាប្រាក់កម្ចីបន្ថែម។ អត្រាការប្រាក់កម្ចីបន្ថែមរបស់ធនាគារ ត្រូវបានទទួលតាមអត្រាការប្រាក់ជាមធ្យមរបស់ម្ចាស់បំណុលរបស់ ធនាគារជាមួយនឹងលក្ខខណ្ឌស្រដៀងគ្នា។

ការទូទាត់ភតិសន្យាដែលមាននៅក្នុងការវាស់វែងនៃបំណុលភតិសន្យារួមមាន៖

- ការទូទាត់ភតិសន្យាថេរ (រួមទាំងការទូទាត់ជាធាតុថេរ) ដកចេញប្រាក់លើកទឹកចិត្តដែលអាចទទួលបាន
- ការទូទាត់ភតិសន្យាថេរដែលអាស្រ័យលើសន្ទស្សន៍ ឬអត្រាដែលវាស់វែងដំបូងដោយប្រើសន្ទស្សន៍ ឬអត្រានៅកាលបរិច្ឆេទ ចាប់ផ្តើម
- សមតុល្យដែលរំពឹងថានឹងត្រូវបង់ដោយភតិសន្យា ក្រោមការធានាតម្លៃនៅសល់
- ការអនុវត្តទៅលើជម្រើសទិញ ប្រសិនបើភតិសន្យា មានហេតុផលសមរម្យក្នុងការជ្រើសរើសជម្រើស និង
- ការបង់ប្រាក់ពិន័យ សម្រាប់ការបញ្ចប់កិច្ចសន្យាជួល ប្រសិនបើរយៈពេលជួលនោះឆ្លុះបញ្ចាំងពីការអនុវត្តជម្រើសដើម្បីបញ្ចប់ កិច្ចសន្យាភតិសន្យា។

បំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានបង្ហាញជាចំណាយឡែកនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

បំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានវាស់ជាបន្តបន្ទាប់ដោយការបង្កើនសមតុល្យ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការប្រាក់លើបំណុលភតិសន្យា (ដោយប្រើ វិធីសាស្ត្រការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព) និងដោយកាត់បន្ថយសមតុល្យយោង ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការទូទាត់ភតិសន្យាដែលបានធ្វើឡើង។

ធនាគារវាស់វែងឡើងវិញនូវបំណុលភតិសន្យា (និងធ្វើនិយ័តកម្មលើសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម) នៅពេលដែល៖

- រយៈពេលភតិសន្យាត្រូវបានផ្លាស់ប្តូរ ឬនៅពេលមានការផ្លាស់ប្តូរព្រឹត្តិការណ៍ ដែលបណ្តាលឱ្យមានការផ្លាស់ប្តូរការវាយតម្លៃនៃជម្រើសទិញ ក្នុងករណីដែលបំណុលភតិសន្យាត្រូវបានវាស់វែងឡើងវិញដោយធ្វើអប្បបរមាទៅលើការទូទាត់ភតិសន្យាដែលបានកែសម្រួល ដោយប្រើអត្រាអប្បបរមាដែលបានកែសម្រួលឡើងវិញ។
- ការទូទាត់ភតិសន្យា ត្រូវបានផ្លាស់ប្តូរដោយសារតែការផ្លាស់ប្តូរសន្ទស្សន៍ ឬអត្រាប្តូរប្រាក់ ឬការផ្លាស់ប្តូរប្រាក់សំណងដែលរំពឹងទុកក្រោមតម្លៃនៅសល់ ដែលធានាក្នុងករណីដែលបំណុលជួលត្រូវបានជួសដោយការអប្បបរមាដែលបានកែសម្រួលដោយប្រើអត្រាអប្បបរមាដែលមិនមានការកែប្រែ (លើកលែងតែការទូទាត់ភតិសន្យា គឺដោយសារតែការផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួលមួយក្នុងករណីដែលអត្រាអប្បបរមាត្រូវបានប្រើ)។
- កិច្ចសន្យាភតិសន្យាត្រូវបានកែប្រែ ហើយការកែប្រែនៃភតិសន្យាមិនត្រូវបានចាត់ទុកជាភតិសន្យាដាច់ដោយឡែកនោះទេ ក្នុងករណីនេះ បំណុលភតិសន្យាត្រូវបានវាស់ឡើងវិញដោយផ្អែកលើរយៈពេលភតិសន្យាកែប្រែដោយធ្វើអប្បបរមាទៅលើការទូទាត់ភតិសន្យា ដោយប្រើអត្រាអប្បបរមាដែលបានកែសម្រួលឡើងវិញទៅតាមកាលបរិច្ឆេទនៃការកែប្រែ។

ធនាគារ មិនបានធ្វើនិយ័តកម្មណាមួយកើតឡើងក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍នោះឡើយ។

សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្មមានការវាស់វែងដំបូងទៅលើបំណុលភតិសន្យាដែលស្របគ្នា ការទូទាត់ភតិសន្យាត្រូវបានធ្វើឡើងនាបូមុនកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមដំបូង ដកចេញនូវរាល់អត្ថប្រយោជន៍ពីភតិសន្យាដែលបានទទួល និងរាល់ថ្លៃដើមផ្ទាល់ដំបូង។ វាត្រូវបានវាស់វែងជាបន្តបន្ទាប់តាមថ្លៃដើមដករំលស់បង្គរ និងឱនភាពតម្លៃ។

នៅពេលណាដែលធនាគារទទួលបានកាតព្វកិច្ចក្នុងការចំណាយក្នុងការរុះរើ និងយកទ្រព្យសកម្មដែលជួលចេញ ជួសជុលទីតាំងដែលទ្រព្យសកម្មស្ថិតនៅ ឬជួលជួលទ្រព្យសកម្មមូលដ្ឋានឱ្យដូចលក្ខខណ្ឌដែលបានកំណត់នៅក្នុងលក្ខខណ្ឌនៅក្នុងភតិសន្យា សំវិធានធនត្រូវបានទទួលស្គាល់ និងវាស់វែងក្រោមស្តង់ដារ CIAS ៣៧ ស្តីពីសំវិធានធន បំណុលយថាហេតុ និងទ្រព្យសកម្មយថាហេតុ។ ក្នុងវិសាលភាពដែលបង្ហាញថាថ្លៃដើមដែលទាក់ទងនឹងសិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម ដែលថ្លៃដើមទាំងនោះបានរួមបញ្ចូលទៅក្នុងសិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម លើកលែងតែថ្លៃដើមទាំងនោះកើតឡើងពីការផលិតសន្និធិទំនិញ។

សិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មត្រូវធ្វើរំលស់ក្នុងរយៈពេលភតិសន្យា។ ប្រសិនបើភតិសន្យាផ្ទេរកម្មសិទ្ធិនៃទ្រព្យសកម្ម ឬថ្លៃដើមនៃសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម ឆ្លុះបញ្ចាំងថាធនាគាររំពឹងនឹងប្រើសិទ្ធិជម្រើសទិញសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលពាក់ព័ន្ធត្រូវធ្វើរំលស់លើអាយុកាលនៃទ្រព្យសកម្ម។ រំលស់ចាប់ផ្តើមពីកាលបរិច្ឆេទចាប់ផ្តើមនៃភតិសន្យា។

សិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានបង្ហាញដាច់ដោយឡែកនៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ។

ក្រុមហ៊ុនអនុវត្ត CIAS ៣៦ ដើម្បីកំណត់ថាសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មមានឱនភាពតម្លៃ និងឱនភាពតម្លៃដែលបានរកឃើញដូចបានបរិយាយនៅក្នុងគោលការណ៍ “ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ”។

**៤.១៧ ពន្ធ**

ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលតំណាងឱ្យផលបូកនៃពន្ធបច្ចុប្បន្ន និងចំណាយពន្ធនាគារ។

**ពន្ធបច្ចុប្បន្ន**

ពន្ធបច្ចុប្បន្នដែលត្រូវបង់ គឺផ្អែកលើប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធប្រចាំឆ្នាំ។ ប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធខុសត្នាពីប្រាក់ចំណេញសុទ្ធ ដូចដែលបានរាយការណ៍នៅក្នុងប្រាក់ចំណេញ ឬខាត ពីព្រោះវាមិនរាប់បញ្ចូលធាតុនៃប្រាក់ចំណូល ឬចំណាយដែលត្រូវយកពន្ធ ឬកាត់កងនៅក្នុងឆ្នាំផ្សេងទៀត ហើយវាមិនរាប់បញ្ចូលធាតុដែលមិនត្រូវបានគេយកពន្ធ ឬកាត់កងទេ។ បំណុលពន្ធបច្ចុប្បន្នរបស់ធនាគារ ត្រូវបានគណនាដោយប្រើអត្រាពន្ធដែលត្រូវបានអនុម័ត ឬត្រូវបានអនុម័តមួយផ្នែកនៅចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។

សំវិធានធនត្រូវបានទទួលស្គាល់ចំពោះបញ្ហាពន្ធទាំងឡាយណា ដែលការកំណត់ពន្ធមានភាពមិនច្បាស់លាស់ ប៉ុន្តែត្រូវបានគេគិតថាអាចនឹងមានលំហូរចេញនៃថវិកាទៅឱ្យអាជ្ញាធរពន្ធនាពេលអនាគត។ សំវិធានធនត្រូវបានវាស់វែងតាមការប៉ាន់ស្មានដ៏ល្អបំផុតនៃសមតុល្យដែលរំពឹងថានឹងត្រូវបង់។ ការវាយតម្លៃ គឺផ្អែកលើការវិនិច្ឆ័យរបស់អ្នកជំនាញពន្ធរបស់ធនាគារ ដែលមានបទពិសោធន៍ពីមុនទាក់ទងនឹងសកម្មភាពបែបនេះ និងក្នុងករណីខ្លះទៀតដោយផ្អែកលើជំនួនអ្នកជំនាញពន្ធករករ។

**ពន្ធពន្យារ**

ពន្ធពន្យារ គឺជាពន្ធដែលរំពឹងថានឹងត្រូវបង់ ឬអាចប្រមូលមកវិញបានលើភាពខុសគ្នារវាងសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ និងមូលដ្ឋានពន្ធដែលត្រូវបានប្រើក្នុងការគណនាប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ និងត្រូវបានរាប់បញ្ចូលដោយប្រើវិធីសាស្ត្របំណុល។ ពន្ធពន្យារត្រូវបានគេទទួលស្គាល់ជាទូទៅចំពោះភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នដែលអាចជាប់ពន្ធបាន ហើយទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារត្រូវបានគេទទួលស្គាល់ថា ប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធដែលអាចកាត់កងបានពីភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្ន អាចត្រូវបានប្រើប្រាស់។ ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលបែបនេះមិនត្រូវបានគេទទួលស្គាល់ទេ ប្រសិនបើភាពខុសគ្នាបណ្តោះអាសន្នកើតឡើងពីការកត់ត្រាមូលនិធិពាណិជ្ជកម្ម ឬពីការទទួលស្គាល់ដំបូង (ក្រៅពីការរួមបញ្ចូលគ្នានៃអាជីវកម្ម) នៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលផ្សេងទៀតនៅក្នុងប្រតិបត្តិការដែលមិនប៉ះពាល់ដល់ប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធ និងប្រាក់ចំណេញគណនេយ្យ។

សមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារត្រូវត្រួតពិនិត្យនៅកាលបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍នីមួយៗ និងកាត់បន្ថយដល់កម្រិតមួយដែលអាចនឹងមិនមានប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធគ្រប់គ្រាន់ ដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យប្រមូលមកវិញនូវទ្រព្យសកម្មទាំងអស់ ឬផ្នែកខ្លះ។

ពន្ធពន្យារត្រូវបានគណនាតាមអត្រាពន្ធដែលត្រូវបានរំពឹងថានឹងអនុវត្តក្នុងរយៈពេលដែលបំណុលត្រូវបានទូទាត់ ឬទ្រព្យសកម្មត្រូវបានទទួលស្គាល់ដោយផ្អែកលើច្បាប់ពន្ធ និងអត្រាដែលត្រូវបានអនុម័ត ឬត្រូវបានអនុម័តមួយផ្នែកធំនៅកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។

ការវាស់វែងនៃបំណុល និងទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ ឆ្លុះបញ្ចាំងពីលទ្ធផលពន្ធដែលនឹងអនុវត្តតាមលក្ខណៈដែលធនាគាររំពឹងទុកនៅចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ ដើម្បីប្រមូលមកវិញ ឬទូទាត់នូវសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរបស់ខ្លួន។

ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលពន្ធពន្យារ ត្រូវបានកាត់កងនៅពេលធនាគារមានសិទ្ធិអនុវត្តតាមច្បាប់ ដើម្បីកាត់កងទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលពន្ធបច្ចុប្បន្ន ហើយនៅពេលដែលវាពាក់ព័ន្ធនឹងពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលប្រមូលដោយអាជ្ញាធរពន្ធតែមួយ ហើយធនាគារមានបំណងទូទាត់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលពន្ធបច្ចុប្បន្នតាមមូលដ្ឋានសុទ្ធ។

**៤.១៨ ប្រតិបត្តិការរបស់ភាគីពាក់ព័ន្ធ**

ប្រតិបត្តិការរបស់ភាគីពាក់ព័ន្ធ គឺពាក់ព័ន្ធនឹងការផ្ទេរធនធាន សេវាកម្ម ឬកាតព្វកិច្ចរវាងធនាគារ និងបុគ្គលទាក់ទិន ដោយមិនគិតថាតើតម្លៃត្រូវបានដាក់បន្ទុកឬទេ។

ភាគីនីមួយៗ ត្រូវបានចាត់ទុកថាពាក់ព័ន្ធគ្នា ប្រសិនបើភាគីមួយបានគ្រប់គ្រង ចូលរួមគ្រប់គ្រង ឬមានឥទ្ធិពល យ៉ាងខ្លាំងទៅលើភាគីម្ខាងទៀតក្នុងការសម្រេចចិត្តផ្នែកហិរញ្ញវត្ថុ និងប្រតិបត្តិការ។ អង្គការដែលមានផែនការ អត្ថប្រយោជន៍ក្រោយពេលបញ្ចប់កិច្ចសន្យាការងារ សម្រាប់និយោជិត និងគណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗរបស់ធនាគារ ក៏ត្រូវបានចាត់ទុកជាបុគ្គលទាក់ទិនផងដែរ។

**៤.១៩ ព្រឹត្តិការណ៍ក្រោយការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍**

ធនាគារកំណត់ព្រឹត្តិការណ៍ក្រោយការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ថា ព្រឹត្តិការណ៍នោះអំណោយផល និងមិនអំណោយផលដែលកើតឡើងរវាងចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ និងកាលបរិច្ឆេទដែលរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យចេញផ្សាយ។ របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារ ត្រូវបានតែងត្រូវដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងអំពីព្រឹត្តិការណ៍ទាំងនោះ ដែលផ្តល់នូវភស្តុតាងនៃស្ថានភាពដែលបានកើតឡើងនៅចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។ ព្រឹត្តិការណ៍ដែលមិនអាចកែប្រែបានបន្ទាប់ពីចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ ត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ប្រសិនបើវាមានភាពជាសារវន្ត។



**៥. ការវិនិយោគធននយោបាយសំខាន់ៗ និងប្រភពចម្បងៗនៃការប៉ាន់ស្មានដែលមានភាពមិនច្បាស់លាស់**

ក្នុងការអនុវត្តគោលនយោបាយធននយោបាយរបស់ធនាគារ តម្រូវឱ្យក្រុមប្រឹក្សាភិបាលធ្វើការវិនិច្ឆ័យ (ក្រៅពីការពាក់ព័ន្ធនឹងការប៉ាន់ស្មាន) ដែលមានផលប៉ះពាល់យ៉ាងខ្លាំងទៅលើសមតុល្យដែលបានទទួលស្គាល់ និងធ្វើការប៉ាន់ស្មាន ក៏ដូចជាការសន្មតពីសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលមិនមានការបង្ហាញពីប្រភពផ្សេងដែលច្បាស់លាស់។ ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតដែលពាក់ព័ន្ធក៏ផ្អែកលើបទពិសោធន៍ដែលធ្លាប់មានពីមុន និងកត្តាផ្សេងទៀតដែលត្រូវបានគេចាត់ទុកថាសមស្រប។ លទ្ធផលជាក់ស្តែងអាចខុសគ្នាពីការប៉ាន់ស្មានទាំងនេះ។

ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតត្រូវបានពិនិត្យជាប្រចាំ។ ការកែសម្រួលការប៉ាន់ស្មានធននយោបាយត្រូវបានទទួលស្គាល់ក្នុងពេលដែលការប៉ាន់ស្មានត្រូវបានកែសម្រួល ប្រសិនបើការកែសម្រួលនេះប៉ះពាល់តែក្នុងរយៈពេលនោះ ឬក៏ក្នុងរយៈពេលកែប្រែ និងរយៈពេលនាពេលអនាគត ប្រសិនបើការកែប្រែនេះប៉ះពាល់ទាំងពេលបច្ចុប្បន្ន និងពេលអនាគត។

**៥.១ ការសន្មតធននយោបាយជាក់លាក់ ក្នុងការអនុវត្តគោលនយោបាយធននយោបាយ**

ខាងក្រោមនេះ គឺជាសន្មតធននយោបាយជាក់លាក់ ក្រៅពីការវិនិច្ឆ័យលើការប៉ាន់ស្មាន (ដែលត្រូវបានបង្ហាញដាច់ដោយឡែកដូចខាងក្រោម) ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានអនុវត្តនៅក្នុងដំណើរការនៃការអនុវត្តគោលនយោបាយធននយោបាយរបស់ធនាគារ ហើយមានឥទ្ធិពលយ៉ាងខ្លាំងទៅលើសមតុល្យដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។

**(i). រូបិយប័ណ្ណមុខងារ**

ដោយផ្អែកលើខ្លឹមសារសេដ្ឋកិច្ចនៃកាលៈទេសៈជាមូលដ្ឋានទាក់ទងទៅនឹងធនាគារ គណៈគ្រប់គ្រងបានកំណត់ រូបិយប័ណ្ណមុខងាររបស់ធនាគារជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក។ ដុល្លារអាមេរិក គឺជារូបិយប័ណ្ណ នៃបរិយាកាសសេដ្ឋកិច្ចចម្បងដែលធនាគារធ្វើប្រតិបត្តិការហើយវាជារូបិយប័ណ្ណដែលមានឥទ្ធិពលសំខាន់ទៅលើឥណទានទៅឱ្យអតិថិជន និងចំណូលការប្រាក់។

**(ii). ការវាយតម្លៃគំរូអាជីវកម្ម**

ចំណាត់ថ្នាក់ និងការវាស់វែងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុអាស្រ័យលើលទ្ធផលនៃ SPPI និងការធ្វើតេស្តគំរូអាជីវកម្ម។ ធនាគារកំណត់គំរូអាជីវកម្មនៅកម្រិតមួយដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីរបៀបគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ដើម្បីសម្រេចបាននូវគោលដៅអាជីវកម្មជាក់លាក់។ ការវាយតម្លៃនេះរួមបញ្ចូលទាំងការវិនិច្ឆ័យ ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីភស្តុតាងពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ រួមទាំងវិធីដែលលទ្ធផលនៃទ្រព្យសកម្មត្រូវបានវាយតម្លៃ និងការវាស់វែងលទ្ធផលអនុវត្តរបស់វា ហានិភ័យដែលប៉ះពាល់ដល់ការអនុវត្តទ្រព្យសកម្ម និងរបៀបនៃការគ្រប់គ្រងលើទ្រព្យទាំងនេះ។ ធនាគារត្រួតពិនិត្យទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមបានរំលស់ ឬ FVOCI ដែលត្រូវបានគេឈប់ទទួលស្គាល់មុនកាលកំណត់ ដើម្បីយល់ពីហេតុផលនៃការលុបចោលរបស់ពួកគេ និងភាពសមស្របនៃហេតុផលទៅនឹងគោលបំណងនៃអាជីវកម្មដែលទ្រព្យសកម្មនោះត្រូវបានកាន់កាប់។

ការត្រួតពិនិត្យ គឺជាផ្នែកមួយនៃការវាយតម្លៃជាបន្តបន្ទាប់របស់ធនាគារ ថាតើគំរូអាជីវកម្មដែលទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលនៅសល់ត្រូវបានរក្សាបន្ត មានភាពសមស្រប ឬហើយប្រសិនបើមិនមានភាពសមស្របថាតើមានការផ្លាស់ប្តូរគំរូអាជីវកម្មមានការផ្លាស់ប្តូរនាពេលអនាគតចំពោះចំណាត់ថ្នាក់របស់ទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ។

**(iii). ការកើនឡើងជាសារវន្តនៃហានិភ័យឥណទាន**

ដូចដែលបានពន្យល់នៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៤.៤ ECL ត្រូវបានវាស់វែងជាសំវិធានធនដែលមានរយៈពេលស្មើនឹង ១២ខែ នៃ ECL សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មដំណាក់កាលទី១ ឬ ECL មួយអាយុកាល សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មដំណាក់កាលទី២ ឬដំណាក់កាលទី៣។ ទ្រព្យសកម្មឈានដល់ដំណាក់កាលទី២ នៅពេលដែលហានិភ័យឥណទានរបស់វាបានកើនឡើងជាសារវន្តចាប់តាំងពីពេលទទួលស្គាល់ដំបូង។ CIFRS ៩ មិនបានកំណត់នូវអ្វីដែលជាការកើនឡើងជាសារវន្តនៃហានិភ័យឥណទាននោះទេ។ ក្នុងការវាយតម្លៃថាតើហានិភ័យឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មបានកើនឡើងជាសារវន្ត ធនាគារត្រូវគិតពិចារណាអំពីគុណភាព និងបរិមាណ និងព័ត៌មានព្យាករណ៍ពីអនាគតដែលសមហេតុផល។

**(iv). ការបង្កើតក្រុមនៃទ្រព្យសកម្មដែលមានលក្ខណៈហានិភ័យឥណទានស្រដៀងគ្នា**

នៅពេលដែល ECLs ត្រូវបានវាស់វែងតាមមូលដ្ឋានសមូហភាព ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រូវបានដាក់ជាក្រុមផ្អែកលើមូលដ្ឋានលក្ខណៈហានិភ័យរួម។ ធនាគារត្រួតពិនិត្យភាពសមស្របនៃលក្ខណៈហានិភ័យឥណទានដោយយល់មូលដ្ឋានដែលសន្មតថាធនាគារនឹងបន្តដំណើរការ ដើម្បីវាយតម្លៃថាតើវាមានភាពស្រដៀងគ្នាឬអត់។ នេះត្រូវបានទាមទារដើម្បីធានាថា បើមានការផ្លាស់ប្តូរលក្ខណៈហានិភ័យនៃឥណទាន នឹងមានការបែងចែកឡើងវិញសមស្របចំពោះទ្រព្យសកម្ម។ នេះអាចបណ្តាលឱ្យមានការបង្កើតផលបត្រថ្មី ឬទ្រព្យសកម្មផ្លាស់ទៅផលបត្រដែលមានស្រាប់ ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងឱ្យកាន់តែច្បាស់នូវលក្ខណៈហានិភ័យឥណទានស្រដៀងគ្នានៃក្រុមទ្រព្យសកម្មនោះ។ ការបែងចែកផ្នែកផលបត្រឡើងវិញ និងចលនារវាងផលបត្រជាការធម្មតា នៅពេលមានការកើនឡើងហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត (ឬនៅពេលដែលការកើនឡើងជាសារវន្តនោះមានភាពបញ្ញត្តិ) ហើយដូច្នោះទ្រព្យសកម្មផ្លាស់ពី ECL ១២ខែ ទៅ ECL មួយអាយុកាល ឬផ្ទុយទៅវិញ ប៉ុន្តែវាក៏អាចកើតឡើងបានដែរនៅក្នុងផលបត្រដែលត្រូវបន្តការវាស់ដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានដដែលនៃរយៈពេល១២ ខែ ឬពេញមួយអាយុកាល ប៉ុន្តែចំនួន ECL មានការផ្លាស់ប្តូរព្រោះតែហានិភ័យឥណទានរបស់ផលបត្រមានលក្ខណៈខុសគ្នា។

**(v). គំរូ និងការសន្មតដែលបានប្រើ**

ធនាគារប្រើគំរូ និងការសន្មតជាច្រើនផ្សេងគ្នាក្នុងការប៉ាន់ស្មាន ECL។ ការវិនិច្ឆ័យត្រូវបានអនុវត្តក្នុងការកំណត់គំរូសមស្របសម្រាប់ប្រភេទទ្រព្យសកម្មនីមួយៗ ក៏ដូចជាសម្រាប់កំណត់ការសន្មតដែលបានប្រើនៅក្នុងគំរូទាំងនេះ រួមទាំងការសន្មតដែលទាក់ទងនឹងកត្តាជម្រុញហានិភ័យឥណទាន។

**(vi). ភតិសន្យា**

ការវាយតម្លៃថាតើការរៀបចំ រួមបញ្ចូលនូវភតិសន្យាអាស្រ័យលើសមាសធាតុដែលពាក់ព័ន្ធ ឬទេ។ ការរៀបចំមាន ឬរួមមាន ភតិសន្យានៅពេលដែលភតិសន្យាពេញលេញ ប្រសិនបើការរៀបចំអាស្រ័យទៅលើទ្រព្យសកម្មជាក់លាក់ ឬទ្រព្យសកម្ម ហើយបានបញ្ចូលទៅក្នុងទ្រព្យសកម្មដែលមានសិទ្ធិប្រើប្រាស់។

**(vii). ទ្រព្យសកម្មរយៈពេលខ្លី និងមានតម្លៃទាប**

ភតិសន្យាដែលមានរយៈពេលជួល ១២ខែ ឬតិចជាងនេះត្រូវបានចាត់ទុកជាភតិសន្យារយៈពេលខ្លី និងមិនត្រូវបានចាត់ទុកជាសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មទេ។ លើសពីនេះទៀតផ្អែកលើធនធានសេដ្ឋកិច្ចនៃទ្រព្យសម្បត្តិមូលដ្ឋានរបស់ធនាគារ អាយផេត និងថេប្លេតដែលធនាគារបានជួលឱ្យនិយោជិតរបស់ខ្លួនដើម្បីប្រើប្រាស់ត្រូវបានចាត់ទុកថាជាទ្រព្យសកម្មតម្លៃទាបដែលមិនទទួលស្គាល់ជាសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មក្នុងកំណត់ត្រារបស់ធនាគារឡើយ។

**(viii). ការទទួលស្គាល់សំវិធានធន និងយថាហេតុ**

ការវិនិច្ឆ័យត្រូវបានអនុវត្តដោយគណៈគ្រប់គ្រងដើម្បីបែងចែកពីភាពខុសគ្នារវាងសំវិធានធន និងយថាហេតុ។ គោលការណ៍ស្តីពីការទទួលស្គាល់សំវិធានធន និងយថាហេតុ ត្រូវបានលើកឡើងនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៤.១២ ហើយការលាតត្រដាងដែលពាក់ព័ន្ធត្រូវបានបង្ហាញនៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៣៦។

**៥.២ ប្រភពសំខាន់ៗនៃការប៉ាន់ស្មានដែលមានភាពមិនច្បាស់លាស់**

ព័ត៌មានអំពីការប៉ាន់ស្មានមិនជាក់លាក់សំខាន់ៗដែលមានផលប៉ះពាល់ខ្លាំងបំផុត ទៅលើសមតុល្យដែលបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុមានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖

**(i). ការគណនាសំវិធានធនខាតបង់**

នៅពេលវាស់វែងលើការខាតបង់ឥណទានដែលបានរំពឹងទុក ធនាគារបង្កើតនូវចំនួន និងការវាស់វែងដែលទាក់ទងទៅនឹងសេណារីយ៉ូទៅថ្ងៃអនាគត សម្រាប់ប្រភេទផលិតផលនីមួយៗ និងកំណត់ព័ត៌មាននៅថ្ងៃអនាគតដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសេណារីយ៉ូនីមួយៗ។ ធនាគារប្រើប្រាស់ព័ត៌មានថ្ងៃអនាគតដែលសមហេតុផល និងអាចគាំទ្រដែលអាស្រ័យទៅលើការសន្មតសម្រាប់ការប្រែប្រួលនាពេលអនាគតនៃភាពខុសគ្នារបស់កាតាលីករសេដ្ឋកិច្ច ហើយរបៀបដែលកាតាលីករ ទាំងនេះមានផលប៉ះពាល់ទៅវិញទៅមក។

ការខាតបង់ដែលមិនអាចទូទាត់បាន គឺជាការប៉ាន់ស្មាននៃការខាតបង់ដែលបានកើតឡើងលើលទ្ធភាពទូទាត់សង។ វាផ្អែកទៅលើភាពខុសគ្នានៃលំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យា ដែលបានគ្រោងទុក ហើយអ្នកឱ្យខ្ចីរំពឹងថានឹងទទួលបាន ដោយគិតពីលំហូរសាច់ប្រាក់ពីវត្ថុបញ្ចាំ និងការពង្រឹងគុណភាពឥណទាន។

ប្រូបាប៊ីលីតេនៃលំនាំដើម គឺជាការបញ្ចូលដ៏សំខាន់ក្នុងការវាស់ ECL។ ប្រូបាប៊ីលីតេនៃការដែលគ្មានលទ្ធភាពសង គឺជាការប៉ាន់ស្មានដែលដូចគ្នាទៅនឹងការដែលគ្មានលទ្ធភាពសង ខកខានក្នុងសងត្រឡប់តាមពេលវេលាកំណត់ ការគណនាដែលរួមបញ្ចូលទាំងទិន្នន័យប្រវត្តិសាស្ត្រ ការសន្មត និងការរំពឹងទុកនៃស្ថានភាពនាពេលអនាគត។

**(ii). ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល**

ប្រព័ន្ធពន្ធនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាត្រូវបានបែងចែកជាច្រើនប្រភេទ និងមានការផ្លាស់ប្តូរច្បាប់ជាញឹកញយ ដែលជាទូទៅ មានលក្ខណៈមិនច្បាស់លាស់ ផ្ទុយគ្នា និងអាស្រ័យទៅលើការបកស្រាយ។ ពន្ធដាកម្មវត្ថុ ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យឡើងវិញ និងសង្កេតដោយភ្នាក់ងារពន្ធដារផ្សេងៗជាច្រើន ដែលមានសមត្ថកិច្ចក្នុងការកំណត់ប្រាក់ពិន័យ ទណ្ឌកម្ម និងពិន័យជាការប្រាក់។

កត្តាទាំងនេះប្រហែលអាចធ្វើឱ្យមានហានិភ័យពន្ធចំពោះធនាគារ។ អភិបាលជឿជាក់ថាពួកគេបានយល់ដឹងពីច្បាប់ពន្ធដែលពាក់ព័ន្ធនិងបានធ្វើការគិតបំណុលពន្ធដោយផ្អែកលើការបកស្រាយរបស់ពួកគេ ស្របតាមច្បាប់ស្តីពីពន្ធដារនាពេលបច្ចុប្បន្ន។

ទោះបីជាយ៉ាងណាក្តី ប្រសិនបើលទ្ធផលពន្ធចុងក្រោយមានភាពខុសគ្នាពីការកត់ត្រាដំបូង ភាពខុសគ្នាបែបនេះនឹងមានផលប៉ះពាល់ដល់សមតុល្យពន្ធដែលបានរាយការណ៍ក្នុងការិយបរិច្ឆេទដែលការកំណត់ទាំងនោះ ត្រូវបានធ្វើឡើង។

**(iii). ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ**

ធនាគារធ្វើការត្រួតពិនិត្យនូវសមតុល្យយោងនៅចុងបញ្ចប់ការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍នីមួយៗ ហើយកាត់បន្ថយទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារទៅលើវិសាលភាពរបស់ពន្ធនេះដែលមិនមានប្រសិទ្ធភាពសម្រាប់ប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធគ្រប់គ្រាន់ និងអាចប្រើប្រាស់បានសម្រាប់បង្ហាញទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារទាំងស្រុង ឬមួយផ្នែក។ ទោះបីជាយ៉ាងណា មិនមានការធានាណាមួយ ដែលធនាគារអាចបង្កើតប្រាក់ចំណេញជាប់ពន្ធគ្រប់គ្រាន់ និងត្រូវបានប្រើប្រាស់ទាំងស្រុង ឬមួយផ្នែកនៃទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារនោះទេ។

ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារសរុបត្រូវបានទទួលស្គាល់នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុនៅថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ មានសមតុល្យស្មើនឹង ៤.៩២៤.១៧២ ដុល្លារអាមេរិក និងឆ្នាំ២០២១ មានសមតុល្យ ៣.៦៧៤.៨៤៧ ដុល្លារអាមេរិក។ ដោយផ្អែកទៅលើការវាយតម្លៃរបស់គណៈគ្រប់គ្រង សមតុល្យទាំងនេះអាចយកមកប្រើប្រាស់បានសម្រាប់ការិយបរិច្ឆេទបន្ទាប់។

**(iv). ការប៉ាន់ស្មានអាយុកាលប្រើប្រាស់របស់ទ្រព្យសកម្ម**

អាយុកាលប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មរបស់ធនាគារ ជាមួយនឹងអាយុកាលច្បាស់លាស់ត្រូវបានប៉ាន់ស្មាន ផ្អែកលើរយៈពេលដែលទ្រព្យសកម្មត្រូវបានគេរំពឹងថាអាចប្រើបាន។ អាយុកាលប្រើប្រាស់នៃទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខាររបស់ធនាគារដែលបានប៉ាន់ស្មាន ទ្រព្យសកម្មអរូបី និងសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម ត្រូវបានត្រួតពិនិត្យយ៉ាងទៀងទាត់ ហើយត្រូវបានធ្វើបច្ចុប្បន្នភាពប្រសិនបើការប៉ាន់ស្មានខុសពីការប៉ាន់ស្មានកន្លងមក ដោយសារតែរូបរាង និងគុណភាព ភាពហួសសម័យនៃបច្ចេកវិទ្យា និងពាណិជ្ជកម្ម រួមទាំងច្បាប់ ឬកម្រិតនៃការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មរបស់ធនាគារ។ បន្ថែមពីនេះ ការប៉ាន់ស្មានអាយុកាលប្រើប្រាស់ គឺផ្អែកលើការស្រៀងគ្នានៃទ្រព្យសកម្មទាំងនោះ។ ទោះបីជាយ៉ាងណាក៏ ដោយវាអាចទៅរួចដែលទទួលបានពេលអនាគតនៃប្រតិបត្តិការដែលអាចមានផលចំណេញជាសារវន្ត ដោយផ្លាស់ប្តូរការប៉ាន់ស្មានដែលបានកើតឡើងដោយសារផ្លាស់ប្តូរកត្តាទាំងឡាយដែលបានបកស្រាយពីខាងលើ។ សមតុល្យនិងរយៈពេលនៃចំណាយដែលបានកត់ត្រាសម្រាប់រាល់ការិយបរិច្ឆេទដែលនឹងប៉ះពាល់ ដោយសារការផ្លាស់ប្តូរនូវកត្តាទាំងនេះ រួមទាំងកាលៈទេសៈផងដែរ។ ការកាត់បន្ថយនូវអាយុកាលនៃការប្រើប្រាស់ដែលបានប៉ាន់ស្មានរបស់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ ទ្រព្យសកម្មអរូបី និងសិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម ធ្វើឱ្យកើនឡើងនូវការទទួលស្គាល់ចំណាយប្រតិបត្តិការ និងថយចុះនូវទ្រព្យសកម្មរយៈពេលវែង។

**(v). ការប៉ាន់ស្មានថ្លៃដើមនៃសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម**

ការកំណត់ថ្លៃដើមសិទ្ធិក្នុងការប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម គិតបញ្ចូលទាំងបំណុលភតិសន្យាដែលបានទទួលស្គាល់ និងថ្លៃដើមដែលបានប៉ាន់ស្មានដែលនឹងកើតឡើងនៅក្នុងការរុះរើ និងដកហូតទ្រព្យសកម្មមូលដ្ឋាន ឬការស្តារឡើងវិញនូវស្ថានភាពដែលតម្រូវដោយកិច្ចសន្យា។

បំណុលភតិសន្យា គឺត្រូវបានវាស់វែងតាមតម្លៃបច្ចុប្បន្ននៃការទូទាត់ភតិសន្យា ដែលនឹងត្រូវធ្វើឡើងតាមលក្ខខណ្ឌភតិសន្យា។ នៅក្នុងការគណនាបំណុលភតិសន្យា ធនាគារបានប្រើប្រាស់ចំណាយកម្ចីនាកាលបរិច្ឆេទដំបូងនៃលក្ខខណ្ឌភតិសន្យា។

**(vi). ឱនភាពទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ**

ឱនភាពនៃតម្លៃកើតមានឡើងនៅពេលសមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្ម ឬឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់មានចំនួនលើសពីសមតុល្យដែលអាចប្រមូលមកវិញបាន គឺដោយយកតម្លៃសមស្របដកចំណាយក្នុងការលក់ និងតម្លៃក្នុងការប្រើប្រាស់។ ការគណនាតម្លៃសមស្របដកចំណាយក្នុងការលក់ផ្អែកលើទិន្នន័យដែលអាចរកបានពីប្រតិបត្តិការលក់ ដែលបានចងនឹងប្រតិបត្តិការលក់ក្នុងតម្លៃទីផ្សារនៃទ្រព្យសកម្មស្រៀងគ្នា ឬតម្លៃទីផ្សារដែលអាចសង្កេតបានដកការចំណាយបន្ថែម សម្រាប់ការលក់ទ្រព្យសកម្ម។ ការគណនាតម្លៃប្រើប្រាស់ គឺផ្អែកលើគំរូលំហូរសាច់ប្រាក់អប្បបរមា។ លំហូរសាច់ប្រាក់ ដែលបានមកពីគម្រោងថវិកាហើយដែលមិនរាប់បញ្ចូលសកម្មភាពរៀបចំរចនាសម្ព័ន្ធដែលធនាគារមិនទាន់បានធ្វើ ឬការវិនិយោគនាពេលអនាគតដែលនឹងធ្វើឱ្យប្រតិបត្តិការនៃឯកតាបង្កើតសាច់ប្រាក់ដែលត្រូវធ្វើតេស្តឱ្យមានភាពប្រសើរឡើង។ សមតុល្យដែលអាចស្តារមកវិញមានឥទ្ធិពលខ្លាំង ដោយសារអត្រាអប្បបរមាដែលត្រូវប្រើប្រាស់ តាមគំរូលំហូរសាច់ប្រាក់ ដែលធ្វើអប្បបរមា ក៏ដូចជាអត្រាលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលរំពឹងទុក និងអត្រាកំណើនដែលត្រូវបានប្រើសម្រាប់គោលបំណងគណនានៃការប៉ាន់ស្មាន។

**(vii). ការវាស់វែងតម្លៃសមស្រប**

អភិបាលប្រើប្រាស់បច្ចេកទេសវាយតម្លៃ ដើម្បីកំណត់តម្លៃសមស្របរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ (ដែលគ្មានការដកស្រង់តម្លៃនៅក្នុងទីផ្សារសកម្ម) និងទ្រព្យសកម្មមិនមែនហិរញ្ញវត្ថុ។ នេះពាក់ព័ន្ធនឹងការអភិវឌ្ឍន៍ ការប៉ាន់ស្មាន និងការសន្មតដែលស្របជាមួយនឹងការកំណត់តម្លៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនៅក្នុងទីផ្សារ។ អភិបាលផ្អែកទៅលើការសន្មតរបស់ខ្លួនទៅលើទិន្នន័យដែលអង្កេតបាន តាមដែលអាចទៅរួច ប៉ុន្តែវាមិនតែងតែអាចរកបានទាំងអស់នោះទេ។ ក្នុងករណីនេះ អភិបាលបានប្រើប្រាស់ព័ត៌មានដែលច្បាស់លាស់បំផុត។ តម្លៃសមស្របដែលបានប៉ាន់ស្មានអាចមានភាពខុសគ្នាពីតម្លៃជាក់ស្តែងដែលនឹងទទួលបានពីប្រតិបត្តិការជំហោងដៃនៅក្នុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។

**៦. ការដាក់អាជីវកម្មក្រោមការគ្រប់គ្រងរួម និងទុនបម្រុងរួមបញ្ចូល**

នៅថ្ងៃទី២២ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩ ធនាគារបានចុះកិច្ចសន្យារួមគ្នា ជាមួយម្ចាស់ភាគហ៊ុនតែមួយគត់របស់ Woori Finance Cambodia Plc (“WFC”) នៃ Woori Bank Korea ដែលមានសកម្មភាពអាជីវកម្មចម្បងជាសេវាកម្មមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទៅប្រជាជនក្នុងគោលបំណងចូលរួមចំណែកក្នុងការអភិវឌ្ឍសេដ្ឋកិច្ច-សង្គមរបស់កម្ពុជា ក្នុងគោលបំណងធ្វើឱ្យប្រសើរឡើងនូវកម្រិតជីវភាពរបស់ប្រជាជននៅក្នុងសហគមន៍ដោយផ្ដោតសំខាន់ទៅលើការបង្កើនប្រាក់ចំណូលតាមរយៈការលើកកម្ពស់សកម្មភាព អាជីវកម្មរបស់អង្គការខ្នាតតូច និងមធ្យម ពាណិជ្ជកម្ម និងជនបទ និងកសិកម្មដោយប្រើប្រាស់សេវាប្រាក់កម្ចី និងបញ្ញើ។

ការរួមបញ្ចូលគ្នានេះ ត្រូវបានធ្វើឡើងដើម្បីបង្កើនជំហានផ្សាររបស់ធនាគារនៅក្នុងសេវាកម្មហិរញ្ញវត្ថុ។ យោងតាមកិច្ចព្រមព្រៀងរួមគ្នា WFC នឹងត្រូវរំលាយបន្ទាប់ពីការរួមបញ្ចូលគ្នានេះ។

នៅថ្ងៃទី៣ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានអនុម័តឱ្យមានការដាក់រួមបញ្ចូលគ្នារវាងធនាគារ និង WFC ហើយបន្ទាប់មកត្រូវបានអនុម័តដោយក្រសួងពាណិជ្ជកម្មនៅថ្ងៃទី១០ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២០។ ការដាក់បញ្ចូល និងការរំលាយ WFC និងមានប្រសិទ្ធភាពនៅថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០។

កិច្ចព្រមព្រៀងរួមបញ្ចូលគ្នានេះ រួមមានការចេញភាគហ៊ុនដែលបានទូទាត់រួចរាល់ និងភាគហ៊ុនមិនអាចវាយតម្លៃបានរបស់ធនាគារដែលមានចំនួន ១៥.៨៩៥.១០០ ដុល្លារអាមេរិក ឬស្មើនឹង ៦៣៥.៨០៤ ហ៊ុនដែលមានតម្លៃថារឹកស្មើនឹង ២៥ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយហ៊ុនជាតម្លៃតបស្នងរបស់ភាគហ៊ុន WFC។

ព័ត៌មានលម្អិតនៃទ្រព្យសកម្មដែលទទួលបាន និងបំណុលដែលត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិកគិតត្រឹមកាលបរិច្ឆេទនៃការរួមបញ្ចូលគ្នាមានដូចខាងក្រោម៖

	<b>ដុល្លារអាមេរិក</b>
<b>ទ្រព្យសកម្ម</b>	
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៣៩៨.០៣៣
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៦៥៧.៦០៤
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	១០.០៤៦.៧៩៤
ឥណទានជូនអតិថិជន	១០៥.០៥៥.១៩០
ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	១.២២៥.៧០០
ទ្រព្យសកម្មអរូបី	៩០.៦២២
សិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្ម	១.៤២៣.៧២១
ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ	២៧៤.៥៥២
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	១៥៦.២៣៦
<b>បំណុល</b>	
បំណុលពន្ធ	(១.១១៦.៨៤៩)
ប្រាក់កម្ចី	(៩៣.៦៥៦.៥៦៤)
បំណុលភតិសន្យា	(១.៣៨៣.៥៧២)
បំណុលផ្សេងៗ	(៣៣៧.៩៦៣)
<b>ទ្រព្យសកម្មសុទ្ធ</b>	<b>២២.៨៣៣.៥០៤</b>

គ្រប់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរបស់ WFC ត្រូវបានយោងតាមតម្លៃដែលបានកត់ត្រាសុទ្ធរបស់ធនាគារនៅថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០ ដែលមានប្រសិទ្ធភាពនៅកាលបរិច្ឆេទដាក់បញ្ចូលគ្នា។

ភាពខុសគ្នារវាងតម្លៃនៃភាគហ៊ុនដែលបានបោះផ្សាយដោយធនាគារ ជាថ្នូរនឹងទ្រព្យសកម្មសុទ្ធដែលទាក់ទងនឹងការរួមបញ្ចូលគ្នារបស់ WFC ដែលមានសមតុល្យស្មើនឹង ៥.៩៥៦.៥០០ ដុល្លារអាមេរិក ត្រូវបានទទួលស្គាល់ជាទុនបម្រុងនៃការរួមបញ្ចូលគ្នាតាមវិធីសាស្ត្រ "Pooling-of-interest"។

**៧. សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១២.០៧២.៥៦៤	៤៩.៧០២.៧៤៦	១១.២៣៤.២១៨	៤៥.៧៦៨.២០៤
សាច់ប្រាក់ក្នុងម៉ាស៊ីនដកប្រាក់ស្វ័យប្រវត្តិ	១៦៥.៦២១	៦៨១.៨៦២	២៣៥.៤៤៥	៩៥៩.២០៣
	<b>១២.២៣៨.១៨៥</b>	<b>៥០.៣៨៤.៦០៨</b>	<b>១១.៤៦៩.៦៦៣</b>	<b>៤៦.៧២៧.៤០៧</b>

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
តាមប្រភេទរូបិយប័ណ្ណ៖				
ដុល្លារអាមេរិក	៨.៩២៧.៣៩៩	៣៦.៧៥៤.១០៣	៨.៤៧៧.៥៥៩	៣៤.៥៣៧.៥៧៥
ខ្មែររៀល	២.៦៩២.៨១៦	១១.០៨៦.៣២៣	២.៣៧៦.៨៨៧	៩.៦៨៣.៤៣៨
ថៃបាត	៦១៧.៩៧០	២.៥៤៤.១៨២	៦១៥.២១៧	២.៥០៦.៣៩៤
	<b>១២.២៣៨.១៨៥</b>	<b>៥០.៣៨៤.៦០៨</b>	<b>១១.៤៦៩.៦៦៣</b>	<b>៤៦.៧២៧.៤០៧</b>

**៨. សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់តម្កល់លើដើមទុន				
ប្រាក់តម្កល់ធានាលើដើមទុន (i)	១៧.៥៩០.០០០	៧២.៤១៨.០៣០	១៧.៥៩០.០០០	៧១.៦៦១.៦៦០
ប្រាក់បម្រុងបទប្បញ្ញត្តិ (ii)	៦៦.៩៦៦.៥៤២	២៧៥.៧០១.២៥៣	៤៩.៩៨៨.៥៧៣	២០៣.៦៥៣.៤៤៦
	<b>៨៤.៥៥៦.៥៤២</b>	<b>៣៤៨.១១៩.២៨៣</b>	<b>៦៧.៥៧៨.៥៧៣</b>	<b>២៧៥.៣១៥.១០៦</b>
គណនីចរន្ត	១៤.៧០៨.៧៥៨	៦០.៥៥៥.៩៥៧	១៥.៤៨៧.៧៣៤	៦៣.០៩៧.០២៩
គណនីទូទាត់	៨១.០៤២	៣៣៣.៦៥០	៨៩.២៣១	៣៦៣.៥២៧
មូលបត្រអាចជួញដូរបាន ("NCD") (iii)	២០១.៧៣៧	៨៣០.៥៥១	២០០.០០០	៨១៤.៨០០
	<b>៩៩.៥៤៨.០៧៧</b>	<b>៤០៩.៨៣៩.៤៤១</b>	<b>៨៣.៧៧៤.៩៦៥</b>	<b>៣៣៩.៥៩០.៤៦២</b>

(i) យោងតាមប្រកាសលេខ ៨៧-០១-១៣៦ ប្រ.ក ស្តីពីការផ្តល់អាជ្ញាប័ណ្ណដល់គ្រឹះស្ថានមីក្រូហិរញ្ញវត្ថុទទួលប្រាក់បញ្ញើ ចុះ ថ្ងៃទី១៥ ខែតុលា ឆ្នាំ២០០១ ធនាគារតម្រូវឱ្យរក្សាទុកប្រាក់តម្កល់ធានាលើដើមទុនស្មើនឹង ១០% នៃដើមទុនដែលបានចុះបញ្ជីជាមួយនឹងធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងទទួលបានការប្រាក់ក្នុងអត្រា ០,៦៥%ក្នុងមួយឆ្នាំ។ ប្រាក់តម្កល់នេះ គឺមិនអាចប្រើប្រាស់ក្នុងប្រតិបត្តិការប្រចាំថ្ងៃរបស់ធនាគារបានឡើយ ប៉ុន្តែធនាគារអាចដកយកវិញបាន នៅពេលដែលធនាគារស្ម័គ្រចិត្តបញ្ចប់អាជីវកម្មរបស់ខ្លួន នៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ចំណូលការប្រាក់សរុបដែលទទួលបានមានចំនួន ៦៤.៦១៦ ដុល្លារអាមេរិក (ឆ្នាំ២០២១៖ ៨.៧៨១ ដុល្លារអាមេរិក)។ ប្រាក់តម្កល់ធានាលើដើមទុន បានទទួលការប្រាក់ក្នុងអត្រា ១/៤ នៃ SIBOR លើមូលដ្ឋាន ៦ខែ។

(ii) ប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ច បង្ហាញពីប្រាក់បម្រុងកាតព្វកិច្ចអប្បបរមា ដែលត្រូវបានគណនាតាមអត្រា ៨% សម្រាប់រូបិយប័ណ្ណខ្មែររៀល និងអត្រា ១២,៥០% សម្រាប់រូបិយប័ណ្ណផ្សេងទៀត នៃសមតុល្យប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជនសរុប ធនាគារក្រៅប្រទេស និងប្រាក់បញ្ញើរបស់គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ ព្រមទាំងប្រាក់កម្ចីរបស់អនិវាសនជន។ ស្របតាមប្រកាសលេខ ៨៧-០១៨-២៨២ ប្រ.ក របស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ស្តីអំពីការតម្រូវឱ្យរក្សាទុកនូវទុនបម្រុងសម្រាប់ទូទាត់ជាមួយប្រាក់តម្កល់ និងប្រាក់កម្ចីរបស់ធនាគារពាណិជ្ជ។ ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិសម្រាប់រូបិយប័ណ្ណខ្មែររៀល និងរូបិយប័ណ្ណផ្សេងទៀតមិនមានការប្រាក់ឡើយចាប់តាំងពីថ្ងៃទី២៩ ខែសីហា ឆ្នាំ២០១៨។

ដើម្បីកាត់បន្ថយនូវផលប៉ះពាល់ពីការរីករាលដាលនៃជំងឺកូវីដ-១៩ ទៅលើវិស័យសេដ្ឋកិច្ចនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា បានចេញផ្សាយនូវសេចក្តីណែនាំចុងក្រោយនៅថ្ងៃទី១៨ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ ស្តីអំពីអត្រាទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ (“RRR”) សម្រាប់រូបិយប័ណ្ណខ្មែររៀលដោយបន្ថយពីអត្រា ៨% មក ៧% និងរូបិយប័ណ្ណផ្សេងទៀតបន្ថយពីអត្រា ១២,៥០% មកត្រឹម ៧%។

(iii) មូលបត្រអាចជួញដូរបាន ដែលមានសមតុល្យ ២០០ លានរៀល និង ៥០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ត្រូវបានប្រើប្រាស់បញ្ចាំទៅលើឥណទានវិបារូបនី ជាមួយនឹងធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា សម្រាប់ទំនាក់ទំនងជាមួយសេវាទូទាត់របស់ Fast and secure Transfer (“FAST”)។ សេវាកម្ម FAST ផ្តល់ជូននូវការផ្ទេរមូលនិធិភ្លាមៗ ជាប្រចាំរាល់ថ្ងៃរវាងស្ថាប័នធនាគារ។ គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ឥណទានវិបារូបនី មិនត្រូវបានប្រើប្រាស់ទេ។

មូលបត្រអាចជួញដូរបាន (“NDC”) ទទួលបានការប្រាក់តាមអត្រាពី ០,៨៣% ដល់ ៣,៦៩ % ក្នុងមួយឆ្នាំ (ឆ្នាំ២០២១៖ មានអត្រា ០,០៤% ដល់ ០,២១% ក្នុងមួយឆ្នាំ)។ ចំណូលការប្រាក់សរុបដែលបានទទួលក្នុងអំឡុងឆ្នាំ២០២២ មានសមតុល្យ ១.៨៨៦ ដុល្លារអាមេរិក (ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យ ៥៤៤ ដុល្លារអាមេរិក)។

ពុំមានសំវិធានធននៃឱនភាពតម្លៃត្រូវបានបង្កើតលើសមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា ដោយគណៈគ្រប់គ្រងកំណត់ថាហានិភ័យឥណទានលើស្ថាប័ននេះមានតិចតួចបំផុត។

**៩. សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ-សុទ្ធ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
គណនីចរន្ត	៥.០២២.៩២៥	២០.៦៧៩.៣៨២	៧.៥៦៤.៣២២	៣០.៨១៧.០៤៨
គណនីសន្សំ	១២.៣៥២.៤២៥	៥០.៨៥៤.៩៣៤	១១.០៨៨.១១៩	៤៥.១៧២.៩៩៧
បញ្ញើមានកាលកំណត់	១១៤.២២៥.១៨៣	៤៧០.២៦៥.០៧៨	១០៤.១៥៣.៥៦០	៤២៤.៣២១.៦០៣
	<b>១៣១.៦០០.៥៣៣</b>	<b>៥៤១.៧៩៩.៣៩៤</b>	<b>១២២.៨០៦.០០១</b>	<b>៥០០.៣១១.៦៤៨</b>
ដក៖ សំវិធានធនឱនភាពតម្លៃ	(១៦៦.១៧១)	(៦៨៤.១២៦)	(១៥៣.៥៤៩)	(៦២៥.៥៥៩)
	<b>១៣១.៤៣៤.៣៦២</b>	<b>៥៤១.១១៥.២៦៨</b>	<b>១២២.៦៥២.៤៥២</b>	<b>៤៩៤.៦៨៦.០៨៩</b>

ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់ក្នុងសមតុល្យ ១១១.៥០០.០០០ ដុល្លារអាមេរិក ដែលបានពីធនាគារផ្សេងៗដែលកាលកំណត់ចន្លោះពី ១ឆ្នាំ ទៅ ៣ឆ្នាំ នឹងទទួលបានការប្រាក់ចន្លោះពី ២,២៥% ទៅ ៥,៥០% ក្នុងមួយឆ្នាំ ត្រូវបានដាក់ទ្រព្យធានាក្នុងកិច្ចសន្យាប្រាក់កម្ចីយចំនួនដូចដែលបានបង្ហាញក្នុងកំណត់សម្គាល់ ១៧។

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញពីការវិភាគអំពីសមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ របស់ធនាគារ៖

**ក. តាមតំបន់**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សមតុល្យនៅធនាគារក្នុងស្រុក	១២៩.១៨៩.០២៧	៥៣១.៨៧១.២២៤	១២២.៧៣៣.៣៦១	៥០០.០១៥.៧១៣
សមតុល្យនៅធនាគារក្រៅប្រទេស	២.៤១១.៥០៦	៩.៩២៨.១៧០	៧២.៦៤០	២៩៥.៩៣៥
	<b>១៣១.៦០០.៥៣៣</b>	<b>៥៤១.៧៩៩.៣៩៤</b>	<b>១២២.៨០៦.០០១</b>	<b>៥០០.៣១១.៦៤៨</b>
ដក៖ សំវិធានធនលើឱនភាពតម្លៃ	(១៦៦.១៧១)	(៦៨៤.១២៦)	(១៥៣.៥៤៩)	(៦២៥.៥៥៩)
	<b>១៣១.៤៣៤.៣៦២</b>	<b>៥៤១.១១៥.២៦៨</b>	<b>១២២.៦៥២.៤៥២</b>	<b>៤៩៤.៦៨៦.០៨៩</b>

**ខ. តាមអាយុកាលផុតកំណត់**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
តាមតម្រូវការ	១៧.៣៧៥.៣៥០	៧១.៥៣៤.៣១៦	១៨.៦៥២.៤៤១	៧៥.៩៩០.០៤៥
ក្នុងអំឡុងពេលមួយខែ	៣.០៦៣.០៦២	១២.៦១០.៦២៦	៣.០៨៣.៨៣៦	១២.៥៦៣.៥៤៨
> ១ខែ ទៅ ៣ខែ	៧.១៣៨.២៣២	២៩.៣៨៨.១០១	៥.១២៣.២៨៨	២០.៨៧២.២៧៥
> ៣ខែ ទៅ ១២ខែ	៧៦.៨៥៣.០៩៧	៣១៦.៤០៤.២០០	៦៩.៦៦៥.១២៩	២៨៣.៨១៥.៧៣៦
ច្រើនជាង១២ខែ	២៧.១៧០.៧៩២	១១១.៨៦២.១៥១	២៦.២៨១.៣០៧	១០៧.០៧០.០៤៤
	<b>១៣១.៦០០.៥៣៣</b>	<b>៥៤១.៧៩៩.៣៩៤</b>	<b>១២២.៨០៦.០០១</b>	<b>៥០០.៣១១.៦៤៨</b>

**គ. តាមអត្រាការប្រាក់**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១
គណនីចរន្ត	០,០០% - ០,៥០%	០,០០% - ២,០០%
គណនីបញ្ញើសន្សំ	០,០០% - ២,២៥%	០,០០% - ២,២៥%
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	០,៨៣% - ៥,៥០%	០,១៤% - ៥,៥០%

បម្រែបម្រួលសំវិធានធនលើឱនភាពតម្លៃក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទមានដូចខាងក្រោម៖

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់	
	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>នាដើមការិយបរិច្ឆេទ</b>	<b>១៥៣.៥៤៩</b>	<b>៦២៥.៥៥៩</b>	<b>៦៤.៥៩១</b>	<b>២៦១.២៧១</b>
សំវិធានធនលើឱនភាពតម្លៃក្នុងអំឡុង				
ការិយបរិច្ឆេទ	១២.៦២២	៥១.៩៦៥	៨៨.៩៥៨	៣៦១.៨៨១
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៦.៦០២	-	២.៤០៧
<b>នាចុងការិយបរិច្ឆេទ</b>	<b>១៦៦.១៧១</b>	<b>៦៨៤.១២៦</b>	<b>១៥៣.៥៤៩</b>	<b>៦២៥.៥៥៩</b>



**១០. ប្រាក់កម្ចីផ្តល់ជូនអតិថិជន - សុទ្ធ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជនតាម ថ្លៃដើមបានរំលស់	១.១៨៣.៣២៤.០៦៧	៤.៨៧១.៧៤៥.១៨៤	៩២៧.៨៣៣.៤៨៧	៣.៧៧៩.៩៩៣.៦២៦
ដកសំវិធានធនសម្រាប់ឱនភាពតម្លៃ៖				
ប្រាក់កម្ចីផ្តល់ជូនអតិថិជន	(២២.០៧១.៦១១)	(៩០.៨៦៨.៨២៣)	(៩.៣៤២.២៩៧)	(៣៨.០៦០.៥១៨)
	<b>១.១៦១.២៥២.៤៥៦</b>	<b>៤.៧៨០.៨៧៦.៣៦១</b>	<b>៩១៨.៤៩១.១៩០</b>	<b>៣.៧៤១.៩៣៣.១០៨</b>
កិច្ចសន្យាផ្តល់ឥណទាន និង កិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុ	(២២.៥០៥)	(៩២.៦៥៣)	-	-
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន សុទ្ធ	<b>១.១៦១.២២៩.៩៥១</b>	<b>៤.៧៨០.៧៨៣.៧០៨</b>	<b>៩១៨.៤៩១.១៩០</b>	<b>៣.៧៤១.៩៣៣.១០៨</b>

ប្រាក់កម្ចីផ្តល់ជូនអតិថិជនកត់ត្រាតាមថ្លៃដើមបានរំលស់

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២				ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	សមតុល្យយោងដុល	សំវិធានធន ECL	សមតុល្យយោង	សមតុល្យយោងដុល	សំវិធានធន ECL	សមតុល្យយោង
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
ប្រាក់កម្ចីជាក្រុម	៦.១៩០.៦១៣	(៤៩៣.៧៦៦)	៥.៦៩៦.៨៤៧	១៥.៤៦៥.១៦៦	(៣៩១.៧៦៦)	១៥.០៧៣.៤០០
ប្រាក់កម្ចីឯកជន	១.១៥៣.០៤១.៧២៦	(២១.៤១២.៥៤៣)	១.១៣១.៦២៩.១៨៣	៩១២.៣៦៨.៣២១	(៨.៩៥០.៥៣១)	៩០៣.៤១៧.៧៩០
ប្រាក់កម្ចី SME	១៩.៥០២.៧៣៦	(១៥៣.៦២២)	១៩.៣៤៩.១១៤	-	-	-
ប្រាក់កម្ចីសាជីវកម្ម	៤.៥៨៨.៩៩២	(៣៤.១៨៥)	៤.៥៥៤.៨០៧	-	-	-
	<b>១.១៨៣.៣២៤.០៦៧</b>	<b>(២២.០៩៤.១១៦)</b>	<b>១.១៦១.២២៩.៩៥១</b>	<b>៩២៧.៨៣៣.៤៨៧</b>	<b>(៩.៣៤២.២៩៧)</b>	<b>៩១៨.៤៩១.១៩០</b>

**ក. ប្រាក់កម្ចីផ្តល់ជូនអតិថិជនក្នុងសមតុល្យដុលតាមកាលកំណត់**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ក្នុងអំឡុងពេលមួយឆ្នាំ	៥៥.៥១៥.៤១៨	២២៨.៥៥៦.៩៧៦	៣៨.០៧៦.១១១	១៥៥.១២២.០៧៦
ច្រើនជាមួយឆ្នាំតែមិនលើសពី ៣ឆ្នាំ	២៤៥.៣៧៤.៩០០	១.០១០.២០៨.៤៦៣	២៦៤.០៦១.៤៦៨	១.០៧៥.៧៨៦.៤២១
ច្រើនជាង៣ឆ្នាំ តែមិនលើសពី ៥ឆ្នាំ	៥៩១.២៤៦.១៩៧	២.៤៣៤.១៦០.៥៩៣	៤៦០.៧៣៦.៩២៥	១.៨៧៧.០៤២.២៣២
ច្រើនជាង ៥ឆ្នាំ	២៩១.១៨៧.៥៥២	១.១៩៨.៨១៩.១៥២	១៦៤.៩៥៨.៩៨៣	៦៧២.០៤២.៨៩៧
	<b>១.១៨៣.៣២៤.០៦៧</b>	<b>៤.៨៧១.៧៤៥.១៨៤</b>	<b>៩២៧.៨៣៣.៤៨៧</b>	<b>៣.៧៧៩.៩៩៣.៦២៦</b>

**ប្រាក់កម្ចីផ្តល់ជូនអតិថិជនក្នុងសមតុល្យដុលតាមទ្រព្យធានា**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
មានទ្រព្យធានា	១.១២៥.០៨០.៥១៩	៤.៦៣១.៩៥៦.៤៩៧	៩១១.៩៦៥.៩២៥	៣.៧១៥.៣៤៩.១៧៨
មិនមានទ្រព្យធានា	៥៨.២៤៣.៥៤៨	២៣៩.៧៨៨.៦៨៧	១៥.៨៦៧.៥៦២	៦៤.៦៤៤.៤៤៨
	<b>១.១៨៣.៣២៤.០៦៧</b>	<b>៤.៨៧១.៧៤៥.១៨៤</b>	<b>៩២៧.៨៣៣.៤៨៧</b>	<b>៣.៧៧៩.៩៩៣.៦២៦</b>

បម្រែបម្រួលលើការខាតបង់លើឱនភាពនៃតម្លៃក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទមានដូចខាងក្រោម៖

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>នាដើមការិយបរិច្ឆេទ</b>	<b>៩.៣៤២.២៩៧</b>	<b>៣៨.០៦០.៥១៨</b>	<b>៤.៤៣៧.០៤៨</b>	<b>១៧.៩៤៧.៨៥៩</b>
សំវិធានធនសម្រាប់ឱនភាពក្នុងអំឡុង ការិយបរិច្ឆេទ				
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	១៦.១៤៥.៧៩៦	៦៦.៤៧២.២៤២	៥.៧០៩.២៦១	២៣.២២៥.២៧៤
កិច្ចសន្យាឥណទាន និងការធានាហិរញ្ញវត្ថុ	២២.៥០៥	៩២.៦៥៣	-	-
បានជម្រះបញ្ជីក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ	(៣.៤១៥.៧៩៧)	(១៤.០៦២.៨៣៦)	(៨០៤.០១២)	(៣.២៧០.៧២១)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស	(៦៨៥)	(២.៨២០)	-	-
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៣០៩.០៦៦	-	១៥៨.១០៦
<b>នាចុងការិយបរិច្ឆេទ</b>	<b>២២.០៩៤.១១៦</b>	<b>៩០.៨៦៨.៨២៣</b>	<b>៩.៣៤២.២៩៧</b>	<b>៣៨.០៦០.៥១៨</b>

**១១. ការវិនិយោគមូលបត្រ**

ធនាគារបានកំណត់ការវិនិយោគនៅក្នុង Credit Bureau Holding (Cambodia) Ltd ជាឧបករណ៍មូលធននៅ FVTOCI ព្រោះធនាគារ កាន់កាប់មូលបត្រនេះមិនមែនសម្រាប់ការជួញដូរឡើយ។ គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ការវិនិយោគរបស់ធនាគារ មានសមតុល្យ ១៥.៣៥៣ ដុល្លារអាមេរិក (ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យ ១៥.៣៥៣ ដុល្លារអាមេរិក)។ ចំណូលភាគលាភដែលទទួលបានក្នុងអំឡុង ការិយបរិច្ឆេទមានសមតុល្យ ១១.៧០២ ដុល្លារអាមេរិក។

គណៈគ្រប់គ្រងជឿជាក់ថាការវិនិយោគរបស់ធនាគារ គឺស្មើនឹងតម្លៃសម្របរបស់វាគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២។

(ទំព័រនេះត្រូវទុកឱ្យចន្លោះទទេដោយចេតនា)

**១២. ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ-សុទ្ធ**

	ការកែលម្អទ្រព្យជួល ដុល្លារអាមេរិក	យានយន្ត ដុល្លារអាមេរិក	បរិក្ខារកុំព្យូទ័រ ដុល្លារអាមេរិក	គ្រឿងសង្ហារឹម និងគ្រឿងបំពាក់ ដុល្លារអាមេរិក	បរិក្ខារ ដុល្លារអាមេរិក	ការងារកំពុង ដំណើរការ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
<b>ថ្លៃដើម</b>							
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	៤.៦៣៥.២២៧	១.២៦១.២៨៧	៣.៨៩២.១២៩	២.៤០៧.៤២៨	-	៨០.៣១៣	១២.២៧៦.៣៨៤
ទិញបន្ថែម	២.៩៦៨.៩៥៩	-	១.៧០៦.២០៩	៦៩៥.១៩៧	៥០២.០០១	២១៣.១២៧	៦.០៨៥.៤៩៣
ការលក់	(២២១.២៧១)	(១១០.១២០)	(៩៩.៤៦៥)	(១១.០៦៥)	(៧៣.២២៣)	-	(៥១៥.១៤៤)
ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញ	(១១៦.៤៨៨)	-	(១២២.០៤៦)	(១.៣១០.០៤៧)	១.៦២៨.៨៩៤	(៨០.៣១៣)	-
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	៧.២៦៦.៤២៧	១.១៥១.១៦៧	៥.៣៧៦.៨២៧	១.៧៨១.៥១៣	២.០៥៧.៦៧២	២១៣.១២៧	១៧.៨៤៦.៧៣៣
<b>រំលស់បង្គរ</b>							
ថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	២.០៩៨.៤១៩	៨៣៩.៦៥២	២.៣៣០.២៦៣	១.២២២.៩១២	-	-	៦.៤៩១.២៤៦
រំលស់	៧៦៦.៩៦២	៨៧.៥១៦	៧៤០.០១០	២៧៩.៧៩៥	៣៣៥.៤៧៤	-	២.២០៩.៧៥៧
ការលក់	(២២១.២៧១)	(១១០.១២០)	(៩៧.៧០៧)	(៩.៤៧៦)	(៧០.១២៧)	-	(៥០៨.៧០១)
ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញ	(៦.៣៦១)	-	(៥៤.៨៧៣)	(៨៣៦.៨៧៩)	៨៩៨.១១៣	-	-
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	២.៦៣៧.៧៤៩	៨១៧.០៤៨	២.៩១៧.៦៩៣	៦៥៦.៣៥១	១.១៦៣.៤៥៩	-	៨.១៩២.៣០០
<b>សមតុល្យយោង</b>							
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	៤.៦២៨.៦៧៨	៣៣៤.១១៩	២.៤៥៩.១៣៤	១.១២៥.១៦២	៨៩៤.២១៣	២១៣.១២៧	៩.៦៥៤.៤៣៣
សមមូលពាន់រៀល	១៩.០៥៦.២៦៧	១.៣៧៥.៥៦៨	១០.១២៤.២៥៥	៤.៦៣២.២៩២	៣.៦៨១.៤៧៥	៨៧៧.៤៤៤	៣៩.៧៤៧.៣០១

**១២. ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ-សុទ្ធ (ត)**

	ការកែលម្អទ្រព្យជួល	យានយន្ត	បរិក្ខារកុំព្យូទ័រ	គ្រឿងសង្ហារឹម និងគ្រឿងបំពាក់	បរិក្ខារ	ការងារកំពុង ដំណើរការ	សរុប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ថ្លៃដើម</b>							
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៣.២៥៩.៩៨៣	១.០៧៩.២៨៧	២.៩៥៩.៧១៣	១.៥១៨.៨៩៦	-	៣៥៦.៧៣៦	៩.១៧៤.៦១៥
ទិញបន្ថែម	១.៤៤៨.៧៥៥	១៨២.០០០	៥២៧.៦១៩	៧០០.៦០៦	-	៤២៩.៧១៧	៣.២៨៨.៦៩៧
ការលក់ចេញ	(៨២.៣១១)	-	(៨៧.៥៦១)	(១៧.០៥៦)	-	-	(១៨៦.៩២៨)
ការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ឡើងវិញ	៨.៨០០	-	៤២៩.៣៥៨	២០៤.៩៨២	-	(៧០៦.១៤០)	-
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៤.៦៣៥.២២៧	១.២៦១.២៨៧	៣.៨៩២.១២៩	២.៤០៧.៤២៨	-	៨០.៣១៣	១២.២៧៦.៣៨៤
<b>រំលស់បង្គរ</b>							
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	១.៧៤៣.២៨៣	៧២៨.៦០១	១.៨៩០.០០២	៩៣២.០៣៨	-	-	៥.២៩៣.៩២៤
រំលស់	៤៣៧.៤៤៦	១១១.០៥១	៥២៧.៣០៩	៣០៦.៨៨៩	-	-	១.៣៨២.៦៩៥
ការលក់ចេញ	(៨២.៣១០)	-	(៨៧.០៤៨)	(១៦.០១៥)	-	-	(១៨៥.៤៧៣)
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	២.០៩៨.៤១៩	៨៣៩.៦៥២	២.៣៣០.២៦៣	១.២២២.៧១២	-	-	៦.៤៩១.០៤៦
<b>សមតុល្យយោង</b>							
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	២.៥៣៦.៨០៨	៤២១.៦៣៥	១.៥៦១.៨៦៦	១.១៨៤.៧១៦	-	៨០.៣១៣	៥.៧៨៥.១៣៨
សមមូលពាន់រៀល	១០.៣៣៤.៩៩៦	១.៧១៧.៧៤១	៦.៣៦៣.០៤២	៤.៨៧៥.៧១៨	-	៣២៧.១៩៥	២៣.៥៦៨.៦៥២

ការងារកំពុងដំណើរការរួមបញ្ចូលទាំងទ្រព្យសកម្មដែលមិនទាន់រៀបចំរួចរាល់សម្រាប់ដាក់ឱ្យប្រើប្រាស់។

គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារដែលបានធ្វើរំលស់ពេញលេញ ដែលមានថ្លៃដើមប្រវត្តិសាស្ត្រសរុបចំនួន ៣.៥២០.៨៤៩ ដុល្លារអាមេរិក (ឆ្នាំ២០២១៖ ២.៣៥៩.០៣៤ ដុល្លារអាមេរិក) នៅកំពុងប្រើប្រាស់នៅឡើយ។

គណៈគ្រប់គ្រងជឿជាក់ថាមិនមានការចង្អុលបង្ហាញណាមួយពីការខាតបង់លើឱនភាពនៃតម្លៃបានកើតមានឡើងឡើយគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២។

**១៣. ទ្រព្យសកម្មអរូបី - សុទ្ធ**

	កម្មវិធីកុំព្យូទ័រ និងអាជ្ញាបណ្ណ	ការងារកំពុងដំណើរការ	សរុប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ថ្លៃដើម</b>			
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ ២០២២	៣.៤៥៥.៨៦៣	២.២៦០.៥៩៨	៥.៧១៦.៤៦១
ទិញបន្ថែម	៣.១៤១.៥៦០	-	៣.១៤១.៥៦០
ផ្ទេរចេញ	៥៧២.១០៧	(៥៧២.១០៧)	-
ជម្រះបញ្ជី	(៨១៦.១២៩)	-	(៨១៦.១២៩)
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	៦.៣៥៣.៤០១	១.៦៨៨.៤៩១	៨.០៤១.៨៩២
<b>រំលស់បង្គរ</b>			
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	១.៩៦២.៨៥២	-	១.៩៦២.៨៥២
រំលស់	៦៨៧.៥៣៩	-	៦៨៧.៥៣៩
ជម្រះបញ្ជី	(៣៧២.៧៧០)	-	(៣៧២.៧៧០)
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	២.២៧៧.៦២១	-	២.២៧៧.៦២១
<b>សមតុល្យយោង</b>			
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	៤.០៧៥.៧៨០	១.៦៨៨.៤៩១	៥.៧៦៤.២៧១
សមមូលពាន់រៀល	១៦.៧៧៩.៩៨៧	៦.៩៥១.៥១៧	២៣.៧៣១.៥០៤
	កម្មវិធីកុំព្យូទ័រ និងអាជ្ញាបណ្ណ	ការងារកំពុងដំណើរការ	សរុប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ថ្លៃដើម</b>			
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ ២០២១	៣.២៣២.៦២០	១២៤.៦៨៩	៣.៣៥៧.៣០៩
ទិញបន្ថែម	២២៣.២៤៣	២.១៣៥.៩០៩	២.៣៥៩.១៥២
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	៣.៤៥៥.៨៦៣	២.២៦០.៥៩៨	៥.៧១៦.៤៦១
<b>រំលស់បង្គរ</b>			
នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	១.៥១០.៣៧៣	-	១.៥១០.៣៧៣
រំលស់	៤៥២.៤៧៩	-	៤៥២.៤៧៩
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	១.៩៦២.៨៥២	-	១.៩៦២.៨៥២
<b>សមតុល្យយោង</b>			
នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	១.៤៩៣.០១១	២.២៦០.៥៩៨	៣.៧៥៣.៦០៩
សមមូលពាន់រៀល	៦.០៨២.៥២៧	៩.២០៩.៦៧៦	១៥.២៩២.២០៣

ការងារកំពុងដំណើរការរួមបញ្ចូលទាំងស្វែងរក និងម៉ូដុលដែលបានបង្កើតឡើងដោយអ្នកផ្គត់ផ្គង់ដែលជាតិយជន តែមិនទាន់រួចរាល់សម្រាប់ការប្រើប្រាស់។

គណៈគ្រប់គ្រងជឿជាក់ថាមិនមានការចង្អុលបង្ហាញណាមួយពីឱនភាពនៃតម្លៃបានកើតមានឡើងឡើយគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២។

**១៤. សិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម - សុទ្ធ**

ធនាគារជួលអគារការិយាល័យសម្រាប់ធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មរបស់ខ្លួនជាមួយនឹងរយៈពេលជួលជាមធ្យម ៥,៥ឆ្នាំ (ឆ្នាំ២០២១៖ ៥ឆ្នាំ)។ ព័ត៌មានអំពីភតិសន្យាដែលធនាគារជាភតិកៈត្រូវបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ថ្លៃដើម</b>				
នាដើមការិយបរិច្ឆេទ	១៦.៧៧៥.០៩៥	៦.៨៣៤១.៧៣៧	១០.៦០៥.៦៤៤	៤២.៨៩៩.៨៣០
ទិញបន្ថែម	៥.៤៣៨.១៤៥	២២.២២៥.៦៩៩	៦.១៦៩.៤៥១	២៥.០៩៧.៣២៧
ការកែតម្រូវ	១១៦.២៣៧	៤៧៥.០៦១	-	-
លម្អៀងពីកាបូរូបិយប័ណ្ណ	-	៨៨៧.៩៦០	-	៣៤៤.៥៨០
<b>នាចុងការិយបរិច្ឆេទ</b>	<b>២២.៣២៩.៤៧៧</b>	<b>៩១.៤០០.៤៥៧</b>	<b>១៦.៧៧៥.០៩៥</b>	<b>៦៨.៣៤១.៧៣៧</b>
<b>រំលស់បង្ក</b>				
នាដើមការិយបរិច្ឆេទ	៦.៩៣៤.៤៩៩	២៨.២៥១.១៤៩	៤.៩៤២.០៦៦	១៩.៩៩០.៦៥៧
សេវាក្នុងការិយបរិច្ឆេទ	២.៥០៤.៧៣៦	១០.២៣៦.៨៥៦	១.៩៩២.៤៣៣	៨.១០៥.២១៧
ការកែតម្រូវ	១១៦.២៣៧	៤៧៥.០៦១	-	-
លម្អៀងពីកាបូរូបិយប័ណ្ណ	-	៣៧៦.៨១២	-	១៥៥.២៧៥
<b>នាចុងការិយបរិច្ឆេទ</b>	<b>៩.៥៥៥.៤៧២</b>	<b>៣៩.៣៣៩.៨៧៨</b>	<b>៦.៩៣៤.៤៩៩</b>	<b>២៨.២៥១.១៤៩</b>
<b>សមតុល្យយោង</b>				
<b>នាចុងការិយបរិច្ឆេទ</b>	<b>១២.៧៧៤.០០៥</b>	<b>៥២.៥៩០.៥៧៩</b>	<b>៩.៨៤០.៥៩៦</b>	<b>៤០.០៩០.៥៨៨</b>

ប្រមាណជា ២៤,១៤% (ឆ្នាំ២០២១៖ ៣២%) នៃការជួលអគារត្រូវបានផុតកំណត់ក្នុងឆ្នាំហិរញ្ញវត្ថុបច្ចុប្បន្ន។ កិច្ចសន្យាដែលផុតកំណត់ត្រូវបានជំនួសដោយភតិសន្យាថ្មីសម្រាប់ការកំណត់អត្តសញ្ញាណទ្រព្យសកម្មលើមូលដ្ឋានដូចគ្នា។ ជាលទ្ធផលបណ្តាលឱ្យមានការបន្ថែមតម្លៃលើសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលមានសមតុល្យ ៥.៤៣៨.១៤៥ ដុល្លារអាមេរិក ក្នុងឆ្នាំ២០២២ (ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យ ៦.១៦៩.៤៥១ ដុល្លារអាមេរិក )។

គណៈគ្រប់គ្រងជឿជាក់ថាមិនមានការចង្អុលបង្ហាញណាមួយពីឱនភាពនៃតម្លៃបានកើតមានឡើយគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ឡើយ។

ក្នុងការវាស់វែងបំណុលភតិសន្យាសម្រាប់គណនីភតិសន្យា ធនាគារបានធ្វើអប្បបរមាលើគណនីទូទាត់ភតិសន្យាដោយប្រើប្រាស់ការកើនឡើងនៃអត្រាប្រាក់កម្ចីរបស់វា និងអត្រាមធ្យមភាគ ៨,១៨% ដែលបានប្រើប្រាស់ក្នុងឆ្នាំ២០២២ (ឆ្នាំ២០២១៖ មានចំនួន ៧,៩៣%)។

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញពីសមតុល្យក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាត៖

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ចំណាយរំលស់លើសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យ សកម្ម	២.៥០៤.៧៣៦	១០.២៣៦.៨៥៦	១.៩៩២.៤៣៣	៨.១០៥.២១៧
ចំណាយការប្រាក់លើបំណុលភតិសន្យា	៩១២.២៦០	៣.៧៥៥.៧៧៤	៦០២.១៧៣	២.៤៤៩.៦៤០
ចំណាយលើការជួលដែលមានរយៈពេលខ្លី និងមានតម្លៃទាប	៨២៩.១៥០	៣.៣៨៨.៧៣៦	៥៦៨.៦៨២	២.៣១៣.៣៩៨
	៤.២៤៦.១៤៦	១៧.៣៨១.៣៦៦	៣.១៦៣.២៨៨	១២.៨៦៨.២៥៥

**១៥. ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
បុរេប្រទាន និងប្រាក់បញ្ញើ	២.៤៥៧.៨៦១	១០.១១៩.០១៤	១.៦២៧.៨៥១	៦.៦៣១.៨៦៥
ចំណាយបង់ប្រាក់	១.៣៨៣.៥៥៥	៥.៦៩៦.០៩៦	១.០៥៦.៥៣១	៤.៣០៤.៣០៧
ផ្សេងៗ	៧៥៨.៤៩២	៣.១២២.៧១១	៧៣៧.៧២៣	៣.០០៥.៤៨៤
	៤.៥៩៩.៩០៨	១៨.៩៣៧.៨២១	៣.៤២២.១០៥	១៣.៩៤១.៦៥៦

**១៦. ប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
អតិថិជនទូទៅ				
ប្រាក់បញ្ញើសន្សំ	៥៧.៧៧៦.៨៦០	២៣៧.៨៦៧.៣៣២	៣២.០៧៨.៣៩៣	១៣០.៦៨៧.៣៧៣
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	២៩៥.៦៨៧.៦១២	១.២១៧.៣៤៥.៨៩៩	១៨៥.៣៧៦.៧៦៨	៧៥៥.២២៤.៩៥៣
	៣៥៣.៤៦៤.៤៧២	១.៤៥៥.២១៣.២៣១	២១៧.៤៥៥.១៦១	៨៨៥.៩១២.៣២៦

ការវិភាគអំពីប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជនមានដូចខាងក្រោម៖

(ក). តាមអត្រាការប្រាក់	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១
ប្រាក់បញ្ញើសន្សំ	០,៥០% ទៅ ៥,៥០%	១,០០% ទៅ ៥,៥០%
ប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់	០,៥០% ទៅ ៨,២៥%	១,៥០% ទៅ ៨,២៥%

(ខ). តាមប្រភេទរូបិយប័ណ្ណ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ដុល្លារអាមេរិក	៣០៨.៩៤៤.៦៣៤	១.២៧១.៩២៥.០៥៨	១៧៥.១៤៦.៥១៤	៧១៣.៥៤៦.៨៩៨
ខ្មែររៀល	៤១.៥៩៧.៩២១	១៧១.២៥៨.៦៤១	៤០.៥៦៧.៨៨១	១៦៥.២៧៣.៥៤៧
ថៃបាត	២.៩២១.៩១៧	១២.០២៩.៥៣២	១.៧៤០.៧៦៦	៧.០៩១.៨៨១
<b>សរុបជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក</b>	<b>៣៥៣.៤៦៤.៤៧២</b>	<b>១.៤៥៥.២១៣.២៣១</b>	<b>២១៧.៤៥៥.១៦១</b>	<b>៨៨៥.៩១២.៣២៦</b>

(គ). តាមកាលកំណត់

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ក្នុងអំឡុងពេល១ ខែ	៧៩.៣៩៩.៥២២	៣២៦.៨៨៧.៨៣០	៥២.០៦៦.៨៧៤	២១២.១២០.៤៤៥
> ១ ទៅ ៣ ខែ	៥៨.៦០៣.៨១៧	២៤១.២៧១.៩១៦	៣២.៣៦១.០៧៧	១៣១.៨៣៩.០២៨
> ៣ ទៅ ១២ ខែ	១៩៥.៨៦៩.៥៣០	៨០៦.៣៩៤.៨៥៤	១០៤.៥០៥.០០១	៤២៥.៧៥៣.៣៧៤
យូរជាង ១២ខែ	១៩.៥៩១.៦០៣	៨០.៦៥៨.៦៣១	២៨.៥២២.២០៩	១១៦.១៩៩.៤៧៩
<b>សរុបជាដុល្លារអាមេរិក</b>	<b>៣៥៣.៤៦៤.៤៧២</b>	<b>១.៤៥៥.២១៣.២៣១</b>	<b>២១៧.៤៥៥.១៦១</b>	<b>៨៨៥.៩១២.៣២៦</b>

១៧. ប្រាក់កម្ចី

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>មានទ្រព្យធានា</b>				
ប្រាក់កម្ចីរយៈពេលខ្លី	៨១.៦៦១.៩១៤	៣៣៦.២០២.១០០	៦៥.៨១៦.៩៨៥	២៦៨.១៣៨.៣៩៧
ប្រាក់កម្ចីរយៈវែង	២៤.៤១៩.៧៩៦	១០០.៥៣៦.៣០០	៣២.៥២៧.១១៤	១៣២.៥១៥.៤៦២
<b>មិនមានទ្រព្យធានា</b>				
ប្រាក់កម្ចីរយៈពេលខ្លី	៧.៧៧៥.៣៤៩	៣២.០១១.១១២	១.៩៦៤.០២៦	៨.០០១.៤៤២
ប្រាក់កម្ចីរយៈវែង	១៤.៥៧៤.២៥៦	៦០.០០២.២១២	-	-
	<b>១២៨.៤៣១.៣១៥</b>	<b>៥២៨.៧៥១.៧២៤</b>	<b>១០០.៣០៨.១២៥</b>	<b>៤០៨.៦៥៥.៣០១</b>

ឥណទានមានទ្រព្យធានាតំណាងឱ្យឥណទានធនាគារដែលបានដាក់ធានាដោយចំនួនប្រាក់បញ្ញើមានកាលកំណត់ ដែលត្រូវបានកំណត់តាមលក្ខខណ្ឌមួយចំនួនរបស់ធនាគារដែលមានចន្លោះពេលពី ១ឆ្នាំ ទៅ ៤ឆ្នាំ ដែលទទួលបានអត្រាការប្រាក់ចន្លោះពី ៥,២០% ទៅ ៧,៥០%ក្នុងមួយឆ្នាំ ដូចមានបង្ហាញនៅក្នុងសម្គាល់ ៩។

ឥណទានគ្មានទ្រព្យធានាតំណាងឱ្យឥណទានធនាគារដែលទទួលបានដោយប្រើរយៈពេលក្នុងកិច្ចសន្យាដែលមានចន្លោះពី ១ឆ្នាំ ទៅ ៤ឆ្នាំ (ឆ្នាំ២០២១៖ ១ឆ្នាំ ទៅ ១,៥ឆ្នាំ) ហើយអត្រាការប្រាក់ចន្លោះពី ៦% ទៅ ៧,២៥% ក្នុងមួយឆ្នាំ (ឆ្នាំ២០២១៖ ៧% ទៅ ៨,៧%) ជាប្រចាំឆ្នាំ។



បម្រែបម្រួលប្រាក់កម្ចីរបស់ធនាគារមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
នាដើមការិយបរិច្ឆេទ	១០០.៣០៨.១២៥	៤០៨.៦៥៥.៣០១	៧៦.២៣៨.១៩៦	៣០៨.៣៨៣.៥០៣
សាច់ប្រាក់ដែលបានទទួល	១០៤.៩៣០.៧៧៥	៤២៨.៨៥២.០៧៧	៩៩.២៣៨.០៩៥	៣៨៧.៤២៨.៥៧០
ចំណាយការប្រាក់	៧.៨៩៧.៥២៧	៣២.២៧៧.១៩៣	៦.០៤៧.២៧៤	២៤.៦០០.៣១១
ការទូទាត់ប្រាក់ដើម	(៧៦.៥២៥.៤១០)	(៣១២.៧៥៩.៣៥១)	(៧១.១៦៨.៥៣៩)	(២៨៩.៥១៣.៦១៧)
ការទូទាត់ការប្រាក់	(៧.៨៣៥.៨២៤)	(៣២.០២៥.០១៣)	(៦.០២៤.៦៨៣)	(២៤.៥០៨.៤១០)
លម្អៀងពីការប្តូរប្រាក់	(៣៤៣.៨៧៨)	(១.៤០៥.៤២៩)	(២២.២១៨)	(៩០.៣៨៣)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៥.១៥៦.៩៤៦	-	២.៣៥៥.៣២៧
<b>នាចុងការិយបរិច្ឆេទ</b>	<b>១២៨.៤៣១.៣១៥</b>	<b>៥២៨.៧៥១.៧២៤</b>	<b>១០០.៣០៨.១២៥</b>	<b>៤០៨.៦៥៥.៣០១</b>

**១៨. សមតុល្យជំពាក់ភាគីពាក់ព័ន្ធ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់កម្ចីគ្មានទ្រព្យធានា	៦០៦.៣៧៤.៣២៩	២.៤៩៦.៤៤៣.១១២	៥៣៩.៥០៥.៥៦៨	២.១៩៧.៩៤៥.៦៨៤

ទាក់ទងទៅនឹងប្រាក់កម្ចីពីភាគីពាក់ព័ន្ធ ដែលមានដូចជា Woori Bank Singapore និង Woori Bank Hong Kong ដែលមានរយៈពេលចន្លោះពី ១ឆ្នាំ ទៅ ៥ឆ្នាំ។ ប្រាក់កម្ចីនេះមានអត្រាការប្រាក់មធ្យមចំនួន ៦,៤១% (ឆ្នាំ២០២១៖ ១,៨៨%) ដែលមានអត្រា Libor បូកនឹងអត្រាថេរ (MML + អត្រាថេរ និងអត្រា ៦ML + អត្រាថេរ) និង អត្រា SOFR បូកនឹងអត្រាថេរ (MML + អត្រាថេរ)។ ចំណាយអត្រាការប្រាក់សរុបដែលបានកើតមានក្នុងអំឡុងឆ្នាំ២០២២ មានសមតុល្យ ២២.០៤៥.៦៣៩ ដុល្លារអាមេរិក (ឆ្នាំ២០២១៖ ៧.៣៨៥.៩១៩ ដុល្លារអាមេរិក)។

អនុលោមតាមប្រកាសលេខ ៨៥-០២១-២៨៨ របស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ដែលបានចេញផ្សាយនៅថ្ងៃទី២៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារ និងស្ថាប័នហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានតម្រូវឱ្យប្រើប្រាស់អត្រាហិរញ្ញវត្ថុ ("SOFR") ជំនួសឱ្យ LIBOR ចាប់ពីថ្ងៃទី៣ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២។ ធនាគារបានអនុម័ត SOFR ចាប់ពីខែឧសភា ឆ្នាំ២០២២នេះតទៅ ហើយមិនបានជួបប្រទះហានិភ័យសំខាន់ៗណាមួយឡើយ ដោយសារធនាគារជាអ្នកខ្ចី។ ធនាគារបន្តចូលរួមជាមួយអ្នកចូលរួមជាដៃគូក្នុងវិស័យនេះ និងធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ដើម្បីធានាឱ្យមានការផ្លាស់ប្តូរត្រឹមត្រូវជាលំដាប់ទៅ SOFR និងដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យដែលកើតឡើងពីការផ្លាស់ប្តូរ ហើយបន្តកំណត់អត្តសញ្ញាណ និងវាយតម្លៃហានិភ័យដែលទាក់ទងនឹងការជំនួសអត្រា LIBOR ដុល្លារអាមេរិក ។

**១៩. បំណុលភតិសន្យា**

ការវិភាគទៅលើបំណុលភតិសន្យារបស់ធនាគារមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សមតុល្យជំពាក់សម្រាប់ការទូទាត់ក្នុងអំឡុងពេល១២ខែ	២.១៤១.១៣៥	៨.៨១៥.០៥៣	១.៨៣៦.២០០	៧.៤៨០.៦៧៨
សមតុល្យជំពាក់សម្រាប់ការទូទាត់បន្ទាប់ពី ១២ខែ	១០.៥១១.០៣៦	៤៣.២៧៣.៩៣៥	៧.៩២៨.៣៣២	៣២.៣០០.០២៥
<b>សមតុល្យយោង</b>	<b>១២.៦៥២.១៧១</b>	<b>៥២.០៨៨.៩៨៨</b>	<b>៩.៧៦៤.៥៣២</b>	<b>៣៩.៧៨០.៧០៣</b>

បំណុលភតិសន្យា ត្រូវបានធ្វើវិលសំលើរយៈពេលនៃភតិសន្យាដោយប្រើប្រាស់វិធីសាស្ត្រអត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពដែលពាក់ព័ន្ធនឹងភតិសន្យា។ គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ការប្រើប្រាស់អត្រាការប្រាក់មធ្យមគឺ ៨,១៨% (ឆ្នាំ២០២១៖ ៧,៩៣%) ជាប្រចាំឆ្នាំ។

ការវិភាគលើគណនីមានដូចខាងក្រោម៖

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់	
	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
នាដើមការិយបរិច្ឆេទ	៩.៧៦៤.៥៣២	៣៩.៧៨០.៧០៣	៥.៦៨៤.៣៩៥	២២.៩៩៣.៣៧៨
ទិញបន្ថែម	៥.៤៣៨.១៤៦	២២.៣៨៨.៨៤៧	៦.១៦៩.៤៥១	២៥.០៩៧.៣២៧
ចំណាយការប្រាក់លើបំណុលភតិសន្យា	៩១២.២៦០	៣.៧២៨.៤០៧	៦០២.១៧៣	២.៤៤៩.៦៤០
ការទូទាត់សង	(៣.៤៦២.៧៦៧)	(១៤.១៥២.៣២៩)	(២.៦៩១.៤៨៧)	(១០.៩៤៨.៩៦៩)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៣៤៣.៣៦០	-	១៨៩.៣២៧
	<b>១២.៦៥២.១៧១</b>	<b>៥២.០៨៨.៩៨៨</b>	<b>៩.៧៦៤.៥៣២</b>	<b>៣៩.៧៨០.៧០៣</b>

ការវិភាគតាមកាលកំណត់- លំហូរសាច់ប្រាក់តាមកិច្ចសន្យាដោយមិនធ្វើអប្បបរមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ឆ្នាំទី១	៣.០៦១.៦០៨	១២.៦០៤.៦៤០	២.៥២៩.៧១៣	១០.៣០៦.០៥១
ឆ្នាំទី២	២.៦៤៣.០១៩	១០.៨៨១.៣០៩	២.១៥៣.៨៣២	៨.៧៧៤.៧១២
ឆ្នាំទី៣	២.៣៨៨.៩៧១	៩.៨៣៥.៣៩៤	១.៨៦៨.៥៧៦	៧.៦១២.៥៧៩
ឆ្នាំទី៤	១.៦៤០.៩០៣	៦.៧៥៥.៥៩៨	១.៧០០.៩៧២	៦.៩២៩.៧៦០
ឆ្នាំទី៥	១.៥៣០.០៩០	៦.២៩៩.៣៨១	៩៧៨.៩០៣	៣.៩៨៨.០៥១
លើសពី ៥ឆ្នាំ	៥.៣៧៤.៣៣៥	២២.១២៦.១៣៦	៣.៣៣៥.៤៧៣	១៣.៥៨៨.៧១៧
	<b>១៦.៦៣៨.៩២៦</b>	<b>៦៨.៥០២.៤៥៨</b>	<b>១២.៥៦៧.៤៦៩</b>	<b>៥១.១៩៩.៨៧០</b>
ដក៖ សេវាហិរញ្ញវត្ថុ	(៣.៩៨៦.៧៥៥)	(១៦.៤១៣.៤៧០)	(២.៨០២.៩៣៧)	(១១.៤១៩.១៦៧)
បំណុលភតិសន្យា	<b>១២.៦៥២.១៧១</b>	<b>៥២.០៨៨.៩៨៨</b>	<b>៩.៧៦៤.៥៣២</b>	<b>៣៩.៧៨០.៧០៣</b>

**២០. ចំណុលផ្សេងៗ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់បៀវត្ស និងបុព្វលាភ	៣.៨៧០.៥៧៨	១៥.៩៣៥.១៧០	៥.១០៦.១៦៣	២០.៨០២.៥០៨
ប្រាក់បំណាច់អតិថិភាពការងារ និងមូលធន				
សោធននិវត្តបង្គរ	៧២៧.៤០៥	២.៩៩៤.៧២៦	៦១០.១៨១	២.៤៨៥.៨៧៧
ពន្ធ	៨០៨.៣០៨	៣.៣២៧.៨០៤	៣៥៥.០៣៩	១.៤៤៦.៤២៩
គណនីបង្គរ និងបំណុលផ្សេងៗ	៩០៩.២៧៥	៣.៧៤៣.៤៨៦	៦៦៣.៩០៦	២.៧០៤.៧៥៤
	<b>៦.៣១៥.៥៦៦</b>	<b>២៦.០០១.១៨០</b>	<b>៦.៧២៥.២៨៩</b>	<b>២៧.៤៣៥.៥៦៨</b>

**២១. ដើមទុន**

គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ភាគហ៊ុនដែលបានអនុម័តឱ្យចេញផ្សាយមាន ៧.០៣៥.៨០៤ ហ៊ុនធម្មតា (ឆ្នាំ២០២១៖ ៧.០៣៥.៨០៤ ហ៊ុន) ក្នុងតម្លៃចារឹក ២៥ ដុល្លារអាមេរិកក្នុងមួយភាគហ៊ុន។ រាល់ភាគហ៊ុនដែលទទួលបានការអនុម័តឱ្យចេញផ្សាយ និងទូទាត់ពេញលេញ។

នៅថ្ងៃទី១៦ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារបានទទួលសេចក្តីអនុម័តជាផ្លូវការពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា និងថ្ងៃទី០២ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារ បានទទួលសេចក្តីអនុម័តជាផ្លូវការពីក្រសួងពាណិជ្ជកម្ម បានអនុម័តក្នុងការផ្ទេរហ៊ុនចំនួន ១ ហ៊ុនពីធនាគារ Woori Bank Korea ទៅឱ្យ លោក Hong Ju Kim ព្រមជាមួយនឹងការប្តូរឈ្មោះធនាគារ និងស្នើសុំអាជ្ញាប័ណ្ណធ្វើប្រតិបត្តិការអាជីវកម្មជាធនាគារពាណិជ្ជ។ ភាគហ៊ុនិក របស់ធនាគារមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២			ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១		
	ចំនួនហ៊ុន	ដុល្លារអាមេរិក	%កាន់កាប់ហ៊ុន	ចំនួនហ៊ុន	ដុល្លារអាមេរិក	%កាន់កាប់ហ៊ុន
Woori Bank Korea	៧.០៣៥.៨០៣	១៧៥.៨៩៥.០៧៥	៩៩,៩៩៩៩៩៩%	៧.០៣៥.៨០៣	១៧៥.៨៩៥.០៧៥	៩៩,៩៩៩៩៩៩%
លោក Hong Ju Kim	១	២៥	០,០០០០១%	១	២៥	០,០០០០១%
សរុប	៧.០៣៥.៨០៤	១៧៥.៨៩៥.១០០	១០០%	៧.០៣៥.៨០៤	១៧៥.៨៩៥.១០០	១០០%
សមមូលពាន់រៀល	<u>៧០៣.៥៨០.៤០០</u>			<u>៧០៣.៥៨០.៤០០</u>		

**២២. ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
នាដើមការិយបរិច្ឆេទ (ផ្ទេរពីទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ)/ផ្ទេរទៅ ទុនបម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ	៤.៥៣៤.៩៩៦	១៨.៤៧៥.៥៧៤	៣.៣៤៤.២៥៦	១៣.៥២៧.៥១៦
នាចុងការិយបរិច្ឆេទ	(១.២៩៥.១៦៩)	(៥.១៣៧.២០៦)	១.១៩០.៧៤០	៤.៩៤៨.០៥៨
	៣.២៣៩.៨២៧	១៣.៣៣៨.៣៦៨	៤.៥៣៤.៩៩៦	១៨.៤៧៥.៥៧៤

**២៣. ចំណាច់ការប្រាក់**

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន ប្រាក់បញ្ញើជាមួយធនាគារ សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	១៧១.៦៣៨.៥៥៤	៧០១.៤៨៦.៧៧០	១២៥.៧៦៤.៤០០	៥១១.៦០៩.៥៧៩
	៤.១៥៨.៩៣៣	១៦.៩៩៧.៥៥៩	២.៩៣២.៧៨២	១១.៩៣០.៥៥៧
	៦៦.៥០២	២៧១.៧៩៤	៩.៣២៥	៣៧.៩៣៤
	<u>១៧៥.៨៦៣.៩៨៩</u>	<u>៧១៨.៧៥៦.១២៣</u>	<u>១៣៨.៧០៦.៥០៧</u>	<u>៥២៣.៥៧៨.០៧០</u>

**២៤. ចំណាយការប្រាក់**

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន	១៧.៩៥៣.៣០៧	៧៣.៣៧៥.១៦៦	៨.៧៣៧.៧១១	៣៥.៥៤៥.០០៨
ប្រាក់កម្ចី				
ភាគីពាក់ព័ន្ធ	២២.០៤៥.៦៣៩	៩០.១០០.៥២៧	៧.៣៨៥.៩១៩	៣០.០៤៥.៩១៨
ម្ចាស់បំណុលជាតិយជន	៧.៨៩៧.៥២៧	៣២.២៧៧.១៩២	៦.០៤៧.២៧៤	២៤.៦០០.៣១១
ភតិសន្យា	៩១២.២៦០	៣.៧២៨.៤០៧	៦០២.១៧៣	២.៤៤៩.៦៤០
	៤៨.៨០៨.៧៣៣	១៩៧.៨០២.០៩៩	២២.៧៧៣.០៧៧	៩២.៦៤០.៨៧៧

**២៥. ចំណូលពីកម្រៃសេវា និងជើងសារ - សុទ្ធ**

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
កម្រៃសេវាពីប្រាក់បញ្ញើ	១៦១.៥១៩	៦៦០.១២៨	-	-
ចំណូលការផ្ទេរប្រាក់	១៤៧.០៤៦	៦០០.៩៧៧	-	-
កម្រៃសេវា និងកម្រៃជើងសារ	១២.៩៤៤	៥២.៩០២	-	-
ថ្លៃសេវារដ្ឋបាលប្រចាំខែ	៦.៩៣៧	២៨.៣៥២	១៥.២១៩	៦១.៩១១
	៣២៨.៤៤៦	១.៣៤២.៣៥៩	១៥.២១៩	៦១.៩១១

**២៦. ចំណូលផ្សេងៗ- សុទ្ធ**

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់ពិន័យលើឥណទាន	១.១៤៩.៣៥៩	៤.៦៩៧.៤៣០	៨៦៦.៦២៦	៣.៥២៥.៤៣៥
ឥណទានដែលបានស្តារមកវិញ	៧២៣.១៧៩	២.៩៥៥.៦៣៣	៦៧៨.០១៧	២.៧៥៨.១៧៣
ចំណេញលើការលក់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៥១.៦២៨	២១១.០០៤	-	-
ចំណូលភាគលាភ	១១.៧០២	៤៧.៨២៦	១១.៦៦១	៤៧.៤៣៧
ខាតពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស	(៣២៤.៦៨៥)	(១.៣២៦.៩៨៨)	(៦៨៥.២៥០)	(២.៧៨៧.៥៩៧)
ផ្សេងៗ	២០១.១១៤	៨២១.៩៥៣	៩២.១០៤	៣៧៤.៦៧៩
	១.៨១២.២៩៧	៧.៤០៦.៨៥៨	៩៦៣.១៥៨	៣.៩១៨.១២៧

**២៧. ចំណាយបុគ្គលិក**

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់បៀវត្ស និងប្រាក់ឈ្នួល	៣០.៣៥៩.៥៧០	១២៤.០៧៩.៥៦៣	២៦.៣៩៩.៧០០	១០៧.៣៩៣.៩៨០
កាតព្វកិច្ចអត្ថប្រយោជន៍និយោជិត	១.៤៨៧.៥២២	៥.៩១៦.០២២	១.១៤៨.៧៤៧	៤.៦៧៣.១០៣
ចំណាយបុគ្គលិកផ្សេងៗ	១.៧៧៩.៤៩៩	៧.២៧២.៨១៣	១.៥៤១.៣១០	៦.២៧០.០៤៨
	៣៣.៦២៦.៥៩១	១៣៧.២៦៨.៣៩៨	២៩.០៨៩.៧៥៧	១១៨.៣៣៧.១៣១

**២៨. រំលស់ទ្រព្យសកម្មរូបិយ និងទ្រព្យសកម្មអរូបិយ**

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
រំលស់លើសិទ្ធិប្រើប្រាស់លើទ្រព្យសកម្ម	២.៥០៤.៧៣៦	១០.២៣៦.៨៥៦	១.៩៩២.៤៣៣	៨.១០៥.២១៧
រំលស់លើទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	២.២០៩.៧៥៧	៩.០៣១.២៧៧	១.៣៨២.៦៩៥	៥.៦២៤.៧៩៩
រំលស់លើទ្រព្យសកម្មអរូបិយ	៦៨៧.៥៣៩	២.៨០៩.៩៧២	៤៥២.៤៧៩	១.៨៤០.៦៨៥
	<b>៥.៤០២.០៣២</b>	<b>២២.០៧៨.១០៥</b>	<b>៣.៨២៧.៦០៧</b>	<b>១៥.៥៧០.៧០១</b>

**២៩. ចំណាយប្រតិបត្តិការផ្សេងៗ**

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ការធ្វើដំណើរ	៣.៤២៩.១៩៧	១៤.០១៥.១២៨	២.៥២៦.៣៧៨	១០.២៧៧.៣០៦
ចំណាយជួសជុល និងថែទាំ	១.៩៣៤.២៩១	៧.៩០៥.៤៤៧	១.២១០.៣៤៣	៤.៩២៣.៦៧៥
សេវាធនាគារ	១.៦៥៨.៣៣៩	៦.៧៧៧.៦៣១	១.១១១.៩៧១	៤.៥២៣.៤៩៨
ចំណាយផ្សព្វផ្សាយ និងពាណិជ្ជកម្ម	១.២០៦.០៩២	៤.៩២៩.២៩៨	៣៤៧.៧០៤	១.៤១៤.៤៦០
សម្ភារការិយាល័យ	៩៤៣.៦២១	៣.៨៥៦.៥៧៩	៨៤៧.១១៣	៣.៤៤៦.០៥៦
ចំណាយទំនាក់ទំនង	៨៨៧.៧៦៥	៣.៦២៨.២៩៦	៧៦១.៩៥១	៣.០៩៩.៦១៧
ចំណាយការជួលទ្រព្យសកម្មតម្លៃទាបនិងរយៈពេលខ្លី	៨២៩.១៩០	៣.៣៨៨.៧៣៦	៥៦៨.៦៨២	២.៣១៣.៣៩៨
សេវាអាជ្ញាបណ្ណធនាគារជាតិ	៨១៨.៦៥៣	៣.៣៤៥.៨៣៥	៤០៣.៥៦៦	១.៦៤១.៧០៦
ចំណាយសេវាសន្តិសុខ	៧៩២.៥៥៨	៣.២៣៩.១៨៥	៧៤៩.៣៣២	៣.០៤៨.២៨៣
ចំណាយទឹកភ្លើង	៦៩១.៧១៣	២.៨២៧.០៣១	៤៥០.៨២៨	១.៨៣៣.៩៦៨
បណ្តុះបណ្តាល និងអភិវឌ្ឍន៍បុគ្គលិក	៤៩២.២២៩	២.០១១.៧៤០	៣១១.០៨៥	១.២៦៥.៤៩៤
ការលុបចោលទ្រព្យសកម្មអរូបិយ	៤៤៣.៣៥៩	១.៨១២.០០៨	-	-
ចំណាយលើការចុះបញ្ជី និងប្រថាប់ត្រា	៤០០.៥៣៥	១.៦៣៦.៩៨៧	១៣៨.៣៨១	៥៦២.៩៣៤
ចំណាយបោះពុម្ព	៣០៤.៥៣៦	១.២៤៤.៦៣៩	១២៦.៨០៩	៥១៥.៨៥៩
អាហារ និងការកម្សាន្តក្នុងអាជីវកម្ម	២៨៩.៩៥៥	១.១៨៥.០៤៦	២៤៨.៨០៤	១.០១២.១៣៥
ពន្ធ និងអាជ្ញាបណ្ណ	២៤៧.៦៩៥	១.០១២.៣២៩	១៩៨.៣៦៤	៨០៦.៩៤៥
សេវាវិជ្ជាជីវៈ	១២៧.១២៤	៥១៩.៥៥៦	១៨៩.៦៤៨	៧៧១.៤៨៨
ការចំណាយលើការធានារ៉ាប់រង	១១៦.២៤៣	៤៧៥.០៨៥	១២១.២៧៤	៤៩៣.៣៤៣
សប្បុរសធម៌ និងការបរិច្ចាគ	៣៣.០៤៦	១៣៥.០៥៩	១.៥៥១.៤៣៣	៦.៣១១.២២៩
ចំណូលពីការលក់ទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	៦.៤៤២	២៦.៣២៨	១.១៦៩	៤.៧៥៥
ចំណាយផ្សេងៗ	១៩៤.៩៩៩	៧៩៦.៩៦២	២០៥.៩៥២	៨៣៧.៨១៧
	<b>១៥.៨៤៧.៥៤២</b>	<b>៦៤.៧៦៨.៩០៤</b>	<b>១២.០៧០.៧៨៧</b>	<b>៤៩.១០៣.៩៦៦</b>

**៣០. ឱនភាពនៃតម្លៃសុទ្ធលើខុសករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	១៦.១៤៥.៧៩៦	៦៦.៤៧២.២៤២	៥.៧០៩.២៦១	២៣.២២៥.២៧៤
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	១២.៦២២	៥១.៥៨៦	៨៨.៩៥៨	៣៦១.៨៨១
កិច្ចសន្យាឥណទាន និងកិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុ	២២.៥០៥	៩១.៩៧៨	-	-
	<b>១៦.១៨០.៩២៣</b>	<b>៦៦.១៣១.៤៣៦</b>	<b>៥.៧៩៨.២១៩</b>	<b>២៣.៥៨៧.១៥៥</b>

**៣១. ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល**

លិខិតបង់ពន្ធរបស់ធនាគារត្រូវឆ្លងកាត់ការត្រួតពិនិត្យដោយអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ។ ដោយសារតែការអនុវត្តច្បាប់ពន្ធ និងបទប្បញ្ញត្តិលើប្រតិបត្តិការជាច្រើនប្រភេទដែលមានការបង្ហាញពីចំនួនខុសគ្នានៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ អាចត្រូវបានផ្លាស់ប្តូរនៅពេលក្រោយតាមការកំណត់ចុងក្រោយដោយអគ្គនាយកដ្ឋានពន្ធដារ។

**(ក). ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូល**

ដោយអនុលោមតាមច្បាប់ស្តីពីពន្ធដារនៃប្រទេសកម្ពុជា ធនាគារមានកាតព្វកិច្ចក្នុងការបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល ("ToI") នូវចំនួនណាមួយដែលខ្ពស់ជាងរវាងអត្រា ២០% នៃប្រាក់ចំណូលដែលជាប់ពន្ធ ឬក៏ពន្ធអប្បបរមាដែលមានអត្រា ១% នៃចំណូលសរុបដោយរួមបញ្ចូលពន្ធទាំងអស់លើកលែងតែអាករលើតម្លៃបន្ថែម ដោយយកតម្លៃណាមួយដែលខ្ពស់ជាង។

ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលរួមមាន៖

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបច្ចុប្បន្ន	១៣.១២៥.១១៧	៥៣.៦៤២.៣៥៣	១២.៧៧២.៦២២	៥១.៩៥៩.០២៦
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលពន្យារ	(១.២៤៩.៣២៥)	(៥.១០៥.៩៩១)	(១.៤៤១.៥៨០)	(៥.៨៦៤.៣៤៧)
	<b>១១.៨៧៥.៧៩២</b>	<b>៤៨.៥៣៦.៣៦២</b>	<b>១១.៣៣១.០៤២</b>	<b>៤៦.០៩៤.៦៧៩</b>

ការផ្ទៀងផ្ទាត់លើចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលបានបង្ហាញនៅក្នុងតារាងចំណេញ ឬខាត មានដូចខាងក្រោម៖

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់ចំណេញមុនបង់ពន្ធលើប្រាក់ចំណូល	៥៨.១៧៨.៩១១	២៣៧.៧៧៧.២០៩	៥៦.១២៥.៤៣៧	២២៨.៣១៨.២៧៨
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលតាមអត្រា២០% មុនធ្វើនិយ័តកម្ម	១១.៦៣៥.៧៨២	៤៧.៥៥៥.៤៤១	១១.២២៥.០៨៧	៤៥.៦៦៣.៦៥៤
ចំណាយមិនអាចកាត់កងបាន				
តម្លៃលម្អៀងអចិន្ត្រៃយ៍	(៦.០០៦.៦២០)	(២៤.៥៤៩.០៥៦)	(១.៣៣៥.៦២៥)	(៥.៤៣៣.៣២២)
តម្លៃលម្អៀងបណ្តោះអាសន្ន	៦.២៤៦.៦៣០	២៥.៥២៩.៩៧៧	១.៤៤១.៥៨០	៥.៨៦៤.៣៤៧
ពន្ធដែលបានប៉ាន់ស្មានក្នុងអត្រា ២០% (ក)	១១.៨៧៥.៧៩២	៤៨.៥៣៦.៣៦២	១១.៣៣១.០៤២	៤៦.០៩៤.៦៧៩
ពន្ធអប្បបរមាក្នុងអត្រា ១%នៃប្រាក់ចំណូល (ខ)	១.៧៦៥.៩៣៥	៧.២១៧.៣៧៦	១.៤១៤.៩៨៣	៥.៧៥៥.៩៨៨
ចំណាយពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបច្ចុប្បន្នដែលបានប៉ាន់ស្មាន (មួយណាដែលខ្ពស់ជាងរវាង ក ឬ ខ)	<b>១១.៨៧៥.៧៩២</b>	<b>៤៨.៥៣៦.៣៦២</b>	<b>១១.៣៣១.០៤២</b>	<b>៤៦.០៩៤.៦៧៩</b>

**(ខ). បំណុលពន្ធបច្ចុប្បន្ន**

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
នាដើមការិយបរិច្ឆេទ	១១.៦៦៤.៧៧៤	៤៧.៥២២.២៨៩	៦.៥០៨.៤៤៩	២៦.៣២៦.៦៧៦
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលបច្ចុប្បន្ន	១៣.១២៥.១១៧	៥៣.៦៤២.៣៥៣	១២.៧៧២.៦២២	៥១.៩៥៩.០២៦
ពន្ធលើប្រាក់ចំណូលដែលបានទូទាត់	(១៣.១៧៥.១៨៦)	(៥៣.៨៤៦.៩៨៥)	(៧.៦១៦.២៩៧)	(៣០.៩៨៣.០៩៦)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	៥០០.០៨៣	-	២១៩.៦៨៣
នាចុងការិយបរិច្ឆេទ	១១.៦១៤.៧០៥	៤៧.៨១៧.៧៤០	១១.៦៦៤.៧៧៤	៤៧.៥២២.២៨៩

**(គ). ពន្ធពន្យារ**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ទ្រព្យសកម្មពន្ធពន្យារ	៥.៣០៣.៧៩៧	២១.៨៣៥.៧៣២	៣.៨៣៨.២៣០	១៥.៦៣៦.៩៤៩
បំណុលពន្ធពន្យារ	(៣៧៩.៦២៥)	(១.៥៦២.៩១៦)	(១៦៣.៣៨៣)	(៦៦៥.៦២២)
	៤.៩២៤.១៧២	២០.២៧២.៨១៦	៣.៦៧៤.៨៤៧	១៤.៩៧១.៣២៧

បម្រែបម្រួលពន្ធពន្យារសុទ្ធក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទមានដូចខាងក្រោម៖

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
នាដើមការិយបរិច្ឆេទ	៣.៦៧៤.៨៤៧	១៤.៩៧១.៣២៧	២.២៣៣.២៦៧	៩.០៣៣.៥៦៥
បន្ទុកក្នុងគណនីចំណេញ ឬខាត	១.២៤៩.៣២៥	៥.១០៥.៩៩១	១.៤៤១.៥៨០	៥.៨៦៤.៣៤៧
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	១៩៥.៤៩៨	-	៧៣.៤១៥
	៤.៩២៤.១៧២	២០.២៧២.៨១៦	៣.៦៧៤.៨៤៧	១៤.៩៧១.៣២៧

ទ្រព្យសកម្ម/(បំណុល)ពន្ធពន្យារដែលមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សេវាដំណើរការគណនាមិនបានធ្វើរំលស់	១.៦០៩.៨០៧	៦.៦២៧.៥៧៥	១.៦០៧.៩៤០	៦.៥៥០.៧៤៨
សំវិធានធនលើឱនភាពតម្លៃ	២.០៥៣.៣២០	៨.៤៥៣.៥១៨	១.២៣៧.៧៥៨	៥.០៤២.៦២៦
អត្ថប្រយោជន៍និយោជិត	៥០៥.៧៩៤	២.០៨២.៣៥៤	៤០៣.០៨១	១.៦៤២.១៥២
ការប្រាក់ត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ	៨៣៤.៨៦៥	៣.៤៣៧.១៣៩	២៦១.១១៤	១.០៦៣.៧៧៨
ភតិសន្យា	២២៨.០៤០	៩៣៨.៨៤១	១៦៦.៣០២	៦៧៧.៥១៤
(ខាត)/ចំណេញ	៧១.៩៧១	២៩៦.៣០៥	១៦២.០៣៥	៦៦០.១៣១
រំលស់លើទ្រព្យសម្បត្តិ និងបរិក្ខារ	(៣៧៩.៦២៥)	(១.៥៦២.៩១៦)	(១៦៣.៣៨៣)	(៦៦៥.៦២២)
	៤.៩២៤.១៧២	២០.២៧២.៨១៦	៣.៦៧៤.៨៤៧	១៤.៩៧១.៣២៧

**(ឃ). ពន្ធយថាហេតុ**

នៅថ្ងៃទី៩ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២០ ធនាគារបានទទួលលិខិតជូនដំណឹងពី GDT ដើម្បីធ្វើសវនកម្មពន្ធលើប្រាក់ចំណេញ និងពន្ធកាត់ទុកក្នុង ឆ្នាំសារពើពន្ធ ២០១៨។ បន្ទាប់មកទៀត ធនាគារបានទទួលការវាយតម្លៃពន្ធឡើងវិញជាលើកដំបូងពី GDT នៅថ្ងៃទី៣០ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២១។ ធនាគារបានដាក់ពាក្យតវ៉ានៅថ្ងៃទី៦ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២។ នៅថ្ងៃទី២០ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០២២ ធនាគារបានទទួលលិខិត វាយតម្លៃម្តងទៀតពី GDT ដែលមានសមតុល្យដូចគ្នាទៅនឹងការវាយតម្លៃដំបូង។ នៅថ្ងៃទី២៣ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២២ ធនាគារបានដាក់ជូន នូវលិខិតតវ៉ាម្តងទៀតដើម្បីគាំទ្របន្ថែមដល់ការវាយតម្លៃឡើងវិញ។ គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ មិនមានការឆ្លើយតបពី GDT សម្រាប់ការតវ៉ានេះទេ។ គណៈគ្រប់គ្រងជឿជាក់ថា ពុំមានជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងការទូទាត់នៃការវាយតម្លៃឡើងវិញនោះទេ។

នៅថ្ងៃទី៦ ខែសីហា ឆ្នាំ២០២១ ធនាគារបានទទួលលិខិតជូនដំណឹងពី GDT ដើម្បីអនុវត្តសវនកម្មពន្ធសម្រាប់ឆ្នាំ២០១៩។ ត្រឹមថ្ងៃនៃ របាយការណ៍នេះ គ្មានការវាយតម្លៃទាំងដំបូង និងចុងក្រោយត្រូវបានចេញផ្សាយមកធនាគារនៅឡើយទេ។

នៅថ្ងៃទី២៦ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២២ ធនាគារបានទទួលលិខិតជូនដំណឹងពី GDT ដើម្បីអនុវត្តសវនកម្មពន្ធសម្រាប់ឆ្នាំ២០២០ និងឆ្នាំ២០២១។ ត្រឹមថ្ងៃនៃរបាយការណ៍នេះ គ្មានការវាយតម្លៃដំបូង និងចុងក្រោយត្រូវបានចេញផ្សាយមកធនាគារនៅឡើយទេ។

**៣២. កំណត់សម្គាល់បន្ថែមទៅលើរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់**

ក្នុងគោលបំណងក្នុងរបៀបចំរបាយការណ៍លំហូរសាច់ប្រាក់ សាច់ប្រាក់ និងសាច់ប្រាក់សមមូលរួមមានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១២.២៣៨.១៨៥	៥០.៣៨៤.៦០៨	១១.៤៦៩.៦៦៣	៤៦.៧២៧.៤០៧
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា*	១៤.៩៩១.៥៣៧	៦១.៧២០.១៥៨	១៥.៧៧៦.៩៦៥	៦៤.២៧៥.៣៥៦
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ**	១៧.៣៧៥.៣៥០	៧១.៥៣៤.៣១៦	១៨.៦៥២.៤៤១	៧៥.៩៩០.០៤៥
	<b>៤៤.៦០៥.០៧២</b>	<b>១៨៣.៦៣៩.០៨២</b>	<b>៤៥.៨៩៩.០៦៩</b>	<b>១៨៧.៩៩២.៨០៨</b>

(\*) លើកលែងសមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ដែលជាប្រាក់តម្កល់លើដើមទុន និងប្រាក់បម្រុងតាមបទប្បញ្ញត្តិ ដូចដែលបាន ពន្យល់នៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៨។

(\*\*) លើកលែងសមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងទៀត គឺជាប្រាក់បញ្ញើដែលមានកាលកំណត់លើសពី ៣ ខែគិតចាប់ពីការិយបរិច្ឆេទនៃការ ទិញហ៊ុនដែលមានសមតុល្យ ១០៤.០២៣.៨៨៩ ដុល្លារអាមេរិក (ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យ ៩៥.៩៤៦.៤៣៦ ដុល្លារអាមេរិក)។

ក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទ ប្រតិបត្តិការហិរញ្ញវត្ថុមិនមែនសាច់ប្រាក់របស់ធនាគាររួមមានការបន្ថែមលើសិទ្ធិប្រើប្រាស់ទ្រព្យសកម្មដែលមាន សមតុល្យ ៥.៤៣៨.១៤៥ ដុល្លារអាមេរិក (ឆ្នាំ២០២១៖ មានសមតុល្យ ៦.១៦៩.៤៥១ ដុល្លារអាមេរិក)។



**៣. សមតុល្យ និងប្រតិបត្តិការភាគីពាក់ព័ន្ធ**

**ក. ភាគីពាក់ព័ន្ធ និងទំនាក់ទំនង**

ភាគីពាក់ព័ន្ធ និងទំនាក់ទំនងជាមួយនឹងធនាគារមានដូចជា៖

ភាគីពាក់ព័ន្ធ	ទំនាក់ទំនង
ធនាគារអ៊ីរី	ធនាគារមេចុងក្រោយ
សម្ព័ន្ធព្យាបាល	ស្ថាប័នទាំងអស់នៅក្រោមធនាគារមេចុងក្រោយ
ក្រុមប្រឹក្សាភិបាល	អ្នកត្រួតពិនិត្យសកម្មភាពរបស់ធនាគារ
គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ	គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ គឺជាអ្នកចូលរួមនៅក្នុងរដ្ឋបាល ការតម្រង់ទិស ការគ្រប់គ្រង ប្តូរចនា និងអនុវត្ត នៃការត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងរបស់ធនាគារ។ គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗរបស់ធនាគាររួមបញ្ចូលទាំងសមាជិក EXCO ទាំងអស់ដែលត្រូវបានតែងតាំងដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។

**ខ. ប្រតិបត្តិការសំខាន់ៗ និងសមតុល្យជាមួយភាគីពាក់ព័ន្ធមានដូចខាងក្រោម៖**

**(i). ប្រាក់កម្ចី និងប្រតិបត្តិការជាមួយសម្ព័ន្ធព្យាបាល៖**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ប្រាក់កម្ចី	៦០៦.៣៧៤.៣២៩	២.៤៩៦.៤៤៣.១១២	៥៣៩.៥០៥.៥៦៨	២.១៩៧.៩៤៥.៦៨៤

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
សាច់ប្រាក់ដែលបានពីប្រាក់កម្ចី	២៥២.៥០០.០០០	១.០៣១.៩៦៧.៥០០	៤៦៨.៧០០.០០០	១.៩០៦.៦៧១.៦០០
ការទូទាត់សងប្រាក់ដើម	(១៨៥.៦៣១.២៣៩)	(៧៥៨.៦៧៤.៨៧៤)	(២៥៣.៥២៩.៦៣៣)	(១.០៣១.៣៥៨.៥៤៧)
ចំណាយការប្រាក់	២២.០៤៥.៦៣៩	៩០.១០០.៥២៧	៧.៣៨៥.៩១៩	៣០.០៩០.២៣៤

**(ii). សំណងរបស់អភិបាល និងគណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់**

	ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
អភិបាល				
សេវា និងចំណាយពាក់ព័ន្ធផ្សេងៗ	២៧.៨៩៥	១១៤.០០៧	២៥.៩៥៣	១០៥.៥៧៧

**គណៈគ្រប់គ្រងសំខាន់ៗ**

ប្រាក់បៀវត្ស និងអត្ថប្រយោជន៍ រយៈពេលខ្លីផ្សេងៗ	១.២៨២.៧៨៣		៥.២៤២.៧៣៤	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
	១.២៨២.៧៨៣	៥.២៤២.៧៣៤	១.២០០.៨០៩	៤.៨៨៤.៨៩១

**៣៤. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យហិរញ្ញវត្ថុ**

ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលរបស់ធនាគារមានទំនួលខុសត្រូវរួម ក្នុងការបង្កើត និងត្រួតពិនិត្យក្របខណ្ឌនៃគ្រប់គ្រងហានិភ័យរបស់ធនាគារ។ ក្រុមប្រឹក្សាភិបាលបានបង្កើតគណៈកម្មាធិការគ្រប់គ្រងទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល (ALCO) និងគណៈកម្មការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ ដើម្បីបង្កើតប៉ារ៉ាម៉ែត្រដ៏ទូលំទូលាយនៃហានិភ័យដែលអាចទទួលយកបានសម្រាប់ធនាគារ និងត្រួតពិនិត្យសកម្មភាពដែលប្រឆាំងនឹងប៉ារ៉ាម៉ែត្រទាំងនេះ។ គោលនយោបាយគ្រប់គ្រងហានិភ័យត្រូវបានអនុម័តដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាល។

គោលនយោបាយគ្រប់គ្រងហានិភ័យរបស់ធនាគារត្រូវបានបង្កើតឡើងដើម្បីកំណត់ និងវិភាគហានិភ័យដែលធនាគារបានប្រឈមមុខ ដើម្បីកំណត់ហានិភ័យ និងការគ្រប់គ្រងតាមការសមស្រប និងដើម្បីតាមដានហានិភ័យ និងការប្រកាន់ខ្ជាប់នូវដែនកំណត់។ គោលនយោបាយ និងប្រព័ន្ធគ្រប់គ្រងគ្រប់គ្រងហានិភ័យ ត្រូវបានពិនិត្យប្រចាំ ដើម្បីឆ្លុះបញ្ចាំងពីការផ្លាស់ប្តូរក្នុងលក្ខខណ្ឌទីផ្សារ និងសកម្មភាពរបស់ធនាគារ។

គោលនយោបាយ និងនីតិវិធីដែលត្រូវបានអនុម័តដោយធនាគារ ដើម្បីគ្រប់គ្រងហានិភ័យដែលកើតឡើងក្នុងការធ្វើសកម្មភាពអាជីវកម្មរបស់ពួកគេមានដូចខាងក្រោមនេះ៖

**៣៤.១ ហានិភ័យឥណទាន**

ហានិភ័យឥណទាន គឺជាហានិភ័យដែលអតិថិជន ឬសមាគម នឹងខកខានក្នុងការទូទាត់សងចំពោះកាតព្វកិច្ចកិច្ចសន្យា ដែលនឹងបណ្តាលឱ្យមានការខាតបង់ហិរញ្ញវត្ថុដល់ធនាគារ។ សកម្មភាពចម្បងនៃការបង្កើតប្រាក់ចំណូលរបស់ធនាគារ គឺផ្តល់ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជនដែលដូច្នោះធ្វើឱ្យហានិភ័យឥណទាន គឺជាហានិភ័យចម្បង។ ហានិភ័យឥណទានភាគច្រើនកើតឡើងពីឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន។ ធនាគារ បានគិតគូររាល់សមាសធាតុនៃការប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទានទាំងអស់មកធ្វើការពិចារណា រួមមានហានិភ័យសមាគមដែលខកខានក្នុងការសង និងហានិភ័យលើវិស័យណាមួយក្នុងគោលបំណងគ្រប់គ្រងហានិភ័យ។

**ក. ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន**

គណៈកម្មាធិការឥណទានរបស់ធនាគារព្រមជាមួយនឹងនាយកដ្ឋានវិភាគ និងអនុម័តឥណទាន នាយកដ្ឋានគោលនយោបាយឥណទាន នាយកដ្ឋានដោះស្រាយបំណុល នាយកដ្ឋានត្រួតពិនិត្យក្រោយបញ្ចេញប្រាក់កម្ចី នាយកដ្ឋានអភិវឌ្ឍន៍អាជីវកម្ម នាយកដ្ឋានគ្រប់គ្រងហានិភ័យ និងនាយកដ្ឋានហិរញ្ញវត្ថុ និងគណនេយ្យមានទំនួលខុសត្រូវក្នុងការគ្រប់គ្រងលើហានិភ័យឥណទានរបស់ធនាគារដោយ៖

- ធ្វើការធានាថាធនាគារមានការអនុវត្តហានិភ័យឥណទានសមស្រប រួមទាំងប្រព័ន្ធត្រួតពិនិត្យផ្ទៃក្នុងប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាព ដើម្បីកំណត់ប្រាក់សំវិធានធនគ្រប់គ្រាន់ស្របតាមគោលនយោបាយ និងនីតិវិធីដែលបានកំណត់របស់ធនាគារ និងការណែនាំត្រួតពិនិត្យដែលពាក់ព័ន្ធព្រមទាំងស្តង់ដារ CIFRS និងសេចក្តីណែនាំដែលពាក់ព័ន្ធ។
- កំណត់អត្តសញ្ញាណ វាយតម្លៃ និងវាស់វែងហានិភ័យឥណទានរបស់ធនាគារ ចាប់ពីកម្រិតបុគ្គលរហូតដល់កម្រិតផលបត្រ។
- បង្កើតគោលនយោបាយឥណទាន ដើម្បីការពារធនាគារពីហានិភ័យដែលបានកំណត់ រួមទាំងតម្រូវការដើម្បីទទួលបានវត្ថុបញ្ជាំពីអ្នកខ្ចីដើម្បីអនុវត្តការវាយតម្លៃឥណទានរបស់អ្នកខ្ចី និងដើម្បីតាមដានត្រួតពិនិត្យការប្រឈមនឹងហានិភ័យខាងក្នុងជាបន្តបន្ទាប់។
- កំណត់ការប៉ះពាល់ទៅតាមប្រភេទនៃទ្រព្យសកម្ម សមាគម ឧស្សាហកម្ម ការវាយតម្លៃឥណទាន ទីតាំងភូមិសាស្ត្រ។
- បង្កើតក្របខណ្ឌត្រួតពិនិត្យដ៏រឹងមាំ ទាក់ទងនឹងរចនាសម្ព័ន្ធអនុញ្ញាតសម្រាប់ការអនុម័ត និងការបន្តផ្តល់ចំណាត់ថ្នាក់ឥណទាន
- អភិវឌ្ឍន៍ និងថែរក្សានូវការចាត់ចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យរបស់ធនាគារដើម្បីចែកប្រភេទនៃការប្រឈមនឹងហានិភ័យទៅតាមកម្រិតនៃហានិភ័យនៃការខកខានក្នុងការសង។ ចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យ គឺត្រូវឆ្លងកាត់ការត្រួតពិនិត្យជាប្រចាំ។
- អភិវឌ្ឍន៍ និងថែរក្សាដំណើរការរបស់ធនាគារក្នុងការវាស់ ECL រួមមានការត្រួតពិនិត្យហានិភ័យឥណទាន ការដាក់បញ្ចូលនូវព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលខាងមុខ និងវិធីសាស្ត្រប្រើប្រាស់ក្នុងការវាស់ ECL។
- ធ្វើឱ្យប្រាកដថាធនាគារមានគោលនយោបាយ និងនីតិវិធីក្នុងការថែរក្សា និងធ្វើឱ្យបានត្រឹមត្រូវនូវគំរូដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីវាយតម្លៃនិងវាស់ ECL។

- បង្កើតការវាយតម្លៃគណនេយ្យ និងដំណើរការវាស់វែងហានិភ័យឥណទានដែលផ្តល់នូវមូលដ្ឋានរឹងមាំសម្រាប់ប្រព័ន្ធរួម ឧបករណ៍ និងទិន្នន័យដើម្បីវាយតម្លៃហានិភ័យឥណទាន និងចុះគណនេយ្យរបស់ ECL។ ការផ្តល់យោបល់ និងការណែនាំ ព្រមទាំងជំនាញឯកទេសដល់អង្គភាពអាជីវកម្ម ដើម្បីលើកកម្ពស់ការអនុវត្តល្អបំផុតនៅទូទាំងធនាគារក្នុងការគ្រប់គ្រង ហានិភ័យឥណទាន។

**ខ. ការបញ្ចូលព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលអនាគត**

ធនាគារវិភាគព័ត៌មានព្យាករណ៍នាពេលអនាគត ដោយប្រើគំរូនិទ្ទេសស្ថិតិស្ថិតិពេលអនាគតក្នុងការវាយតម្លៃថាតើហានិភ័យឥណទាន លើឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបានកើនឡើងជាសារវន្ត ដើម្បីធ្វើការវាស់វែង ECL។

ធនាគារបានបង្កើតសេណារីយ៉ូសេដ្ឋកិច្ច ចំនួនបី៖ កម្រិតមូលដ្ឋាន អាក្រក់ និងល្អ។

ព័ត៌មានខាងក្រៅដែលទាក់ទងរួមមានទិន្នន័យសេដ្ឋកិច្ច និងការព្យាករណ៍ដែលអនុម័តផ្សាយដោយស្ថាប័នរដ្ឋាភិបាល និងអាជ្ញាធរ រូបិយវត្ថុនៅក្នុងបណ្តាប្រទេសដែលធនាគារធ្វើប្រតិបត្តិការ អង្គការណយានមុខ ដូចជាមូលនិធិរូបិយវត្ថុអន្តរជាតិ។

ធនាគារបានកំណត់ និងកត់ត្រាកត្តាគន្លឹះនៃហានិភ័យឥណទាន និងការខាតបង់ឥណទានសម្រាប់ផលប៉ុន្តែនីមួយៗនៃឧបករណ៍ ហិរញ្ញវត្ថុ ហើយដោយប្រើការវិភាគទិន្នន័យប្រវត្តិសាស្ត្រ ដែលបានប៉ាន់ស្មានពីទំនាក់ទំនងរវាងធាតុប្រែប្រួលម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច និង ហានិភ័យឥណទានព្រមទាំងការខាតបង់ឥណទាន។

សវនកម្មផ្ទៃក្នុងមានមុខងារធ្វើសវនកម្មទៀងទាត់ ដើម្បីធ្វើឱ្យប្រាកដថាការត្រួតពិនិត្យ និងនីតិវិធីដែលបានបង្កើតឡើងត្រូវបានរៀបចំ និងអនុវត្តបានត្រឹមត្រូវ។

**គ. ការកើនឡើងហានិភ័យឥណទាន**

ដូចដែលបានពន្យល់នៅក្នុងកំណត់សម្គាល់ ៤.៤ ធនាគារត្រួតពិនិត្យរាល់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុទាំងអស់ ដែលជាកម្មវត្ថុនៃតម្រូវការ ខិនភាព ដើម្បីវាយតម្លៃថាតើមានការកើនឡើងនូវហានិភ័យឥណទានចាប់តាំងពីមានការទទួលស្គាល់ដំបូង។ ប្រសិនបើមានការកើន ឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់នៅក្នុងហានិភ័យឥណទាន ធនាគារនឹងធ្វើការវាស់វែងសវិធានធនខាតបង់ដោយផ្អែកលើមួយអាយុកាលរបស់វា ជាជាង ECL ១២ ខែ។

ធនាគារប្រើប្រាស់ចំនួនថ្ងៃហួសកាលកំណត់ ជាធាតុចូលរបបក្នុងការកំណត់រចនាសម្ព័ន្ធរយៈពេលនៃ PD សម្រាប់ការប្រឈម។ ធនាគារប្រមូលលទ្ធផលនៃហានិភ័យឥណទាន និងព័ត៌មានក្នុងការខកខានទូទាត់សងអំពីការប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទាន ដែល បានធ្វើការវិភាគដោយផ្អែកលើវិស័យអាជីវកម្មរបស់អ្នកខ្ចី។ តារាងខាងក្រោមផ្តល់នូវសេចក្តីសង្ខេបនៃចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន ផ្ទៃក្នុងរបស់ធនាគារ។

វិស័យនៃឥណទាន	ឆ្នាំ២០២២			ឆ្នាំ២០២១		
	ដំណាក់កាល ទី១	ដំណាក់កាល ទី២	ដំណាក់កាល ទី៣	ដំណាក់កាល ទី១	ដំណាក់កាល ទី២	ដំណាក់កាល ទី៣
	PD			PD		
កសិកម្ម	១,៣៧%	៤០,១៥%	១០០%	០,៧១%	៤៤%	១០០%
ជាលក្ខណៈគ្រួសារ	១,៦៣%	៤៧,៣៥%	១០០%	០,៦៨%	៣៩%	១០០%
ផលិតកម្ម	១,៤៧%	៣៨,១៨%	១០០%	១,០៨%	៤១%	១០០%
សេវាកម្ម	១,៣៥%	៤២,៩១%	១០០%	១,២៣%	៥៤%	១០០%
ជួញដូរ និងពាណិជ្ជកម្ម	១,២៤%	៤០,១១%	១០០%	០,៧៤%	៤៦%	១០០%
ដឹកជញ្ជូន	១,១៥%	៤១,៧៣%	១០០%	០,៨៤%	៤៦%	១០០%
ផ្សេងៗ	០,២៦%	១៤,៤៨%	១០០%	០,២៦%	២៨%	១០០%
មធ្យម	១,២១%	៣៧,៨៤%	១០០%	០,៧៩%	៤៣%	១០០%

ធនាគារសន្មតថា ហានិភ័យឥណទានលើទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុបានកើនឡើងជាសារវន្តចាប់តាំងពីការទទួលស្គាល់ដំបូង នៅពេលការទូទាត់តាមកិច្ចសន្យាហួសកាលកំណត់លើសពី ៣០ថ្ងៃលុះត្រាតែធនាគារមានមូលហេតុសមហេតុផល និងព័ត៌មានអាចទុកចិត្តបានដែលបង្ហាញផ្សេងពីនេះ។ ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុនៃឥណទានខាតបង់ ត្រូវបានឱ្យនិយមន័យថាការខកខានទូទាត់សងលើពី៩០ថ្ងៃ។

ធនាគារមាននីតិវិធីត្រួតពិនិត្យ ដើម្បីឱ្យប្រាកដថាលក្ខណៈវិនិច្ឆ័យ ដែលបានប្រើដើម្បីកំណត់ការកើនឡើងនៃឥណទាន គឺមានប្រសិទ្ធភាពដែលមានន័យថាការកើនឡើងនូវហានិភ័យឥណទានត្រូវបានកំណត់មុនពេលវាត្រូវបានខកខានសង ឬនៅពេលដែលទ្រព្យសកម្មនោះផុតកំណត់លើសពី ៣០ថ្ងៃ។

ធនាគារមានការគ្រប់គ្រង និងនីតិវិធីដើម្បីកំណត់នៅពេលដែលហានិភ័យឥណទាននៃទ្រព្យសកម្មមានភាពប្រសើរឡើង ហើយនិយមន័យនៃការកើនឡើងជាសារវន្តនៃហានិភ័យឥណទានមិនត្រូវបានអនុវត្តទៀតទេ។ នៅក្នុងករណីនេះ ទ្រព្យសកម្មអាចនឹងប្តូរពីដំណាក់កាលទី២ ទៅដំណាក់កាលទី១ វិញ បើសិនការទូទាត់ត្រូវបានធ្វើទាន់ពេលកំណត់ និងសមត្ថភាពរបស់អ្នកខ្ចីក្នុងការទូទាត់ប្រាក់នាពេលអនាគតឱ្យទាន់ពេលវេលា។

កត្តាចម្បងដែលបង្កឱ្យមានហានិភ័យឥណទានលើផលបត្រឥណទាន មានផលិតផលក្នុងស្រុកសរុប ការនាំចូលទំនិញ និងសេវាកម្មសន្ទស្សន៍តម្លៃរបស់អ្នកប្រើប្រាស់ បរិមាណប្រើប្រាស់ឯកជន បរិមាណប្រើប្រាស់របស់រដ្ឋាភិបាល ការវិនិយោគដុល និងការនាំចេញទំនិញ និងសេវាកម្មរបស់ប្រទេសកម្ពុជា។

ផ្អែកលើការវិភាគព័ត៌មានព្យាករណ៍នាថ្ងៃខាងមុខ ផលប៉ះពាល់នៃម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ចលើការគណនាលើ ECL គឺមិនមានភាពជាប់ទាក់ទងគ្នាដូច្នោះគណៈគ្រប់គ្រងបានសម្រេចមិនបញ្ចូលនិយ័តកម្ម PD សម្រាប់ការព្យាករណ៍នាពេលអនាគត ក្នុងការគណនា ECL ។

**ឃ. ការវាស់វែងនៃ ECL**

ទិន្នន័យសំខាន់ៗដែលត្រូវបានប្រើសម្រាប់វាស់វែង ECL មានដូចជា៖

- ប្រូបាប៊ីលីតេនៃការខកខានសង ("PD")
- អត្រាខាតបង់ពេលខកខានសង ("LGD") និង
- ទំហំប៉ះពាល់ពេលខកខានសង ("EAD")។

តួលេខទាំងនេះជាទូទៅត្រូវបានយកចេញពីគំរូស្ថិតិដែលត្រូវបានបង្កើត និងទិន្នន័យពីមុនផ្សេងទៀត។

PD គឺជាការប៉ាន់ស្មាននៃលទ្ធភាពនៃការខកខានសង ក្នុងអំឡុងពេលណាមួយ។ វាត្រូវបានគេប៉ាន់ស្មាន ដូចនៅចំណុចមួយនៅក្នុងពេលវេលាណាមួយ។ ការគណនា គឺផ្អែកលើគំរូវាយតម្លៃស្ថិតិ និងដោយប្រើឧបករណ៍វាយតម្លៃទៅតាមប្រភេទផ្សេងៗរបស់សមភាគី និងការប្រឈមមុខនឹងការបាត់បង់។ គំរូស្ថិតិទាំងនេះ ផ្អែកលើទិន្នន័យទីផ្សារ (បើមាន) ក៏ដូចជាទិន្នន័យផ្ទៃក្នុង ដែលមានទាំងកត្តាបរិមាណ និងគុណភាព។ PDs ត្រូវបានគេប៉ាន់ប្រមាណ ដោយគិតអំពីកាលកំណត់សងតាមកិច្ចសន្យា និងអត្រាការទូទាត់ដែលបានប៉ាន់ស្មាន។ ការប៉ាន់ស្មាន គឺផ្អែកលើស្ថានភាពបច្ចុប្បន្ន ដែលត្រូវបានកែសម្រួលដើម្បីគិតបញ្ចូលនូវស្ថានភាពនាពេលអនាគតដែលនឹងមានផលប៉ះពាល់ដល់ PD។

LGD គឺជាការប៉ាន់ស្មាននៃការបាត់បង់ដែលកើតឡើងពីការខកខានក្នុងការសង។ វាផ្អែកលើភាពខុសគ្នារវាងលំហូរសាច់ប្រាក់នៅក្នុងកិច្ចសន្យាដែលដល់ពេលកំណត់ និងអ្វីដែលអ្នកខ្ចីខ្ចីរំពឹងថានឹងបានមកវិញ ដោយគិតបញ្ចូលទាំងលំហូរសាច់ប្រាក់ពីទ្រព្យបញ្ចាំ។ គំរូ LGD សម្រាប់ទ្រព្យសកម្មដែលគ្មានការធានាត្រូវបានពិចារណានូវរយៈពេលនៃការបានមកវិញ អត្រានៃការបានមកវិញ និង អត្ថិភាពការទារប្រាក់។ ការគណនា គឺផ្អែកតាមមូលដ្ឋាននៃលំហូរសាច់ប្រាក់អប្បបរមា ដែលលំហូរសាច់ប្រាក់ត្រូវបានធ្វើអប្បបរមាដោយប្រើប្រាស់អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាព ("EIR") ដើមនៃឥណទាន។

EAD គឺជាការប៉ាន់ស្មាននៃការប្រឈមមុខនៅការិយបរិច្ឆេទនៃការខកខានក្នុងការសងនាពេលអនាគត ដោយគិតបញ្ចូលការផ្លាស់ប្តូរដែលបានរំពឹងទុកនៅក្នុងការប្រឈមមុខក្រោយការិយបរិច្ឆេទនៃការរាយការណ៍ ដោយរួមបញ្ចូលទាំងការសងប្រាក់ដើម និងការប្រាក់និងការដកប្រាក់ដែលបានរំពឹងទុកលើហ្វានស៊ីលីធីសន្យា។ គំរូវិធីសាស្ត្ររបស់ធនាគារសម្រាប់ EAD ឆ្លុះបញ្ចាំងពីការផ្លាស់ប្តូរដែលរំពឹងទុកនៃសមតុល្យនៅសល់លើអាយុកាលនៃផលប៉ះពាល់ឥណទាន ដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតដោយលក្ខខណ្ឌកិច្ចសន្យាបច្ចុប្បន្ន ដូចជាទម្រង់តម្លៃដករំលស់ ការទូទាត់សងមុនពេលកំណត់ ឬការទូទាត់សងច្រើនជាង ការផ្លាស់ប្តូរក្នុងការប្រើប្រាស់នៃការសន្យាមិនទាន់ដក និងសកម្មភាពកាត់បន្ថយឥណទានត្រូវបានធ្វើឡើងមុនពេលការខកខានសង។ ធនាគារប្រើគំរូ EAD ដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីលក្ខណៈនៃផលបត្រ។

ធនាគារវាស់វែង ECL ដោយគិតពីហានិភ័យនៃការខកខានក្នុងការសងក្នុងរយៈពេលកិច្ចសន្យាអតិបរមាដែលអង្គការត្រូវប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទាន ដោយមិនគិតរយៈពេលវែងជាងនេះទេ។ ទោះយ៉ាងណាក៏ដោយ សម្រាប់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ដូចជាការផ្តល់ឧបករណ៍ឥណទានរដ្ឋលក់ ដែលរួមមានទាំងឥណទាន និងសមាសធាតុនៃកិច្ចសន្យាមិនទាន់ដក លទ្ធភាពកិច្ចសន្យារបស់ធនាគារក្នុងការទាមទារសំណង និងកិច្ចសន្យាលុបចោលមិនទាន់ដក ដែលមិនមានកំណត់ការប្រឈមនឹងការបាត់បង់ឥណទានរបស់ធនាគារ តាមរយៈពេលជូនដំណឹងពីកិច្ចសន្យាទាំងនោះ។ ចំពោះឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុបែបនេះ ធនាគារវាស់ ECL ក្នុងរយៈពេលដែលត្រូវបានប្រឈមនឹងហានិភ័យឥណទាន ហើយ ECL នឹងមិនត្រូវបានកាត់បន្ថយដោយសកម្មភាពគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទានទេ ទោះបីរយៈពេលនោះហួសពីរយៈពេលកិច្ចសន្យាអតិបរមាក៏ដោយ។ ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះមិនមានរយៈពេលកំណត់ច្បាស់លាស់ ឬរចនាសម្ព័ន្ធសងប្រាក់ទេ ហើយមានកិច្ចសន្យារយៈពេលខ្លីដែលត្រូវលុបចោល។ ទោះយ៉ាងណា ធនាគារមិនអនុវត្តនៅក្នុងការគ្រប់គ្រងតាមធម្មតាពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃ នូវសិទ្ធិក្នុងការលុបចោលឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះឡើយ។ នេះដោយសារតែឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះត្រូវបានគ្រប់គ្រងក្នុងមូលដ្ឋានសមូហភាព ហើយត្រូវបានលុបចោល លុះត្រាតែធនាគារដឹងអំពីការកើនឡើងនូវកម្រិតចំណាត់ថ្នាក់ហានិភ័យឥណទាន។ អំឡុងពេលយូរជាងនេះ ត្រូវបានប៉ាន់ស្មានដោយគិតគូរពីសកម្មភាពគ្រប់គ្រងហានិភ័យឥណទាន ដែលធនាគាររំពឹងថានឹងអនុវត្តដើម្បីកាត់បន្ថយ ECL ឧទាហរណ៍ ការកាត់បន្ថយការកំណត់ ឬការលុបចោលកិច្ចសន្យាឥណទាន។

ការគណនា ECL សម្រាប់គោលបំណងគណនេយ្យ គឺខុសគ្នានឹងការគណនា ECL សម្រាប់គោលបំណងបទប្បញ្ញត្តិ ទោះបីជាធាតុចូលក្នុងការប្រើជាច្រើនស្រដៀងគ្នា។ ធនាគារបានប្រាកដថាវិធីសាស្ត្រសមស្របត្រូវបានប្រើនៅពេលគណនា ECL សម្រាប់ទាំងគណនេយ្យ និងគោលបំណងបទប្បញ្ញត្តិ។ ភាពខុសគ្នាសំខាន់ៗរវាងវិធីសាស្ត្រដែលត្រូវបានប្រើដើម្បីវាស់ ECL ស្របតាម CIFRS ៩ ធៀបនឹងគោលការណ៍ដែលត្រូវបានអនុវត្តសម្រាប់គោលបំណងបទប្បញ្ញត្តិគឺ៖

- ភាគរយនៃសំវិធានធនដោយផ្អែកទៅតាមរយៈពេលឥណទានខ្លី ឬវែង
- ចំនួនថ្ងៃហួសកាលកំណត់
- ការព្យាករណ៍នាពេលអនាគតនៃកត្តាម៉ាក្រូសេដ្ឋកិច្ច
- PD និងប្រវត្តិនៃអត្រាការប្រមូលមកវិញ។

ការវាស់វែង ECL ដោយផ្អែកលើការថ្លឹងថ្លែងប្រូបាប៊ីលីតេនៃឥណទានបាត់បង់។ ជាលទ្ធផល ការវាស់វែងនៃសំវិធានធនខាតបង់ដូចគ្នាដោយមិនគិតពីការវាស់វែងលើមូលដ្ឋានទោល ឬមូលដ្ឋានសមូហភាពនោះទេ (ទោះបីជាការវាស់វែងលើមូលដ្ឋានសមូហភាពមានភាពអនុវត្តជាក់ស្តែងសម្រាប់ផលបត្រធំៗ)។ ទាក់ទងនឹងការវាយតម្លៃថាតើមានការកើនឡើងនៃហានិភ័យឥណទានជាសារវន្ត វាចាំបាច់ត្រូវអនុវត្តការវាយតម្លៃផ្អែកលើមូលដ្ឋានសមូហភាពដូចដែលបានកត់សម្គាល់ខាងក្រោម។

ការវិភាគជាលំដាប់នៃជំងឺកូវីដ-១៩ បានធ្វើឱ្យកំណើនសេដ្ឋកិច្ចមានអស្ថិរភាពលើសេដ្ឋកិច្ចដែលត្រូវបានប្រើប្រាស់ជាកំរិតដែលក្រៅពីកម្រិតរបស់ស្តង់ដារ CIFRS ៩ ត្រូវបានបង្កើតឡើង និងត្រូវបានគណនាឡើងវិញដើម្បីយកមកអនុវត្ត។ បញ្ហាទាំងនេះធ្វើឱ្យគំរូ CIFRS ៩ មិនសមស្របទៅនឹងលទ្ធផលជាក់ស្តែងនៅក្រោមស្ថានភាពនៃជំងឺកូវីដ-១៩។ ដូច្នេះភាពស្របគ្នានៃគំរូដំបូង ផ្អែកលើការវិភាគលម្អិត និងការវិនិច្ឆ័យរបស់គណៈគ្រប់គ្រងជាន់ខ្ពស់របស់ធនាគារគឺវាសមស្របក្នុងការបង្ហាញពី ECL ដែលជាផ្លូវមួយក្នុងការបញ្ជៀសការប៉ាន់ស្មានមិនដល់កម្រិត ឬការប៉ាន់ស្មានលើសកម្រិត។

គណៈគ្រប់គ្រងផ្តល់ជូននូវគំរូដំបូងដែលសមស្រប ឬការធ្វើនិយ័តកម្មគិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ ដោយគិតបញ្ចូលទាំងការធ្វើនិយ័តកម្មទៅលើអត្រា PD។

**ង. ការគ្របដណ្តប់ពីជំងឺកូវីដ-១៩**

ការគ្របដណ្តប់ពីជំងឺកូវីដ-១៩ តំណាងឱ្យការធ្វើនិយ័តកម្មទាក់ទងនឹងទិន្នន័យ និងគំរូផែនការណែនាំដែលជាលទ្ធផលពីជំងឺកូវីដ-១៩ ដែលបង្កឱ្យមានការរំខានផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច។ ការធ្វើនិយ័តកម្ម គឺផ្អែកលើការរួមបញ្ចូលនូវការវិភាគកម្រិតហានិភ័យឥណទាន និងការតម្លៃលើ ECL តាមកម្រិតនៃការប្រឈមនឹងហានិភ័យ។ កត្តាទាំងនេះរួមបញ្ចូលទាំងឥទ្ធិពលរបស់រាជរដ្ឋាភិបាល និងកម្មវិធីជំនួយផ្សេងទៀត។ ការពិចារណា ត្រូវរួមបញ្ចូលទាំងសភាពធ្ងន់ធ្ងរ និងរយៈពេលនៃការរំខានផ្នែកសេដ្ឋកិច្ច និងការកើនឡើងនៃហានិភ័យឥណទាននៅក្នុងវិស័យសំខាន់ៗ និងចំណាត់ថ្នាក់ឥណទាន ឬផ្នែកមួយចំនួន។ ផលប៉ះពាល់លើគំរូការធ្វើនិយ័តកម្មកន្លងមក ត្រូវបានធ្វើឡើងក្នុងការប៉ាន់ស្មានលើ ECL ដែលបានរាយការណ៍គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងឆ្នាំ២០២១ មានដូចខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១
កសិកម្ម	0,៦៧%	0%
ជាលក្ខណៈគ្រួសារ	១,០៥%	0,៣២%
ផលិតកម្ម	0,៦៤%	0,៣៩%
សេវាកម្ម	0,៨៣%	១,០១%
ជួញដូរ និងពាណិជ្ជកម្ម	0,៦៨%	0,២៩%
ដឹកជញ្ជូន	0,៥៨%	0,៥២%
ផ្សេងៗ	0%	0%

**ច. ការដាក់ជាក្រុមផ្អែកលើលក្ខណៈហានិភ័យប្រហាក់ប្រហែលគ្នា**

ធនាគារបានកំណត់នូវផ្នែកសំខាន់ៗចំនួន ៤ សម្រាប់ការគណនា PD ដែលមានលក្ខណៈប្រហាក់ប្រហែលគ្នា ដោយផ្អែកលើការវិភាគអត្រាវិល ដូចដែលបានបង្ហាញក្នុងតារាងខាងក្រោម។ ផ្នែកទាំងនេះគឺ៖

- វិស័យកសិកម្ម
- ជាលក្ខណៈគ្រួសារ
- ផលិតកម្ម
- សេវាកម្ម
- ជួញដូរ និងពាណិជ្ជកម្ម
- ដឹកជញ្ជូន
- ផ្សេងៗ

ការដាក់ជាក្រុមត្រូវបានពិនិត្យជាប្រចាំដើម្បីធានាថាក្រុមនីមួយៗមានហានិភ័យដូចគ្នា។

**ឆ. ការប្រមូលផ្តុំលើហានិភ័យឥណទាន**

ការវិភាគពីការប្រមូលផ្តុំលើហានិភ័យឥណទានរបស់ធនាគារទៅតាមថ្នាក់នីមួយៗនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវបានផ្តល់ជូនក្នុងតារាងខាងក្រោម។ លើកលែងតែមានការចង្អុលបង្ហាញផ្សេងពីនេះ ចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ សមតុល្យនៅក្នុងតារាងនេះបង្ហាញពីសមតុល្យយោងដុល។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<i>សមតុល្យនៅធនាគារតាមថ្ងៃដើមបានរំលស់</i>				
<b>ការប្រមូលផ្តុំតាមវិស័យ៖</b>				
គ្រឹះស្ថានហិរញ្ញវត្ថុ	១៣១.៦០០.៥៣៣	៥៤១.៧៩៩.៣៩៤	១២២.៨០៦.០០១	៥០០.៣១១.៦៤៨
<i>ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជនតាមថ្ងៃដើមបានរំលស់</i>				
<b>ការប្រមូលផ្តុំតាមវិស័យ៖</b>				
កសិកម្ម	២៨៧.៨០៥.៤៦៨	១.១៨៤.៨៩៥.១១២	២៤៨.២៦៥.៤០៤	១.០១១.៤៣៣.២៥៦
ការជួញដូរ និងពាណិជ្ជកម្ម	១៩៦.៧៧៧.៣០៨	៨១០.១៣២.១៧៧	១៣៤.៨៦៤.៥២១	៥៤៩.៤៣៨.០៥៩
សេវាកម្ម	១៤៧.៧៤៣.៩២៤	៦០៨.២៦១.៧៣៥	១០៧.១២៩.៤៣៤	៤៣៦.៤៤៥.៣១៤
លក្ខណៈគ្រួសារ	៤៧៧.៣៤៩.០៩៦	១.៩៦៥.២៤៦.២២៨	៣៧៥.៣៣១.១៣៥	១.៥២៩.០៩៩.០៤៤
ការដឹកជញ្ជូន	៥៥.៨៨៣.៨៤៥	២៣០.០៧៣.៧៩០	៥៣.៧៣៨.៩៩៤	២១៨.៩៣២.៦៦២
ផ្សេងៗ	១៧.៧៦៤.៤២៦	៧៣.១៣៦.១៤២	៨.៥០៣.៩៩៩	៣៤.៦៤៥.២៩១
	<b>១.១៨៣.៣២៤.០៦៧</b>	<b>៤.៨៧១.៧៤៥.១៨៤</b>	<b>៩២៧.៨៣៣.៤៨៧</b>	<b>៣.៧៧៩.៩៩៣.៦២៦</b>

**ជ. ការវិភាគគុណភាពឥណទាន**

ការវិភាគនៃការប្រឈមមុខនឹងហានិភ័យឥណទានរបស់ធនាគារទៅតាមថ្នាក់នីមួយៗនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ ការវាយតម្លៃផ្ទៃក្នុង និង “ដំណាក់កាល” ដោយមិនគិតពីផលប៉ះពាល់នៃទ្រព្យបញ្ចាំ ឬការពង្រឹងឥណទានផ្សេងទៀតត្រូវបានផ្តល់ជូនក្នុងតារាងខាងក្រោម។ លើកលែងតែមានការចង្អុលបង្ហាញផ្សេងពីនេះចំពោះទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ សមតុល្យនៅក្នុងតារាងនេះបង្ហាញពីសមតុល្យយោងដុល។

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២

	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ៖</b>					
ធម្មតា	១៣១.៦០០.៥៣៣	-	-	១៣១.៦០០.៥៣៣	៥៤១.៧៩៩.៣៩៤
សំវិធានធនខាតបង់	(១៦៦.១៧១)	-	-	(១៦៦.១៧១)	(៦៨៤.១២៦)
សមតុល្យយោង	១៣១.៤៣៤.៣៦២	-	-	១៣១.៤៣៤.៣៦២	៥៤១.១១៥.២៦៨
<b>ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន៖</b>					
ធម្មតា	១.១៣០.៥១៤.៩១៤	១២២.៤៥៤	២.២៥៩.៥៥៨	១.១៣២.៨៩៦.៩២៦	៤.៦៦៤.១៣៦.៦៤៤
ឃ្នាំមើល	២៦.៧០៤.៥៩២	៣.១៥១.៩០៧	១៤៨.១៤៤	៣០.០០៤.៦៤៣	១២៣.២៥៩.១១៥
ក្រោមស្តង់ដារ	៣.០២៤.៥២៩	៣០២.៨៥៨	៣.៦១៩.០០៣	៦.៩៤៦.៣៩០	២៨.៥៩៨.២៨៨
សង្ស័យ	៧៧៨.២៨៦	៣.១៥៣	៦.៩១៥.២៥១	៧.៦៩៦.៦៩០	៣១.៦៨៧.២៧៣
បាត់បង់	៧៨៩.៦៣៤	១៩៨.៥២៦	៤.៧៩១.២៥៨	៥.៧៧៩.៤១៨	២៣.៧៩៣.៨៦៤
	១.១៦១.៨១១.៩៥៥	៣.៧៧៨.៨៩៨	១៧.៧៣៣.២១៤	១.១៨៣.៣២៤.០៦៧	៤.៨៧១.៧៤៥.១៨៤
សំវិធានធនខាតបង់	(១១.០៦៥.៨៧៤)	(១.០៧០.០១១)	(៩.៩៣៥.៧២៦)	(២២.០៧១.៦១១)	(៩០.៨៦៨.៨២៣)
សមតុល្យយោង	១.១៥០.៧៤៦.០៨១	២.៧០៨.៨៨៧	៧.៧៩៧.៤៨៨	១.១៦១.២៥២.៤៥៦	៤.៧៨០.៨៧៦.៣៦១
<b>កិច្ចសន្យាផ្តល់ឥណទាន និងកិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុ៖</b>					
ធម្មតា	២.៣០៤.៩៥៩	-	-	២.៣០៤.៩៥៩	៩.៤៨៩.៥១៦
សំវិធានធនខាតបង់	(២២.៥០៥)	-	-	(២២.៥០៥)	(៩២.៦៥៣)
សមតុល្យយោង	២.២៨២.៤៥៤	-	-	២.២៨២.៤៥៤	៩.៣៩៦.៨៦៣

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១

	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ៖</b>					
ធម្មតា	១២២.៨០៦.០០១	-	-	១២២.៨០៦.០០១	៥០០.៣១១.៦៤៨
សំវិធានធនខាតបង់	(១៥៣.៥៤៩)	-	-	(១៥៣.៥៤៩)	(៦២៥.៥៥៩)
សមតុល្យយោង	១២២.៦៥២.៤៥២	-	-	១២២.៦៥២.៤៥២	៤៩៩.៦៨៦.០៨៩
<b>ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន៖</b>					
ធម្មតា	៩០៦.៥៣៤.៧៥៩	-	៤១.០០៦	៩០៦.៥៧៥.៧៦៥	៣.៦៩៣.៣៨៩.៦៦៦
ឃ្នាំមើល	១១.៩៨៣.២៨៩	២.៣១៦.៩១៩	១៩៣.៤១០	១៤.៤៩៣.៦១៨	៥៩.០៤៧.០០០
ក្រោមស្តង់ដារ	៩៧០.៧០១	២២៤.៤៥៨	១.៧៦៩.៧៥៤	២.៩៦៤.៩១៣	១២.០៧៩.០៥៦
សង្ស័យ	១៨៥.៥៨៩	១៧.១៧០	១.៣២១.២០៥	១.៥២៣.៩៦៤	៦.២០៨.៦២៩
បាត់បង់	៩៧.៧៣០	១០៣.៨១៣	២.០៧៣.៦៨៤	២.២៧៥.២២៧	៩.២៦៩.២៧៥
	៩១៩.៧៧២.០៦៨	២.៦៦២.៣៦០	៥.៣៩៩.០៥៩	៩២៧.៨៣៣.៤៨៧	៣.៧៧៩.៩៩៣.៦២៦
សំវិធានធនខាតបង់	(៥.២១០.៨៩៩)	(៧៩៧.៩៨៩)	(៣.៣៣៣.៤០៩)	(៩.៣៤២.២៩៧)	(៣៨.០៦០.៥១៨)
សមតុល្យយោង	៩១៤.៥៦១.១៦៩	១.៨៦៤.៣៧១	២.០៦៥.៦៥០	៩១៨.៤៩១.១៩០	៣.៧៤១.៩៣៣.១០៨



តារាងនេះ បានសង្ខេបអំពីសំវិធានធនខាតបង់សម្រាប់ចុងការិយបរិច្ឆេទទៅតាមប្រភេទនៃការប្រឈមហានិភ័យ ឬទ្រព្យសកម្ម។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<i>សំវិធានធនខាតបង់តាមប្រភេទ</i>				
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	(១៦៦.១៧១)	(៦៨៤.១២៦)	(១៥៣.៥៤៩)	(៦២៥.៥៥៩)
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	(២២.០៧១.៦១១)	(៩០.៨៦៨.៨២៣)	(៩.៣៤២.២៩៧)	(៣៨.០៦០.៥១៨)
កិច្ចសន្យាផ្តល់ឥណទាន និង កិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុ	(២២.៥០៥)	(៩២.៦៥៣)	-	-
	(២២.២៦០.២៨៧)	(៩១.៦៤៥.៦០២)	(៩.៤៩៥.៨៤៦)	(៣៨.៦៨៦.០៧៧)

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១				
	ដំណាក់កាលទី១		ដំណាក់កាលទី២		សរុប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<i>សំវិធានធនខាតបង់ – សមតុល្យនៅ</i>					
<i>ធនាគារផ្សេងៗ</i>					
សំវិធានធនខាតបង់នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	(៦៤.៥៩១)	-	-	(៦៤.៥៩១)	(២៦១.២៧១)
បម្រែបម្រួលសំវិធានធនខាតបង់៖					
ការកើនឡើងដោយសារការផ្លាស់ប្តូរនៃ					
ហានិភ័យឥណទាន	(៨៨.៩៥៨)	-	-	(៨៨.៩៥៨)	(៣៦២.៤១៥)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	(១.៨៧៣)
សំវិធានធនខាតបង់នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	(១៥៣.៥៤៩)	-	-	(១៥៣.៥៤៩)	(៦២៥.៥៥៩)
<i>សំវិធានធនខាតបង់-ឥណទានផ្តល់</i>					
<i>ជូនអតិថិជន</i>					
សំវិធានធនខាតបង់នាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	(៣.២៧៨.១៧៣)	(១៤០.៣៣០)	(១.០១៨.៥៤៥)	(៤.៤៣៧.០៤៨)	(១៧.៩៤៧.៨៥៩)
បម្រែបម្រួលសំវិធានធនខាតបង់៖					
- ធ្វើទៅដំណាក់កាលទី១	(៦០.០៧៨)	១៣.២១៩	៤៦.៨៥៩	-	-
- ធ្វើប្តូរទៅដំណាក់កាលទី២	៨.៩២៩	(១០.២០៤)	១.២៧៥	-	-
- ធ្វើប្តូរទៅដំណាក់កាលទី៣	១៨.៥៤០	៨១.៤៥០	(៩៩.៩៩០)	-	-
ការវាស់វែងឡើងវិញនៃសំវិធានធនខាតបង់សុទ្ធ និងផ្សេងៗ	៤៤២.៨៩៤	(៤៥៣.០៧១)	(២.១០៣.៧០២)	(២.១១៣.៨៧៩)	(៨.៦១១.៩៤៣)
ជម្រះបញ្ជី	-	-	៨០៤.០១២	៨០៤.០១២	៣.២៧៥.៥៤៥
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានបង្កើត	(៣.៦៦៩.៨៨៦)	(៣២៩.៤៩៥)	(៨៧៤.៥២៦)	(៤.៨៧៣.៩០៧)	(១៩.៧៣៩.២០២)
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលឈប់ទទួលស្គាល់	១.៣២៦.៨៧៥	៤០.៤៤២	(៨៨.៧៩២)	១.២៧៨.៥២៥	៥.២០៨.៧១១
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	(១២៨.៦៧៥)
សំវិធានធនខាតបង់នាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	(៥.២១០.៨៩៩)	(៧៩៧.៩៨៩)	(៣.៣៣៣.៤០៩)	(៩.៣៤២.២៩៧)	(៣៨.០៦០.៥១៨)

ព័ត៌មានបន្ថែមពីការផ្លាស់ប្តូរជាសារវន្តក្នុងសមតុល្យយោងដុលរបស់គណនីទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុក្នុងអំឡុងការិយបរិច្ឆេទដែលទាក់ទងក្នុងការផ្លាស់ប្តូរលើសវិធានធនខាតបង់ ត្រូវបានបង្ហាញដូចខាងក្រោម៖  
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២

	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន</b>					
សមតុល្យយោងដុលនាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២	៩១៩.៧៧២.០៦៨	២.៦៦២.៣៦០	៥.៣៩៩.០៥៩	៩២៧.៨៣៣.៤៨៧	៣.៧៧៩.៩៩៣.៦២៦
បម្រែបម្រួលសមតុល្យយោងដុល៖	(២៦៤.៩០៦)	(៧៤.៥៤០)	(៤០.២២៦)	(៣៧៩.៦៧២)	(១.៥៦៣.១១០)
- ធ្វើទៅដំណាក់កាលទី១	(២.៩១៨.៤៤៦)	២.៩១៨.៤៤៦	-	-	-
- ធ្វើប្តូរទៅដំណាក់កាលទី២	(១៣.១៨០.៨៨២)	(១.០៩១.៤៨០)	១៤.២៧២.៣៦២	-	-
- ធ្វើប្តូរទៅដំណាក់កាលទី៣	៧៣៦.១៣៥.៧១២	១.៥២១.៥៨១	២.៦១២.៥១២	៧៤០.២៦៩.៨០៥	៣.០៤៧.៦៩០.៧៨៧
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានបង្កើត	(៤៧៧.៧៣១.៥៩១)	(២.១៥៧.៤៦៩)	(១.០៩៤.៦៩៦)	(៤៨០.៩៨៣.៧៥៦)	(១.៩៨០.២១០.១២៣)
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលយប់ទទួលស្គាល់	-	-	(៣.៤១៥.៧៩៧)	(៣.៤១៥.៧៩៧)	(១៤.០៦២.៨៣៦)
ការជម្រះចេញពីបញ្ជី	-	-	-	-	៣៩.៨៩៦.៨៤០
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	១.១៦១.៨១១.៩៥៥	៣.៧៧៨.៨៩៨	១៧.៧៣៣.២១៤	១.១៨៣.៣២៤.០៦៧	៤.៨៧១.៧៤៥.១៨៤
<b>សមតុល្យយោងដុលនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>	<b>(១១.០៦៥.៨៧៤)</b>	<b>(១.០៧០.០១១)</b>	<b>(៩.៩៣៥.៧២៦)</b>	<b>(២២.០៧១.៦១១)</b>	<b>(៩០.៨៦៨.៨២៣)</b>

**ជ. ការវិភាគគុណភាពឥណទាន (ត)**

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១				
	ដំណាក់កាលទី១	ដំណាក់កាលទី២	ដំណាក់កាលទី៣	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<i>ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន</i>					
តម្លៃយោងដុលនាថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២១	៦២១.២៤៥.៣១២	៤៣៥.៨៦៨	១.៤៥៧.៩៧៦	៦២៣.១៣៩.១៥៦	២.៥២០.៥៤៧.៨៨៦
បម្រែបម្រួលសមតុល្យយោងដុល្លារ៖					
- ធ្វើទៅដំណាក់កាលទី១	១០៦.៥៧២	(៤២.២៥៦)	(៦៤.៣១៦)	-	-
- ធ្វើប្តូរទៅដំណាក់កាលទី២	(១.៦៦៣.៧១២)	១.៦៦៥.៣៤៣	(១.៦៣១)	-	-
- ធ្វើប្តូរទៅដំណាក់កាលទី៣	(៣.៤៤៦.១៦៧)	(២៤៨.៣៦៨)	៣.៦៩៤.៥៣៥	-	-
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលបានបង្កើត	៧៤០.៣៥១.៣៥៨	៧៨២.១៧៨	៧៦៦.៨០១	៧៤១.៩០០.៣៣៧	៣.០១៨.០៥០.៥៧១
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដែលឈប់ទទួលស្គាល់	(៤៣៦.៨២១.២៩៥)	៦៩.៥៩៥	៣៤៩.៧០៦	(៤៣៦.៤០១.៩៩៤)	(១.៧៧៥.២៨៣.៣១២)
ការជម្រះចេញពីបញ្ជី	-	-	(៨០៤.០១២)	(៨០៤.០១២)	(៣.២៧០.៧២១)
លម្អៀងពីការប្តូររូបិយប័ណ្ណ	-	-	-	-	១៩.៨៩៩.២០២
<b>សមតុល្យយោងដុលនាថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>	<b>៩១៩.៧៧២.០៦៨</b>	<b>២.៦៦២.៣៦០</b>	<b>៥.៣៩៩.០៥៩</b>	<b>៩២៧.៨៣៣.៤៨៧</b>	<b>៣.៧៧៩.៩៩៣.៦២៦</b>
<b>សំវិធានធនខាតបង់គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>	<b>(៥.២១០.៨៩៩)</b>	<b>(៧៩៧.៩៨៩)</b>	<b>(៣.៣៣៣.៤០៩)</b>	<b>(៩.៣៤២.២៩៧)</b>	<b>(៣៨.០៦០.៥១៨)</b>

នៅក្រោមនីតិវិធីត្រួតពិនិត្យរបស់ធនាគារ ការកើនឡើងនៃហានិភ័យឥណទានជាសារវន្តត្រូវបានកំណត់មុនពេលការប៉ះពាល់បានកើតឡើង ហើយយ៉ាងយូរបំផុតនៅពេលដែលឥណទានបានលើស ៣០ថ្ងៃនៃ កាលកំណត់សង។ នេះជាករណីចម្បងសម្រាប់ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន។ តារាងខាងក្រោមផ្តល់ជូននូវការវិភាគសមតុល្យយោងដុលនៃឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជនតាមស្ថានភាពហួសកាលកំណត់។

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	សមតុល្យយោងដុល	សំវិធានធនខាតបង់	សមតុល្យយោងដុល	សំវិធានធនខាតបង់
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន</b>				
0-៣០ថ្ងៃ	១.១៦៧.៣៩៦.៨៧៨	(១២.៨៩៩.៣២៤)	៩២០.៥៦៨.៣៩២	(៥.៥៣៣.៦៩១)
៣១-៦០ថ្ងៃ	២.០៣៤.៣១៦	(៦១៣.៦៦៨)	១.៤០៩.៨០៤	(៤៤៤.១៤០)
៦១-៩០ថ្ងៃ	១.៦៦៦.០៣៣	(៥២២.២៦៤)	១.៣៣៨.២២៨	(៤០៩.២៣៣)
៩១-១៨០ថ្ងៃ	៤.១៩១.៥២៣	(២.៧៧៦.៨៨៩)	២.៥១០.០៣៦	(១.៧០០.២៣៤)
ច្រើនជាង ១៨០ថ្ងៃ	៨.០៣៥.៣១៧	(៥.២៨១.៩៧១)	២.០០៧.០២៧	(១.២៥៤.៩៩៩)
<b>សរុប</b>	<b>១.១៨៣.៣២៤.០៦៧</b>	<b>(២២.០៩៤.១១៦)</b>	<b>៩២៧.៨៣៣.៤៨៧</b>	<b>(៩.៣៤២.២៩៧)</b>
<b>សមមូលពាន់រៀល</b>	<b>៤.៨៧១.៧៤៥.១៨៤</b>	<b>(៩០.៩៦១.៤៧៦)</b>	<b>៣.៧៧៩.៩៩៣.៦២៦</b>	<b>(៣៨.០៦០.៥១៨)</b>

ដូចដែលបានបង្ហាញខាងលើ ការប៉ះពាល់អតិបរមារបស់ធនាគារគឺបានមកពីការផ្តល់ឥណទានជូនអតិថិជន។ គណៈគ្រប់គ្រងមាន ទំនុកចិត្តលើសមត្ថភាពរបស់ខ្លួនក្នុងការបន្តការគ្រប់គ្រង និងរក្សានិរន្តរភាពនៃហានិភ័យឥណទានតិចតួចបំផុតចំពោះធនាគារដែល បណ្តាលមកពីឥណទានរបស់ខ្លួន។ ដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យឥណទានដែលកើតឡើងពីឥណទាន រាល់ទំហំនៃដែនកំណត់ ឥណទាន ទាំងអស់មិនត្រូវលើសពី ៥០% នៃតម្លៃដែលអាចប៉ាន់ស្មានបាននៃវត្ថុបញ្ចាំដែលបានសន្យា លើកលែងតែសម្រាប់កម្ចីផ្សេងទៀតដែល ត្រូវបានអនុញ្ញាតដោយគណៈកម្មាធិការគ្រប់គ្រងឥណទាន ដែលក្នុងនោះប្រាក់កម្ចីដល់តម្លៃវត្ថុបញ្ចាំលើសពី ៥០% គិតត្រឹមថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ នេះ ប្រមាណ ៩៥,០៨% (ឆ្នាំ២០២១៖ ៩៨,២៩%) នៃឥណទាន និងបុរេប្រទាន ចំណូលសរុបទាំងអស់ដែលត្រូវ បានបញ្ចាំ។

**ឈ. វត្ថុបញ្ចាំរក្សាទុកជាទ្រព្យធានា និងការពង្រឹងឥណទានផ្សេងទៀត**

ធនាគារមានទ្រព្យបញ្ចាំជាលំនៅដ្ឋានសម្រាប់ឥណទានភាគច្រើន ហើយទ្រព្យបញ្ចាំរួមមានដីធ្លី ផ្ទះ អគារ និងអចលនវត្ថុផ្សេងៗទៀត។ គោលការណ៍របស់ធនាគារ គឺផ្តល់មូលនិធិរហូតដល់ ៧៥% នៃតម្លៃរបស់ទ្រព្យបញ្ចាំ។ ពុំមានការផ្លាស់ប្តូរនៅក្នុងគោលការណ៍បញ្ចាំរបស់ ធនាគារក្នុងអំឡុងឆ្នាំនោះទេ។

**៣៤.២ ហានិភ័យទីផ្សារ**

ធនាគារប្រឈមនឹងហានិភ័យទីផ្សារ ដែលជាហានិភ័យធ្វើឱ្យតម្លៃសមស្រប ឬលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតរបស់ឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ មានការប្រែប្រួល ដោយសារតែការប្រែប្រួលតម្លៃក្នុងទីផ្សារ។ ហានិភ័យទីផ្សារកើតឡើងពីអត្រាការប្រាក់ និងរូបិយប័ណ្ណចំហ និង ផលិតផលមូលធនទាំងអស់នេះ ត្រូវប្រឈមនឹងបម្រែបម្រួលទីផ្សារទូទៅ និងជាក់លាក់ និងបម្រែបម្រួលក្នុងកម្រិតអស្ថិរភាពនៃអត្រា ទីផ្សារ ឬតម្លៃទីផ្សារដូចជាអត្រាការប្រាក់ គម្លាតឥណទាន អត្រាប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស និងតម្លៃមូលធន។

**i. គណៈគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារ**

គោលបំណងនៃគណៈគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សាររបស់ធនាគារ គឺដើម្បីគ្រប់គ្រង និងត្រួតពិនិត្យការប្រឈមនឹងហានិភ័យទីផ្សារដើម្បីបង្កើន ផលចំណេញលើហានិភ័យ ស្របពេលធ្វើឱ្យប្រាកដថាមានលទ្ធភាពសងបំណុល។

ទន្ទឹមនឹងហានិភ័យសន្ទនីយភាពនេះ ALCO ទទួលខុសត្រូវក្នុងការធ្វើឱ្យប្រាកដនូវការគ្រប់គ្រងប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពនូវហានិភ័យ ទីផ្សារទូទាំងធនាគារ។ កម្រិតជាក់លាក់នៃសិទ្ធិ និងការទទួលខុសត្រូវទាក់ទងនឹងការគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារ ត្រូវបានចាត់តាំងឱ្យ គណៈកម្មាធិការហានិភ័យទីផ្សារតាមការសមស្រប។

សកម្មភាពគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារសំខាន់ៗគឺ៖

- ការកំណត់អត្តសញ្ញាណហានិភ័យទីផ្សារសំខាន់ៗ និងកត្តាជម្រុញរបស់វា
- ការវាស់វែងឯករាជ្យ និងវាយតម្លៃលើហានិភ័យទីផ្សារសំខាន់ៗ និងកត្តាជម្រុញរបស់វា
- ការប្រើប្រាស់លទ្ធផល និងការប៉ាន់ស្មានជាមូលដ្ឋានសម្រាប់ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យ ឬផលទទួលបានមកវិញរបស់ធនាគារ និង
- តាមដានហានិភ័យនិងការវាយការណ៍អំពីបញ្ហាទាំងនោះ។

ធនាគារប្រើឧបករណ៍បរិមាណ និងគុណភាពជាច្រើន ដើម្បីគ្រប់គ្រង និងតាមដានហានិភ័យទីផ្សារ។ ដែនកំណត់បរិមាណសម្រាប់តម្លៃសមស្រប និងភាពប្រែប្រួលលើប្រាក់ចំណូលសុទ្ធ ការធ្វើស្រុសតេស្ត ការវិភាគសេណារីយ៉ូ និងអនុបាតលើសេដ្ឋកិច្ចដើមទុនត្រូវបានប្រើដើម្បីពង្រឹង អាចតែងតាំងនៃហានិភ័យទីផ្សាររបស់ធនាគារ។ កត្តាបរិមាណ និងគុណភាពដែលកំណត់ហានិភ័យតម្លៃទីផ្សារ ត្រូវបានកំណត់ដោយ គណៈគ្រប់គ្រង ALCO ដោយយោងទៅលើការគ្រប់គ្រងមូលធនសេដ្ឋកិច្ចរបស់ធនាគារ។ ផ្អែកលើការវិភាគគុណភាព និងអនុបាតបរិមាណ មុខងារហានិភ័យទីផ្សារកំណត់ហានិភ័យនាពេលអនាគត រំពឹងទុកដោយសហការជាមួយមុខងារហិរញ្ញវត្ថុ ការបាត់បង់សក្តានុពលហិរញ្ញវត្ថុ និង កំណត់សំណើសម្រាប់សកម្មភាពបន្ថែមទៀតដែលត្រូវបានពិភាក្សាជាមួយអង្គការទីផ្សារ។ ការផ្តោតលើហានិភ័យត្រូវបានដាក់កំហិតដោយផ្ទាល់ ជាមួយនឹងដែនកំណត់ជាក់លាក់ ឬត្រូវបានជៀសវាងដោយប្រយោល ដោយប្រើរចនាសម្ព័ន្ធដែនកំណត់ដែលបានពិពណ៌នាខាងលើ។ របាយការណ៍ហានិភ័យទីផ្សារដែលឆ្លុះបញ្ចាំងពីហានិភ័យរបស់ធនាគារ ការផ្តោតលើហានិភ័យលទ្ធផលស្រុសតេស្ត ត្រូវបានពិនិត្យឡើងវិញជា រៀងរាល់ថ្ងៃ។ សកម្មភាពសមស្របត្រូវបានធ្វើឡើងឡើងវិញនៅពេលចាំបាច់ រួមទាំងការពិនិត្យនូវគោលនយោបាយគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សារ និង ដែនកំណត់ដែលពាក់ព័ន្ធដើម្បីធានាថាគោលបំណងនៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យទីផ្សាររបស់ធនាគារត្រូវបានឆ្លើយតប។

ការប្រឈមមុខរបស់ធនាគារចំពោះហានិភ័យទីផ្សារគឺទាក់ទងទៅនឹងផលបត្រដែលមិនមែនជាពាណិជ្ជកម្ម។

ពុំមានបម្រែបម្រួលចំពោះផលប៉ះពាល់នៃការប្រឈមហានិភ័យទីផ្សារ ឬគវិយាបថនៃការគ្រប់គ្រងហានិភ័យរបស់ធនាគារ ហើយហានិភ័យទាំង នោះ ត្រូវបានគ្រប់គ្រង និងបានវាស់វែង។

**ក. ហានិភ័យប្តូររូបិយប័ណ្ណបរទេស**

ធនាគារ ធ្វើអាជីវកម្មក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា និងធ្វើប្រតិបត្តិការរូបិយប័ណ្ណជាប្រាក់ដុល្លារអាមេរិក ខ្មែររៀល និងបាតថៃ។ ហានិភ័យប្តូរ រូបិយប័ណ្ណបរទេសកើតឡើងពីប្រតិបត្តិការពាណិជ្ជកម្មអនាគត និងការទទួលស្គាល់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែលជាប្តូររូបិយប័ណ្ណមួយ ដែលមិន មែនជាប្តូររូបិយប័ណ្ណមុខងាររបស់ធនាគារ។

សមតុល្យរូបិយប័ណ្ណជាទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល ត្រូវបានប្តូរទៅជាប្រាក់រៀល សមមូលនៃរូបិយប័ណ្ណដើមផ្សេងគ្នា មានដូចខាងក្រោម៖  
ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២

	ដុល្លារអាមេរិក	ខ្មែររៀល	ថៃបាត	សរុប	
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៨.៩២៧.៣៩៩	២.៦៩២.៨១៦	៦១៧.៩៧០	១២.២៣៨.១៨៥	៥០.៣៨៤.៦០៨
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៩០.៣៨៣.៧៥៦	៩.១៦៤.៣២៣	-	៩៩.៥៤៨.០៧៩	៤០៩.៨៣៩.៤៤១
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	១២៧.៣៤៦.៤០៨	៤.០៦៦.៦៥៨	២១.២៩៦	១៣២.៤៣៤.៣៦០	៥៤១.១១៥.២៦៨
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	១.០០១.៦៩៩.៦៣៣	១៥២.៥៦១.០៥៩	៦.៩៩១.៧៦៤	១.១៦០.២៥២.៤៥៦	៤.៧៨០.៨៧៦.៣៦១
វិនិយោគក្នុងមូលបត្រ	១៥.៣៥៣	-	-	១៥.៣៥៣	៦៣.២០៨
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	៣៤០.៥៣៦	១៩១.២១៤	២២៤.៣៤១	៧៥៦.០៩១	៣.១១២.៨២៧
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប</b>	<b>១.២២៨.៧១៣.០៨៥</b>	<b>១៦៨.៦៧៦.០៧០</b>	<b>៧.៨៥៥.៣៧១</b>	<b>១.៤០៤.២៤៤.៥២៦</b>	<b>៥.៧៨៥.៣៩១.៧១៣</b>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>					
ប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន	៣០៨.៩៤៤.៦៣៥	៤១.៥៩៧.៩២០	២.៩២១.៩១៧	៣៥៣.៤៦៤.៤៧២	១.៤៥៥.២១៣.២៣១
ប្រាក់កម្ចី	-	១២៦.៤៣១.៣១៥	-	១២៦.៤៣១.៣១៥	៥២៦.៧៥១.៧២៤
សមតុល្យដែលជំពាក់ភាគីពាក់ព័ន្ធ	៦០៦.៣៧៤.៣២៩	-	-	៦០៦.៣៧៤.៣២៩	២.៤៩៦.៤៤៣.១១២
បំណុលភតិសន្យា	១២.៦៥២.១៧១	-	-	១២.៦៥២.១៧១	៥២.០៨៨.៩៨៨
បំណុលផ្សេងៗ	៥.២៤៧.៤៣៦	២៥៨.៩៨៧	៨៣៥	៥.៥០៧.២៥៨	២២.៦៧៣.៣៨១
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប</b>	<b>៩៣៣.២១៨.៥៧១</b>	<b>១៧០.២៨៨.២២២</b>	<b>២.៩២២.៧៥២</b>	<b>១.១០៦.៤២៩.៥៥៥</b>	<b>៤.៥៥៥.១៧០.៤៣៦</b>

**ក្រៅតារាងតុល្យការ**

កិច្ចសន្យាឥណទាន	១.៥៥០.២២៥	៧១៦.៥៧១	-	២.២៦៦.៧៩៦	៩.៣៣២.៣៩៩
កិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុ	១៥.៦៥៨	-	-	១៥.៦៥៨	៦៤.៤៦៤
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	១.៥៦៥.៨៨៣	៧១៦.៥៧១	-	២.២៨២.៤៥៤	៩.៣៩៦.៨៦៣

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១

	ដុល្លារអាមេរិក	ខ្មែររៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	សរុប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
នៅក្នុងរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ					
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ					
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	៨.៤៧៧.៥៥៩	២.៣៧៦.៨៨៧	៦១៥.២១៧	១១.៤៦៩.៦៦៣	៤៦.៧២៧.៤០៧
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៧៣.៧៣៤.០១៤	៩.៦២១.៥២៤	-	៨៣.៣៥៥.៥៣៨	៣៣៩.៥៩០.៤៦២
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	១១៧.៥៥៩.២៣៣	៥.០៩៣.២១៩	-	១២២.៦៥២.៤៥២	៤៩៩.៦៨៦.០៨៩
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	៧៧៩.២៩៧.៤៦៩	១៣១.១៣៤.១៧១	៨.០៥៩.៥៥០	៩១៨.៤៩១.១៩០	៣.៧៤១.៩៣៣.១០៨
វិនិយោគក្នុងមូលបត្រ	១៥.៣៥៣	-	-	១៥.៣៥៣	៦២.៥៤៨
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	៦៨១.២១៦	១៣៩.៦៤៥	៤៥០.៩៦៧	១.២៧១.៨២៨	៥.១៨១.៤២៧
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៩៧៩.៧៦៤.៨៤៤	១៤៨.៣៦៥.៤៤៦	៩.១២៥.៧៣៤	១.១៣៣.២៥៦.០២៤	៤.៦៣៣.១៨១.០៤១

**បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ**

ប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន	១៧៥.១៤៦.៥១៥	៤០.៥៦៧.៨៨១	១.៧៤០.៧៦៥	២១៧.៤៥៥.១៦១	៨៨៥.៩១២.៣២៦
ប្រាក់កម្ចី	-	១០០.៣០៨.១២៥	-	១០០.៣០៨.១២៥	៤០៨.៦៥៥.៣០១
សមតុល្យដែលជំពាក់ភាគីពាក់ព័ន្ធ	៥៣៩.៥០៥.៥៦៨	-	-	៥៣៩.៥០៥.៥៦៨	២.១៩៧.៩៤៥.៦៨៤
បំណុលភតិសន្យា	៩.៧៦៤.៥៣២	-	-	៩.៧៦៤.៥៣២	៣៩.៧៨០.៧០៣
បំណុលផ្សេងៗ	៦.១៩០.៤៧២	១៨៨.៦៧៥	១.១០២	៦.៣៨០.២៤៩	២៥.៩៩៣.១៣៤
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប	៧៣០.៦០៧.០៨៧	១៤១.០៦៤.៦៨១	១.៧៤១.៨៦៧	៨៧៣.៤១៣.៦៣៥	៣.៥៥៥.២៨៧.១៤៨

**ii. ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់**

លំហូរសាច់ប្រាក់នៃហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ គឺជាហានិភ័យដែលលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនឹងប្រែប្រួលដោយសារតែការផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់ទីផ្សារ។ ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់សមស្រប គឺជាហានិភ័យដែលតម្លៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនឹងប្រែប្រួលដោយសារតែការផ្លាស់ប្តូរទីផ្សារអត្រាការប្រាក់។ កម្រិតការប្រាក់អាចនឹងកើនឡើងដោយសារលទ្ធផលនៃការផ្លាស់ប្តូរ ហើយអាចកាត់បន្ថយការខាតបង់ក្នុងករណីដែលមានបម្រែបម្រួលកើតឡើងដែលមិនបានរំពឹងទុក។ គណៈគ្រប់គ្រងរបស់ធនាគារ នៅដំណាក់កាលនេះ មិនមានគោលនយោបាយដែលបានកំណត់កម្រិតនៃភាពមិនត្រូវគ្នានៃការកំណត់អត្រាការប្រាក់ឡើងវិញដែលអាចត្រូវបានអនុវត្តនោះទេ ទោះជាយ៉ាងណា គណៈគ្រប់គ្រងត្រួតពិនិត្យជាទៀងទាត់នូវភាពមិនស្របគ្នាទាំងនេះ។

ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់កើតឡើងពីលទ្ធភាពដែលការផ្លាស់ប្តូរអត្រាការប្រាក់ នឹងជះឥទ្ធិពលដល់ប្រាក់ចំណេញនាពេលអនាគត ឬតម្លៃសមស្របនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ។ ធនាគារត្រូវប្រឈមនឹងហានិភ័យអត្រាការប្រាក់ ដែលបណ្តាលមកពីភាពមិនស៊ីគ្នានៃការកំណត់អត្រាការប្រាក់ឡើងវិញនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល។ ធនាគារគ្រប់គ្រងហានិភ័យនេះដោយផ្តល់ជូនការកំណត់តម្លៃឡើងវិញនៃទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលតាមរយៈយុទ្ធសាស្ត្រគ្រប់គ្រងហានិភ័យ។

ធនាគារមិនមានទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុសំខាន់ៗ ជាមួយនឹងអត្រាការប្រាក់ប្រែប្រួលឡើយ។ សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃ កម្ពុជា និងនៅធនាគារផ្សេងៗទទួលបានការប្រាក់ថេរសម្រាប់រយៈពេលនៃប្រាក់បញ្ញើ និងការដាក់ប្រាក់តម្កល់ ហើយឥណទានដល់ អតិថិជនទទួលបានការប្រាក់ថេរដោយផ្អែកលើសមតុល្យដែលនៅសល់ក្នុងរយៈពេលដែលបានព្រមព្រៀង។ ដូច្នេះការវិភាគអំពី ហានិភ័យអត្រាការប្រាក់មិនត្រូវបានបង្ហាញ។

ខាងក្រោមនេះគឺជាសេចក្តីសង្ខេបនៃទីតាំងគម្លាតអត្រាការប្រាក់របស់ធនាគារលើផលបត្រមិនមែនពាណិជ្ជកម្ម។ តារាងគម្លាតការប្តូរ តម្លៃការប្រាក់ វិភាគលើភាពមិនស៊ីគ្នានៃអត្រាការប្រាក់នៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារដោយផ្អែកលើការិយបរិច្ឆេទដល់ កាលកំណត់ប្រសិនបើអត្រាថេរ។

(ទំព័រនេះត្រូវទុកឱ្យចន្លោះទទេដោយចេតនា)



ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	រហូតដល់១ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>១ ដល់ ៣ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>៣ ដល់ ១២ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>១ ដល់ ៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើស ៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	ពុំមានការប្រាក់ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	-	-	១២.២៣៨.១៨៥	១២.២៣៨.១៨៥
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	-	៥០.៣៤៥	១៥១.៥០៩	-	១៧.៥៩០.០០០	៨១.៧៥៦.២២៥	៩៩.៥៤៨.០៧៩
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	៥.៩៧២.៤៨០	៧.១៣៧.៧៦៥	៧៦.៦៨៥.៤១៧	២៧.១៧២.៦៥២	-	១៤.៤៦៦.០៤៨	១៣១.៤៣៤.៣៦២
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	១.០៦៧.៥៥៣	២.៣៧៤.៣៦៤	៤៩.៥៨១.៤២៨	៧៩៧.២៦៥.៩៣០	៣១០.៩៦៣.១៨១	-	១.១៦១.២៥២.៤៥៦
វិនិយោគមូលបត្រ	-	-	-	១៥.៣៥៣	-	-	១៥.៣៥៣
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៧៥៦.០៩១	៧៥៦.០៩១
	៧.០៤០.០៣៣	៩.៥៦២.៤៧៤	១២៦.៤១៨.៣៥៤	៨២៤.៤៥៣.៩៣៥	៣២៨.៥៥៣.១៨១	១០៩.២១៦.៥៤៩	១.៤០៥.២៤៤.៥២៦
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
ប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន	៧៩.៣៩៩.៥២២	៥៨.៦០៣.៨១៧	១៩៥.៨៦៩.៥៣០	១៩.៤០៦.៩២០	១៨៤.៦៨៣	-	៣៥៣.៤៦៤.៤៧២
ប្រាក់កម្ចី	៤.៨៦១.៥៩៦	១២.៦៣៨.៩២៣	៧១.៩៣៧.១១៥	៣៨.៩៩៣.៦៨១	-	-	១២៨.៤៣១.៣១៥
សមតុល្យដែលជំពាក់ភាគីពាក់ព័ន្ធ	២.៥៥២.៤៦៩	៣.០៥៩.៧៣៩	២៤៤.៨៧១.៩៤៦	៣៥៥.៨៩០.១៧៥	-	-	៦០៦.៣៧៤.៣២៩
បំណុលកតិសន្យា	២.៥២២	១៣.៨៣៨	១៥៦.៧៥០	៣.៧៥៩.១៧៦	៨.៧១៩.៨៨៥	-	១២.៦៥២.១៧១
បំណុលផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៥.៥០៧.២៥៨	៥.៥០៧.២៥៨
	៨៦.៨១៦.១០៩	៧៤.៣១៦.៣១៧	៥១២.៨៣៥.៣៤១	៤១៨.០៤៩.៩៥២	៨.៩០៤.៥៦៨	៥.៥០៧.២៥៨	១.១០៦.៤២៩.៥៤៥
<b>គម្លាតការប្តូរតម្លៃការប្រាក់សរុប</b>	(៧៩.៧៧៦.០៧៦)	(៦៤.៧៥៣.៨៤៣)	(៣៨៦.៤១៦.៩៨៧)	៤០៦.៤០៣.៩៨៣	៣១៩.៦៤៨.៦១៣	១០៣.៧០៩.២៩១	២៩៨.៨១៤.៩៨១
<b>សមមូលជាពាន់រៀល</b>	(៣២៨.៤៣៨.១០៥)	(២៦៦.៥៩១.៥៧២)	(១.៥៩០.៨៧៨.៧៣៥)	១.៦៧៣.១៦៥.១៩៨	១.៣១៥.៩៩៣.៣៤០	៤២៦.៩៧១.១៥១	១.២៣០.២២១.២៧៧
<b>ក្រៅតារាងតុល្យការ</b>							
កិច្ចសន្យាឥណទាន	-	-	-	-	-	២.២៦៦.៧៩៦	២.២៦៦.៧៩៦
កិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុ	-	-	-	-	-	១៥.៦៥៨	១៥.៦៥៨
សរុបជាដុល្លារអាមេរិក	-	-	-	-	-	២.២៨២.៤៥៤	២.២៨២.៤៥៤
សមមូលជាពាន់រៀល	-	-	-	-	-	៩.៣៩៦.៨៦៣	៩.៣៩៦.៨៦៣

ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	រហូតដល់១ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>១ ដល់ ៣ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>៣ ដល់ ១២ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>១ ដល់ ៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើស ៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	ពុំមានការប្រាក់ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	-	-	១១.៤៦៩.៦៦៣	១១.៤៦៩.៦៦៣
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	-	-	២០០.០០០	-	១៧.៥៩០.០០០	៦៥.៥៦៥.៥៣៩	៨៣.៣៥៥.៥៣៩
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	៥.៨៥២.៥១៧	៥.០០០.០០០	៦៨.៨០៥.០០០	២៥.៧៥០.០០០	-	១៧.២៤៤.៩៣៥	១២២.៦៥២.៤៥២
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជន	១២.៣៧៥.៥៦១	២.០៧១.៨៤៦	២៣.៦២៨.៧០៤	៧២៤.៧៩៨.៣៩៣	១៦៤.៩៥៨.៩៨៣	-	៩២៧.៨៣៣.៤៨៧
វិនិយោគមូលបត្រ	-	-	-	១៥.៣៥៣	-	-	១៥.៣៥៣
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	១.២៧១.៨២៨	១.២៧១.៨២៨
	១៨.២២៨.០៧៨	៧.០៧១.៨៤៦	៩២.៦៣៣.៧០៤	៧៥០.៥៦៣.៧៤៦	១៨២.៥៤៨.៩៨៣	៩៥.៥៥១.៩៦៤	១.១៤៦.៥៩៨.៣២១
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>							
ប្រាក់បញ្ញើរបស់អតិថិជន	៥២.០៦៦.៨៧៤	៣២.៣៦១.០៧៧	១០៤.៥០៥.០០១	២៨.២៣៣.៣៥៧	២៨៨.៨៥២	-	២១៧.៤៥៥.១៦១
ប្រាក់កម្ចី	៣.៩៣៤.៩៧៨	៨.៨៤៩.០២៩	៥៥.៩៨២.៨៩៦	៣១.៥៤១.២២២	-	-	១០០.៣០៨.១២៥
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ	-	៤២០.២៨០.២៤៩	១១៩.២២៥.៣១៩	-	-	-	៥៣៩.៥០៥.៥៦៨
បំណុលភតិសន្យា	៣.៥២៩	៨.៨៩៤	១០៩.១២៧	៤.១៧២.៦៣៨	៥.៤៧០.៣៤៤	-	៩.៧៦៤.៥៣២
បំណុលផ្សេងៗ	-	-	-	-	-	៦.៣៨០.២៤៩	៦.៣៨០.២៤៩
	៥៦.០០៥.៣៨១	៤៦១.៤៩៩.២៤៩	២៧៩.៨២២.៣៤៣	៦៣.៩៨៧.២១៧	៥.៧៥៩.១៩៦	៦.៣៨០.២៤៩	៨៧៣.៤១៣.៦៣៥
គម្លាតការប្តូរតម្លៃការប្រាក់សរុប	(៣៧.៧៧៧.៣០៣)	(៤៥៤.៤២៧.៤០៣)	(១៨៧.១៨៨.៦៣៩)	៦៨៦.៦១៦.៥២៩	១៧៦.៧៨៩.៧៨៧	៨៩.១៧១.៧១៦	២៧៣.១៨៤.៦៨៦
សមមូលជាពាន់រៀល	(១៥៣.៩០៤.៧៣២)	(១.៨៥១.៣៣៧.២៤០)	(៧៦២.៦០៦.៥១៥)	២.៧៩៧.២៧៥.៧៣៩	៧២០.២៤១.៥៩២	៣៦៣.២៨៥.៥៧១	១.១១២.៩៥៤.៤១១

**៣៤.៣ ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល**

ហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល គឺជាហានិភ័យដែលធនាគារពុំមានហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលដែលជាកាតព្វកិច្ចរបស់ខ្លួន។ វាពាក់ព័ន្ធនឹងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ នៅពេលវាដល់កាលកំណត់សង និងពុំមានប្រាក់បង្វិល នៅពេលគេដកប្រាក់។ ផលវិបាកទាំងនេះអាចធ្វើឱ្យធនាគារខកខានក្នុងការបំពេញកាតព្វកិច្ចសងប្រាក់បញ្ញើជូនអតិថិជនឱ្យបានទាន់ពេលវេលា និងខកខានក្នុងការបំពេញកិច្ចសន្យាផ្តល់ប្រាក់កម្ចី។

គណៈគ្រប់គ្រង ត្រួតពិនិត្យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល និងគ្រប់គ្រងការប្រមូលផ្តុំ ហើយនិងព័ត៌មាននៃកាលអវសានរបស់បំណុល។ ការត្រួតពិនិត្យ និងការរាយការណ៍ មានលក្ខណៈជាស្ថានភាពសាច់ប្រាក់ប្រចាំថ្ងៃ និងរៀបចំគម្រោងសម្រាប់ថ្ងៃបន្ទាប់ សប្តាហ៍បន្ទាប់ និងខែបន្ទាប់ ពីព្រោះរយៈពេលទាំងនេះជាការិយបរិច្ឆេទ គន្លឹះដ៏សំខាន់សម្រាប់ការគ្រប់គ្រងសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល។ គណៈគ្រប់គ្រង ត្រួតពិនិត្យពីបម្រែបម្រួលលើអតិថិជនប្រាក់បញ្ញើចម្បងៗ និងធ្វើការប៉ាន់ស្មានពីការដកប្រាក់របស់ពួកគេ។

តារាងក្នុងទំព័របន្ទាប់ គឺជាការវិភាគពីទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលរបស់ធនាគារតាមកាលអវសានដែលពាក់ព័ន្ធ ដោយផ្អែកលើការិយបរិច្ឆេទនៅសល់នាកាលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ ទៅនឹងកាលអវសានក្នុងកិច្ចសន្យាឬតាមការប៉ាន់ស្មានកាលអវសាន។

(ទំព័រនេះត្រូវទុកឱ្យចន្លោះទទេដោយចេតនា)

	រហូតដល់១ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>១ ដល់ ៣ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>៣ ដល់ ១២ ខែ ដុល្លារអាមេរិក	>១ ដល់ ៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	លើស ៥ ឆ្នាំ ដុល្លារអាមេរិក	សរុប ដុល្លារអាមេរិក
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>						
<b>ចំណូលហិរញ្ញវត្ថុ</b>						
ប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន	៧៩.៨៦៤.១៦៤	៥៩.២១៥.៤៤៩	២០៩.០២៩.៥៦៨	២០.៣២៥.០៦៥	២២៧.០៨០	៣៦៨.៦៦១.៣២៦
ប្រាក់កម្ចី	៥.៣៧០.៣៨៦	១៤.១៨៨.០៩៣	៧១.៩៨៩.៦៩០	៤០.៥៦៧.៧៣២	-	១៣២.១១៥.៩០១
សមតុល្យដែលជំពាក់ភាគីពាក់ព័ន្ធ	៦.២៤៩.៤៩៨	៨.០៣៥.៤៦៣	២៦៣.៥០០.៣៤៨	៣៦៤.៦៧១.២០៨	-	៦៤២.៤៥៦.៥១៧
ចំណូលភតិសន្យា	២៥៥.១៣៤	៥១០.២៦៨	២.២៩៦.២០៦	៨.២០២.៩៨៣	៥.៣៧៤.៣៣៥	១៦.៦៣៨.៩២៦
ចំណូលផ្សេងៗ	២.០០៩.៣៥៩	២.៦១៩.៦៩៩	៥៥៦.៨៩៩	២១៩.១៦០	១២.១៤១	៥.៥០៧.២៥៨
<b>ចំណូលហិរញ្ញវត្ថុសរុប</b>	<b>៩៣.៨៣៨.៥៤១</b>	<b>៨៤.៥៦៨.៩៧២</b>	<b>៥៤៧.៣៧២.៧១១</b>	<b>៤៣៣.៩៨៦.១៤៨</b>	<b>៥.៦១៣.៥៥៦</b>	<b>១.១៦៥.៣៧៩.៩២៨</b>
<b>សមមូលជាពាន់រៀល</b>	<b>៣៨៦.៣៣៣.២៧៣</b>	<b>៣៤៨.១៧០.៤៥៨</b>	<b>២.២៥៣.៥៣៣.៤៥១</b>	<b>១.៧៨៦.៧២០.៩៧១</b>	<b>២៣.១១១.០១០</b>	<b>៤.៧៩៧.៨៦៩.១៦៣</b>
<b>ធាតុក្រៅតារាងតុល្យការ៖</b>						
កិច្ចសន្យាឥណទាន	-	-	២.២៦៦.៧៩៦	-	-	២.២៦៦.៧៩៦
កិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុ	-	១៥.៦៥៨	-	-	-	១៥.៦៥៨
<b>ការលាតត្រដាងនៅក្រៅតារាងតុល្យការសរុប</b>	<b>-</b>	<b>១៥.៦៥៨</b>	<b>២.២៦៦.៧៩៦</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>២.២៨២.៤៥៤</b>
<b>សមមូលជាពាន់រៀល</b>	<b>-</b>	<b>៦៤.៤៦៤</b>	<b>៩.៣៣២.៣៩៩</b>	<b>-</b>	<b>-</b>	<b>៩.៣៩៦.៨៦៣</b>

ធនាគារធ្វើការវិភាគពីកាលអវសានចំពោះបំណុលហិរញ្ញវត្ថុដែលបង្ហាញពីកាលអវសានកិច្ចសន្យានៅសល់។ ទោះយ៉ាងណាធនាគារ ឃ្នាំមើលទ្រព្យសម្បត្តិដែលមាន ដើម្បីគ្រប់គ្រងហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលជាប្រចាំ ហើយធនាគារអាចទទួលបានមូលនិធិ បណ្តោះអាសន្នពីឥណទានវិបារូបន៍ជាមួយធនាគារផ្សេងទៀតគ្រប់ពេលដែលធនាគារប្រឈមនឹងបញ្ហាសន្ទនីយភាព។

**ទុនបម្រុងសន្ទនីយភាព**

ធនាគាររក្សាទុកទ្រព្យសកម្មដែលអាចប្តូរជាសាច់ប្រាក់បាន ដែលជាប្រភពចម្បងនៃសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលនៅក្នុងសេណារីយ៉ូស្ត្រេស។ សមាសភាពរបស់វា គឺអាស្រ័យលើដែនកំណត់ដែលត្រូវបានចនាឡើងដើម្បីកាត់បន្ថយហានិភ័យប្រមូលផ្តុំ ដែលត្រូវបានត្រួតពិនិត្យ ជាប្រចាំ។

ទុនបម្រុងសាច់ប្រាក់ងាយស្រួលរបស់ធនាគារត្រូវបានវិភាគខាងក្រោម៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	សមតុល្យយោង	តម្លៃសមស្រប	សមតុល្យយោង	តម្លៃសមស្រប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១២.២៣៨.១៨៥	១២.២៣៨.១៨៥	១១.៤៦៩.៦៦៣	១១.៤៦៩.៦៦៣
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិ នៃ កម្ពុជា*	១៤.៩៩១.៥៣៧	១៤.៩៩១.៥៣៧	១៥.៧៧៦.៩៦៥	១៥.៧៧៦.៩៦៥
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗ	១៣១.៤៣៤.៣៦២	១៣១.៤៣៤.៣៦២	១២២.៦៥២.៤៥២	១២២.៦៥២.៤៥២
កម្រិតឥណទានមិនទាន់ប្រើប្រាស់	១៥១.៦៨៦.៣២៥	១.១៦១.២៥២.៤៥៦	១២៣.៥៨២.០៣២	១២៣.៥៨២.០៣២
	៣១០.៣៥០.៤០៩	១.៣១៩.៩១៦.៥៤០	២៧៣.៤៨១.១១២	២៧៣.៤៨១.១១២
<b>សមមូលពាន់រៀល</b>	<b>១.២៧៧.៧១២.៦៣៤</b>	<b>៥.៤៣៤.០៩៦.៣៩៥</b>	<b>១.១១៤.១៦២.០៥០</b>	<b>១.១១៤.១៦២.០៥០</b>

\*សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា មិនគិតបញ្ចូលប្រាក់តម្កល់តាមបទប្បញ្ញត្តិឡើយ។

**ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុដើម្បីគាំទ្រដល់មូលនិធិនាពេលអនាគត**

	រហូតដល់១ ខែ	>១ ដល់ ៣ ខែ	>៣ ដល់ ១២ ខែ	>១ ដល់ ៥ ឆ្នាំ	លើស ៥ ឆ្នាំ	សរុប
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>						
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>						
ប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន	៥៣.៣៤៧.៦៣៩	៣២.២០៤.៩០៨	១០៦.៥២១.៧៨១	៣០.០៦២.០២៦	៣៤១.៥៣២	២២២.៤៧៧.៨៨៦
ប្រាក់កម្ចី	៣.៣២៨.៧១៥	៧.០៩១.២៩១	៦៣.១៩៦.១១៧	៣៤.០៧៨.៧៨៩	-	១០៧.៦៩៤.៩១២
សមតុល្យដែលជំពាក់ភាគីពាក់ព័ន្ធ	៥០៣.១៤៣	១.៧៥៨.៥៦៩	១៨៥.៤៧៦.០១០	៣៦៦.០៤២.៤១៨	-	៥៥៣.៧៨០.១៤០
បំណុលភតិសន្យា	២១០.៨០៩	៤២១.៦១៩	១.៨៩៧.២៨៥	៦.៧០២.២៨៣	៣.៣៣៥.៤៧៣	១២.៥៦៧.៤៦៩
បំណុលផ្សេងៗ	២.១៨៤.០០២	៣.៥១៩.២៨៣	២៨២.៨៤១	១៨៣.៩៩៧	២១០.១២៦	៦.៣៨០.២៤៩
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុសរុប</b>	<b>៥៩.៥៧៤.៣០៨</b>	<b>៤៤.៩៩៥.៦៧០</b>	<b>៣៥៧.៣៧៤.០៣៤</b>	<b>៤៣៧.០៦៩.៥១៣</b>	<b>៣.៨៨៧.១៣១</b>	<b>៩០២.៩០០.៦៥៦</b>
<b>សមមូលជាពាន់រៀល</b>	<b>២៤២.៧០៥.៧៣១</b>	<b>១៨៣.៣១២.៣៦០</b>	<b>១.៤៥៥.៩៤១.៨១៥</b>	<b>១.៧៨០.៦២១.១៩៦</b>	<b>១៥.៨៣៦.១៧២</b>	<b>៣.៦៧៨.៤១៧.២៧៣</b>

	បានដាក់បន្ត		មិនបានដាក់បន្ត		សមតុល្យយោង ដុល្លារអាមេរិក	សមតុល្យយោង ពាន់រៀល
	សន្យាទុកជាទ្រព្យបញ្ចាំ (i)	ផ្សេងៗ (ii)	មានជាវត្ថុបញ្ចាំ (iii)	ផ្សេងៗ (iv)		
	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក	ដុល្លារអាមេរិក		
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២</b>						
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	១២.២៣៨.១៨៥	១២.២៣៨.១៨៥	៥០.៣៨៤.៦០៨
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	២០១.៧៣៧	៨៤.៥៥៦.៥៤២	-	១៤.៧៨៩.៨០០	៩៩.៥៤៨.០៧៩	៤០៩.៨៣៩.៤៤១
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	១១៤.២២៥.១៨៣	-	-	១៧.២០៩.១៧៩	១៣១.៤៣៤.៣៦២	៥៤១.១១៥.២៦៨
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	-	-	-	១.១៦១.២២៩.៩៥១	១.១៦១.២២៩.៩៥១	៤.៧៨០.៧៨៣.៧០៨
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	-	-	-	៧៥៦.០៩១	៧៥៦.០៩១	៣.១១២.៨២៧
	<b>១១៤.៤២៦.៩២០</b>	<b>៨៤.៥៥៦.៥៤២</b>	<b>-</b>	<b>១.២០៦.២២៣.២០៦</b>	<b>១.៤០៥.២០៦.៦៦៨</b>	<b>៥.៧៨៥.២៣៥.៨៥២</b>
<b>ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១</b>						
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	-	-	-	១១.៤៦៩.៦៦៣	១១.៤៦៩.៦៦៣	៤៦.៧២៧.៤០៧
សមតុល្យនៅធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	២០០.០០០	៦៧.៥៧៨.៥៧៣	-	១៥.៥៧៦.៩៦៥	៨៣.៣៥៥.៥៣៨	៣៣៩.៥៩០.៤៦២
សមតុល្យនៅធនាគារផ្សេងៗ	១០៤.១៥៣.៥៦០	-	-	១៨.៤៩៨.៨៩២	១២២.៦៥២.៤៥២	៤៩៩.៦៨៦.០៨៩
ឥណទានផ្តល់ជូនអតិថិជន	-	-	-	៩១៨.៤៩១.១៩០	៩១៨.៤៩១.១៩០	៣.៧៤១.៩៣៣.១០៨
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ	-	-	-	១.២៧១.៨២៨	១.២៧១.៨២៨	៥.១៨១.៤២៧
	<b>១០៤.៣៥៣.៥៦០</b>	<b>៦៧.៥៧៨.៥៧៣</b>	<b>-</b>	<b>៩៦៥.៣០៨.៥៣៨</b>	<b>១.១៣៧.២០០.៦៧១</b>	<b>៤.៦៣៣.១១៨.៤៩៣</b>

- (i) នេះតំណាងឱ្យការទិញរូបិយប័ណ្ណពីធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាតាមរយៈយន្តការ សន្ទនីយភាពដោយមានការធានា (LPCO) របស់ខ្លួនដោយប្រើ NCD។
- (ii) នេះតំណាងឱ្យទ្រព្យសកម្មដែលមិនត្រូវបានដាក់បញ្ចាំ ប៉ុន្តែធនាគារជឿជាក់ថាវាត្រូវបានហាមឃាត់មិនឱ្យប្រើប្រាស់ដើម្បីទទួលបានមូលនិធិសម្រាប់ហេតុផលស្របច្បាប់ ឬហេតុផលផ្សេងទៀត។ នេះរួមបញ្ចូលទាំងការធានាដើមទុន និងមូលធនបម្រុងតាមការតម្រូវ។
- (iii) នេះតំណាងឱ្យទ្រព្យសកម្មដែលអាចប្រើជាវត្ថុបញ្ចាំដើម្បីទទួលបានមូលនិធិដែលមានសុវត្ថិភាព។
- (iv) នេះតំណាងឱ្យទ្រព្យសកម្មដែលមិនត្រូវបានហាមឃាត់សម្រាប់ប្រើប្រាស់ជាទ្រព្យបញ្ចាំ ប៉ុន្តែធនាគារនឹងមិនពិចារណាថាអាចយកបានភ្លាមៗដើម្បីធានាមូលនិធិនៅក្នុងដំណើរការអាជីវកម្មធម្មតានោះទេ។

**៣៤.៤ ហានិភ័យដើមទុន**

ហានិភ័យដើមទុន គឺជាហានិភ័យដែលធនាគារមិនមានធនធានដើមទុនគ្រប់គ្រាន់សម្រាប់បំពេញតាមតម្រូវការអប្បបរមា ដើម្បីគាំទ្រដល់ការវាយតម្លៃចំណាត់ថ្នាក់ឥណទានរបស់ខ្លួន និងដើម្បីគាំទ្រដល់កំណើន និងជម្រើសយុទ្ធសាស្ត្ររបស់ខ្លួន។

យុទ្ធសាស្ត្ររបស់ធនាគារ គឺដើម្បីរក្សាមូលដ្ឋានមូលធនដ៏រឹងមាំ រក្សាទុំនុកចិត្តទីផ្សារ និងទ្រទ្រង់ការអភិវឌ្ឍអាជីវកម្មបន្តទៀត។ ផលប៉ះពាល់នៃកម្រិតដើមទុនលើផលដែលបានមកវិញរបស់ម្ចាស់ភាគហ៊ុន គឺត្រូវបានទទួលស្គាល់ ហើយធនាគារក៏បានទទួលស្គាល់ពីតម្រូវការនៃការរក្សាតុល្យភាពរវាងប្រាក់ចំណេញខ្ពស់ដែលអាចមកពីអត្រាជំពាក់ធំជាង និងសារៈប្រយោជន៍ និងសុវត្ថិភាពដែលទទួលបានដោយមានជំហរដើមទុនសមរម្យ។

និយ័តកររបស់ធនាគារ គឺធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា ជាអ្នកកំណត់ និងត្រួតពិនិត្យតម្រូវការដើមទុនសម្រាប់ធនាគារ និងវិស័យធនាគារនៅក្នុងព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។

**ការគ្រប់គ្រងហានិភ័យដើមទុន**

ដូចគ្នានឹងហានិភ័យសាច់ប្រាក់ងាយស្រួល និងហានិភ័យទីផ្សារ ALCO ទទួលខុសត្រូវក្នុងការប្រាកដថាការគ្រប់គ្រងប្រកបដោយប្រសិទ្ធភាពនៃហានិភ័យមូលធនទូទាំងធនាគារ។

ហានិភ័យដើមទុនត្រូវបានវាស់វែង និងត្រួតពិនិត្យដោយប្រើប្រាស់ការកំណត់ដែលបានគណនាស្របតាមការតម្រូវរបស់ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា។

នៅថ្ងៃទី២២ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០១៨ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានចេញសេចក្តីប្រកាស ស្តីពីការកំណត់ទ្រនាប់ដើមទុនរបស់គ្រឹះស្ថានធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុ។ យោងតាមមាត្រា ២២ នៃប្រកាសនេះ ស្ថាប័នត្រូវអនុវត្តតាមបទប្បញ្ញត្តិពាក់ព័ន្ធនឹងទ្រនាប់ដើមទុនខនស៊ើសិន(Capital Conservation Buffer) យ៉ាងតិច ៥០ ភាគរយនៃទ្រនាប់ដើមទុនដែលត្រូវបន្ថែម ត្រីមាសថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩ និងអនុវត្តឱ្យបានពេញលេញត្រីមាសថ្ងៃទី១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២០។ ទោះជាយ៉ាងណាក៏ដោយនៅថ្ងៃទី១៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២០ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានកាត់បន្ថយទ្រនាប់ដើមទុនខនស៊ើសិនទៅ ៥០% នៅអំឡុងពេលនៃការរាតត្បាតជំងឺកូវីដ-១៩។

នៅថ្ងៃទី៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១៨ ធនាគារជាតិនៃកម្ពុជាបានចេញសារាចរណែនាំស្តីពីការអនុវត្តប្រកាសស្តីពីការកំណត់ទ្រនាប់ដើមទុនរបស់គ្រឹះស្ថានធនាគារ និងហិរញ្ញវត្ថុដែលកំណត់នូវទ្រនាប់ដើមទុនខោនស៊ើសិន ក្នុងកម្រិត ០% រហូតដល់មានការជូនដំណឹងជាថ្មី។

ធនាគារបានអនុលោមទៅតាមរាល់ការតម្រូវលើដើមទុន ដែលបានកំណត់ពីភាគីខាងក្រៅពេញមួយឆ្នាំ។



**៣៥. ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ**

ចំណាត់ថ្នាក់របស់ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ។

តារាងខាងក្រោមបង្ហាញអំពីសមតុល្យនៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុរបស់ធនាគារទៅតាមចំណាត់ថ្នាក់ដោយផ្អែកលើតម្រូវការនៃការធ្វើចំណាត់ថ្នាក់របស់ CIFRS ៩៖

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២		ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២១	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
<b>ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ</b>				
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាម FVOCI៖				
ការវិនិយោគមូលបត្រ	១៥.៣៥៣	៦៣.២០៨	១៥.៣៥៣	៦២.៥៤៨
ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុតាមថ្លៃដើមបានរំលស់៖				
សាច់ប្រាក់ក្នុងដៃ	១២.២៣៨.១៨៥	៥០.៣៨៤.៦០៨	១១.៤៦៩.៦៦៣	៤៦.៧២៧.៤០៧
សមតុល្យជាមួយធនាគារជាតិនៃកម្ពុជា	៩៩.៥៤៨.០៧៩	៤០៩.៨៣៩.៤៤១	៨៣.៣៥៥.៥៣៨	៣៣៩.៥៩០.៤៦២
សមតុល្យជាមួយធនាគារផ្សេងៗសុទ្ធ	១៣១.៤៣៤.៣៦២	៥៤១.១១៥.២៦៨	១២២.៦៥២.៤៥២	៤៩៩.៦៨៦.០៨៩
ទ្រព្យសកម្មផ្សេងៗ*	៧៥៦.០៩១	៣.១១២.៨២៧	១.២៧១.៨២៨	៥.១៨១.៤២៧
ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនសុទ្ធ	១.១៦១.២២៩.៩៥១	៤.៧៨០.៧៨៣.៧០៨	៩១៨.៤៩១.១៩០	៣.៧៤១.៩៣៣.១០៨
	<b>១.៤០៥.២២២.០២១</b>	<b>៥.៧៨៥.២៩៩.០៦០</b>	<b>១.១៣៧.២៥៦.០២៤</b>	<b>៤.៦៣៣.១៨១.០៤១</b>
<b>បំណុលហិរញ្ញវត្ថុ</b>				
បំណុលហិរញ្ញវត្ថុតាមថ្លៃដើមបានរំលស់៖				
ប្រាក់បញ្ញើពីអតិថិជន	៣៥៣.៤៦៤.៤៧២	១.៤៥៥.២១៣.២៣១	២១៧.៤៥៥.១៦១	៨៨៥.៩១២.៣២៦
បំណុលផ្សេងៗ*	៥.៥០៧.២៥៨	២២.៦៧៣.៣៨១	៦.៣៨០.២៤៩	២៥.៩៩៣.១៣៤
ប្រាក់កម្ចី	១២៨.៤៣១.៣១៥	៥២៨.៧៥១.៧២៤	១០០.៣០៨.១២៥	៤០៨.៦៥៥.៣០១
សមតុល្យត្រូវសងទៅភាគីពាក់ព័ន្ធ	៦០៦.៣៧៤.៣២៩	២.៤៩៦.៤៤៣.១១២	៥៣៩.៥០៥.៥៦៨	២.១៩៧.៩៤៥.៦៨៤
បំណុលភតិសន្យា	១២.៦៥២.១៧១	៥២.០៨៨.៩៨៨	៩.៧៦៤.៥៣២	៣៩.៧៨០.៧០៣
	<b>១.១០៦.៤២៩.៥៤៥</b>	<b>៤.៥៥៥.១០៧.៤៣៦</b>	<b>៨៧៣.៤១៣.៦៣៥</b>	<b>៣.៥៥៨.២៨៧.១៤៨</b>

\*ទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុមានតែប្រាក់តម្កល់សម្រាប់ធានាដែលអាចដកមកវិញបានជាសាច់ប្រាក់។

\*\*បំណុលផ្សេងៗមិនគិតបញ្ចូលបំណុលពន្ធដែលមិនត្រូវបានកំណត់ថាជាបំណុលហិរញ្ញវត្ថុឡើយ។

ការវិនិយោគលើមូលបត្ររបស់ធនាគារបង្ហាញពីការវិនិយោគនៅក្នុង Credit Bureau Holding (Cambodia) Ltd ជាមួយនឹងតម្លៃ ៥% នៃសាច់ប្រាក់វិនិយោគមូលធន និង ១% តាមរយៈភ្នាក់ងាររបស់ធនាគារនៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។ មិនមានការបកស្រាយអំពីតម្លៃសមស្របដែលធ្វើឡើងសម្រាប់ការវិនិយោគលើមូលបត្រក្នុងសមតុល្យ ១៥.៣៥៣ ដុល្លារអាមេរិក (ឆ្នាំ២០២១៖ ១៥.៣៥៣ ដុល្លារអាមេរិក) ដែលត្រូវបានវាស់វែងតាមថ្លៃដើមព្រោះតម្លៃសមស្របរបស់វាមិនអាចវាស់វែងបានយ៉ាងត្រឹមត្រូវ។ ការវិនិយោគនេះ មិនអាចដកមកវិញ ឬផ្ទេរ និងគ្មានទីផ្សារសម្រាប់មូលបត្រនេះឡើយ។ ធនាគារមិនមានបំណងក្នុងការលក់ចេញការវិនិយោគលើមូលបត្រទាំងនេះឡើយ។

តម្លៃសមស្របរបស់ប្រាក់កម្ចី សមតុល្យពាក់ភាគីពាក់ព័ន្ធ និងបំណុលភតិសន្យាត្រូវបានប៉ាន់ស្មានតាមរយៈការធ្វើអប្បបរមាទៅលើលំហូរសាច់ប្រាក់នាពេលអនាគតដែលបានរំពឹងទុកដោយប្រើប្រាស់អត្រាទីផ្សារដែលអាចអនុវត្តបានទៅលើប្រាក់កម្ចីដែលមានទម្រង់ហានិភ័យស្រដៀងគ្នា។ ទោះបីជាយ៉ាងណា មានអត្រាការប្រាក់ក្នុងកិច្ចសន្យាប៉ុណ្ណោះដែលទទួលបានការបញ្ជាក់ និងប្រើប្រាស់ដោយអ្នកផ្តល់កម្ចីទាំងអស់នាការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ជំនួសឱ្យអត្រាការប្រាក់ក្នុងទីផ្សារ។ ធនាគារជឿជាក់ថា អត្រាការប្រាក់ប្រសិទ្ធភាពមិនមានភាពខុសគ្នាជាសារវន្តទៅលើអត្រាការប្រាក់ក្នុងទីផ្សារដោយផ្អែកលើមូលដ្ឋានដែលមិនមានការផ្លាស់ប្តូរទៅលើអត្រាការប្រាក់បន្ទាប់ពីការកំណត់ពីស្ថានភាពហានិភ័យឥណទានរបស់ធនាគារនាការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។ លើមូលដ្ឋាននេះ តម្លៃសមស្របរបស់ប្រាក់កម្ចី សមតុល្យពាក់ភាគីពាក់ព័ន្ធ និងបំណុលភតិសន្យាគឺប្រហាក់ប្រហែលទៅសមតុល្យយោងរបស់វាសាកលបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍។

សមតុល្យយោងនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងទៀត ត្រូវបានសន្មតឱ្យប្រហាក់ប្រហែលនឹងតម្លៃសមស្របរបស់វា ដោយសារសមាសធាតុនេះ មិនមានហានិភ័យជាសារវន្តទៅលើការផ្លាស់ប្តូរទីផ្សារអត្រាការប្រាក់ទេ។

តម្លៃសមស្រប គឺជាតម្លៃដែលនឹងត្រូវទទួលបាននៅពេលលក់ទ្រព្យសកម្ម ឬជាតម្លៃដែលនឹងត្រូវទូទាត់បំណុលនៅក្នុងប្រតិបត្តិការរវាង អ្នកទិញ និងអ្នកលក់ នាការិយបរិច្ឆេទនៃការវាស់វែង ដោយមិនគិតថាតម្លៃអាចកំណត់បានដោយផ្ទាល់ ឬដែលបានប៉ាន់ស្មានដោយ ប្រើប្រាស់បច្ចេកទេសវាយតម្លៃផ្សេងទៀត។ ក្នុងការប៉ាន់ស្មានតម្លៃសមស្របរបស់ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល ធនាគារគិតគូរពីលក្ខណៈរបស់ ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល ប្រសិនបើអ្នកទិញ ឬ អ្នកលក់នឹងកំណត់យកលក្ខណៈទាំងនោះក្នុងការកំណត់តម្លៃរបស់ទ្រព្យសកម្ម ឬ បំណុល នាការិយបរិច្ឆេទនៃការវាស់វែង។

ដោយសារមិនមានតម្លៃទីផ្សារដែលសមស្រប សម្រាប់សមាមាត្រដែលសមស្របជាសារវន្តនៃទ្រព្យសកម្មហិរញ្ញវត្ថុ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុ របស់ធនាគារ។ ដូច្នោះតម្លៃគិតលើការសន្មតរបស់គណៈគ្រប់គ្រងដោយយោងទៅតាមទម្រង់មូលដ្ឋានរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុល។ គណៈគ្រប់គ្រងជឿជាក់ថាសមតុល្យយោងរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលបានរួមបញ្ចូលរបាយការណ៍ស្ថានភាពហិរញ្ញវត្ថុ គឺជាការ ប៉ាន់ស្មានសមស្របនៃតម្លៃសមស្របរបស់វា។ ក្នុងការវាយតម្លៃនេះ គណៈគ្រប់គ្រងសន្មតថាឥណទានដែលផ្តល់ដល់អតិថិជនត្រូវបាន បន្តរហូតដល់ការិយបរិច្ឆេទកំណត់ជាមួយតម្លៃសមស្របដែលស្មើនឹងតម្លៃក្នុងបញ្ជីរបស់ឥណទានផ្តល់ដល់អតិថិជនដែលបានធ្វើ និយ័តកម្មសម្រាប់ការធ្វើសវិធានធនប្រសិនបើមានការខាតបង់ឥណទាន។

បន្ថែមពីនេះទៀត សម្រាប់គោលបំណងក្នុងការរៀបចំរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ ការវាស់វែងតម្លៃសមស្របត្រូវបានធ្វើចំណាត់ថ្នាក់ជា កម្រិត១ កម្រិត២ ឬកម្រិត៣ ទៅតាមឋានៈនៃតម្លៃសមស្រប ដោយផ្អែកទៅលើកម្រិតទាបបំផុតនៃធាតុចូលដែលមានសារៈសំខាន់ក្នុង ការវាស់វែងនៃតម្លៃសមស្របជារួមដូចខាងក្រោម៖

- កម្រិតទី១៖ ធាតុចូលត្រូវបានដាក់តម្លៃ (មិនអាចកែប្រែបាន) នៅក្នុងទីផ្សារសកម្មរបស់ទ្រព្យសកម្ម និងបំណុលដែល សហគ្រាសអាចទទួលបាននៅការិយបរិច្ឆេទនៃការវាស់វែង
- កម្រិតទី២៖ ធាតុចូលក្រៅពីធាតុចូលដែលបានដាក់តម្លៃដោយរួមបញ្ចូលនៅក្នុងកម្រិតទី១ ដែលអាចតាមដានបាន ទៅលើទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល មិនថាដោយផ្ទាល់ ឬដោយប្រយោល និង
- កម្រិតទី៣៖ ធាតុចូល គឺជាធាតុចូលទាំងឡាយណាដែលមិនអាចតាមដានបានរបស់ទ្រព្យសកម្ម ឬបំណុល។

**៣៦. កិច្ចសន្យា និងយថាហេតុ**

ធនាគារមានសមតុល្យក្នុងកិច្ចសន្យានៃឧបករណ៍ហិរញ្ញវត្ថុក្រៅតារាងតុល្យការដែលត្រូវពន្យារឥណទានជូនអតិថិជន លិខិតធានារបស់ ធនាគារ និងកញ្ចប់ឥណទានផ្សេងៗដូចខាងក្រោម៖

កិច្ចសន្យាផ្តល់ឥណទាន លិខិតធានារបស់ធនាគារ និងបំណុលហិរញ្ញវត្ថុផ្សេងៗ

	ថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២	
	ដុល្លារអាមេរិក	ពាន់រៀល
ហ្វាស៊ីលីតឺបានអនុម័ត ដែលមិនទាន់បានប្រើ	២.២៨៩.២៤២	៩.៤២៤.៨០៩
ការធានាលើការប្រតិបត្តិការ និងការធានារបស់ធនាគារ	១៥.៧១៧	៦៤.៧០៧
	<b>២.៣០៤.៩៥៩</b>	<b>៩.៤៨៩.៥១៦</b>
<b>កិច្ចសន្យាផ្តល់ឥណទាន និងកិច្ចសន្យាធានាហិរញ្ញវត្ថុជាកម្មវត្ថុ</b>	<b>២.៣០៤.៩៥៩</b>	<b>៩.៤៨៩.៥១៦</b>

**៣៧. ព្រឹត្តិការណ៍បន្ទាប់ពីការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍**

ពុំមានព្រឹត្តិការណ៍គួរឱ្យកត់សម្គាល់ណាមួយកើតឡើងបន្ទាប់ពីចុងការិយបរិច្ឆេទនៃរបាយការណ៍ និងកាលបរិច្ឆេទនៃការអនុម័តទៅលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុទាំងនេះ ដែលតម្រូវឱ្យមានការកែតម្រូវ ឬការលាតត្រដាងនៅក្នុងរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុនេះទេ។

**៣៨. ការអនុម័តលើរបាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុ**

របាយការណ៍ហិរញ្ញវត្ថុត្រីមាសថ្ងៃទី៣១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០២២ និងសម្រាប់ដំណាច់ការិយបរិច្ឆេទដែលបានបញ្ចប់ត្រូវបានអនុម័តឱ្យចេញផ្សាយដោយក្រុមប្រឹក្សាភិបាលនៅថ្ងៃទី២៧ ខែមីនា ឆ្នាំ២០២៣។